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Αθήνα, σήµερα στις 4 Μαρτίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.41’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 3.3.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΟΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της 3ης Μαρ-
τίου 2010, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του σχεδίου
νόµου: 1. «Ελληνικό Στατιστικό Σύστηµα (ΕΛΣΣ) Σύσταση της Ελ-
ληνικής Στατιστικής Αρχής (ΕΛΣΤΑΤ) ως Ανεξάρτητης Αρχής»,
2. «Κύρωση της Τροποποίησης της Σύµβασης της Βασιλείας για
τον έλεγχο των διασυνοριακών κινήσεων επικίνδυνων αποβλή-
των και της επεξεργασίας τους», 3. «Κύρωση της Συµφωνίας
Σταθεροποίησης και Σύνδεσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινο-
τήτων και των Κρατών-Μελών τους αφενός και της ∆ηµοκρατίας
του Μαυροβουνίου αφετέρου, µετά της Τελικής Πράξης, των ∆η-
λώσεων και του συνηµµένου Πρακτικού ∆ιόρθωσης Αβλεψιών».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αικατερίνη Φαρ-
µάκη-Γκέκη, Βουλευτή Κορινθίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Περιβαλλοντικός Σύνδεσµος ∆ήµων
Αθήνας – Πειραιά, ζητεί να καταβληθεί άµεσα η ετήσια επιχορή-
γηση στο ∆ιαδηµοτικό Κέντρο Περίθαλψης Αδέσποτων Ζώων,
προκειµένου αυτό να είναι σε θέση να συνεχίσει το έργο του.

2) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Προ-
γράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι», Νοµού Φθιώτιδας, ζητεί τη
µετατροπή των συµβάσεων των µελών του σε αορίστου χρόνου.

3) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη στελέχωση της
Αστυνοµικής Υποδιεύθυνσης Θήβας µε πρόσθετο προσωπικό,
προκειµένου να αντεπεξέλθει στην αύξηση των κρουσµάτων πα-
ραβατικής συµπεριφοράς.

4) Η Βουλευτής, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Μελισσοκοµικός Συνεταιρισµός Νοµού Ροδόπης ζητεί τη λήψη

µέτρων στήριξης του Κλάδου της Μελισσοκοµίας και την ένταξή
του στα σχέδια βελτίωσης.

5) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί την κάλυψη της κενής
θέσης της υπεύθυνης Ιατρικών Εργαστηρίων στο Κέντρο Υγείας
Ζαγοράς Μαγνησίας.

6) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Καλυβίων Αγρινίου ζητεί
την αποζηµίωση των παραγωγών εσπεριδοειδών της περιοχής
του, που οι καλλιέργειές τους επλήγησαν από χαλαζόπτωση.

7) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ιχθυοτρόφων Επαγγελµατι-
κής Προστασίας Περιβάλλοντος και Ποταµών Χάνι Τερόβου Ιω-
αννίνων, ζητεί την ένταξη της πεστροφοκαλλιέργειας στον ΕΛΓΑ.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αποφοίτων Πλαστικών Τε-
χνών και Επιστηµών της Τέχνης Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων ζητεί
να ενταχθεί το πτυχίο τους στις προκηρύξεις καθηγητών της δευ-
τεροβάθµιας εκπαίδευσης.

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. ‘Ελλη ∆ερβέντζα, εκπαιδευτικός του
Κλάδου ΠΕ1802 ζητεί να της αναγνωρισθεί µεταπτυχιακός τίτ-
λος σπουδών της.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ξενοδοχοϋπαλλή-
λων Νοµού Ηρακλείου ζητεί τη διασφάλιση των θέσεων εργα-
σίας των ξενοδοχοϋπαλλήλων του νοµού.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία επισηµαίνει πως το ποσόν που χο-
ρηγεί ο ΟΓΑ για αγορά καθετήρων για διαλείποντες καθετηρια-
σµούς δεν είναι επαρκές για τους ασθενείς που είναι στο
πρόγραµµα των διαλειπόντων καθετηριασµών.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία διοριστέοι του γραπτού διαγω-
νισµού 1Γ/2008 του ΑΣΕΠ ζητούν τον άµεσο διορισµό τους.
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13) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Ηρακλείου του Πα-
νελλήνιου Συνδέσµου Απόστρατων Αξιωµατικών Ενόπλων
∆υνάµεων και Σωµάτων Ασφαλείας ζητεί την επέκταση του ν.
3408/2005 και στα Μετοχικά Ταµεία των Ενόπλων ∆υνάµεων και
Σωµάτων Ασφαλείας.

14) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Λεκάνης Ιωαννίνων ζητεί οικονοµική ενίσχυση για
την αποκατάσταση της λειτουργικότητας του εγγειοβελτιωτικού
έργου του λεκανοπεδίου Ιωαννίνων.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΤΑΚΗΣ) ∆ΗΜΗ-
ΤΡΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση
Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώµατος Νοµού Ηλείας διαµαρτύ-
ρεται για τη µείωση του προσωπικού και την υποβάθµιση των Πυ-
ροσβεστικών Υπηρεσιών του Νοµού.

16) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το 1ο Επαγγελµατικό Λύκειο Αιγι-
νίου Πιερίας ζητεί την ανέγερση νέου κτηρίου για τη στέγαση
του Σχολείου.

17) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το παραϊατρικό προσωπικό στα εργαστή-
ρια (Μικροβιολογικό, Βιοχηµικό και Αιµατολογικό) του Αχιλλο-
πούλειου Νοσοκοµείου Βόλου Μαγνησίας ζητεί την άµεση
κάλυψη των κενών θέσεων προσωπικού στο Νοσοκοµείου
Βόλου.

18) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων Νοµού Αρκαδίας ζητεί τη σύνταξη νέου οργανογράµµα-
τος και την αναδιάρθρωση των Υπηρεσιών της Αστυνοµικής
∆ιεύθυνσης Αρκαδίας.

19) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Κίνηση υπέρ ωροµισθίων
και αναπληρωτών εκπαιδευτικών γενικής παιδείας των ΤΕΕ του
Οργανισµού Τουριστικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης, ζητεί την
αναγνώριση της προϋπηρεσίας των καθηγητών γενικής παιδείας
των ΤΕΕ του ΟΤΕΚ.

20) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ΕΥΑ Ανατολικού Ολύµπου Πιε-
ρίας ζητεί τη χρηµατοδότηση της µεταφοράς των κοινωφελών
δικτύων της εκτός της ζώνης απαλλοτρίωσης της ΠΑΘΕ.

21) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το πολιτικό προσωπικό του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος ζητεί την ένταξή του στο ένστολο
προσωπικό της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας.

22) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Κούτχιας, συνταξιού-
χος φυσικός ΠΕ04-01 υποβάλλει προτάσεις σχετικά µε την
πρόσθετη διδακτική στήριξη των ενιαίων Λυκείων και ΤΕΕ και για
την ενισχυτική διδασκαλία των Γυµνασίων της Χώρας.

23) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καβάλας ζητεί την
προκήρυξη της µελέτης για το ρυθµιστικό σχέδιο της πόλης της
Καβάλας.

24) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί έκτα-
κτη οικονοµική ενίσχυση για την κάλυψη των λειτουργικών δα-
πανών των σχολείων του ∆ήµου Ζαγοράς.

25) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητεί έκτα-
κτη οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή των ζηµιών που προ-
κάλεσαν οι χιονοπτώσεις στο Νοµό Ιωαννίνων.

26) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Σταθµών Παρα-
γωγής ΑΗΣ Χανίων διαµαρτύρεται για το µεγάλο χρόνο
απόδοσης του εφάπαξ και της σύνταξης στα µέλη του.

27) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Υπαλλήλων Πυροσβε-
στικού Σώµατος Νοµού Ηλείας διαµαρτύρεται για την απόφαση
µείωσης του προσωπικού των Πυροσβεστικών Υπηρεσιών του
Νοµού Ηλείας.

28) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκιλλούντος Ηλείας ζητεί τη
συντήρηση και αποκατάσταση της επαρχιακής οδού Πλατιάνας
- Τρυπητής, που υπέστη ζηµιές λόγω κατολίσθησης.

29) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των Απα-
νταχού Βυτιναίων και Φίλων της Βυτίνας «Ο ΑΓΙΟΣ ΤΡΥΦΩΝ»
ζητεί τη λήψη µέτρων διάσωσης και συντήρησης των κτηρίων του
Τριανταφυλλιδείου γεωργικού κτήµατος Βυτίνας.

30) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των Απα-
νταχού Βυτιναίων και Φίλων της Βυτίνας «Ο ΑΓΙΟΣ ΤΡΥΦΩΝ»
ζητεί την επαναλειτουργία και οργάνωση του Τριανταφυλλιδείου
κρατικού κτήµατος Βυτίνας.

31) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι περιοχής Κα-
στρίου Κυνουρίας, ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Βόρειας
Κυνουρίας Αρκαδίας ζητούν να πραγµατοποιηθεί έλεγχος από
τον ΕΛΓΑ για τις ζηµιές που υπέστησαν οι καστανιές της περιο-
χής τους από δυνατή χαλαζόπτωση.

32) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’
Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο ∆ήµος Σύµης ∆ωδεκανήσου ζητούν την επίλυση ιδιο-
κτησιακού θέµατος κατοίκων της νήσου Σύµης µε απαιτήσεις του
Ελληνικού ∆ηµοσίου.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Βασιλεία Ασκιανάκη ζητεί να
της καταβληθεί η επιδότηση που δικαιούται για το έτος 2008.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η δηµιουργία
οργανωµένων χώρων εναπόθεσης µπάζων στην περιοχή του
Ηρακλείου Κρήτης.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Ερευνητών Εθνικού
Ιδρύµατος Αγροτικής ‘Ερευνας ζητεί τον άµεσο διορισµό των θε-
σµικών οργάνων του Εθνικού Ιδρύµατος Αγροτικής ‘Ερευνας.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
ορατό κίνδυνο αναστολής τής καταβολής των αγροτικών επιδο-
τήσεων.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο προ-
σβλητικό για την Ελλάδα δηµοσίευµα του γερµανικού περιοδικού
«FOCUS».

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η ίδρυση µο-
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νάδας εγκαυµάτων στο Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο Ηρακλείου
Κρήτης.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κατα-
χρηστικές και υπερκοστολογηµένες επιδοτήσεις από τον
αναπτυξιακό νόµο σε επιχειρήσεις του Νοµού Ηρακλείου.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η αφαίρεση
των επικίνδυνων πινακίδων για την οδική ασφάλεια από τους
δρόµους.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
εντολή έρευνας που έδωσε ο εισαγγελέας για συµπτώµατα δια-
φθοράς στην ΕΛΑΣ Κρήτης.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η εξεύρεση
χώρου εναπόθεσης των προϊόντων εκσκαφής στην περιοχή Ηρα-
κλείου Κρήτης.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πολι-
τική τιµολόγησης της ενέργειας από µικρά και µεσαία
φωτοβολταϊκά.

44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις επι-
πτώσεις που θα έχει η κρίση στον τοµέα του τουρισµού.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δυνα-
τότητες της Κρήτης να διαδραµατίσει σοβαρό ρόλο στην
καλλιέργεια βιολογικών προϊόντων.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πά-
γωµα των πιστώσεων για την επιδότηση των νέων αγροτών.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην σύγ-
χυση που επικρατεί µεταξύ των κτηνοτρόφων για το θέµα της
πληρωµής της εξισωτικής αποζηµίωσης.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο φαι-
νόµενο της έξαρσης της ρατσιστικής βίας στην Κρήτη.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης ζητεί την επίλυση των οικονοµικών
προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι Λιµενικοί που ευρίσκονται
σε απόσπαση.

50) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Επιχειρήσεων Επι-
βατηγού Ναυτιλίας ζητεί να καταργηθεί το τέλος (διαφυγούσας
εργασίας), το οποίο επιβαρύνει το κόστος µεταφοράς των προϊ-
όντων.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης ζητεί την ανακατανοµή του προ-
σωπικού στις Υπηρεσίες των Λιµεναρχείων της Ανατολικής Κρή-
της, την αντικατάσταση των πεπαλαιωµένων περιπολικών
οχηµάτων και τον εξοπλισµό του προσωπικού του κλιµακίου ει-
δικών αποστολών.

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Μικρών Επιχειρή-
σεων υποβάλλει προτάσεις του για τα κυοφορούµενα µέτρα φο-
ρολογικής πολιτικής.

53) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου υπο-
βάλλει προτάσεις του σχετικά µε τις βασικές ρυθµίσεις του
φορολογικού νοµοσχεδίου.

54) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ‘ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Ρεθύµνου ανα-
φέρεται στους λόγους για τους οποίους τα µέλη του δεν
προχώρησαν σε σύναψη συµβάσεων µίσθωσης έργου ετήσιας
διάρκειας µε τον ΟΑΕΕ για το 2010, στο Νοµό Ρεθύµνου.

55) Η Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας κ.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζα-
γοράς Μαγνησίας ζητεί έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την κά-
λυψη των λειτουργικών εξόδων των σχολείων της περιοχής του.

56) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Επαγ-
γελµατιών των πληγέντων περιοχών από το κλείσιµο της
Κοιλάδας των Τεµπών ζητεί τη λήψη οικονοµικών και φορολογι-
κών µέτρων για τη στήριξη των επαγγελµατιών που επλήγησαν
από το κλείσιµο του δρόµου στην Κοιλάδα των Τεµπών.

57) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αικατερίνη Σωτηροπούλου ζητεί
να επανεξεταστεί το αίτηµά της για την απόδοση της δαπάνης ει-
δικής διατροφής του αποθανόντος συζύγου της, Ιωάννη Σωτη-
ρόπουλου, ασφαλισµένου του ΟΠΑ∆.

58) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµοσπον-
δία Νοσηλευτικού Προσωπικού ΠΑΣΟΝΟΠ δηλώνει πως το µε-
ταπτυχιακό πρόγραµµα της UNESCO, ειδίκευση στη διοίκηση
των νοσηλευτικών υπηρεσιών, στην πραγµατικότητα δεν προ-
σφέρει τίτλο µεταπτυχιακών σπουδών.

59) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Ιδιωτικών Φο-
ρέων Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας διαφωνεί µε την πρόθεση
του Υπουργείου Υγείας να επιβάλει την πλειοψηφική συµµετοχή
ιατρών στο µετοχικό κεφάλαιο των επιχειρήσεων πρωτοβάθµιας
περίθαλψης.

60) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Παρα-
πληγικών ζητεί να µην αλλάξει η ισχύουσα νοµοθεσία που
αφορά στις φοροαπαλλαγές των ατόµων µε βαριά κινητική ανα-
πηρία µε ποσοστό άνω των 80%.

61) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ- ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµέ-
νων ΕΒΙΟΠ-ΤΕΜΠΟ Α.Ε. υποβάλλει προτάσεις του για την
τροποποίηση της κείµενης περί αδειών αναπαύσεως νοµοθεσία.

62) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελήνιος Σύλλογος Εκπαι-
δευτικών Γονέων και Κηδεµόνων Παιδιών µε Αναπηρία ζητεί το
διορισµό στη δηµόσια εκπαίδευση µε ειδική ρύθµιση των εκπαι-
δευτικών που είναι γονείς παιδιών µε αναπηρία.

63) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτη-
νοτρόφων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης ζητεί τον καθορισµό των
κριτηρίων αναγνώρισης των, κατά κύριο επάγγελµα, αγροτών
κ.λπ..

64) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κόφινα Ηρακλείου Κρή-
της ζητεί οικονοµική ενίσχυση για τη διεξαγωγή αγώνα δρόµου
και πεζοπορίας στην περιοχή του.

65) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την άµεση σύσταση του Κέ-
ντρου Στήριξης ΑΜΕΑ στο ∆ήµο «Ν. Καζαντζάκης» Ηρακλείου
Κρήτης.

66) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη χρηµατοδότηση του
έργου της ανάπλασης της πλατείας Βοριζίων του ∆ήµου Ζαρού
Ηρακλείου Κρήτης.

67) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη µετατροπή της σύµβασης
εργασίας των εργαζόµενων στην ΕΥ∆Ε Ηρακλείου Κρήτης, από
ορισµένου σε αορίστου χρόνου.

Β.’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4951/21-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παπαδόπουλου Μιχάλη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7661/IH/16-2-
2010 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 5019/22-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Σταϊκούρα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1019757/666/16-2-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 5042/22-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 65/16-2-2010 έγ-

γραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρω-
πίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 5124/26-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κρεµαστινού ∆ηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-389/16-2-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 5158/26-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 9678/IH/16-2-

2010 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 5207/27-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 10315/IH/16-2-10 έγ-

γραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 5222/27-01-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./449/16-2-2010 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την
κυρία Αικατερίνη Γκέκη-Φαρµάκη.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΟΖ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 4535



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης):Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 517/1-3-2010 πέµπτη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τη ολοκλήρωση των έργων
στον ηλεκτρικό σιδηρόδροµο (ΗΣΑΠ) κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα έχει ως εξής:
«Παρά τις κατά καιρούς διαβεβαιώσεις τόσο της προηγούµε-

νης όσο και της σηµερινής Κυβέρνησης για επιτάχυνση και ολο-
κλήρωση του έργου συντήρησης και αναβάθµισης του
σιδηροδροµικού δικτύου των ΗΣΑΠ, η κατάσταση όχι µόνο δεν
βελτιώνεται, αλλά αντίθετα επιδεινώνεται. Η ταλαιπωρία των µε-
ταφεροµένων επιβατών έχει πλέον γίνει ανυπόφορη.

Παρά το γεγονός ότι οι παρεχόµενες, προς το κοινό, υπηρε-
σίες των ΗΣΑΠ έχουν απολύτως υποβαθµιστεί, εν τούτοις, η τιµή
του εισιτηρίου παραµένει υψηλή, το, δε, σύστηµα µεταφοράς
µέσω λεωφορείων έχει αποδειχθεί απολύτως ανεπαρκές.

Παρά το γεγονός ότι ο χρόνος ολοκλήρωσης των έργων ήταν
προγραµµατισµένος για το µήνα που διανύουµε (Φεβρουάριο
2010) δεν προβλέπεται η ολοκλήρωση των έργων ούτε µέχρι το
τέλος αυτής της χρονιάς. Ταυτόχρονα, µετά την ανάληψη των
καθηκόντων από τη νέα Κυβέρνηση πάνω από τέσσερις µήνες
τώρα η ΗΣΑΠ ΑΕ παραµένει χωρίς ∆ιοικητικό Συµβούλιο και
χωρίς Πρόεδρο και ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:
1. Γιατί καθυστερούν οι αναγκαίες παρεµβάσεις ώστε να πε-

ριοριστεί η ταλαιπωρία του επιβατικού κοινού που διακινείται µε
τους συρµούς των ΗΣΑΠ και γιατί δεν µειώνεται η τιµή του εισι-
τηρίου όσο οι παρεχόµενες υπηρεσίες είναι υποβαθµισµένες;

2. Ποιο είναι σήµερα το ακριβές χρονοδιάγραµµα ολοκλήρω-
σης των έργων και πότε θα εγκατασταθεί η νέα διοίκηση στην
ΗΣΑΠ Α.Ε.;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Νικόλαος
Σηφουνάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, είναι
γνωστό σε όλους ότι το έργο του εκσυγχρονισµού της υποδο-
µής στη σιδηροδροµική γραµµή του ΗΣΑΠ είναι ένα πολύ σηµα-
ντικό έργο των δηµόσιων αστικών συγκοινωνιών του
Λεκανοπεδίου.

Ταυτόχρονα, όµως, πρέπει να σηµειώσουµε ότι αυτό το έργο
έχει συναντήσει πολλές και µεγάλες, απρόβλεπτες θα έλεγα, δυ-
σκολίες, κυρίως λόγω των αρχαιολογικών ευρηµάτων και των
ερευνών, οι οποίες έπρεπε να ακολουθήσουν, µε συνέπεια να
προκύπτει κάθε φορά ανάγκη εξεύρεσης τρόπου υπέρβασης των
δυσκολιών.

Είναι, βεβαίως, αλήθεια ότι όλα αυτά και λόγω των πολλών
χρόνων που δεν είχε γίνει η παρέµβαση εκσυγχρονισµού, δηµι-
ουργούν προβλήµατα. Οι πολίτες-χρήστες του Ηλεκτρικού, ως
ένα βαθµό, κατανοούν και βεβαίως, τους ζητάµε να κάνουν λίγο
υποµονή και να έχουν κατανόηση. Με την ολοκλήρωση και πα-
ράδοση σε κυκλοφορία µεγάλων τµηµάτων, τα οποία θα εκσυγ-
χρονιστούν στη γραµµή, εξοµαλύνονται και βελτιώνονται, και σε
καµµία περίπτωση πλέον, δεν θα είναι χειρότερη η κατάσταση,
θα είναι πολύ καλύτερη.

Οπουδήποτε και οποτεδήποτε απαιτούνται συγκεκριµένες πα-
ρεµβάσεις για τον περιορισµό της ταλαιπωρίας του επιβατικού
κοινού, αυτές γίνονται µε πρωταρχικό γνώµονα, βεβαίως, την
ασφάλεια της µεταφοράς τους.

Ο ΟΟΣΑ, κατά τη διάρκεια των έργων του ΗΣΑΠ, λαµβάνοντας
υπ’όψιν τις δυνατότητες της ΕΘΕΛ, δροµολογεί λεωφορεία στα
τµήµατα της γραµµής που διακόπτεται η κυκλοφορία των συρ-
µών. Τα λεωφορεία που δροµολογούνται είναι αρθρωτά και η συ-
χνότητα των δροµολογίων είναι υψηλή, ώστε να ανταποκρίνονται

σε µεγάλο βαθµό στις συχνότητες των συρµών του ΗΣΑΠ. Η τα-
κτική αυτή εφαρµόζεται σε όλες τις περιπτώσεις, που λόγω
έργων διακόπτεται η λειτουργία ενός συγκοινωνιακού µέσου.

Μέχρι σήµερα, ανάλογα µε τα τµήµατα της γραµµής που απο-
κόπτονται, έχουν λειτουργήσει δεκαεννιά διαφορετικές, υπο-
στηρικτικές, προσωρινές λεωφορειακές γραµµές. Μέσω του
θαλάµου παρακολούθησης επιχειρήσεων και ελέγχου της κυ-
κλοφορίας, ο ΟΑΣΑ µε τη βοήθεια της Τροχαίας, εξασφαλίζουν
την, κατά το δυνατόν, απρόσκοπτη διέλευση των λεωφορείων
κατά µήκος της διαδροµής τους -για να επιταχύνουν, δηλαδή,
την κίνηση - ώστε να τηρούνται οι συχνότητες των δροµολογίων
που έχουν προγραµµατιστεί, κατ’ αντιστοιχία µε τις συχνότητες
των συρµών του ΗΣΑΠ, δηλαδή κάθε οκτώ λεπτά κατά τις ώρες
αιχµής.

Σαφέστατα, υπάρχουν και στιγµές ή ώρες, όπου αυτό δεν τη-
ρείται. Το έχουµε διαπιστώσει. Πιστεύουµε, όµως, ότι βρισκόµα-
στε στο τέλος αυτής της διαδικασίας και µε την ολοκλήρωση των
έργων θα έχουµε µεγάλο όφελος και µεγάλο κέρδος και ως προς
το χρόνο, αλλά και ως προς τη συχνότητα και την αλλαγή προ-
γραµµατισµού, η οποία θα γίνει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του Συ-

νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας έχει
το λόγο για να αναπτύξει την ερώτησή του.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θέλω
ευθύς αµέσως να πω, µέσω υµών, προς την κυβέρνηση και τον
κύριο Υπουργό ότι αυτή την ερώτηση δεν την καταθέτω εγώ. Την
καταθέτει ένα πολυπληθές σώµα πολιτών που ταλαιπωρείται κα-
θηµερινά αφάνταστα. Και δεν είναι καµµία υπερβολή αυτό. Και
δεν υπάρχει καµµία µέριµνα για να εξυπηρετηθεί και να διευκο-
λυνθεί το επιβατικό κοινό. Αντίθετα παρατείνεται αυτή η κατά-
σταση.

Ελπίζω στη δευτερολογία του, ο κύριος Υπουργός να πάει
κάπου παραπέρα και να αποσαφηνίσει πιο συγκεκριµένα ένα
χρονοδιάγραµµα και µία σαφή διαδικασία λήψης µέτρων προς
αυτή την κατεύθυνση, γιατί η απάντηση που µέχρι τώρα έλαβα –
που µόλις ακούσαµε- µοιάζει περίπου ή είναι περίπου στο ίδιο
µήκος κύµατος µε την απάντηση που είχε δώσει στις 7 ∆εκεµ-
βρίου του 2009, σε ανάλογη ερώτηση τής συναδέλφου κ. Κα-
νέλλη.

Εποµένως δεν προστίθεται τίποτα. Έχουµε µια σύµβαση, που
παρά τις παρατάσεις που πήρε για να ξεκινήσει, ενώ θα έπρεπε
το έργο να έχει τελειώσει από τον Αύγουστο του 2009 µε βάση
τη σύµβαση –σηµαντικότατο έργο όντως- πήρε παράταση, άρ-
χισε το Γενάρη του 2009 και έπρεπε να ολοκληρωθεί στις 20 Φε-
βρουαρίου του 2010. Μέχρι σήµερα, η ρεαλιστική εκτίµηση είναι,
στην καλύτερη περίπτωση, ότι θα τελειώσει το τέλος του 2010.
Ας το επιβεβαιώσει ο κύριος Υπουργός.

Εδώ έχουµε από την αρχή αρνητικές επιλογές. Ο τρόπος µε
τον οποίο σχεδιάστηκε το έργο δηµιούργησε µεγάλες χρονικές
καθυστερήσεις. Οι εργαζόµενοι και το σωµατείο του ΗΣΑΠ έχουν
καταθέσει µελέτη επ’ αυτού και συγκεκριµένες προτάσεις. Το κό-
στος του έργου αυξήθηκε πάνω από 20% και η ποιότητα των πα-
ρεχοµένων υπηρεσιών, όπως είχε προβλεφθεί, είναι πάρα πολύ
υποβαθµισµένη και προκύπτουν και ζητήµατα επικινδυνότητας
για τους εργαζόµενους, για τους επιβάτες, για το τροχαίο υλικό.

Αυτή τη στιγµή, υπάρχουν δυνατότητες να γίνουν παρεµβά-
σεις και για την τµηµατοποίηση της εκτέλεσης του έργου -ώστε
να µην υπάρχουν τόσο µεγάλες αποστάσεις στη διακοπή µεταξύ
των διαφόρων σταθµών επικοινωνίας- για τα, δε, λεωφορεία, όχι
µόνο για να επανασχεδιαστεί η οργάνωση της µεταφοράς των
επιβατών µε τα λεωφορεία, αλλά και να επεκταθεί.

Υπάρχουν προτάσεις για γραµµή εξπρές από το σταθµό του
Πειραιά αν όχι µέχρι το Σύνταγµα, τουλάχιστον µέχρι τον πρώτο,
κοντά στον Πειραιά, σταθµό µετρό, που είναι ο σταθµός του FIX
και που µπορεί µέσω της λεωφόρου Συγγρού να έχει πολύ γρή-
γορη επικοινωνία. Υπάρχουν και µια σειρά άλλες προτάσεις που
θα διευκολύνουν τους ταλαιπωρούµενους επιβάτες.

Εδώ όµως έχουµε έναν ΗΣΑΠ, ο οποίος δεν έχει διοικητικό
συµβούλιο, έχει µάλλον τύποις. Αλλά πέντε µήνες, πεντέµισι
τώρα δεν συνεδριάζει, εν αναµονή της αντικατάστασής του, και
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έτσι ούτε προγραµµατισµός υπάρχει. Ακόµα και για την προµή-
θεια των ανταλλακτικών δεν υπάρχουν διαδικασίες να καλυ-
φθούν οι υπάρχουσες ανάγκες. Το επενδυτικό πρόγραµµα έχει
σταµατήσει. Και οι λύσεις αυτές, που θα µπορούσαν να δοθούν
και να διευκολύνουν και τους επιβάτες δεν υπάρχει φορέας, δεν
υπάρχει διοικητικό συµβούλιο για να τις προωθήσει. ∆εν έχει συ-
νεδριάσει πεντέµισι µήνες το διοικητικό συµβούλιο του ΗΣΑΠ,
αναµένοντας την αντικατάστασή του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, και ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, η
πρόταση, µε µελέτη κατατεθειµένη, ήδη προ δεκαπενταετίας και
επικαιροποιηµένη σε µήκος χρόνου για την ενοποίηση ΗΣΑΠ και
µετρό –απόλυτα αναγκαία πράξη που η προηγούµενη κυβέρνηση
την αρνήθηκε- είναι πάλι µπροστά στην επικαιρότητα. ∆εν µπο-
ρεί να έχουµε, δύο µεγάλους συγκοινωνιακούς οργανισµούς
µέσων σταθερής τροχιάς, µε διαφορετικούς σχεδιασµούς ο ένας
από τον άλλον.

Σε όλα αυτά ελπίζω ότι ο κύριος Υπουργός θα δώσει σαφείς
απαντήσεις και χρονοδιαγράµµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Υπο-

δοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Σηφουνάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, οι παρατηρήσεις σας,
πρέπει να πω ότι είναι ορθές. Πρέπει όµως να σηµειώσουµε ότι
το έργο το οποίο εκτελείται είναι ένα µεγάλο έργο. Τα έργα όπως
προγραµµατίστηκαν από τις αρχές του 2000 µε πολύ µεγάλη κα-
θυστέρηση πήραν µπροστά και αυτό γιατί το λέω; Όταν δηµι-
ουργήθηκε το µεγάλο έργο του µετρό δεν συνδυάστηκε
ταυτόχρονα µε τον εκσυγχρονισµό του δικτύου του ΗΣΑΠ.

Εκείνο που έφτιαξε η προηγούµενη κυβέρνηση µας µέχρι το
2004 και αναφέροµαι στην κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ήταν να προ-
σπαθήσει να εκσυγχρονίσει τους σταθµούς του ΗΣΑΠ, εν όψει
και των Ολυµπιακών Αγώνων, κάτι το οποίο έκανε. Θυµάστε σε
ποια κατάσταση ήταν οι σταθµοί, ήταν περίπου στην κατάσταση
του 1910. Και απέµεινε ο εκσυγχρονισµός του δικτύου σταθερο-
ποίησης, γιατί υπήρχαν και θέµατα ασφάλειας.

Το συγκεκριµένο έργο ξεκίνησε το Φεβρουάριο του 2009, δεν
σταµάτησε, προχώρησε και βεβαίως προέκυψαν τα έκτακτα θέ-
µατα και κυρίως ήταν αυτά που είχαν να κάνουν µε την αρχαιο-
λογία. Άρα υπάρχει, πράγµατι, ένας ετεροχρονισµός ως προς
την ολοκλήρωση. Αντί για τις 20 του Φλεβάρη του 2010, που ήταν
η καταλυτική ηµεροµηνία παράδοσης του έργου, κατά τα φαι-
νόµενα, θα πάει στις αρχές του καλοκαιριού η ολοκλήρωση.

Ανεξάρτητα αν το νυν διοικητικό συµβούλιο που είπατε λει-
τουργεί τυπικά, τα µέσα σταθερής τροχιάς έχουν συγκεκριµένες
ιδιαιτερότητες, έχουν συνάφεια αντικειµένου –ΜΕΤΡΟ, ΗΣΑΠ,
ΤΡΑΜ και ο στόχος µας είναι πράγµατι να προχωρήσουµε σε ένα
ενιαίο σχήµα. Αυτές τις µέρες -ήδη ξεκινήσαµε χθες µε την το-
ποθέτηση του προέδρου και διευθύνοντα συµβούλου της ΑΜΕΛ,
και θα ακολουθήσουν και των άλλων- καταλήξαµε να υπάρχει ενι-
αίο διοικητικό συµβούλιο και πρόεδρος στην ΑΜΕΛ και στον
ΗΣΑΠ και το πρόσωπο του προέδρου να ταυτίζεται µε εκείνο του
∆ιευθύνοντα.

Άρα αρχίζουµε ουσιαστικά αυτό που είπατε, την ενοποίηση. Ο
στόχος µας λοιπόν είναι να υπάρξει ένα ενοποιηµένο σχήµα,
υπάρχουν διαφορετικές εργασιακές καταστάσεις στον έναν
φορέα σε σχέση µε τον άλλον, προχωράµε όµως άµεσα. Καταρ-
γούµε τις διπλές θέσεις, ταυτίζεται η θέση του Προέδρου και του
διευθύνοντα σύµβουλου, όχι µόνο για λόγους εξοικονόµησης
πόρων, µειώνονται ανάλογα µε τον οργανισµό τα µέλη του διοι-
κητικού συµβουλίου από έντεκα ή εννέα που ήταν, στα επτά ή
στα πέντε, όχι µόνο λόγω της οικονοµικής συγκυρίας, αλλά γιατί
πρέπει να είναι πιο αποτελεσµατικό.

∆ιαπιστώθηκε και χθες κατά τη συζήτηση στην επιτροπή όπου
παρουσιάστηκε ο νέος πρόεδρος και διευθύνων σύµβουλος της
ΕΘΕΛ καθώς και των ΑΜΕΑ το επιβεβαίωσε και ο τέως Πρόεδρος
της Βουλής, ο κ. Σιούφας και ως παλιός Υπουργός Ανάπτυξης
που ήταν, ότι, είναι πάρα πολύ σωστό, να ταυτίζεται το πρόσωπο
του προέδρου µε τον διευθύνοντα σύµβουλο. Ανακοινώσαµε και

χθες το βράδυ στη Βουλή ότι πλέον το διοικητικό συµβούλιο των
δύο αυτών φορέων, θα είναι ενιαίο ακριβώς για να υπάρξει κα-
λύτερος συντονισµός στην αντιµετώπιση προβληµάτων αλλά και
προς την εξυπηρέτηση των πολιτών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υφυπουργό.
Συνεχίζουµε µε την υπ’ αριθµόν 504/1-3-2010 πρώτη επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Αικατερίνης Φαρµάκη – Γκέκη προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την προκήρυξη
θέσεων απασχόλησης ΑΜΕΑ στον δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα
σύµφωνα µε το ν. 2643/1998 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού, κ. Φαρµάκη έχει ως εξής:
«Το Νοέµβριο του 2009 σας είχα καταθέσει την υπ’ αρ. 968

κοινοβουλευτική ερώτηση µε θέµα την εξέλιξη των από
24/6/2008 και από 21/11/2008 προκηρύξεων του ΚΠΑ2 Τριπό-
λεως του ΟΑΕ∆ για θέσεις εργασίας ΑΜΕΑ στον δηµόσιο και
ιδιωτικό τοµέα αντίστοιχα. Για την, µεν, από 24/6/08 προκήρυξη
για τον δηµόσιο τοµέα, µου απαντήσατε ότι οι αρµόδιες υπηρε-
σίες ήταν σε αναµονή για διευκρινίσεις σε ερωτήµατα που είχαν
θέσει διάφορες υπηρεσίες στην κεντρική επιτροπή του Υπουρ-
γείου. Για τη, δε, από 21/11/2008 προκήρυξη για τον ιδιωτικό
τοµέα, µου απαντήσατε ότι δεν υπήρχε καµµία εξέλιξη, διότι δεν
ήταν δυνατή η καταχώρηση στο ηλεκτρονικό σύστηµα λόγω ατε-
λειών του, τις οποίες η εταιρεία που το τοποθέτησε είχε δε-
σµευθεί να το διορθώσει µέσα σε δύο-τρεις εβδοµάδες.
Εντούτοις, µέχρι σήµερα δεν υπάρχει καµµία εξέλιξη για το συ-
γκεκριµένο ζήτηµα, ενώ τα ενδιαφερόµενα ΑΜΕΑ, αγωνιούν για
µια θέση εργασίας, ιδιαίτερα στις παρούσες δυσχερείς οικονο-
µικά συνθήκες.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα για την ολοκλήρωση των διαδι-

κασιών επιλογής προσωπικού ΑΜΕΑ από 24/6/09 και 21/11/09
προκηρύξεις και πότε οι επιλεγέντες θα τοποθετηθούν στις προ-
κηρυσσόµενες θέσεις;».

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Λοβέρ-
δος έχει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, δεν φαντάζεστε πόσο χάρηκα µε την ερώ-
τηση αυτή. ∆εν φαντάζεστε πόσο χάρηκα µε την πρωτοβουλία
µιας Βουλευτή, της κ. Φαρµάκη, κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσει τι
γίνεται µε δύο διαγωνισµούς µέσα από τους οποίους ορισµένα
άτοµα µε αναπηρίες θα βρουν δουλειά. Ο ένας προκηρύχθηκε
τον Ιούνιο του 2008 για το δηµόσιο τοµέα και ο άλλος το Νοέµ-
βριο του 2008 για τον ιδιωτικό τοµέα.

Και έρχεται η κυρία συνάδελφος δύο χρόνια µετά και λέει τι θα
γίνει, προφανώς για να ενηµερώσει, µετά το ερώτηµά της, τους
πολίτες, που θα την πιέζουν ως προς αυτό το θέµα. Παίρνω µία
απάντηση από τις υπηρεσίες του ΟΑΕ∆ και το πρώτο πράγµα,
µόλις τη διαβάζω, είναι να έχω την ανάγκη να ζητήσω περαιτέρω
πληροφορίες. ∆ιοικητής του ΟΑΕ∆ είναι ό,τι το καλύτερο υπάρ-
χει αυτή τη στιγµή στο σχετικό τοµέα, ο κ. Ηλίας Κικίλιας, τον
οποίον ενέκρινε η Βουλή και µάλιστα µε πάρα πολλούς επαίνους.
∆εν τον πήρα τηλέφωνο κυρία και κύριοι συνάδελφοι, επίτηδες,
δε ζήτησα περαιτέρω ενηµέρωση, επίτηδες, για να απαντήσω
στηριγµένος µόνο στην υπηρεσία και να εκδηλώσω στην Εθνική
Αντιπροσωπεία τη ντροπή µου για την κατάσταση αυτή.

∆ύο χρόνια, λοιπόν, µετά ο ΟΑΕ∆ απαντά και, κυρία συνά-
δελφε, διά της φωνής µου, σας µεταφέρω την υπηρεσιακή απά-
ντηση: Σε ότι αφορά το διαγωνισµό του Ιουνίου του 2008 που
αφορά το δηµόσιο τοµέα, ήδη, επειδή έχουν γίνει δεκατέσσερις
σχετικές προκηρύξεις σε όλη τη χώρα, η κεντρική επιτροπή απα-
ντά στα ερωτήµατα που από τις περιφέρειες έρχονται και θα
ολοκληρώσει τις απαντήσεις, απαντώντας στην τελευταία ερω-
τώσα Περιφερειακή ∆ιεύθυνση Αττικής τώρα. Μετά από αυτό θα
επακολουθήσουν διαδικασίες και σε ένα χρόνο από σήµερα θα
υπάρξει κατάληξη! Για τον, δε, Ιδιωτικό Τοµέα, όπου υπήρχε
εµπλοκή στο ψηφιακό σύστηµα, αποκαταστάθηκε η εµπλοκή και
µετά από ένα χρόνο από τώρα θα υπάρξει απάντηση!
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Αυτά να πείτε στους ανθρώπους που σας ρωτούν και να ντρα-
πείτε και εσείς, όπως και εγώ, για την κατάντια αυτού του κρά-
τους. Για την κατάντια ενός κράτους που λέει «Τι ώρα είναι τώρα
που υποβάλλεις το αίτηµα, η εντεκάτη πρωινή του Ιουνίου τάδε
δωδεκάτης Ιουνίου 2008. Έλα σε πέντε χρόνια για να πάρεις την
απάντηση που θέλεις». Έτσι η χώρα δεν προχωράει.

Αυτό που εµείς θα κάνουµε, κυρία συνάδελφε, µόλις περά-
σουµε το Μάιο που είναι ο κάβος της αξιολόγησης της χώρας –
αν όλα πάνε καλά τις επόµενες ηµέρες- για την εφαρµογή του
Προγράµµατος Σταθερότητας, για το οποίο το Υπουργείο Ερ-
γασίας πρέπει να ιδρώσει πάρα πολύ, πρέπει να συµβάλλει µε
όλες του τις δυνάµεις προκειµένου να καλυφθεί η υποχρέωσή
του, να µειώσει τις δαπάνες, τη σπατάλη στο όργιο της συναλ-
λαγής στα φάρµακα και στις ιατρικές υπηρεσίες, να αυξήσει τα
κεφάλαιά του από την αύξηση της καταβολής των εισφορών,
αµέσως µετά -εάν το Μάιο τα έχουµε καταφέρει, όπως έχουµε
υποσχεθεί να είµαστε µέσα στους στόχους του Προγράµµατος
Σταθερότητας της χώρας και να αξιολογηθούµε σωστά- η πρώτη
µας προτεραιότητα θα είναι να βελτιώσουµε αυτά ακριβώς, να
βελτιώσουµε, δηλαδή, την ανικανότητα, την αναποτελεσµατικό-
τητα, την αβελτηρία και την έλλειψη ντροπής του ελληνικού δη-
µοσίου όταν αντιµετωπίζει τους πολίτες του και ιδιαίτερα τα
άτοµα µε αναπηρία.

Κύριε Πρόεδρε, κάναµε µία αρχή ως Κυβέρνηση, που έχουµε
την πολύ µεγάλη στήριξη του ελληνικού λαού. Κάναµε µία αρχή.
Ο κ. Παπανδρέου έθεσε το δίληµµα της σωτηρίας της χώρας,
πήραµε τα πιο επώδυνα µέτρα, που είναι έξω από την πολιτική
µας οπτική, αλλά όταν η χώρα έχει πρόβληµα διάσωσης, ιδεο-
λογικές ή άλλες διαφορές πάνε στην άκρη.

Το βασικό δίληµµα για εµάς είναι: θα οδηγήσουµε τη χώρα στη
σωτηρία της, έστω και αν στο µεσοδιάστηµα χρειαστεί να περά-
σουµε από µία φάση αναστρέψιµης ύφεσης ή θα την αφήσουµε
να διαλυθεί; Και πρέπει να τη σώσουµε. Τώρα, κύριε Πρόεδρε –
και κλείνω την πρωτολογία µου- που πήραµε αυτά τα µέτρα υπο-
γραµµίζω ένα νέο σηµερινό δεδοµένο. Οι δηµοσιογράφοι, τα
κανάλια, τα Μέσα Ενηµέρωσης, κυρίως αυτοί και αυτά τα µέσα
που µας έλεγαν µέχρι χθες πάρτε µέτρα, σώστε τη χώρα, από
το πρωί αρχίζουν µια φιλολογία «γιατί πήρατε τα µέτρα;». Και
προσπαθούν να επηρεάσουν τον κόσµο, κερδοσκοπώντας πάνω
στην ανασφάλεια του πολίτη ο οποίος λέει: να κάνω ό,τι µπορώ,
θα σωθεί όµως η χώρα µε αυτά;

Σας µεταφέρω µία πρωινή εικόνα που έχω από τον κόσµο,
γιατί λόγω της αναστάτωσης του κέντρου της Αθήνας ήρθα µε το
µετρό. Ο κόσµος είναι µουδιασµένος. Αυτό αλήθεια είναι. Αλλά
µέσα από αυτήν την κρίση πιστεύει ότι υπάρχουν ελπίδες πολλές
να σωθεί η χώρα και µας στηρίζει. Ο αγώνας θα είναι δύσκολος,
ο αγώνας προϋποθέτει πειθώ και προϋπόθεση της πειθούς είναι
η αποτελεσµατική εφαρµογή του Προγράµµατος Σταθερότητας.

Περιµένουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση τις απαντήσεις που
ταιριάζουν στις προσπάθειές µας και εχθές είχαµε ένα πρώτο
πολύ θετικό δείγµα. Περιµένουµε τις σχετικές αποφάσεις για τις
αξιολογήσεις του Μαρτίου και θα βάλουµε όλες µας τις δυνά-
µεις, θα δουλέψουµε µε όλες µας τις δυνάµεις, ώστε οι αξιολο-
γήσεις του Μαΐου να είναι οι καλύτερες δυνατές και η Χώρα να
δείξει τα πρώτα βήµατα της ανάκαµψής της.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η κ. Αικατερίνη Φαρ-
µάκη–Γκέκη έχει το λόγο, για να αναπτύξει την ερώτησή της.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Κύριε Υπουργέ, πριν από
πέντε µήνες όταν είχατε αναλάβει αυτό το Υπουργείο, σας ευ-
χήθηκα όχι απλά καλή επιτυχία, αλλά υψηλές αντοχές, για να
µπορέσετε σε αυτό το Υπουργείο να εφαρµόσετε µία κοινωνική
πολιτική που δυστυχώς για τη Ελλάδας, δυστυχώς για τη χώρα
µας πεντέµισι χρόνια πριν είχε εγκαταλειφθεί στην τύχη της. Μία
κοινωνική πολιτική που σε αυτές τις δύσκολες ώρες εντείνεται
και θέλει ακόµα πιο πολύ από εσάς ευαισθησία, προκειµένου να
σταθούµε δίπλα σε αυτούς τους ανθρώπους, σε όλο τον ελλη-
νικό λαό, που σήµερα καλείται να πληρώσει µε δυσβάσταχτο κό-
στος τις ανερµάτιστες πολιτικές που ακολουθήθηκαν τα
προηγούµενα χρόνια.

Είναι µία µέρα µετά από τα µέτρα που ανακοινώθηκαν από την
Κυβέρνησή µας. Και πρέπει να πούµε εδώ ότι ο ελληνικός λαός

καλείται να συµµετέχει σε αυτά τα µέτρα, γιατί έχει καταλάβει
ότι όλο το προηγούµενο διάστηµα ακολουθήθηκαν πολιτικές δια-
φορετικές από αυτές που έπρεπε για την Ελλάδα, πολιτικές που
τον έφεραν στο χείλος του αδιεξόδου. Και είναι λογικό σήµερα
να αντιδρά.

Εµείς, λοιπόν, εσείς ως Υπουργείο Απασχόλησης και Εργασίας
πρέπει να σταθείτε δίπλα. Και πρέπει να σταθείτε δίπλα, κυρίως
σε αυτές τις κοινωνικές οµάδες, τις λεγόµενες ευπαθείς κοινω-
νικές οµάδες, όπως είναι τα ‘Ατοµα µε Ειδικές Ανάγκες.

Είναι φανερό ότι µία υπηρεσία η οποία χρησιµοποιήθηκε, κατά
κόρον, για τις πολιτικές της Νέας ∆ηµοκρατίας, όλο το προη-
γούµενο διάστηµα, ήταν ο ΟΑΕ∆. Από µία υπηρεσία που έπρεπε
να ήταν κοντά στους εργαζόµενους, ώστε να µπορεί και να τους
δώσει εργασία, αλλά και να προωθήσει όλα τα µέτρα προς αυτή
την κατεύθυνση, έγινε ένας οργανισµός πελατειακής αναφοράς,
ένας οργανισµός που λειτουργούσε επιπόλαια και ψηφοθηρικά.

Είναι φανερό ότι και αυτές ακόµα τις δύο προκηρύξεις που
έκανε το 2008, τις έκανε κατόπιν πίεσης, γιατί αν ανατρέξουµε
στο παρελθόν από το 2004 µέχρι το 2008 δεν είχε γίνει απολύτως
τίποτα. Ακόµα και το 2004 θεωρώ –εσείς το ξέρετε καλύτερα- ότι
η προκήρυξη που έγινε τότε για τα εξακόσια άτοµα, τα οποία
βρήκανε εργασία, ήταν πιστεύω κατόπιν κοινής υπουργικής από-
φασης που είχε πάρει η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Το ότι επικαλείται ο ΟΑΕ∆, στις ερωτήσεις που έκανα από τον
Νοέµβριο κιόλας µήνα –γιατί αυτές οι οµάδες πρέπει να στηρι-
χθούν- συνεχώς γραφειοκρατικά προβλήµατα δύο χρόνια, και εί-
µαστε στον τρίτο χρόνο, και µηχανογραφικές διαδικασίες,
θεωρώ ότι είναι απαράδεκτο. Και είναι απαράδεκτο για όλους
µας να ανεχόµαστε σήµερα αυτή την πρακτική.

Συµφωνώ µαζί σας ότι θα πρέπει αµέσως µετά τα πρώτα δείγ-
µατα για το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης να στελε-
χωθεί ο ΟΑΕ∆, να µπορέσει να αναδιοργανωθεί, γιατί η
αποστολή του είναι πολύ µεγάλη. Ειδικά σε αυτές τις δύσκολες
εποχές, σε αυτήν την πολύ δύσκολη εποχή, η ανεργία των ΑΜΕΑ
έχει φτάσει στο 85%.

Κύριε Υπουργέ, καλείστε να κάνετε µία κοινωνική πολιτική,
πράγµατι, σε δύσκολες συνθήκες.

Ο νόµος αυτός, όµως –θέλω να βάλω και κάτι άλλο στο τρα-
πέζι- ο νόµος αυτός ο 2643 βάζει όλες τις κοινωνικές οµάδες σε
ένα καλάθι και την οµάδα αυτή, ξέρετε ότι αναφέρεται και σε πο-
λύτεκνους και σε τέκνα αγωνιστών Εθνικής Αντίστασης. Σε καµ-
µία χώρα του κόσµου δεν συµβαίνει αυτό, δηλαδή το να πρέπει
ένα Άτοµο µε Ειδικές Ανάγκες να χρειάζεται απέραντες γραφει-
οκρατικές διαδικασίες για να µπορέσει να βρει δουλειά γιατί δεν
µπορεί να βρει σε κάποια άλλη θέση. Πρέπει να το δούµε από τη
σωστή σκοπιά.

Θεωρώ ότι χρειάζεται ένας καινούριος νόµος, αποτελεσµατι-
κός γι’ αυτές τις κοινωνικές οµάδες που πρέπει να είναι σ’ αυτό
το καλάθι του νόµου. Νοµίζω, ότι µπορούµε και να τους στηρί-
ξουµε και να είµαστε αποτελεσµατικοί στο να µπορέσουν να
βρουν εργασία και να τους ενισχύσουµε για την κοινωνική συ-
νοχή αλλά και την κοινωνική αλληλεγγύη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Υπουργός έχει το

λόγο για να δευτερολογήσει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κυρία συνάδελφε, µόλις ανέλαβα τα καθήκοντά
µου και στην Εθνική Αντιπροσωπεία είχα πει, αλλά και στην
πράξη προσπάθησα να δώσω το µήνυµα της αναβάθµισης των
υπηρεσιών του ΟΑΕ∆. Συµµετείχα ο ίδιος τρεις φορές στη συ-
νεδρίαση του διοικητικού συµβουλίου του ΟΑΕ∆ -µάλιστα µου
έλεγαν τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου ότι αυτό δεν είχε
συµβεί ποτέ άλλοτε στο παρελθόν- και στις συζητήσεις που κά-
ναµε, κύριε Πρόεδρε, προσπαθούσαµε να δούµε τι είναι αυτά
που πρέπει αµέσως να γίνουν, ούτως ώστε να επιταχυνθούν οι
δραστηριότητες του οργανισµού µέσα από την αποκέντρωσή
τους.

Την κατεύθυνση την είχα δώσει εγώ, συζητώντας µε παρά-
δειγµα τις περιπτώσεις της απάντησης, σε περιπτώσεις αρνή-
σεως αποδοχής επιχορήγησης κάποιων αναπτυξιακών
προγραµµάτων, που οι ενστάσεις γίνονται στον οργανισµό το-
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πικά και εκδικάζονται στην Αθήνα για όλη την Ελλάδα και αυτό
παράγει καθυστέρηση. Είχα πει, λοιπόν, και είχα δώσει και την
κατεύθυνση να ετοιµαστεί η αποκέντρωση προς τις περιφερεια-
κές διευθύνσεις του ΟΑΕ∆, όσα προβλήµατα και αν έχει αυτή η
µέθοδος, διότι ο αντίλογος εδώ είναι ότι οι περιφερειακές διοι-
κήσεις έχουν αδυναµία στελέχωσης οργάνων µε τόσο µεγάλη
ευθύνη και ενδεχοµένως το πελατειακό κράτος να ισοπεδώσει
την ανάγκη για αξιοκρατία και αµεροληψία στις σχετικές κρίσεις.

Στη συνέχεια διορίστηκε, επαναλαµβάνω, ως διοικητής του ορ-
γανισµού ο κ. Ηλίας Κικίλιας -µε δική µου εισήγηση- ένας άν-
θρωπος που δεν ήξερα, σύµβουλος του κ. Παπανδρέου µε
εξαιρετικό βιογραφικό που επήνεσε, σας ξαναλέω, η αρµόδια
επιτροπή της Βουλής, όταν αξιολόγησε την υποψηφιότητά του.
Ο Ηλίας Κικίλιας είµαι σίγουρος ότι θα βοηθήσει πάρα πολύ στη
διοικητική αναβάθµιση του οργανισµού, αλλά σε ό,τι αφορά το
Υπουργείο που εποπτεύει τη δυνατότητα να ασχοληθούµε µε την
αποκέντρωση και τη βελτίωση των λειτουργιών του ΟΑΕ∆,
πράγµα το οποίο θα επιφέρει βελτίωση των διαδικασιών του και
σε σχέση µε την εφαρµογή αυτών των προγραµµάτων που αφο-
ρούν τα άτοµα µε αναπηρία, για µας είναι δραστηριότητα που
την έχουµε προγραµµατίσει για µετά το Μάιο.

Ξαναλέω και πάλι ότι η φάση αυτή της κρίσης, είναι, µεν, διε-
θνής ως προς την αφετηρία της, αλλά εσωτερική, ελλαδίτικη, ως
προς τα χαρακτηριστικά που σχετίζονται µε τη συνάντηση του
κράτους και της οικονοµίας. Εκεί, όπου το κράτος συναντά την
οικονοµία στην πατρίδα µας παράγονται καθυστερήσεις, παρά-
γονται αλλοιώσεις, παράγεται αναποτελεσµατικότητα, παράγε-
ται µείωση της ανάπτυξης. Αυτή είναι η λειτουργία του ελληνικού
κράτους.

Αν δεν αλλάξουµε, κυρία συνάδελφε, τώρα αυτό, η Ελλάδα
ακόµη και αν επιτύχει -που θα επιτύχει- στην εφαρµογή του Προ-
γράµµατος Σταθερότητας, θα βγει από τη µέγγενη της επιτήρη-
σης του άρθρου 124, παράγραφος 9 της Συνθήκης, αλλά θα βγει
µε τα ίδια προβλήµατα. Άρα, οι δυνατότητες ανάπτυξης µετά θα
είναι πολύ περιορισµένες. Ή αλλάζουµε αυτά που θέτετε και τα
αλλάζουµε τώρα, ώστε η ατζέντα, η ηµερήσια διάταξη όλων των
Υπουργείων -πρώτα απ’ όλα του δικού µας- θα κατευθυνθεί στην
αλλαγή αυτών των αδυναµιών, και το 2013 να µας βρει έξω από
την επιτήρηση χωρίς την κρίση αυτής της µορφής, αλλά και µε
ένα νέο κράτος που θα βοηθάει τους πολίτες ή η χώρα δεν έχει
µέλλον.

Σ’ αυτή την πορεία οι κοινωνικές συµµαχίες πρέπει να είναι
πολλές και πρέπει να το σκεφθούν αρκετά αυτοί οι οποίοι, ναι
µεν, σου λένε «άλλαξε το κράτος», αλλά όταν πας να το αλλά-
ξεις πάνε µε τη µεριά αυτών που ξεβολεύονται από την αλλαγή.
Είναι η µοίρα όλων των κυβερνήσεων να υφίστανται αυτού του εί-
δους τις αντιπολιτεύσεις από πολιτικές δυνάµεις που θωπεύουν
τους ξεβολεβόµενους, από πολιτικές δυνάµεις που κερδοσκο-
πούν πάνω στο ξεβόλεµα.

Ως αποτέλεσµα αυτής της στρεβλής διαδικασίας έχουµε και
την ανάµειξη των Μέσων Ενηµέρωσης και τη δηµιουργία των
προϋποθέσεων της καταστροφής. Τώρα έχουµε αποφασίσει και
θα κριθούµε σ’ αυτό, να εφαρµόσουµε το Πρόγραµµα Σταθερό-
τητας και Ανάπτυξης της χώρας. Να βγάλουµε την Ελλάδα από
αυτή τη δύσκολη διαδικασία, ο καθένας από εµάς, που ο Πρω-
θυπουργός µάς ανέθεσε υπουργική ευθύνη, να αλλάξει τα δε-
δοµένα του συστήµατος διοίκησης του Υπουργείου που
εποπτεύει.

Κυρία συνάδελφε, αυτές είναι οι υποχρεώσεις µας, ειδάλλως
κάθε Υπουργός που παίρνει το ένα ή το άλλο πόστο, την µια ή
την άλλη θέση θα γίνεται ο απαντητής στη Βουλή των Ελλήνων,
ο φορέας τού λόγου της γραφειοκρατίας που λέει σε ένα άτοµο
µε αναπηρία: Πόσα χρόνια περίµενες; ∆ύο; Περίµενε και άλλα
δύο για να σου απαντήσω.

Ευχαριστώ και πάλι για το ερώτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε την υπ’ αριθµό 506/1-3-2010 δεύτερη επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρ-
κογιαννάκη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την αποζηµίωση των ελαιοπαραγωγών του

Νοµού Χανίων από το ΕΛΓΑ, κ.λπ..
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Την 20-01-2010 πραγµατοποιήθηκε συνάντηση του κ. Καρχι-

µάκη, Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε φο-
ρείς του Νοµού Χανίων (τέσσερις Βουλευτές, Νοµάρχης, ΤΕ∆Κ,
αγροτοσυνδικαλιστές κ.λπ.) κατά την οποία ο κ. Υφυπουργός
ενηµερώθηκε για τα τεράστια προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
οι αγρότες του Νοµού Χανίων και ιδιαίτερα οι ελαιοπαραγωγοί
των οποίων η εφετινή παραγωγή κατά το µεγαλύτερο µέρος κα-
τεστράφη λόγω των αντίξοων καιρικών συνθηκών.

Ο κ. Υφυπουργός έδειξε κατανόηση και υποσχέθηκε ότι οι
ελαιοπαραγωγοί του Νοµού Χανίων θα έχουν αντιµετώπιση ανά-
λογη εκείνης που είχαν οι συνάδελφοί τους έξι νοµών της χώρας,
µεταξύ των οποίων και η εκλογική περιφέρεια της κ. Υπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, οι οποίοι πρόσφατα µε κατ’
εξαίρεσιν απόφαση έλαβαν αποζηµίωση.

Αν και παρήλθε µήνας και πλέον από την συνάντηση, ουδεµία
ένδειξη υλοποίησης της υπόσχεσης του κ. Υφυπουργού διαφαί-
νεται. Αντίθετα κατά πληροφορίες έχει ανακρούσει πρύµνα, εκ-
δοχή που ενισχύεται από το γεγονός ότι παρ’ ότι η παρούσα
επίκαιρη ερώτηση κατετέθη άλλες δύο φορές, δεν συζητήθη,
λόγω προβληθέντος κωλύµατος της κ. Υπουργού και του κ. Υφυ-
πουργού.

Κατόπιν των παραπάνω, ερωτάται η κ. Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων:

1) Θα αποζηµιωθούν οι ελαιοπαραγωγοί του Νοµού Χανίων
για την τεράστια ζηµιά, την οποία έχουν υποστεί στην εφετινή
παραγωγή τους;

2) Πότε θα αρχίσει η διαδικασία εκτίµησης και καταγραφής
των ζηµιών;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αικατερίνη Μπατζελή.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να απαντήσω και στον κ. Μαρκογιαννάκη για µια

ακόµη φορά ότι το Υπουργείο θα απαντήσει στα θέµατα των κα-
ταστροφών.

Για τις ζηµιές που τυχόν προκλήθηκαν σε ελαιοκαλλιέργειες,
ακαρπία, µείωση παραγωγής του Νοµού Χανίων λόγω αντίξοων
καιρικών συνθηκών διενεργήθηκαν επισηµάνσεις από τους γεω-
πόνους του υποκαταστήµατος του ΕΛΓΑ του Ηρακλείου, όπως
έγινε και σε άλλους ελαιοπαραγωγικούς νοµούς της χώρας.

Επίσης, υποβλήθηκαν δηλώσεις για ζηµιές από καρπόπτωση
και διενεργήθηκαν δειγµατοληπτικές εκτιµήσεις. Ωστόσο, διαπι-
στώθηκε ότι αυτές οι ζηµιές οφείλονται σε µη καλυπτόµενα
ασφαλιστικά ζηµιωµένα αίτια και εποµένως, δεν αποζηµιώνονται
από τον ΕΛΓΑ, σύµφωνα µε τον Κανονισµό Ασφάλισης Φυτικής
Παραγωγής.

Όσον αφορά στην ένταξη των ζηµιών από πυρηνοτρύτη σε
ελαιοκαλλιέργειες έξι νοµών, µεταξύ των οποίων περιλαµβάνε-
ται και η εκλογική µου περιφέρεια, κύριε Μαρκογιαννάκη, αλλά
και άλλες πέντε εκλογικές περιφέρειες άλλων συναδέλφων, στις
αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ σηµειώνεται ότι από τις επισηµάνσεις
που διενεργήθηκαν από τον ΕΛΓΑ σε όλες τις ελαιοπαραγωγι-
κές περιοχές της χώρας, παρατηρήθηκε εντονότατη προσβολή
και µάλιστα στα πρώτα στάδια του καρπού κυρίως των επιτρα-
πέζιων ελιών. Η προσβολή αυτή ήταν αδύνατο να περιοριστεί ή
να εξαλειφθεί µε τα συνήθη µέτρα φυτοπροστασίας.

Οι ζηµιές από πυρηνοτρύτη δεν καλύπτονται ασφαλιστικά από
τον ΕΛΓΑ, διότι δεν έγινε από την ίδρυση του Οργανισµού µέχρι
τώρα η ενεργοποίηση του Κανονισµού για κάλυψη από επιφυ-
τείες και καταστροφικό χαρακτήρα εντοµολογικές και φυτοπα-
θολογικές προσβολές των καλλιεργειών, εφόσον ο πυρηνοτρύ-
της θεωρηθεί ως τέτοιος.

Στο πλαίσιο της αναθεώρησης και του εκσυγχρονισµού του
ΕΛΓΑ θα επαναδιατυπωθούν οι καλυπτόµενοι κίνδυνοι βάσει επι-
στηµονικών και αναλογιστικών µελετών. Το διοικητικό συµβού-
λιο του ΕΛΓΑ, σε συνέχεια της επιστολής µου, εισηγήθηκε
απόφαση για την αποζηµίωση των ζηµιών του πυρηνοτρύτη των
ελαιοδένδρων στους προαναφερόµενους νοµούς. Βάσει των

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΟΖ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 4539



νέων στοιχείων, θα συµπεριληφθούν και σε περιοχές επιπλέον
που έχουν επιβαρυνθεί από τον κίνδυνο αυτό.

Πληροφοριακά επισηµαίνεται και θέλω να τονίσω – γιατί είτε
είναι ψευδές το αίτηµα, το οποίο έχετε θέσει, ότι, ήδη, έχουν
αποζηµιωθεί είτε εσκεµµένως το θέτετε στην ερώτησή σας – ότι
κανένας από τους προαναφερόµενους έξι νοµούς δεν έχει απο-
ζηµιωθεί, διότι αυτό που υπερέχει είναι η διασφάλιση κατ’ αρχάς
των αποζηµιώσεων που αφορούν καταστροφές, που, ήδη, καλύ-
πτονται από τον βασικό κανονισµό του ΕΛΓΑ. Οι επιπλέον απο-
ζηµιώσεις και των επιπλέον νοµών που θα συµπεριληφθούν, θα
καλυφθούν αργότερα.

Ο ΕΛΓΑ µέχρι τώρα, κύριε Μαρκογιαννάκη, λόγω της µέχρι
τώρα διαχείρισής του, βρίσκεται σε δεινή οικονοµική κατάσταση,
στην οποία έχει περιέλθει τα τελευταία πέντε χρόνια. Η σηµερινή
πολιτική ηγεσία θα διασφαλίσει άµεσα κατ’ αρχάς το ασφαλι-
στικό σύστηµα στους αγρότες, την εξυγίανση του Οργανισµού
του ΕΛΓΑ, την ενίσχυση των πολιτικών της ασφάλειας της πα-
ραγωγής, την υποχρεωτικότητα και την ανταποδοτικότητα του
συστήµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Μαρ-
κογιαννάκης, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, στη µακρά µου θητεία στο Κοινοβούλιο έχω

παρακολουθήσει τους συναδέλφους συνήθως να παραπονού-
νται, γιατί οι Υπουργοί δεν έρχονται να απαντήσουν στις επίκαι-
ρες ερωτήσεις ή στις επερωτήσεις, αντίθετα έρχονται οι
Υφυπουργοί. Εγώ παραπονούµαι σήµερα γιατί ήρθε η Υπουργός
και δεν ήρθε ο Υφυπουργός. Ήθελα να απολαύσω τον κ. Καρχι-
µάκη, πώς θα δικαιολογούσε τα αδικαιολόγητα και σε µένα, αλλά
και στους Χανιώτες που µας ακούν.

Πριν µπω στην κατάσταση που υπάρχει αυτή τη στιγµή όσον
αφορά την αγροτική οικονοµία του Νοµού Χανίων, θα ήθελα να
σας πω δυο κουβέντες για τα κατορθώµατα του κυρίου Υφυ-
πουργού σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρία Υπουργέ, µε συγχω-
ρείτε πάρα πολύ.

Πήγαµε στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης τέσσερις Βου-
λευτές, Νοµάρχης Χανίων, Αντινοµάρχης Χανίων, εκπρόσωπος
της ΤΕ∆Κ, εκπρόσωποι των αγροτοσυνδικαλιστών, όπου είχαµε
συζήτηση επί τρίωρο. Και αφού έλυσε όλα τα ζητήµατα και τα
θέµατα, τα οποία έθεσαν στον κ. Καρχιµάκη, για το θέµα το συ-
γκεκριµένο το οποίο συζητάµε σήµερα, είπε επί λέξει: «Αναγνω-
ρίζω ότι στο Νοµό Χανίων υπάρχει µεγάλο πρόβληµα από τον
πυρηνοτρύτη και, ως εκ τούτου, δεν µπορεί η µεταχείρισή του
να είναι η ίδια µε τους νοµούς της υπόλοιπης Κρήτης. Γι’ αυτό το
λόγο και µε δεδοµένο ότι έχετε υπογράψει εσείς την απόφαση
για την κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση των έξι νοµών, θα εισηγηθώ να
έχουν την ίδια µεταχείριση και οι αγρότες οι ελαιοπαραγωγοί του
νοµού Χανίων».

Και µάλιστα είπε να µην το πούµε και προς τα έξω, µην ξεση-
κωθούν οι άλλοι νοµοί, οπότε θα δυσκολέψουν τα πράγµατα και
ζήτησε δεκαήµερη προθεσµία, για να τακτοποιήσει το θέµα.
Αυτό είναι η πραγµατικότητα, αυτό είναι η αλήθεια. Αν εγώ λέω
ψέµατα, ρωτήστε τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ που ήταν πα-
ρόντες, οι οποίοι αισθάνονται πάρα πολύ άσχηµα γι’ αυτό τον
εµπαιγµό.

Τώρα, όσον αφορά την κατάσταση που επικρατεί στο νοµό.
Κυρία Υπουργέ, ο Νοµός Χανίων παράγει κάθε χρόνο περίπου
τριάντα δύο µε τριάντα πέντε χιλιάδες τόνους λάδι. Φέτος η πα-
ραγωγή έχει πέσει στους επτά µε δέκα χιλιάδες τόνους. Και εκεί
που η τιµή, κάπως, κάποτε, ήταν υποφερτή, φέτος «καθαρίζει» ο
αγρότης 1,5 ευρώ το κιλό. Αυτή είναι η κατάσταση στο λάδι.

Πού οφείλεται αυτό; Εσείς η ίδια έχετε απαντήσει σε τρεις συ-
ναδέλφους του ΚΚΕ ότι η προσβολή από δάκο ήταν 4,5%. Και δι-
καιολογείτε αυτή την καταστροφή στην κακή αποθήκευση και
στην καθυστέρηση της έκθλιψης, που πηγαίνουν από το χωράφι
στο ελαιοτριβείο την ίδια µέρα και βγαίνει το λάδι.

Άρα, κάπου οφείλεται. Και οφείλεται σε αυτά τα οποία έχει
αποφανθεί η ∆ιεύθυνση Χανίων του Υπουργείου σας και οι γεω-

πόνοι, οι οποίοι λένε για φυσικές καταστροφές, για φυσικά αίτια
και πυρηνοτρύτη.

∆εν µπορώ να καταλάβω γιατί, ενώ ο διοικητής του ΕΛΓΑ ει-
σηγείται και για το Νοµό Χανίων και για άλλους νοµούς να έχουν
την ίδια µεταχείριση των έξι νοµών, εσείς υπογράψατε µόνο για
τους έξι αυτούς νοµούς την απόφασή σας και δεν υπογράψατε
και για τους υπόλοιπους. ∆ιότι εισηγείται – ξέρω πάρα πολύ καλά
– ο ∆ιοικητής του ΕΛΓΑ.

Τώρα, αν δεν έχει υπογράψει ακόµα ο κ. Παπακωνσταντίνου
την κοινή υπουργική απόφαση για κατ’ εξαίρεση αποζηµίωση,
είναι άλλο. Εσείς όµως το επιδιώκετε. Και καλά κάνετε και το επι-
διώκετε. ∆εν λέω ότι δεν πρέπει να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί
των άλλων νοµών. Όχι. Αλλά και οι Χανιώτες, οι οποίοι έχουν
υποστεί αυτή την τεράστια ζηµιά.

∆ιότι δεν είναι µόνο η ζηµιά στο λάδι. Είναι να θλίβεται κανείς
όταν πηγαίνει στους πορτοκαλεώνες. Κυρία Υπουργέ, το 80%
της παραγωγής των εσπεριδοειδών έχουν πέσει κάτω. Το υπό-
λοιπο; Η τιµή; Πέντε µε έξι λεπτά, όταν πέρσι ήταν 20 µε 25
λεπτά.

Και όταν έρχεται ο ΕΛΓΑ Ηρακλείου, το παράρτηµα, και ζητάει
γεωπόνους διµηνίτες, µε σύµβαση δύο µηνών, να κάνουν την
εκτίµηση της ζηµιάς, η απάντηση είναι ότι δεν µπορεί να γίνει
αυτό. Αποτέλεσµα: ∆εν υπάρχουν γεωπόνοι για να εκτιµήσουν
τη ζηµιά. Σε λίγες µέρες θα έχει καταστραφεί ό,τι έχει πέσει
κάτω, θα γίνει χώµα. Πώς θα διαπιστωθεί αυτή η µεγάλη κατα-
στροφή;

Είναι προβλήµατα τα οποία δεν µπορούµε να αντιµετωπίζουµε
µε τον τρόπο µε τον οποίον αντιµετώπισε την κατάσταση ο κ.
Καρχιµάκης. Και µην επαναπαύεστε από το γεγονός ότι οι αγρο-
τοσυνδικαλιστές της περιοχής σάς συµπεριφέρονται µε αβρό-
τητα. Αν ήταν άλλη Κυβέρνηση, θα ήταν άλλη η συµπεριφορά
τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η πραγµατικότητα είναι πολύ σκληρή. Είναι µεγάλο το πρό-

βληµα. Το καζάνι βράζει. Συνήλθε το νοµαρχιακό συµβούλιο,
πήρε οµόφωνη απόφαση διαµαρτυρίας και ζητά ραντεβού µαζί
σας. Αν θέλετε, δείτε το πρόβληµα στην έκταση την οποία, πράγ-
µατι, υπάρχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Υπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχει το λόγο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Μαρκογιαννάκη, θα µου επιτρέψετε να πω
ότι ο πυρηνοτρύτης, τον οποίον µάθαµε όλοι µας στην Ελλάδα,
πρέπει να σταµατήσει να είναι εφαλτήριο πολιτικής αντιπαράθε-
σης και προσωπικών προκλήσεων.

Και νοµίζω ότι αν θέλουµε να είµαστε εγγυητές απέναντι στους
αγρότες, αλλά και σοβαροί ως πολιτικοί, να µου επιτρέψετε να
σας πω ότι ο κ. Καρχιµάκης δεν είπε τίποτε περισσότερο από
αυτό το οποίο προτιθέµεθα να κάνουµε σε επίπεδο ΕΛΓΑ για το
θέµα αυτής της ασθένειας των ελαιοδένδρων.

Και δεν µπορώ να καταλάβω την προσωπική σας αντιπαρά-
θεση. Ίσως είναι ενδοκρητική. Πάντως να σας πω ότι και εσείς εί-
χατε σηµαντικότατες καθυστερήσεις, µάλλον όχι απλώς
καθυστερήσεις, αλλά πάρα πολλές δεσµεύσεις για τις χιονο-
πτώσεις για τις καλύψεις του ΕΛΓΑ από το 2008, που ποτέ δεν
συνέβησαν. Εµείς όµως αυτό δεν θα το κάνουµε.

Και αυτό το οποίο υποσχεθήκαµε ήταν ότι εφόσον πήραµε τις
εκθέσεις από το Νοµό Χανίων ότι υπάρχει κίνδυνος και έχει ζη-
µιές και σε αυτό το νοµό, όπως –πολύ σωστά αναφέρετε – και
σε άλλους νοµούς, δεν µπορεί να περιοριστεί µόνο στους έξι νο-
µούς, αλλά ο κίνδυνος αυτός βάσει συγκεκριµένων στοιχείων θα
επεκταθεί σε όλες τις περιοχές και αυτό ακριβώς κι εγώ σας απά-
ντησα και αυτό ακριβώς σας είχε πει και ο κ. Καρχιµάκης….

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Τώρα το λέτε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Στην απάντησή µου αυτό σας είπα. Όχι «τώρα
το λέµε». Και δεν περιµέναµε από εσάς να µας πείτε σήµερα αν
θα το επεκτείνουµε ή όχι, διότι οι πολιτικές µας δεσµεύσεις είναι
δεδοµένες και θα γίνουν.
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Και τόνισα όµως – και πιστεύω να το έχετε καταλάβει – ότι
αυτή τη στιγµή ο ΕΛΓΑ βρίσκεται σε δεινότατη οικονοµική κατά-
σταση, την οποία δεν προκαλέσαµε εµείς, προκλήθηκε από την
κακή διαχείριση των τεσσάρων τελευταίων ετών, µε αποτέλεσµα
αυτή τη στιγµή να µην έχουµε τη δυνατότητα ούτε της πληρωµής
των εγκεκριµένων αποζηµιώσεων από τον ΕΛΓΑ στους παραγω-
γούς.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για µια ακόµη φορά να πω, έστω και
αν φαίνεται ότι είναι µια ενδοπεριφερειακή διαµάχη, ότι κανένας
Υπουργός σε αυτή την Κυβέρνηση δεν καθορίζει τις προτεραιό-
τητες του νοµού του. Και έχουµε πει ότι η βρώσιµη ελιά είναι
ένας τοµέας που δίνει πολλά στον προϋπολογισµό του ΕΛΓΑ και
µέχρι τώρα έχει πάρει τα ελάχιστα. Πρέπει να είµαστε δίκαιοι
απέναντι σε όλους, οι οποίοι συµβάλλουν στην οικονοµία και
στην ανταποδοτικότητα του ΕΛΓΑ.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Για τους γεωπόνους που θα

πάνε να εκτιµήσουν τα πορτοκάλια;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Σε επόµενη ερώτηση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

την κυρία Υπουργό.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-

ρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής, πενήντα δύο µαθητές και µα-
θήτριες και δύο εκπαιδευτικοί -συνοδοί από το 2ο Γυµνάσιο ∆ρα-
πετσώνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Αυτή τη στιγµή στο Κοινοβούλιο ασκείται κοινοβουλευτικός
έλεγχος υπάρχουν οι Βουλευτές που ρωτούν και οι Υπουργοί
που απαντούν.

Θα ήθελα µια διευκόλυνση, κύριε Υπουργέ, από εσάς και από
τον κ. Βελόπουλο, επειδή η κυρία Υπουργός έχει άλλες δύο ερω-
τήσεις, να την αποδεσµεύσουµε. Άλλωστε, το έργο είναι βαρύ,
όχι ότι δεν είναι το δικό σας, κύριε αναπληρωτή υπουργέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουµε µε την
υπ’ αριθµό 511/1-3-2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Έκτορα Νασιώκα προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε το πρόγραµµα απονιτροποίησης στη Θεσ-
σαλία κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Όλες οι εδαφολογικές µελέτες έδειξαν ότι η ρύπανση στο

Νοµό της Λάρισας, και στη Θεσσαλία γενικότερα, βρίσκεται σε
υψηλότερο σηµείο σε σχέση µε άλλες περιοχές της χώρας.

Το πενταετές πρόγραµµα απονιτροποίησης που ολοκληρώ-
θηκε συνέβαλε αποφασιστικά στη βελτίωση της κατάστασης.
Παρ’όλα αυτά και σήµερα το περιβάλλον στη Θεσσαλία παρέ-
µεινε βεβαρηµένο περισσότερο από όλες τις άλλες περιοχές της
χώρας. Η συνέχιση του προγράµµατος απονιτροποίησης, κάτι
που ζητάνε όλοι οι φορείς της Θεσσαλίας, είναι υποχρεωτική και
αναγκαία.

Η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης σε πρόσφατη αναφορά
µου, απάντησε ότι δεν υπάρχουν τα αναγκαία χρήµατα για την
παράταση του προγράµµατος στη Θεσσαλία.

Ερωτούνται οι κύριοι Υπουργοί: Αν προτίθενται να προβούν
στις απαραίτητες ενέργειες για νέο πενταετές πρόγραµµα απο-
νιτροποίησης στη Θεσσαλία, όπως θα γίνει και για άλλες περιο-
χές της Ελλάδος;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μπατζελή.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω τον κ. Νασιώκα για την ερώτηση

αυτή, γιατί είναι σηµαντικό να αναδεικνύουµε περιβαλλοντικά ζη-
τήµατα που θίγουν µεγάλες περιφέρειες και νοµίζω ότι πρέπει

να µας απασχολήσουν, όχι µόνο από πολιτικής πλευράς, αλλά
και πλευράς παραγωγικής διαδικασίας και οικονοµικής αποτελε-
σµατικότητας τού κάθε µέτρου.

Θα ήθελα, κύριε Νασιώκα, όπως και τους κύριους συναδέλ-
φους, να σας δώσω ορισµένα στοιχεία για το µέτρο της νιτρο-
ποίησης της γεωργικής προέλευσης, το οποίο είναι
συγχρηµατοδοτούµενο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και βάσει
του οποίου, µέχρι τις 31 ∆εκεµβρίου 2006, οι παραγωγοί είχαν
υπογράψει συµβάσεις για δεκαπέντε αγροπεριβαντολλογικά
προγράµµατα και υποχρεούνται να τα τηρούν για πέντε χρόνια
µε συγκεκριµένες δεσµεύσεις, έτσι ώστε να επέλθει µια προ-
στασία στο γεωργικό περιβάλλον, (νερό, έδαφος, βιοποικιλό-
τητα).

Οι γεωργοί εξακολουθούν να τηρούν τις δεσµεύσεις τους, στο
πλαίσιο του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, του ΕΣΠΑ και του
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», µέσω του οποίου χορηγούνται
οι προβλεπόµενες κατά περίπτωση ενισχύσεις.

Οι δράσεις αυτές, αφορούν τον κάµπο της Θεσσαλίας και ει-
δικότερα τους νοµούς Λάρισας, Καρδίτσας, Τρικάλων, Μαγνη-
σίας και την επαρχία ∆οµοκού και εφαρµόζονται από τη δεύτερη
προγραµµατική περίοδο. Το 2005 και το 2006 εντάχθηκαν περί-
που ένα εκατοµµύριο στρέµµατα, µε προϋπολογισµό 220.000.000
ευρώ και το γεωργοπεριβαλλοντικό µέτρο το 2007-2013, στο
πλαίσιο του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», έχει
ένα συνολικό προϋπολογισµό 892.000.000 ευρώ.

Με βάση, όµως, τις δεσµεύσεις, οι οποίες έχουν γίνει, το δια-
θέσιµο ποσό για νέα προκήρυξη του µέτρου ανέρχεται σε
46.000.000 ευρώ, έτσι ώστε να µπορέσουµε να το συνεχίσουµε.
Βρισκόµαστε άρα, σε µια περίοδο που όπου θέλουµε να έχουµε
µια προσαύξηση του προϋπολογισµού περίπου 500.000.000
ευρώ, ώστε να µπορέσουµε να συνεχίσουµε για µια ακόµη πε-
νταετία το µέτρο αυτό. Όπως καταλαβαίνετε, η δυνατότητα αυτή
είναι περιορισµένη, δεδοµένης της οικονοµικής κατάστασης
αλλά και των πόρων του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛ-
ΤΑΤΖΗΣ».

Επιπλέον, θα ήθελα να σας επισηµάνω ότι το πρόγραµµα της
απονιτροποίησης, όπως µέχρι τώρα εξελίσσεται, έχει δεχθεί αυ-
στηρή κριτική από το Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο, ενώ υπάρ-
χει ο δειγµατοληπτικός έλεγχος της ΟLAF, το όργανο της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής που ερευνά παρατυπίες και καταγγελίες,
η οποία µας συνέστησε τη συνέχιση µιας έρευνας, έτσι ώστε να
βρεθούν τα αποτελέσµατα µιας κακής διαχείρισης του προ-
γράµµατος απονιτροποίησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κυρία Υπουργέ.
Ο κ. ‘Εκτορας Νασιώκας έχει το λόγο, για να αναπτύξει την

ερώτησή του.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, ευχαριστώ για την απάντηση. Γνωρίζουµε τί

παραλάβατε. Γνωρίζουµε πόσο δύσκολη είναι η κατάσταση γε-
νικότερα στον αγροτικό τοµέα, στα προγράµµατα. Γνωρίζουµε
ακόµη ότι τα προηγούµενα χρόνια εντάσσονταν προγράµµατα
και δεν δεσµεύονταν χρήµατα.

Το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» ξεχείλωσε.
Γνωρίζουµε, πραγµατικά, αυτό που είπατε και τώρα, ότι το µέτρο
2.1.4 για αγροτοπεριβαντολλογική ενίσχυση, υπολείπεται πολύ
τα χρήµατα που είναι εγγεγραµµένα στον προϋπολογισµό, υπο-
λείπονται πολύ για να αντιµετωπίσουν τις ανάγκες. Και σήµερα,
αναφερθήκατε σε αυτά που σας λείπουν. Και δεν είναι µόνο η
απονιτροποίηση, στο ίδιο µέτρο υπάρχουν η βιολογική γεωργία,
η εκτατική κτηνοτροφία, τα γνωρίζουµε αυτά. Και δεν τα γνωρί-
ζουµε µόνο εµείς, τα γνωρίζουν και οι αγρότες.

Για το λόγο αυτό, στηρίζω την Κυβέρνηση σε µια προσπάθεια
επαναπροσδιορισµού των προγραµµάτων της αγροτικής οικο-
νοµίας συνολικά, ούτως ώστε τα χρήµατα να πηγαίνουν στην
πραγµατική παραγωγή, στους αγρότες και το περιβάλλον.

Το πρόγραµµα όµως, απονιτροποίησης για τη Θεσσαλία,
κυρία Υπουργέ, είναι θέµα ζωής και όχι για την ενίσχυση των
αγροτών. ∆εν το αναφέρω καθόλου αυτό το θέµα. Είναι θέµα πε-
ριβάλλοντος, θέµα δηµόσιας υγείας. Το έδαφος, ο υδροφόρος
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ορίζοντας, η ζωή µας και η ζωή των παιδιών µας. Η Θεσσαλία
είναι η περισσότερο βεβαρηµµένη περιοχή από οποιαδήποτε
άλλη. Επειδή, σήµερα ακούσαµε -και εγώ το δέχοµαι ως πάρα
πολύ σηµαντικό- ότι κάποια από αυτά τα προγράµµατα ή το συ-
γκεκριµένο, επειδή δεν ελέγχθηκε ή δεν ελέγχεται κανονικά δεν
υλοποιήθηκε όπως θα έπρεπε, ενώ εκκρεµεί και έλεγχος. Σας
προτρέπω αυτό να το κάνουµε όλοι µαζί, να το κάνει η Κυβέρ-
νηση και να µη το κάνει στο τέλος, στον απολογισµό ενός προ-
γράµµατος, αλλά στη διάρκεια λειτουργίας ενός προγράµµατος,
για να έχουµε τα καλύτερα αποτελέσµατα. ∆εν έχουµε χρήµατα
τουλάχιστον, αυτά που θα επενδύουµε, να επενδύονται σωστά
και να είναι αποτελεσµατικά. Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας και
απόλυτα µε την πολιτική της Κυβέρνησης.

Όµως, κυρία Υπουργέ, δεν µπορώ να φανταστώ ότι δεν θα
υπάρξει πρόγραµµα απονιτροποίησης για το περιβάλλον και δεν
µπορώ να δεχθώ ότι θα υπάρξει πρόγραµµα και δεν θα συµπε-
ριλαµβάνεται σε αυτό το πρόγραµµα, αυτός που είναι πιο βεβα-
ρηµµένος. Γνωρίζω ως γιατρός, αλλά και η κοινή λογική
επιβάλλει, ότι ξεκινάµε τη θεραπεία από τους βαρύτερα ασθε-
νείς.

Άρα, περιµένω, κυρία Υπουργέ. Άκουσα σήµερα τον προβλη-
µατισµό σας και τις δυσκολίες σας, αλλά τις δεσµεύσεις σας και
τον οριστικό σας προγραµµατισµό και τον έλεγχο, τον οποίο συ-
νυπογράφω απόλυτα µαζί σας, περιµένω να τα δούµε σύντοµα.

Τέλος θα ήθελα προσθέσω, ότι εσείς ξέρετε καλύτερα από
όλους ότι εντάσσονται περιοχές που θα ποτίζουν ή ποτίζουν ή
θα αναγκαστούν να επενδύσουν για να ποτίσουν µε σταγόνες,
γιατί όσοι ποτίζουν µε κατάκλιση κανονικά δεν µπορούν να µπουν
στο πρόγραµµα. Να συµπεριλάβετε και αυτήν την παράµετρο.

Κλείνοντας, κυρία Υπουργέ, θα ήθελα και επί τη ευκαιρία να
πω το εξής: Στο πρόγραµµα που τρέχει τώρα, γνωρίζω ότι την
ευθύνη της διαχείρισης την έχουν οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοική-
σεις και η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση της Λάρισας. Γνωρίζετε ότι
οι αγρότες µας δεν πληρώνονται το πρόγραµµα και καθυστερεί
πάρα πολύ η πληρωµή τους. Με την ευκαιρία λοιπόν, και αν µπο-
ρείτε να µου πείτε και στη δευτερολογία σας, ή όποτε µπορείτε,
αν µπορείτε να συµβάλετε πραγµατικά, αυτό το πρόγραµµα που
τρέχει, πέρα από τους ελέγχους που πρέπει να γίνουν, να πλη-
ρωθούν οι αγρότες µας, οι οποίοι βρίσκονται φέτος ειδικά, ίσως
και τα επόµενα χρόνια, σε πολύ δύσκολη κατάσταση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Νασιώκα.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Νασιώκα, θα ήθελα να σας ευχαριστήσω, πραγµατικά,

για το πολιτικό σκεπτικό το οποίο εκθέσατε, για την αντιµετώ-
πιση ή επέκταση του προγράµµατος απονιτροποίησης. Νοµίζω
ότι δεν µπορεί κανείς να διαφωνήσει, ότι τέτοια προγράµµατα ή
παρόµοια προγράµµατα ορθολογικής διαχείρισης των νερών
πρέπει να αποτελέσουν το άλφα και το ωµέγα της προοπτικής
της γεωργίας, τόσο σε εκτατικές όσο και σε εντατικές καλλιέρ-
γειες.

Στο πλαίσιο λοιπόν, αυτό θα ήθελα να σας πω ότι µας δίνεται
η δυνατότητα της επαναξιολόγησης του προγράµµατος, της επι-
λογής, όχι µόνο περιοχών αλλά και δικαιούχων που όντως τη-
ρούν τις προδιαγραφές που προβλέπονται και από τον κοινοτικό
κανονισµό αλλά και από την εθνική νοµοθεσία. Είναι σηµαντικό
να επικεντρώσουµε την προσοχή µας σε ζώνες παραγωγής, οι
οποίες θα ελέγχονται και περιβαντολλογικά αλλά και από πλευ-
ράς τήρησης των σωστών γεωργικών πρακτικών, πολιτικές οι
οποίες είναι ταυτόσηµες και προστατεύουν το περιβάλλον και
πάνω από όλα τη δηµόσια υγεία.

Και χθες επειδή, κύριε Πρόεδρε, είχαµε και µια συζήτηση για
την έγκριση του προέδρου και του αντιπροέδρου του ΕΦΕΤ,
θέλω να σας πω ότι και ο ΕΦΕΤ έχει κάνει µια σπουδαία µελέτη,
σχετικά µε την επίδραση της µόλυνσης του περιβάλλοντος των
γαιών στην ποιότητα των τροφίµων και στη δηµόσια υγεία. Τέ-
τοιου είδους πολιτικές σε συνεργασία µε τα αντίστοιχα Υπουρ-
γεία Υγείας και Περιβάλλοντος είναι στις άµεσες προτεραιότητές

µου, έτσι ώστε να κάνουµε µια πιστοποίηση των προϊόντων και
των γεωργικών πρακτικών, και να µη συνδέουµε µόνο την τιµή
από το χωράφι στο ράφι, αλλά να συνδέουµε την δηµόσια υγεία
από το χωράφι στο ράφι.

Εδώ θα ήθελα, πραγµατικά, να είµαστε όλοι µαζί και να είστε
σίγουροι ότι τα αγρο-περιβαλλοντικά µέτρα αποτελούν για τη ση-
µερινή πολιτική ηγεσία ένα µέτρο στήριξης για τους Έλληνες
αγρότες. Θα επιδιώξουµε από αλλού να περικόψουµε, αλλά να
ενισχύσουµε το περιβάλλον και τη γεωργία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κυρία Υπουργό.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η µε αριθµό 508/1-3-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνιου Σκυλ-
λάκου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αντιµετώπιση της εναέριας
ρύπανσης στη Λάρισα και στην ευρύτερη περιοχή κλπ. δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και συνεπώς
διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η µε αριθµό 507/1-3-2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την αναστολή
κατασκευής των αθλητικών έργων των ∆ήµων Γυθείου και Έλους
κλπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού
και συνεπώς διαγράφεται.

Και η µε αριθµό 513/1-3-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε τη χρήση του κτηρίου του παλαιού Νοσο-
κοµείου της Κέρκυρας ως νοσοκοµείου χρόνιων νοσηµάτων και
κέντρου υγείας αστικού τύπου κλπ. δεν θα συζητηθεί και συνε-
πώς διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της µε αριθµό 516/1.3.2010 πέ-
µπτης επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου - Πασχαλί-
δου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την υλοποίηση των στόχων του Εθνικού Ιδρύµατος
Αγροτικής Έρευνας (ΕΘΙΑΓΕ) κ.λπ.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει
ως εξής:

«Παρά τις επαγγελµατικές επισηµάνσεις για τον κίνδυνο διά-
λυσης του ΕΘΙΑΓΕ το ίδρυµα έχει αφεθεί στην τύχη του και απει-
λείται ήδη µε κλείσιµο ινστιτούτων, µαρασµό των σταθµών
γεωργικής έρευνας, αλλά και πώληση ή εκχώρηση ακινήτων σε
ιδιώτες.

Σε κάθε περίπτωση, παραµένουν εκτός σχεδιασµού οι δυο βα-
σικοί στόχοι που θα δικαίωναν το ρόλο του. η αναβάθµιση του
ερευνητικού επιπέδου του ιδρύµατος και η σύνδεση της έρευ-
νας µε συγκεκριµένες ανάγκες της ελληνικής γεωργίας.

Οι τελευταίες εξελίξεις µε την αποχώρηση του προέδρου και
της γενικής διευθύντριας του ΕΘΙΑΓΕ είναι ιδιαίτερα ανησυχητι-
κές γιατί αφήνουν το ίδρυµα χωρίς διοίκηση µε αποτέλεσµα όχι
µόνο να κινδυνεύει να µείνει απλήρωτο το προσωπικό, που ασχο-
λείται µε την αγροτική έρευνα σε ολόκληρη τη χώρα, αλλά και να
χαθούν κονδύλια από ευρωπαϊκά προγράµµατα.

Το ΕΘΙΑΓΕ, αν και έχει πιστοποιηθεί, δεν µπορεί να πάρει έργα
του ΕΣΠΑ και δεν µπορούν να γίνουν προσλήψεις προσωπικού
από τα ερευνητικά ιδρύµατα που έχουν αναλάβει επί µέρους
προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Αυτήν τη στιγµή, δεν υπάρχει διοίκηση µε αποτέλεσµα το
ίδρυµα να έχει παραλύσει καθώς δεν µπορούν να υποβληθούν
προτάσεις και να υλοποιηθούν προγράµµατα. Το Υπουργείο έχει
από τον ∆εκέµβριο τις υποψηφιότητες για πρόεδρο, ∆Σ και επι-
στηµονικό συµβούλιο αλλά δεν προχωρά στην επιλογή. Είναι
προφανές ότι η επιλογή αυτή πρέπει να γίνει άµεσα.

Κατόπιν των παραπάνω,
ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Θα προχωρήσει άµεσα στην τοποθέτηση προέδρου, ∆Σ και

επιστηµονικού συµβουλίου στο ΕΘΙΑΓΕ;
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Θα πάρει άµεσα µέτρα ώστε να αναβαθµιστεί το ερευνητικό
επίπεδο του ιδρύµατος και η έρευνα να κατευθυνθεί προς τις συ-
γκεκριµένες ανάγκες της ελληνικής γεωργίας, σύµφωνα και µε
τους στόχους που έχει εξαγγείλει και η ίδια η Υπουργός»;

Το λόγο έχει η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
κυρία Μπατζελή.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Αµµανατίδου για την ερώτηση
σας.

Πραγµατικά είναι πολύ σηµαντική εφόσον αναφέρεται στο
Εθνικό Ίδρυµα Αγροτικών Ερευνών. Σε σχέση µε την θητεία του
προέδρου και των µελών του διοικητικού συµβουλίου του
ΕΘΙΑΓΕ θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι έχει λήξει

-πριν από τις βουλευτικές εκλογές της 4ης Οκτωβρίου 2009-
από τις 16 Αυγούστου του 2009, χωρίς την έγκαιρη αντικατά-
στασή τους από την προηγούµενη κυβέρνηση.

Παρά ταύτα, ο νόµος έχει προνοήσει την συνέχιση της άσκη-
σης των καθηκόντων τους και µετά την λήξη της κανονικής τους
θητείας, µέχρις ότου οριστούν τα νέα µέλη. Σήµερα υπάρχει η
νέα αναπληρώτρια γενικού διευθυντή, που ορίστηκε, όπως προ-
βλέπει η νοµοθεσία, µετά τη συνταξιοδότηση της ερευνήτριας η
οποία είχε την αντίστοιχη αρµοδιότητα.

Το ΕΘΙΑΓΕ δεν αντιµετωπίζει πρόβληµα στην κανονική µισθο-
δοσία του προσωπικού του, ούτε στην προώθηση ερευνητικών
προτάσεων για την ανάληψη ευρωπαϊκών ή άλλων προγραµµά-
των. Το ζητούµενο, όµως, στην λειτουργία του ΕΘΙΑΓΕ δεν είναι
µόνο η επέκταση των προσλήψεων, αλλά και η σωστότερη κα-
τανοµή του προσωπικού, τόσο του διοικητικού όσο και του ερευ-
νητικού.

Μέχρι σήµερα δεν έχει παρουσιαστεί πρόβληµα στην εκτέλεση
του συνόλου των εκατόν δέκα ερευνητικών προγραµµάτων που
να µην έχει αντιµετωπισθεί από τη διοίκηση του ιδρύµατος,
έργων και µελετών που υλοποιεί το ΕΘΙΑΓΕ. Εξάλλου, τέσσερα
αναπτυξιακά έργα του ΕΘΙΑΓΕ που αφορούν την διαπίστευση
εργαστηρίων, αναµένουν την ένταξή τους στο ΕΣΠΑ. Το ΕΘΙΑΓΕ
και το ΥΠΑΑΤ έχουν ολοκληρώσει όλες τις απαραίτητες διοικη-
τικές διαδικασίες, έτσι ώστε να υλοποιηθεί αυτό το πρόγραµµα.

Σε σχέση µε την αναβάθµιση του ρόλου του ιδρύµατος, θα
ήθελα να σας πω ότι η σηµερινή πολιτική ηγεσία του ΥΠΑΑΤ επι-
διώκει την δυναµική επαναδραστηριοποίηση του ΕΘΙΑΓΕ σε πε-
ριφερειακό και σε κεντρικό επίπεδο. Η αναβάθµιση του ρόλου
του ΕΘΙΑΓΕ και η στενότερη σύνδεση της αγροτικής έρευνας µε
συγκεκριµένες ανάγκες της αγροτικής παραγωγής και του Έλ-
ληνα αγρότη, της άµεσης ενηµέρωσης και κατάρτισής του, σχε-
διάζονται σε συνεργασία µε την Γενική Γραµµατεία Ερευνών και
του ΥΠΑΑΤ. Σε µια σύγχρονη αγροτική πολιτική απαιτείται η προ-
ώθηση καινοτόµων πολιτικών έρευνας, τις οποίες θα διασφαλί-
σουµε και µε πόρους από το Υπουργείο Ανάπτυξης αλλά και από
το έβδοµο Πρόγραµµα Τεχνολογίας και Έρευνας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλευτής του Συ-

νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Ευαγγελία Αµµανατί-
δου-Πασχαλίδου, έχει το λόγο για να αναπτύξει την ερώτησή
της.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Θέλω να σας ενηµε-
ρώσω, κυρία Υπουργέ, ότι τα δυόµισι χρόνια που είµαι Βουλευ-
τής έχω φέρει το θέµα του ΕΘΙΑΓΕ και µε επίκαιρες ερωτήσεις
στη Βουλή. Σε αυτήν την περίοδο, µε διακυβέρνηση της χώρας
από το ΠΑΣΟΚ έκανα ερώτηση -εκτός από την επίκαιρη- για το
σταθµό υποτροπικών φυτών της Κρήτης µαζί µε τον συνάδελφό
µου κ. Μιχάλη Κριτσωτάκη.

Θέλω να σας πω ότι αυτό που καταλαβαίνουµε ως ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά νοµίζω και όλοι οι πολίτες, είναι ότι καθυστερεί εδώ και
πέντε µήνες σε πάρα πολλούς οργανισµούς η τοποθέτηση, ο διο-
ρισµός πολλών διοικητικών συµβουλίων. Το πρωί είχε µια επί-
καιρη ερώτηση ο συνάδελφός µου κ. Θοδωρής ∆ρίτσας και
υπήρχε ανάλογο πρόβληµα για το ∆.Σ. του ΗΣΑΠ. Γιατί γίνεται
όλη αυτή η καθυστέρηση;

Γνωρίζουµε ότι όταν καθυστερούν τα ∆.Σ. υπάρχουν προβλή-
µατα, µένουν ακέφαλοι ουσιαστικά οι οργανισµοί, οι υπηρεσίες,

τα ινστιτούτα και στην προκειµένη περίπτωση το ΕΘΙΑΓΕ. ∆ηµι-
ουργούνται σοβαρότατα προβλήµατα, οικονοµικά διοικητικά, λει-
τουργικά. Και όλα αυτά, όταν έχουµε να κάνουµε µε ερευνητικά
κέντρα, έχουν άµεσο αντίκτυπο στα προγράµµατα.

Εσείς µου είπατε ότι υπάρχουν εκατόν δέκα ερευνητικά προ-
γράµµατα και ότι µπορούν να ενταχθούν στο ΕΣΠΑ. Φαντάζοµαι
ότι θεωρείτε ότι δεν θα υπάρξει κανένα πρόβληµα. Όπως εσείς
έχετε ένα έγγραφο που σας έστειλε το ΕΘΙΑΓΕ, από 4.2.2010,
το έχω και εγώ. Αυτό αναφέρει ότι αυτήν τη στιγµή η λειτουργία
του ΕΘΙΑΓΕ δεν είναι νόµιµη. Η παρουσία αναπληρωτή γενικού
διευθυντή είναι παράνοµη. Υπάρχει µια διευθύντρια, η αναπλη-
ρώτρια, η οποία έχει µπει από τις 24.02.2010 για δυο εβδοµάδες,
τρεις το πολύ. Θα έπρεπε να είχε διοριστεί το κανονικό συµβού-
λιο, να είχε διοριστεί το επιστηµονικό συµβούλιο, ώστε να προ-
χωρήσουµε στη διαδικασία ολοκλήρωσης και των άλλων
προγραµµάτων και της ένταξης µέσα στο ΕΣΠΑ.

∆ιότι θα πρέπει να γνωρίζει ο κόσµος ότι είναι πιστοποιηµένο
το ΕΘΙΑΓΕ. Γιατί καθυστερούν όλα αυτά; Θα ήθελα να σας πω,
κυρία Υπουργέ, ότι αυτό που βλέπουµε είναι να συρρικνώνεται
συνεχώς η χρηµατοδότηση προς την έρευνα και στην τεχνολο-
γία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα ινστιτούτο που θα µπορούσε να είχε βοηθήσει στην ανά-
πτυξη της γεωργικής, της κτηνοτροφικής και της αλιείας, ακόµη,
στη χώρα µας. ∆ιότι η χώρα µας έχει τα συγκριτικά εκείνα πλεο-
νεκτήµατα για να ανακάµψει οικονοµικά, στηριζόµενη πάνω στην
αγροτική παραγωγή. Και δυστυχώς εδώ και χρόνια οι κυβερνή-
σεις -και οι προηγούµενες του ΠΑΣΟΚ και οι προηγούµενες της
Νέας ∆ηµοκρατίας- έχουν τη λογική της συρρίκνωσης, των ερευ-
νητικών κέντρων. Υπάρχουν τριάντα δύο ερευνητικά κέντρα του
ΕΘΙΑΓΕ. Γνωρίζουµε ότι επειδή υπάρχουν σοβαρότατα οικονο-
µικά προβλήµατα θα περάσει αυτή η περιουσία στα χέρια ιδιω-
τών. Θα εκποιηθεί δηλαδή. Εσείς ,θεωρείτε, ότι θα πρέπει να
φθάσουµε σ’ αυτό το σηµείο σε αυτήν την κατάσταση; ∆εν πρέ-
πει να αναπτυχθεί η έρευνα και η τεχνολογία;

Σας παρακαλώ, κυρία Υπουργέ, θα πρέπει να µας πείτε το
άµεσο χρονοδιάγραµµα στο οποίο θα διοριστεί το νέο ∆.Σ. στο
ΕΘΙΑΓΕ για να προχωρήσουν τα ερευνητικά προγράµµατα. Θα
πρέπει να µας πείτε πώς θα αναβαθµίσετε το ερευνητικό επίπεδο
του συγκεκριµένου ιδρύµατος που έχει να κάνει µε την αγροτική
ανάπτυξη, διότι είναι πολύ σηµαντικό για να µπορέσουν οι αγρό-
τες να στηριχθούν σ’ αυτά τα ερευνητικά κέντρα, τα οποία δυ-
στυχώς έχουν απαξιωθεί όλα τα προηγούµενα χρόνια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η κυρία Υπουργός

έχει το λόγο για τη δευτερολογία της. Σε λίγο θα κάνουµε επε-
ρωτήσεις, όχι ερωτήσεις, όπως πάµε. Είπαµε εντάξει µία ανοχή,
αλλά βλέπω ότι ο χρόνος µε όλο το σεβασµό συναδέλφισσα…

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Είναι µεγάλο το θέµα,
κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Υπουργέ, έχετε
το λόγο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητή, κυρία Αµανατίδου, θα σας παρακαλούσα άλλη µια
φορά και απευθύνοµαι σε όλους τους συναδέλφους ότι αν θέ-
λετε κάποιο έγγραφο από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και από τους εποπτευόµενους οργανισµούς να απευθύνετε
απευθείας το ερώτηµά σας για να σας δώσουµε τα έγγραφα,
παρά να τα ψάχνετε ή να σας τα δίνουν άνθρωποι µέσα από τους
οργανισµούς που έχετε υπαλλήλους.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τι εννοείτε;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θα παρακαλούσα, να γραφτεί στα Πρακτικά ότι
το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης είναι διαθέσιµο για να σας
δίνει όλα τα στοιχεία που διαχειρίζεται το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης. Και αυτό το αναφέρω επειδή έχετε στα χέρια σας
µία επιστολή η οποία µου απευθύνθηκε. Θα µπορούσατε να µου
την έχετε ζητήσει και εγώ να σας τη δώσω.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τι λέτε, κυρία Υπουργέ;
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ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Βάσει, λοιπόν, αυτής της επιστολής την οποία
έχετε θέλω να σας πω, είναι µία δέσµευση την οποία αναλαµ-
βάνω εγώ προσωπικά στο Υπουργείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Λέει, ότι, ό,τι ζητήσετε
από την κυρία Υπουργό, θα το έχετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Και ότι θεωρώ ότι είναι πολύ θετική στο Σώµα.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Θα ενοχοποιηθούν οι
Βουλευτές;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Επαναλαµβάνω, θα είναι πολύ θετική στο Σώµα.
Συνεχίζοντας, λοιπόν, την απάντησή µου θα ήθελα, λοιπόν, να
σας πω ότι βάσει του ν. 3399/2005 παράγραφος 39 του άρθρου
20 είναι δυνατή η αναπλήρωση και η λειτουργία του ΕΘΙΑΓΕ µε
αναπληρωτή γενικό διευθυντή. Και εδώ θέλω, κυρία Αµανατίδου,
να σας πω ότι και ο σηµερινός πρόεδρος υπάρχει, έχει καταθέ-
σει την παραίτησή του, την παραίτηση η οποία δεν έχει γίνει απο-
δεκτή µέχρι του διορισµού του νέου διοικητικού συµβουλίου.
Αυτό από διοικητικής πλευράς.

Από πλευράς ουσιαστικής για το ρόλο του ΕΘΙΑΓΕ λαµβά-
νουµε τη δέσµευση όπως έχουµε πει και σε άλλα σηµαντικότερα
ζητήµατα ότι τους επόµενους µήνες µε τη νέα διοίκηση του δι-
οικητικού συµβουλίου να παρουσιάσουµε στην Επιτροπή Παρα-
γωγής και Εµπορίου, ολοκληρωµένο πρόγραµµα λειτουργίας
επιστηµονικού και διοικητικού έργου του ΕΛΓΑ, το οποίο, πραγ-
µατικά, θα συνάδει όπως πολύ σωστά είπατε µε το ρόλο της
αγροτικής πολιτικής, την ανταγωνιστικότητα και την ποιότητα την
οποία οφείλουµε να έχουµε. Ευχαριστώ, πάρα πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μία διευκρίνιση. ∆εν
εννοείτε ότι η κυρία Βουλευτής έχει προϊόν κλοπής από το
Υπουργείο;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εγώ ανέφερα προϊόν κλοπής; Είναι δυνατόν να
ειπώθηκε τέτοιο πράγµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εντάξει.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Αυτό ακριβώς όµως

λέτε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι γι’ αυτό έκανα τη

διευκρίνιση, κυρία Αµανατίδου, για να λυθεί η παρεξήγηση. ∆εν
εννοούσε αυτό η κυρία Υπουργός.

Συνεχίζουµε, αφού ευχαριστήσουµε για την αναµονή, µε την
τέταρτη υπ’ αριθµόν 514/1.3.2010 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του βουλευτή κ. Κυριάκου Βελόπουλου του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά
µε τις προθέσεις του Υπουργείου για καθολική απαγόρευση των
στρατιωτικών παρελάσεων στη χώρα µας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Συµφώνως µε πλήθος δηµοσιευµάτων του ηµερήσιου τύπου,

το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης, έχει λάβει απόφαση για κατάρ-
γηση των παρελάσεων, κατά τη διάρκεια του εορτασµού των
εθνικών µας επετείων, όσον αφορά τα µηχανοκίνητα οχήµατα γε-
νικώς, λόγω περικοπών στο κόστος. Όµως, µόλις προσφάτως,
στους εορτασµούς στην πόλη του Λιτοχώρου στην Πιερία, προς
κατάπληξη των κατοίκων δεν παρήλασαν ούτε πεζοπόρα αγή-
µατα, µε απόφαση, όπως εγράφη στον τοπικό τύπο, του Υπουρ-
γείου Εθνικής Αµύνης.

Ερωτάται:
1. Είναι στις προθέσεις του Υπουργείου, η καθολική απαγό-

ρευση των στρατιωτικών παρελάσεων, σε όλες τις εορταστικές
εκδηλώσεις και επετείους;

2. ∆εν λαµβάνονται καθόλου υπ’ όψιν οι πολίτες, των οποίων το
εθνικό φρόνηµα πλήττεται καίρια, όταν απουσιάζουν παντελώς οι
Ένοπλες ∆υνάµεις από τις εθνικές εορτές;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Εθνικής Αµύνης κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Αγαπητέ, κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε η πολιτική ηγεσία

του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας έλαβε πρόσφατα µία πολιτική

απόφαση σε σχέση µε τη συµµετοχή των Ενόπλων ∆υνάµεων στο
τελετουργικό των εθνικών επετείων ή σηµαντικών ιστορικών επε-
τείων σε τοπικό ή περιφερειακό επίπεδο. Αυτή η απόφαση έλεγε
ότι από τώρα και στο εξής οι Ένοπλες ∆υνάµεις θα συµµετέχουν
µόνο µε πεζοπόρα τµήµατα και όχι µε τη συµµετοχή είτε όταν
χρειαζόταν του Πολεµικού Ναυτικού είτε άλλοτε της Πολεµικής
Αεροπορίας.

Γιατί το κάναµε αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Το κάναµε
για τρεις ουσιαστικά λόγους, εκ των οποίων οι δύο είναι σοβαροί,
λόγω και της συγκυρίας. Ο πρώτος λόγος είναι ο οικονοµικός
λόγος. Γνωρίζουµε όλοι τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία που
βιώνει ο ελληνικός λαός και οι Ένοπλες ∆υνάµεις οφείλουν να
συµµετάσχουν στην εθνική, στην πανεθνική προσπάθεια για τη
µείωση των δαπανών, τον εξορθολογισµό των δαπανών. Αυτό κά-
νουµε! Έχουµε την ευθύνη απέναντι στον ελληνικό λαό ως ηγε-
σία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας να εξορθολογίσουµε τις
αµυντικές δαπάνες, χωρίς συγχρόνως να επηρεάζεται η επιχει-
ρησιακή ικανότητα, το ετοιµοπόλεµο και η αµυντική ικανότητα
των Ενόπλων ∆υνάµεων.

Θέλω να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ζητώντας από τις υπηρεσίες
του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης τα στοιχεία του 2009, το οικο-
νοµικό κόστος δηλαδή και την επιβάρυνση από τη συµµετοχή
όλων των επιτελείων στις εθνικές επετείους ότι ξεπέρασε τα
2.300.000 περίπου ευρώ, για µεν την 25η Μαρτίου το κόστος του
2009 ήταν 1.527.000 ευρώ, για δε την εθνική εορτή της 28ης
Οκτωβρίου το κόστος ξεπέρασε τα 830.000 ευρώ.

Για την ενηµέρωση του κυρίου συναδέλφου, µπορώ να κατα-
θέσω στα Πρακτικά της Βουλής, της Ολοµέλειας και τα στοιχεία,
τα οποία µου έχουν περιέλθει από τις αρµόδιες υπηρεσίες του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας
κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προανα-
φερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Αυτός είναι ο πρώτος λόγος. Βεβαίως, πρέπει και εµείς να
εκλογικεύσουµε τις δαπάνες.

Ο δεύτερος λόγος, είναι ο επιχειρησιακός και κατά την άποψή
µου είναι εξίσου σηµαντικός. Τι σηµαίνει επιχειρησιακός λόγος;
Για να συµµετάσχουν οι Ένοπλες ∆υνάµεις στις εθνικές επετεί-
ους, χρειάζεται ένα µήνα πριν να µετακινηθούν σηµαντικές δυ-
νάµεις από µακρινές αποστάσεις -εκεί που βρίσκονται σηµαντικοί
στρατιωτικοί σχηµατισµοί- και να έλθουν είτε στην Αθήνα, είτε
στη Θεσσαλονίκη, είτε στις έδρες µεγάλων νοµών ή περιφε-
ρειών.

Αυτό, κύριε συνάδελφε, όπως µας ενηµερώνει η ηγεσία των
Ενόπλων ∆υνάµεων, δηµιουργούσε ένα πολύ σοβαρό επιχειρη-
σιακό πρόβληµα, γιατί χρειάζεται να ανατραπεί το πρόγραµµα,
και χάνουν πολύτιµο χρόνο µέχρι να βρουν πάλι τους ρυθµούς
τους. Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι ένα πρόβληµα που έπρεπε
να το διαχειριστούµε.

Και ο τρίτος λόγος -κάθε άλλο παρά λιγότερο σοβαρός- είναι
ο περιβαλλοντικός. Μην τον υποτιµήσουµε. Η συµµετοχή της Πο-
λεµικής Αεροπορίας -όπως έχουν δείξει µελέτες και στοιχεία-
επιβαρύνει ιδιαίτερα και όχι µόνο µε την ηχορύπανση, αλλά και
µε τις εκλύσεις ρύπων, τα µεγάλα αστικά πολεοδοµικά συγκρο-
τήµατα και τις µεγάλες πόλεις.

Θέλω να πω τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, ότι στη συγκεκρι-
µένη περίπτωση το Λιτόχωρο -σύµφωνα µε πάγιες διαταγές της
στρατιωτικής ηγεσίας και παρά το σηµαντικό ιστορικό της επα-
νάστασης του Ολύµπου - δεν περιλαµβάνεται στις τοπικές ιστο-
ρικές επετείους.

Παρ’ όλα αυτά, µε εντολή µας εστάλη στρατιωτικό άγηµα –
προσωπικά είχα δώσει την εντολή να σταλεί στρατιωτικό άγηµα-
συµµετείχε στο τελετουργικό στρατιωτικό άγηµα. Ήταν παρών -
θα έλεγα- ο στρατός σε αυτήν την πολύ σηµαντική για την το-
πική ιστορία της Πιερίας εκδήλωση και πιστεύουµε ότι και σε
όλες τις άλλες εκδηλώσεις έστω και αν δεν περιλαµβάνονται στις
πάγιες διαταγές µας, η εντολή θα είναι σαφής περί συµµετοχής
στο τελετουργικό του στρατού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
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Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
Από εδώ και πέρα, όµως, οι Ένοπλες ∆υνάµεις θα συµµετέ-

χουν µόνο µε τα πεζοπόρα τµήµατα στις εθνικές επετείους και σε
σηµαντικές ιστορικές επετείους, τοπικού ή περιφερειακού χα-
ρακτήρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος.
Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κοιτάξτε, η ελληνική εθνοµηδενιστική εκδοχή

του µεταµοντερνισµού -λέει ένας διανοούµενος- και η πολυστο-
χαστική ζούγκλα λέει «κατάργηση των παρελάσεων». Είναι µια
ιδεοληψία των τελευταίων δύο δεκαετιών.

Αυτό οφείλεται σε αυτό που µας είπατε. Πρώτον, ότι η παρέ-
λαση κοστίζει. ∆εύτερον, ότι είναι «Μεταξικές, µιλιταριστικές» οι
παρελάσεις. Τρίτον, ότι δεν γίνονται πουθενά. Επειδή το ψέµα
έχει κοντά πόδια, κύριε Υπουργέ, θα σας αποδείξω ότι δεν είναι
έτσι.

Είπατε επιχειρησιακός λόγος. Εγώ να το δεχθώ. Έχετε δίκιο.
Εδώ προχθές έφθασαν µέχρι τον Πειραιά οι Τούρκοι µε τη φρε-
γάτα. Πετούν πάνω από τη Μύκονο και από την Άνδρο. Αυτό είναι
το πρόβληµα της επιχειρησιακής δυνατότητας των ελληνικών
Ενόπλων ∆υνάµεων ή η έλλειψη πολιτικής βούλησης;

∆εύτερον, περιβαλλοντικοί λόγοι µου λέτε. Να το δεχτώ και
αυτό. Μα την 25η Μαρτίου και την 28η Οκτωβρίου λόγω των πα-
ρελάσεων, δεν κυκλοφορούν αυτοκίνητα. Άρα, µειώνεται η ρύ-
πανση του περιβάλλοντος. Μη χαµογελάτε. Σας απαντώ µε
απλουστευµένα επιχειρήµατα µήπως και καταλάβετε ότι αυτά
που λέτε δεν είναι λογικά.

Πάµε στο δεύτερο, ότι είναι 2.000.000 ευρώ το κόστος. Έχετε
δίκιο κοστίζει πολύ, είναι δαπανηρό. Κύριε Υπουργέ, 1.000.000
ευρώ την ηµέρα κοστίζουν οι δυνάµεις στο Αφγανιστάν. Στο
«ΠΟΝΤΙΚΙ» γράφτηκε, ότι από 5 Οκτωβρίου µέχρι 31 ∆εκεµβρίου
για τα ΕΜΠΡΑΙΕΡ του Υπουργού και του Πρωθυπουργού µας,
δώσαµε 1.100.000 ευρώ για τα ταξίδια. Ταξίδια από εδώ, ταξίδια
από εκεί, µερικά σαφώς είναι χρήσιµα, απαραίτητα. Κάποια άλλα,
όµως, δεν είναι.

Πήγανε µε το ΕΜΠΡΑΙΕΡ ο κ. Παµπούκης, ο κ. Παπανδρέου
και ο σύµβουλος του Πρωθυπουργού µας στο Αµπουντάµπι και
δώσανε δεν ξέρω πόσες χιλιάδες ευρώ. Για να πάνε στο Αµπου-
ντάµπι, τα ναυπηγεία του Σκαραµαγκά, ξέρετε. Στην Ξάνθη κα-
ταγγέλθηκε ότι στην παρέλαση του καρναβαλιού –δεν ξέρω αν
είναι συµπτωµατικό- χρησιµοποιήθηκαν κάποια στρατιωτικά οχή-
µατα ως καρναβάλια για να βοηθήσουν. Μήπως η καταγωγή κά-
ποιων κορυφαίων στελεχών βοήθησε σε αυτό;

Λέτε για τις δαπάνες. Ακούστε, κύριε Υπουργέ, να τα ξεκαθα-
ρίσουµε τα πράγµατα. Παρελάσεις γίνονται σε πολλές χώρες.
Και σας δίνω εδώ φωτογραφικό υλικό από το Παρίσι και από την
Ιταλία. Θα τα καταθέσω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γίνονται στρατιωτικές παρελάσεις µε αγήµατα, για να σταµα-
τήσει το παραµύθι ότι µόνο στην Ελλάδα γίνονται παρελάσεις.
Γίνονται στη Ρωσία, στη Βουλγαρία, στην Αγγλία, στο Παρίσι,
στη Βιέννη, στη Μαδρίτη εθνικές παρελάσεις µε µηχανοκίνητα
οχήµατα. ∆εν είναι µόνο η Ελλάδα, γιατί υπάρχει αυτή η ιδεολη-
ψία του ΣΥΡΙΖΑ και όλων αυτών των δήθεν προοδευτικών που
είναι εθνοµηδενιστές και λένε να τα καταργήσουµε όλα. Γίνονται
παρελάσεις.

Εφηµερίδα «ΕΜΠΡΟΣ», 26 Μαρτίου 1899. Λέτε ότι είναι µετα-
ξικές οι παρελάσεις και ότι δεν πρέπει να γίνονται παρελάσεις.
Επίσης, στην εφηµερίδα «ΕΜΠΡΟΣ», 1914, 25 Μαρτίου και 26
Μαρτίου 1914. Εφηµερίδα «ΕΜΠΡΟΣ», 1926, στο εθνικό Πανα-
θηναϊκό Στάδιο έγινε παρέλαση κανονική, άρα, δεν είναι µετα-
ξική επιλογή να γίνονται παρελάσεις. Αυτά, λοιπόν, δεν είναι
ψέµατα, κύριε Υπουργέ.

Και για να ξεκαθαρίσουµε και κάτι τελευταίο, επειδή στη χώρα

µας δυστυχώς, η ανοησία έχει γίνει επιστήµη, να λέµε ολόκληρη
την αλήθεια. Ποια είναι αυτή; Αντί να κάνουµε περικοπές στις πα-
ρελάσεις, κύριε Υπουργέ -και ξέρω ότι το ξεκινήσατε και ελπίζω
να το συνεχίσετε- ας κάνουµε περικοπές στα σαράβαλα που
έχουµε αγοράσει, στα οπλικά συστήµατα. Άλλα γέρνουν, άλλα
δεν έχουν κανονική άτρακτο, τα «LEOPARD». Εκεί να κάνουµε
περικοπές και όχι στις παρελάσεις. Γιατί η παρέλαση έχει να
κάνει µε την τόνωση του εθνικού φρονήµατος.

Ένα επτάχρονο-οκτάχρονο παιδί, κύριε Υπουργέ µου, βλέπει
την παρέλαση µε τα µηχανοκίνητα και καλλιεργείται το αµυντικό
-εγώ θα το πω, εσείς θα µου πείτε µιλιταριστικό- φρόνηµα, γιατί
είµαστε µια χώρα η οποία διεκδικείται καθηµερινά από άλλες
χώρες. ∆ιεκδικείται η ιστορία της, το έδαφός της και ακόµα η
ίδια η ύπαρξή µας αµφισβητείται και η εθνική µας κυριαρχία,
όπως είπε και ο Πρωθυπουργός.

Άρα, λοιπόν, αντί να καλλιεργήσουµε αµυντικά το συναίσθηµα
αυτό, καταργούµε τις παρελάσεις, καταργούµε τα µηχανοκίνητα
πεζοπόρα τµήµατα για 2.000.000 ευρώ. Τα 2.000.000 κάνετε έναν
έρανο και θα σας τα δώσει η οµογένεια, κάντε έναν έρανο και θα
σας τα δώσουν οι Έλληνες πολίτες που θέλουν να βλέπουν πα-
ρελάσεις µε µηχανοκίνητα.

Άρα, λοιπόν, να είµαστε µετρηµένοι σε όσα λέµε και αν ξεκι-
νήσετε περικοπές να το κάνετε από τα κρατικά αυτοκίνητα των
Υπουργών ή όποιων Βουλευτών θέλετε ή όποιων άλλων κρατι-
κών φορέων δήµων, κοινοτήτων και ∆ΕΚΟ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας, κ. Μπεγλίτης.
Ορίστε, κύριε Μπεγλίτη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Φοβάµαι ότι ο κύριος συνάδελφος, πήρε ως αφορµή τις πα-

ρελάσεις για να επαναβεβαιώσει µόνιµες προσεγγίσεις του κόµ-
µατός του µε έντονο τον ιδεοληπτικό –θα µου επιτρέψετε να πω-
χαρακτήρα.

Έκανε δύο συνειδητές παρανοήσεις. Το πρώτο είναι ότι κα-
ταργούνται οι παρελάσεις. Οι παρελάσεις δεν καταργούνται.
Εξήγησα µε σαφήνεια ότι συνεχίζονται οι παρελάσεις πεζοπό-
ρων τµηµάτων. ∆εν σας δίνει κανείς το δικαίωµα να µονοπωλείτε
τον πατριωτισµό, να κάνετε λόγο για εθνικό φρόνηµα. Πρόκειται
για ιδεοληπτικές προσεγγίσεις. Αυτές αφορούν µόνο εσάς. Το
εθνικό φρόνηµα δεν κτίζεται µε αυτές τις αντιλήψεις, τις οποίες
υποστηρίζετε. Κτίζεται µε τη συνεχή υπεράσπιση της ιστορικής
µνήµης µέσα από τη διδασκαλία της ιστορίας στα νέα παιδιά.

Τα νέα παιδιά πρέπει να µάθουν την ιστορία µέσα από τη δι-
δασκαλία και όχι µέσα από τα τεθωρακισµένα -όπως λέτε εσείς-
να παρελαύνουν στους δρόµους της Ελλάδας. Έχετε µια αντί-
ληψη µε την οποία διαφωνούµε ριζικά. Είναι µια αντίληψη που
µας παραπέµπει σε εµφυλιοπολεµικές και µετεµφυλιοπολεµικές
περιόδους.

Ξεχάστε τα αυτά, ζούµε σε µια δηµοκρατική Ελλάδα και πρέ-
πει να υπερασπιστούµε την πατριωτική µας συνείδηση …

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Άλλα αντ’ άλλων µας λέει ο κύ-
ριος Υπουργός, κυρία Πρόεδρε. Έλεος δηλαδή!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Βουλευτά, σας πα-
ρακαλώ πάρα πολύ. Μη διακόπτετε τον κύριο Υπουργό, εκείνος
σας άκουσε µε πολύ σεβασµό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Κατ’ αρχάς να σέβεστε αυτόν που σας απαντά.
Σας σεβάστηκα. Εδώ δεν είναι τηλεοπτικό πάνελ είναι η Ολοµέ-
λεια της Βουλής, σας σεβάστηκα ακούγοντάς σας πολύ προσε-
κτικά παρ’ όλο που θέσατε και άλλα ζητήµατα, στα οποία θα σας
απαντήσω αµέσως.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Είναι ψευδές …
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο ΣΥΡΙΖΑ το είπε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
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κής Άµυνας): Το είπατε αυτό, σας παρακαλώ πολύ. Αν θέλετε
να σας βλέπουν οι τηλεοράσεις, να είστε προσεκτικός. Είναι ψευ-
δές ότι το κόστος της παρουσίας µας στο Αφγανιστάν είναι
1.000.000 ευρώ την ηµέρα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πόσο είναι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Είναι ψευδές αυτό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πόσο είναι, κύριε Υπουργέ, γιατί

δεν µας το λέτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Βελόπουλε, απα-

γορεύεται ο διάλογος.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, συνεχίστε
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Άµυ-

νας): Η Ελλάδα συµµετέχει σε διεθνείς ειρηνευτικές αποστολές,
οι οποίες νοµιµοποιούνται από αποφάσεις του Συµβουλίου
Ασφαλείας στον ΟΗΕ, γιατί κρίνουµε ότι έτσι εξυπηρετούµε κα-
λύτερα τα εθνικά συµφέροντα της χώρας. Και θα συνεχίσουµε
να το κάνουµε, βεβαίως, µε κόστος, αλλά το όφελος για την Ελ-
λάδα, για το διεθνές κύρος της, για την αξιοπιστία της είναι πολύ
µεγαλύτερο.

Μιλήσατε για τις τουρκικές φρεγάτες που κυκλοφορούν στο
Αιγαίο. Έχετε µια τελείως λανθασµένη αντίληψη, θα έλεγα µια
φοβική αντίληψη για τις δυνατότητες της Ελλάδας και των Ενό-
πλων ∆υνάµεων της χώρας, µια φοβική αντίδραση, που δεν έχει
καµµία σχέση µε το κύρος της χώρας, µε την επιχειρησιακή ικα-
νότητα και ετοιµότητα των Ενόπλων ∆υνάµεων.

Από πότε πιστεύετε, κύριε συνάδελφε, ότι η χώρα µας µπορεί
να απαγορεύσει στα διεθνή ύδατα του Αιγαίου να περνούν είτε
εµπορικά, είτε πολεµικά πλοία, υπό την προϋπόθεση ότι σέβο-
νται τους κανόνες του ∆ιεθνούς ∆ικαίου και των διεθνών συνθη-
κών;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τα κανόνια όχι;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Άµυ-

νας): Έχετε µια δική σας αντίληψη για την εφαρµογή του ∆ιε-
θνούς ∆ικαίου; Αυτή η αντίληψη είναι πάρα πολύ επικίνδυνη.
Αφορά εσάς, δεν αφορά την εξωτερική πολιτική της χώρας και
πολύ περισσότερο την Κυβέρνησή µας.

Λοιπόν, τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, πιστεύω ότι έχουµε -
ιδιαίτερα σ’ αυτές τις δύσκολες περιόδους που περνά η χώρα-
ανάγκη της ευρύτερης δυνατής κοινωνικής και εθνικής συναίνε-
σης. Εθνική συναίνεση δεν οικοδοµείται, όµως, µε φοβικά σύν-
δροµα, µε κραυγές ή µε προσεγγίσεις που µας παραπέµπουν
στο παρελθόν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε

τον αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Άµυνας. Αυτήν την εθνική και
κοινωνική συναίνεση, η Βουλή των Ελλήνων την εγγυάται.

Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 515/1-3-2010 τέταρτη επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τους
Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων στη θαλάσσια συγκοινωνία και τις λιµε-
νικές υποδοµές των Βορείων Σποράδων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαρκάκη αναλυτικά έχει ως εξής:
«Κύριοι Υπουργοί,
Για µια ακόµη φορά, επανέρχοµαι στο θέµα των λιµενικών υπο-

δοµών των τριών νησιών των Βορείων Σποράδων.
Πιο συγκεκριµένα, και για τα τρία νησιά, παρατηρείται σοβαρή

καθυστέρηση στην σύσταση Λιµενικού Ταµείου. Μία υπογραφή
αποµένει, όµως, το Υπουργείο Ναυτιλίας καθυστερεί.

Πέρα από αυτό, θα πρέπει να δοθούν απαντήσεις, σχετικά µε
τις θαλάσσιες συγκοινωνίες. Είναι κυριολεκτικά στον «αέρα» η
εξυπηρέτηση των Βορείων Σποράδων µε δεύτερο επιβατικό
πλοίο, για τη σύνδεση µε τη Θεσσαλονίκη και την εξυπηρέτηση
από Άγιο Κωνσταντίνο και Τρίκερι. Επιπρόσθετα, απουσιάζουν
παντελώς τα δροµολόγια υδροπλάνων προς Σκόπελο και Αλόν-
νησο.

Επίσης, στη Σκιάθο είναι απαραίτητη η κατασκευή νέας προ-
βλήτας οχηµαταγωγών, πρέπει να γίνουν τα αναγκαία έργα για
τη δηµιουργία µαρίνας και αλιευτικού καταφυγίου, καθώς και

επέκταση του λιµενοβραχίονα.
Ανάλογα έργα θα πρέπει να γίνουν και στα άλλα νησιά. Συ-

γκεκριµένα, στην Σκόπελο επιβάλλεται η εκτέλεση εξωτερικών
και εσωτερικών λιµενικών έργων. Στη δε Αλόννησο επιβάλλεται η
ολοκλήρωση του λιµανιού στο Πατητήρι, καθώς και του αλιευτι-
κού καταφυγίου στον όρµο Βότση.

Κατόπιν τούτων, ερωτώνται οι αρµόδιοι υπουργοί:
1. Αναγνωρίζουν την αναγκαιότητα όλων των παραπάνω

έργων, που θα συµβάλλουν στην περαιτέρω τουριστική, κι όχι
µόνο, ανάπτυξη των Βορείων Σποράδων;

2. Ποιοι είναι οι σχεδιασµοί για τη δροµολόγηση και δεύτερου
επιβατικού – οχηµαταγωγού πλοίου για τη γραµµή Βόλος – Β.
Σποράδες, τη σύνδεση µε τη Θεσσαλονίκη µε ταχύπλοο κατα-
µαράν τύπου Flying cat, τη δροµολόγηση πλοίου από Αγ. Κων-
σταντίνο προς Σποράδες και από Κύµη προς Σκόπελο και
Αλόννησο και την ικανοποίηση του πάγιου αιτήµατος ώστε τα
«πλάνα» των εταιρειών να ανοίγουν εγκαίρως και να τηρούνται
πιστά, ώστε να ενηµερώνονται οι ενδιαφερόµενοι;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Μαρκάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Μάρ-
κος Μπόλαρης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. Και κατανοείται,
βέβαια, ότι έχει µείζον ενδιαφέρον το Προεδρείο, η Πρόεδρος
ειδικά, για τα ερωτήµατα που βάζει ο συνάδελφος, ο κ. Μαρκά-
κης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Άλλωστε, η κυρία Πρόεδρος
εµπεριστατωµένα είχε παρέµβει για τα θέµατα της περιοχής µε
τις ιδιότητες που είχε στις προηγούµενες κυβερνήσεις, αλλά και
ασκώντας κοινοβουλευτικό έλεγχο την προηγούµενη πενταετία.

Κύριε συνάδελφε, είναι εξαιρετικά ενδιαφέροντα τα θέµατα,
τα οποία θέσατε µε την ερώτησή σας. Και είναι θέµατα, τα οποία
µπορεί κανείς να τα δει µεµονωµένα. Όµως, ενδέχεται να τα αδι-
κήσει αν τα δει µεµονωµένα. Είναι καλύτερα να τα δει στο πλαί-
σιο ενός σχεδίου τουριστικής ανάπτυξης, την οποία χρειάζεται
ιδιαίτερα η βόρεια Ελλάδα, η Μακεδονία, η Θράκη, η Θεσσαλία,
γιατί υπάρχουν οι πρόσθετες δυνατότητες και προκλήσεις ενός
τουρισµού που µπορεί να στηρίξει την οικονοµία και της βορείου
Ελλάδας και των νησιών του Βορείου Αιγαίου και των Σποράδων,
που θεωρούµε ότι είναι ένα κλειδί ανάµεσα στον τουρισµό της
χώρας στο νότιο και στο βόρειο τουρισµό.

Είναι απολύτως σαφές ότι τα έργα, τα οποία απαριθµήσατε
είναι απαραίτητα και χρειάζονται συνέργειες. Οι συνέργειες είναι
της τοπικής κοινωνίας, του Λιµενικού Ταµείου, της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης, της περιφέρειας και της Κυβέρνησης.

Θα µπορούσαµε να πούµε πολλά. Ο χρόνος είναι ελάχιστος.
∆ηλαδή, σαφέστατα χρειάζεται η επέκταση του λιµενοβραχίονα
στη Σκιάθο, όχι ως πλωτού, αλλά ως σταθερού. Ξέρετε ότι υπάρ-
χει θέµα µε το master plan. Η Nοµαρχιακή Aυτοδιοίκηση Μαγνη-
σίας έχει στείλει ένα πολύ ενδιαφέρον υπόµνηµα στο Υπουργείο,
το οποίο µελετάται και το οποίο θέτει όλη τη σειρά των εκκρε-
µοτήτων που υπάρχουν. Το ίδιο ισχύει και για την Σκόπελο µε το
έργο που χρειάζεται για την επέκταση της εµπορικής αποβάθρας
και στο Πατητήρι.

Όµως, υπάρχει η εκκρεµότητα, στην οποία αναφέρεστε µε το
Λιµενικό Ταµείο. Το Λιµενικό Ταµείο από το 2004 µε µια σειρά
προεδρικών διαταγµάτων είχε χωριστεί σε τρία λιµενικά ταµεία.
Ξέρετε ότι αυτά τα προεδρικά διατάγµατα τέθηκαν υπ’ όψιν του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους. Υπάρχει γνωµοδότηση του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους του 2005, υπάρχει γνωµοδό-
τηση της ολοµέλειας του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, τις
οποίες δεν τις έκανε αποδεκτές ο Υπουργός Εµπορικής Ναυτι-
λίας από το 2005 µέχρι και σήµερα.

Βέβαια, το ζήτηµα µε τα λιµενικά ταµεία δεν µπορεί να αντι-
µετωπιστεί, όπως το αντιµετωπίζαµε µέχρι σήµερα. Υπάρχει ένας
γενικότερος προβληµατισµός. Εσείς είστε από περιοχή που έχει
λιµάνια και ξέρετε ότι η διεθνής πρακτική µιλάει για µια αρχή στο
λιµάνι -αυτό που λένε οι Εγγλέζοι το port authority- το οποίο έχει
συγκεκριµένες αρµοδιότητες, πιο ενισχυµένες για να µπορούν
να λύσουν τα προβλήµατα στα λιµάνια.
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Ο προβληµατισµός, λοιπόν, σήµερα δεν είναι αν θα µείνουµε
στο Λιµενικό Ταµείο Σκοπέλου, όπως ήταν αρχικά, ή αν θα πε-
ράσουµε στα τρία δηµοτικά λιµενικά ταµεία, αλλά µέσα στα πλαί-
σια µιας νέας νοµοθετικής παρέµβασης αν αλλάξει όλο το
πλέγµα, το οποίο αφορά τα λιµενικά ταµεία.

Θα επανέλθω, κυρία Πρόεδρε, στη δευτερολογία για να ανα-
φερθώ στα δροµολόγια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα έξι µαθη-
τές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί -συνοδοί τους από
τα ιδιωτικά γυµνάσια Ελληνογαλλικής Σχολής «ΑΓΙΟΣ ΙΩΣΗΦ».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής Μαγνησίας του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού, κ. Παύλος Μαρκάκης.

Ορίστε, κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι αλήθεια ότι φτάνουµε στο σηµείο να κά-

νουµε επίκαιρες ερωτήσεις για να πάρουµε απαντήσεις σε πολύ
απλά πράγµατα. Ξέρετε πολύ καλά –όπως είπατε και εσείς- ότι
από το 2004 η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έκανε το ΦΕΚ µε τα προ-
εδρικά διατάγµατα που χώρισε τα λιµενικά ταµεία. Και ερχόµα-
στε τώρα στο 2010 και επιτακτικά οι τοπικές κοινωνίες και οι
δήµοι ζητούν τη λειτουργία των λιµενικών ταµείων. Είναι αυτό
που είπε προηγουµένως ο κ. Λοβέρδος για αντίστοιχα θέµατα
πολιτών που κάνουν τα αιτήµατά τους και προσπαθούν να βρουν
τις λύσεις το 2004 και τους λέµε να περιµένουν δέκα χρόνια για
να τα λύσουµε το 2010.

Αφού, λοιπόν, εσείς τα βάλατε και η Νέα ∆ηµοκρατία δεν το
έκανε, είναι επιτακτική ανάγκη η λειτουργία των λιµενικών τα-
µείων. Το ζητούν οι τοπικές κοινωνίες και δηµιουργούν πολλές
φορές προβλήµατα και ανταγωνιστικότητος µεταξύ των νησιών,
αλλά δηµιουργούνται και προβλήµατα λειτουργίας και κατα-
στροφές στα λιµάνια που ένα λιµενικό ταµείο δεν µπορεί να τα
αντιµετωπίσει ούτε στην Αλόννησο, ούτε στη Σκιάθο, όταν αυτό
απαρτίζεται από ανθρώπους µόνο της Σκοπέλου και δηµιουρ-
γούνται και τοπικές αντιπαλότητες.

∆εύτερον, υπάρχει το θέµα του τουρισµού που είπατε. Και ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι µετά τα επώδυνα µέτρα που πήρατε, αν δεν
έχουµε τουρισµό, ανταγωνιστικότητα και ανάπτυξη σ’ αυτήν τη
χώρα, δεν θα µπορέσουµε να σταθούµε σαν έθνος, σα χώρα.

Πρέπει, λοιπόν, τον τουρισµό που θα έρθει στην Ελλάδα, το
καλοκαίρι τουλάχιστον, να τον προγραµµατίσουµε από τώρα.
Όταν, λοιπόν, το τουριστικό αντικείµενο δεν είναι γνωστό, πώς τα
πλοία αυτά θα πάνε από τη Θεσσαλονίκη, από τον Άγιο Κωνστα-
ντίνο, ποια είναι τα δροµολόγια, ποιες είναι οι ναυτιλιακές εται-
ρείες οι οποίες θα εξυπηρετήσουν τον τουρίστα τώρα, πώς θα
προγραµµατίσουν οι ξενοδόχοι και οι πράκτορες τα προγράµ-
µατά τους για το καλοκαίρι;

Εποµένως πρέπει να δεσµευτείτε από τώρα και να προσπαθή-
σετε τις ναυτιλιακές εταιρείες να τις δεσµεύσετε και να κάνουν
τον προγραµµατισµό τους για το καλοκαίρι.

Τρίτον, λέτε ότι πρέπει να φέρετε επενδύσεις και έκανε µια
προσπάθεια κάποιος επενδυτής µε τα υδροπλάνα και έχουµε τα
υδροπλάνα να προσγειώνονται στα αεροδρόµια και να πληρώ-
νουν πρόσθετο τέλος. Άµα ήταν έτσι δεν θα κάναµε υδροπλάνα,
θα ξανακάναµε αεροπλάνα. ∆εν µπορούν να προσγειωθούν ούτε
στην Αλόννησο, ούτε στη Σκόπελο, ούτε στην Αθήνα, ούτε στη
Θεσσαλονίκη µε αποτέλεσµα να έχουν µεγάλο κόστος, εκτός
από το γεγονός ότι η επένδυση αυτή πολεµείται από τις ναυτι-
λιακές εταιρείες που είναι ανταγωνιστικές.

Αν δεν επέµβετε εσείς, να διευκολύνετε τη λειτουργία των
υδατοδιαδρόµων για να λειτουργήσουν τα υδροπλάνα, πείτε ότι
σε αυτήν τη χώρα δεν µπορούµε να κάνουµε επενδύσεις, δεν
µπορούµε να έχουµε τουρισµό, δεν µπορούµε να έχουµε τη δυ-
νατότητα να πλησιάσουµε στα νησιά.

Τέλος, θα πω ότι εδώ υπάρχει δηµοσίευµα από τους καπετα-

ναίους που λένε: Κάναµε το σταυρό µας για να δέσουµε σε κά-
ποια λιµάνια. Να το καταθέσω στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Μαρκάκης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εποµένως και στη Σκιάθο αυτή η επέκταση του λιµενοβρα-
χίονα, που είναι απαραίτητος για την ασφάλεια των λιµενικών
εγκαταστάσεων και για την πρόσδεση των πλοίων είναι απαραί-
τητη. Νοµίζω ότι µε µικρές χρηµατοδοτήσεις θα µπορέσετε να
το αντιµετωπίσετε αυτό το πρόβληµα, για να έχουµε ασφαλή
ναυσιπλοΐα στα λιµάνια.

Θα ήθελα, λοιπόν, να µου δώσετε απαντήσεις συγκεκριµένες
σε αυτά τα θέµατα διότι και για τον τουρισµό και για την ναυσι-
πλοΐα και για τις επενδύσεις είστε αρµόδιοι και πρέπει να πά-
ρουµε οπωσδήποτε απαντήσεις διότι οι τοπικές κοινωνίες
περιµένουν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-
τώντα βουλευτή, τον κ. Μαρκάκη.

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Μάρκος Μπόλαρης.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Να ξεκινήσω από το τελευταίο που
είπατε, το είπα και εισαγωγικά ότι, για την επέκταση του προσή-
νεµου µώλου µε κυµατοθραύστη βαρύτητας, η άποψη της υπη-
ρεσίας του Υπουργείου είναι ότι µπορεί και πρέπει να προταχθεί
παρά το γεγονός ότι δεν έχει ολοκληρωθεί το masterplan για το
λιµάνι. Θεωρείται ότι είναι έργο προτεραιότητας.

Όσον αφορά τις συγκοινωνίες τις συγκεκριµένες, θέλω να σας
πω ότι, αυτήν τη στιγµή συνεδριάζει το ΣΑΣ, το Συµβούλιο Ακτο-
πλοϊκών Συγκοινωνιών και εξετάζει την επαναπροκήρυξη µειο-
δοτικού διαγωνισµού που έχει υποβάλει το Υπουργείο, για την
εξυπηρέτηση δροµολογιακών γραµµών και αφορούν το ένα
θέµα, εξυπηρέτηση των Σποράδων από Θεσσαλονίκη, καθόσον
σε δύο προηγούµενους διαγωνισµούς δεν υπήρξε επιχειρηµα-
τικό ενδιαφέρον και είναι οι γραµµές Θεσσαλονίκη–Σποράδες-
Κυκλάδες-Ηράκλειο και επιστροφή µε µισθούµενο τµήµα το
Θεσσαλονίκη-προσέγγιση σε δύο, τουλάχιστον, νησιά των Σπο-
ράδων-προσέγγιση σε δύο νησιά των Κυκλάδων-Ηράκλειο και
επιστροφή. Αυτό είναι ένα δροµολόγιο τη βδοµάδα από 1 Απρι-
λίου µέχρι 30 Οκτωβρίου.

Ένα δεύτερο δροµολόγιο είναι, πάλι µία φορά την εβδοµάδα
για το χρονικό διάστηµα 15/6/-13/9, δηλαδή, στην κρίσιµη πε-
ρίοδο δύο πλοία από Θεσσαλονίκη –Σποράδες- Κυκλάδες-Ηρά-
κλειο. Υπάρχει επιπρόσθετα, στο διαγωνισµό η εκτέλεση ενός µη
επιδοτούµενου δροµολογίου στη γραµµή Θεσσαλονίκη –Σπορά-
δες από 15/6/-13/9.

Επίσης, στο ΣΑΣ σήµερα, θα εξεταστεί και το αίτηµα εταιρείας
όπου ανήκει το επιβατηγό οχηµαταγωγό «ΑΧΙΛΛΕΑΣ» το οποίο
πάει από την Κύµη στις Σποράδες για την επέκταση προκειµέ-
νου να πιάνει και τη Σκόπελο και την Αλόννησο κατά τη θερινή πε-
ρίοδο, ενώ εξυπηρετούσε µόνο τη Σκιάθο. Βέβαια υπάρχουν και
τα ταχύπλοα τα οποία εξυπηρετούν το λιµάνι του Βόλου καθη-
µερινά από τον Άγιο Κωνσταντίνο και την Κύµη, για την περίοδο
αυτή.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Για τα υδροπλάνα;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Θα σας πω και για τα υδροπλάνα.
Θα ήθελα, κλείνοντας να πω ότι, για την εξυπηρέτηση των δρο-

µολογίων µέχρι σήµερα είχαµε αυτήν τη λογική, την οποία τη
βρήκαµε µπροστά µας πολλαπλώς και µε σκάνδαλα της προη-
γούµενης περιόδου για τις λεγόµενες άγονες γραµµές. ∆ηλαδή
υιοθετήσαµε εµείς, στην Ελλάδα, ότι η προσέγγιση στα πιο
όµορφα νησιά της χώρας µας είναι άγονη γραµµή. Μπήκαµε σε
µια λογική πλοιοκτητών ότι, δηλαδή, αφού δεν παίρνουµε πολλά
λεφτά από εκεί είναι άγονες οι γραµµές, ενώ είναι το αντίθετο
είναι η εξυπηρέτηση των πιο όµορφων ελληνικών νησιών.

Σε αυτήν τη λογική στην Ευρώπη, έχει υιοθετηθεί η λογική του
µεταφορικού ισοδύναµου. Αυτή είναι η γραµµή, η λογική, η πο-
λιτική πάνω στην οποία πρέπει να αντιµετωπίσουµε τη σύνδεση
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αυτών των νησιών και στην κατεύθυνση αυτή το Υπουργείο Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας έχει συγκροτήσει
επιτροπή η οποία θα λύσει πάρα πολλά προβλήµατα µε τη στή-
ριξη και των ευρωπαϊκών κονδυλίων.

Όσον αφορά τα υδροπλάνα, ορθώς τα αναφέρετε είναι µία
πρόκληση. Ξέρετε όµως ότι µέχρι σήµερα δεν έγινε ούτε χωρο-
θέτηση ούτε µελέτη για τα υδατοδρόµια και αυτή είναι η πρό-

κληση στην οποία παρεµβαίνει τώρα η Κυβέρνηση.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Μέτρα διευκό-
λυνσης της εξυγίανσης των υπερχρεωµένων λόγω της
οικονοµικής κρίσης επιχειρήσεων».

Κατά τη συζήτηση της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ορίζει Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Τζέκη Άγγελο και ο Πρόεδρος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ.
Βορίδη Μαυρουδή.

Ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος –Γεώργιος
∆ένδιας έχει το λόγο.

Έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε τα δεκαπέντε λεπτά

είναι υπεραρκετά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία από την

αρχή έχει δεσµευθεί ότι θα ασκήσει δηµιουργική αντιπολίτευση
και δηµιουργική αντιπολίτευση σηµαίνει όχι µόνο κριτική αλλά
κατάθεση και συγκεκριµένων προτάσεων εις όφελος της ελληνι-
κής κοινωνίας και όσον αφορά τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου:
«Μέτρα διευκόλυνσης της εξυγίανσης των υπερχρεωµένων λόγω
της οικονοµικής κρίσης επιχειρήσεων», µέτρα που διευκολύνουν
την ελληνική οικονοµία. Μία ελληνική οικονοµία που χειµάζεται,
µία ελληνική οικονοµία που βρίσκεται σε µία βαθιά κρίση.

Το συγκεκριµένο νοµοθέτηµα είναι µία τροποποίηση του πτω-
χευτικού κώδικα του ν. 3588/2007, ενός καινούργιου νόµου, ενός
καινούργιου κώδικα. Τι είναι αυτό που κατ’ αρχάς οδηγεί στην
ανάγκη να υπάρξουν τροποποιητικές ρυθµίσεις πάνω σε αυτόν
το νόµο. Ένα και σηµαντικό: η βαθιά οικονοµική κρίση.

Ο νόµος αυτός είναι ένας νόµος του 2007, ένας νόµος που
ανανέωσε ένα προπολεµικό νοµοθέτηµα, σηµαντικό νοµοθέτηµα,
ένας νόµος όµως που απέτυχε να προβλέψει αυτό που κανείς εν
πάση περιπτώσει όταν γινόντουσαν οι εργασίες στις αρχές της
πρώτης δεκαετίας του 21ου αιώνα δεν µπορούσε να δει τη βαθιά
κρίση που θα έπληττε την ελληνική οικονοµία.

Τι προσπαθούµε εµείς να κάνουµε µε αυτές τις ρυθµίσεις που
προτείνουµε; Προσπαθούµε να εισαγάγουµε µία µεταβατική
ρύθµιση, ορίζουµε ότι αυτή η ρύθµιση θα ισχύσει µέχρι το 2013,
δηλαδή, εκεί που ελπίζουµε ότι θα αρχίσουµε να βγαίνουµε εν
πάση περιπτώσει από την κρίση και προσπαθούµε να διευκολύ-
νουµε τις επιχειρήσεις σ’ ένα στάδιο που ήδη έχει προβλεφθεί,
στο στάδιο της διαβούλευσης ώστε να µην µπούνε στη διαδικα-
σία της πτώχευσης.

Εδώ έχουµε µία διαδικασία και λέγεται διαδικασία συνδιαλλα-
γής. Τι είναι αυτή η διαδικασία; Είναι το έκτο κεφάλαιο του Πτω-
χευτικού Κώδικα. Είναι µία διαδικασία κατά την οποία συζητάει
ο σε κίνδυνο ευρισκόµενος επιχειρηµατίας, η σε κίνδυνο ευρι-
σκόµενη επιχείρηση µε τους πιστωτές και µέσα από διατάξεις
που ο νόµος ορίζει µπορούν να βρουν ένα σχέδιο µε το οποίο
µπορεί η επιχείρηση να συνεχίσει να ζει, να µην περιέλθει σε κα-
τάσταση πτώχευσης.

Χρειάζεται αυτό το στάδιο να διευκολυνθεί, χρειάζεται αυτές
οι ρυθµίσεις να γίνουν πιο ελαστικές. Χρειάζεται να υπάρχει η
δυνατότητα οι πιστωτές να µπορούν να συνδιαλλαγούν µε την
επιχείρηση που οφείλει -αν είναι µεγάλος ο αριθµός τους- χωρίς
την παρέµβαση του πτωχευτικού δικαστηρίου.

Κατά τη συζήτηση στην επιτροπή, όταν εισήχθη η πρόταση
νόµου, λέχθηκαν πολλά όσον αφορά τα ποσοστά, εάν το ποσο-
στό των πιστωτών µε το οποίο µπορούν να συνδιαλλαγούν και
να έχει αποφασιστική σηµασία αυτή η απόφαση, πρέπει να είναι
60% ή παραπάνω. Όλα αυτά, είναι προφανές, ότι είναι συζητή-
σιµα.

Όµως πρέπει να απαντηθεί ένα και βασικό ερώτηµα ευθείς
εξαρχής και η απάντηση που δόθηκε από την Κυβέρνηση του-
λάχιστον είναι αρνητική. Ποιο είναι το βασικό ερώτηµα; Χρειάζο-

νται διευκόλυνση οι επιχειρήσεις στην παρούσα οικονοµική συ-
γκυρία, για να µην περιέρχονται σε κατάσταση πτώχευσης; Χρει-
άζεται να δηµιουργήσουµε ένα επιπλέον ανάχωµα, µια επιπλέον
δυνατότητα ή όλα είναι καλά και κάτι τέτοιο είναι απολύτως
άχρηστο;

∆ιότι, το επιχείρηµα που ακούστηκε ότι η Κυβέρνηση θα φέρει
σχέδιο νόµου, θα µου επιτρέψετε να πω ότι δεν αντέχει σε κρι-
τική. Η Κυβέρνηση µπαίνει στον έκτο µήνα ζωής σήµερα -δεν
µπορώ να ευχηθώ, θα µε συγχωρήσετε, χρόνια πολλά, ούτε
µήνες πολλούς δεν µπορώ να ευχηθώ, αλλά εν πάση περιπτώ-
σει- και έχει δώσει σαφή δείγµατα ποιες είναι οι προτεραιότητές
της. Και είναι προφανές ότι η οικονοµική δυστοκία που υπάρχει
στην Ελλάδα δεν είναι προτεραιότητα αυτής της Κυβέρνησης.

Είναι προφανές ότι το πρώτο που απασχόλησε αυτήν την Κυ-
βέρνηση, στο επίπεδο της δικαιοσύνης τουλάχιστον, της αρµο-
διότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ή όπως τώρα έχει
µετονοµαστεί µε µια µακρά ονοµασία, την οποία θα µου επιτρέ-
ψετε να µην κρατώ στη µνήµη µου, ούτως ή άλλως είναι πάρα
πολύ δύσκολο να θυµάται κανείς τα Υπουργεία όπως έχουν µε-
τονοµαστεί –υπάρχει ένα βιβλίο του Όργουελ το οποίο λέγεται
«Η φάρµα των ζώων», «The animal farm» όπου εκεί κάθε φορά
αυτοί οι οποίοι κυβερνούσαν, το ζώο το οποίο κυβερνούσε, τότε
ήταν το γουρούνι, όταν δεν µπορούσαν να αλλάξουν την πραγ-
µατικότητα αυτό που έκαναν ήταν να αλλάζουν τις λέξεις που πε-
ριγράφουν την πραγµατικότητα, εδώ αλλάζουµε τις ονοµασίες
των Υπουργείων- αυτό το οποίο προετάχθη ως απαραίτητη ανά-
γκη ρύθµισης στα θέµατα που αφορούν αυτό το Υπουργείο, ποιο
είναι; Η αλλαγή του τρόπου –αλλαγή εντός εισαγωγικών, διότι
αλλαγή επί της ουσίας δεν µπορεί να γίνει, ούτε είναι και συ-
νταγµατικά αυτά τα οποία λέγονται, αλλά εν πάση περιπτώσει-
επιλογής της ηγεσίας της δικαιοσύνης, αυτό είναι το πρώτο
θέµα. Και η αλλαγή του ενός αυτοδιοίκητου των δικαστηρίων από
ένα άλλο αυτοδιοίκητο. Γιατί αυτό το οποίο λέγεται «η επανα-
φορά του αυτοδιοίκητου» είναι παντελώς ανακριβές. Ούτως ή
άλλως η δικαιοσύνη αυτοδιοικείται, ούτως ή άλλως η ηγεσία των
µεγάλων δικαστηρίων, επελέγετο από το Ανώτατο ∆ικαστικό
Συµβούλιο. Βεβαίως, αυτό είναι αυτοδιοίκητο, το Ανώτατο ∆ικα-
στικό Συµβούλιο δεν ορίζεται από κανέναν από εµάς.

Αλλά εν πάση περιπτώσει, αυτό έκρινε ως προτεραιότητα η
Κυβέρνηση, αυτό έκρινε ότι είναι το πρώτο θέµα το οποίο πρέπει
να αντιµετωπιστεί, αυτό έκρινε ότι είναι το µείζον, οι ακροάσεις,
οι αντισυνταγµατικές καθ’ ηµάς διαδικασίες που προβλέπει το
καινούργιο νοµοθέτηµα για την επιλογή της ηγεσίας της δικαιο-
σύνης.

Αντιθέτως, τα µέτρα για τη διευκόλυνση των επιχειρήσεων τα
έχει βάλει σε τρίτη, σε τέταρτη, σε πέµπτη µοίρα ή σε κάποια
µοίρα. Και οφείλω να πω ότι ίσως η µέρα που συζητάµε αυτό το
νοµοθέτηµα είναι σηµαδιακή. Μόλις χθες ανακοινώθηκαν µέτρα
για την οικονοµία. Και θα µου επιτρέψετε να πω, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ότι αυτό είναι το µείζον, διότι ως κοινωνία είναι βέ-
βαιο ότι αντιµετωπίζουµε µια πρόκληση, µια πρόκληση από την
οικονοµική κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε.

Όµως, ανεξάρτητα της επικοινωνιακής υπεροχής της Κυβέρ-
νησης, ανεξάρτητα από το τι λέγεται, εµείς εδώ σε αυτήν την Αί-
θουσα ξέρουµε πάρα, µα πάρα πολύ καλά τι φταίει, ξέρουµε
πάρα πολύ καλά σε ποιο σηµείο βρισκόταν η οικονοµία τον Οκτώ-
βριο του 2009, ξέρουµε πάρα πολύ καλά σε ποιο σηµείο βρίσκε-
ται η οικονοµία της χώρας σήµερα. Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι
όχι απλώς η αβουλία -διότι η Κυβέρνηση δεν πάσχει από αβου-
λία, πάσχει και από διβουλία, συγχρόνως- της Κυβέρνησης επέ-
τρεψε να εκτοξευτούν έτι περαιτέρω τα ελλείµµατα, επέτρεψε
να ανοίξουν δραµατικά τα spreads, επέτρεψε να βρεθούµε στην
κατάσταση αυτή στην οποία βρισκόµαστε σήµερα και στην
οποία, βεβαίως, είναι απολύτως κατανοητή -αν θέλετε αναµενό-
µενη και προβλέψιµη σε έσχατο βαθµό- η στάση της Κυβέρνη-
σης που προσπαθεί να τα χρεώσει όλα, µα όλα, στην
προηγούµενη κυβέρνηση.

Άλλωστε, τα περί πολιτικού πολιτισµού, τα περί εθνικού µετώ-
που, τα περί συνεννοήσεως µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης δεν άντεξαν ούτε τρεις,
τέσσερις µήνες της Κυβέρνησης Παπανδρέου. Είδαµε πάρα
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πολύ καλά, ιδίως τον τελευταίο ένα-ενάµιση µήνα, πώς αντιλαµ-
βάνεται η Κυβέρνηση τη συνεννόηση, πώς αντιλαµβάνεται τη δη-
µιουργία εθνικού µετώπου, πώς αντιλαµβάνεται την ενιαία
αντιµετώπιση των θεµάτων της οικονοµίας.

Και νοµίζω ότι επί των µέτρων αυτών -τα οποία θα µου επιτρέ-
ψετε να σας πω τα θεωρώ όχι µόνο ανάλγητα, όχι µόνο απολύ-
τως απαράδεκτα, αλλά το χειρότερο απ’ όλα, άχρηστα και
επιζήµια για την εθνική οικονοµία- των οποίων ανακοινώσατε, το-
ποθετήθηκε µε απόλυτη σαφήνεια, µε απόλυτη καθαρότητα ο
Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς. Θα µπο-
ρούσε κανείς να πει «ε, βέβαια Αντιπολίτευση είναι, τι να πει,
απορρίπτει τα µέτρα». Ο κ. Σαµαράς δεν έκανε µόνο αυτό, δεν
απέρριψε µόνο, δεν είπε µόνο απορρίπτουµε την αύξηση του
ΦΠΑ, δεν είπε µόνο απορρίπτουµε κάθε αύξηση της φορολογίας
στα καύσιµα, δεν είπε µόνο απορρίπτουµε την περικοπή του δέ-
κατου τέταρτου µισθού.

Υπάρχει µια άλλη παράγραφος του τι προτείνουµε. Εξήγησε
σαφέστατα τι προτείνουµε ως µέτρο για την αντιµετώπιση της
παρούσας οικονοµικής κατάστασης. Το µόνο που δεν έκανε -ει-
λικρινά σας λέω- είναι, όπως κάνει ο κάθε νοικοκυρεµένος άν-
θρωπος, να δείξει µε χαρτί και µολύβι. Αλλά έκανε αυτό που, εν
πάση περιπτώσει, δεν έχουµε ποτέ συνηθίσει από την Αντιπολί-
τευση και, βέβαια, όχι από την αντιπολίτευση του ΠΑΣΟΚ όσα
χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία κυβερνούσε, δηλαδή, να γίνουν συ-
γκεκριµένες προτάσεις µε υπολογίσιµο οικονοµικό αποτέλεσµα
και µε πολιτικό κόστος. ∆ιότι, εµείς προτείνουµε, αναλαµβάνο-
ντας και το πολιτικό κόστος των προτάσεων µας.

Και επίσης να πω και κάτι άλλο, το οποίο δεν είναι συνηθι-
σµένο. ∆εν τα λέµε τώρα για πρώτη φορά, δεν περιµέναµε να µι-
λήσει η Κυβέρνηση, να πάρει τα µέτρα τα αντιλαϊκά, άχρηστα,
απαράδεκτα και ζηµιογόνα για να τοποθετηθούµε απέναντί της.
Προκαταβολικά σε αυτήν την Αίθουσα κατά τη συζήτηση του
προϋπολογισµού το ∆εκέµβρη του προηγούµενου χρόνου, όταν
η Κυβέρνηση ακόµα ηρνείτο ότι θα υπάρξει δεύτερο πακέτο –
δεν ξέρω αν είχε συλλάβει καν ότι θα υπάρχει πρώτο πακέτο, δεν
ξέρω αν είχε κατανοήσει καν σε ποια κατάσταση, σε εκείνη τη
φάση, οδηγούσε η ίδια µε τις παραλείψεις της την ελληνική οι-
κονοµία- τότε ο Αντώνης Σαµαράς από αυτό το Βήµα τους είχε
πει ακριβώς αυτά που τους λέει και τώρα. ∆ηλαδή, τι πρέπει να
γίνει και τι δεν πρέπει να γίνει, τι θα βοηθήσει και τι θα βλάψει, σε
ποιον θα συµπαρασταθούµε και σε ποιον θα αντιταχθούµε. Στα
παλαιότερα των υποδηµάτων τους!

Τότε διαβεβαίωναν ότι δεύτερο πακέτο δεν χρειάζεται, ότι µε
τη Ευρώπη όλα συζητούνται, ότι θα υπάρχει δήθεν ευρωπαϊκή
στήριξη, ως και αν προβλέπει η συνθήκη στήριξη οικονοµιών από
την ίδια την Ένωση. Το άρθρο 125 της συνθήκης θα έπρεπε να
είναι γνωστό σε όλους µας. Για κάποιο περίεργο λόγο η Κυβέρ-
νηση φαίνεται να το αγνοεί.

Εν πάση περιπτώσει, κυρίες και κύριοι, ζούµε δύσκολους και-
ρούς και το χειρότερο είναι ότι θα ζήσουµε χειρότερους καιρούς.
Γιατί; Γιατί αυτά τα οικονοµικά µέτρα θα ρίξουν την οικονοµία σε
αυτό που όλοι, µα όλοι που ξέρουν στοιχειώδη οικονοµικά έχουν
προβλέψει, σε µια βαθύτατη ύφεση. Αυτή η άποψη δεν είναι µόνο
άποψη της Αντιπολίτευσης, νοµίζω όλης της Αντιπολίτευσης,
αλλά είναι άποψη και πολλών µελών της Κυβέρνησης. Άκουσα ή
εν πάση περιπτώσει διείδα ότι αυτά διατυπώθηκαν και στο
Υπουργικό Συµβούλιο.

Βεβαίως αυτό που δεν αντιλαµβάνοµαι, οφείλω να πω, καθό-
λου είναι πως σ’ ένα τόσο ριζικό θέµα, σε µια τόσο µεγάλη δια-
φορά µπορεί κάποιος να διαφωνεί αλλά ταυτόχρονα να στηρίζει.
Αυτά τα δυο πώς γίνονται δεν το κατανοώ. Ή διαφωνούµε µε την
κυβερνητική πολιτική, οπότε είµαστε υποχρεωµένοι να µην τη
στηρίξουµε –και µιλάµε για κεντρική επιλογή, δεν µιλάµε για ένα
περιφερειακό ζήτηµα- ή αλλιώς συµφωνούµε, συµπαρατασσό-
µαστε και από εκεί και πέρα έχουµε την ευθύνη και του αποτε-
λέσµατος και τη συλλογική ευθύνη απέναντι στην ελληνική
κοινωνία και στον ελληνικό λαό.

Αλλά η πραγµατικότητα είναι ότι το µεγαλύτερο κοµµάτι της
Κυβέρνησης και ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΠΑΣΟΚ δεν συµφωνούν µε αυτά τα θέµατα, δεν τα
αποδέχονται, δεν τα προσυπογράφουν. Τα ανέχονται µόνο στην

παρούσα φάση και εξαιτίας της παρούσας κοινοβουλευτικής συ-
γκυρίας. Και θα έρθει η ώρα που θα υπάρξει αντίδραση µέσα
από την ίδια την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, αλλά αυτό
εµάς ελάχιστα µας αφορά.

Αυτό όµως που µας αφορά πάρα πολύ είναι το τι συµβαίνει
στην ελληνική κοινωνία, πώς οδηγείται η ελληνική κοινωνία σ’ ένα
πλήρες αδιέξοδο. Και το χειρότερο απ’ όλα ποιο είναι; Ότι αυτά
τα µέτρα τα οποία είναι άδικα, άχρηστα, ζηµιογόνα δεν επιτυγ-
χάνουν ούτε αποτέλεσµα σε προοπτική δυο-τριών ετών, είναι
απλώς λογιστικές περικοπές. ∆εν υπάρχει καµµία σκέψη ανα-
διάρθρωσης, δεν υπάρχει καµµία σκέψη αντιµετώπισης του βα-
σικού προβλήµατος που υπάρχει στην Ελλάδα σήµερα.

Και ποιο είναι το βασικό πρόβληµα στην Ελλάδα σήµερα; ∆εν
έχω πάψει να το λέω, δεν έχω πάψει να το επαναλαµβάνω, είναι
ο δηµόσιος τοµέας, είναι ο τεράστιος, υδροκέφαλος, αντιπαρα-
γωγικός δηµόσιος τοµέας. Αυτό είναι το πρόβληµα του τόπου
σήµερα, αυτό είναι το πρόβληµα της πατρίδας σήµερα, αυτό
είναι το πρόβληµα της οικονοµίας σήµερα. Ψέλλισε κάτι ο κ. Πά-
γκαλος, είπε κάτι, όµως την άλλη µέρα πήγαν να τον φάνε. ∆εν
ξανακούστηκε οτιδήποτε γι’ αυτό το θέµα. Και υπάρχει η εντύ-
πωση ότι απλώς µε λογιστικές περικοπές, µε ελάττωση χρηµά-
των τα οποία θα κατευθυνόντουσαν προφανώς στην αγορά, θα
στήριζαν προφανώς την ούτως ή άλλως εξαιρετικά αδύνατη ζή-
τηση που υπάρχει αυτήν τη στιγµή στην ελληνική οικονοµία. Είναι
δυνατόν κανείς να πιστεύει ότι µε περικοπές αυτής της άδικης
µορφής µπορούµε να πάµε κάπου;

Θριαµβολογεί το ΠΑΣΟΚ και ισχυρίζεται ότι αναδιέταξε την ελ-
ληνική οικονοµία µε τέτοιες ρυθµίσεις. Τίποτα από αυτά δεν πρό-
κειται να συµβεί. Η ελληνική οικονοµία οδεύει ταχύτατα προς
ύφεση, η καταστροφική της πορεία οφείλει να ανακοπεί. Έχουµε
θεσµικό χρέος όλοι σε αυτήν την Αίθουσα να αντιµετωπίσουµε
αυτήν τη λαίλαπα της ανικανότητας, αυτήν τη λαίλαπα των µέ-
τρων που δεν οδηγούν πουθενά. Πρέπει να καταφέρουµε, να
γίνει κατανοητό και τελικά να γίνει αποδεκτό ότι δεν χρειάζονται
περικοπές µισθών, δεν χρειάζεται στέρηση των ήδη οικονοµικά
αδύναµων, χρειάζονται σηµαντικά διαρθρωτικά µέτρα για τα
οποία δεν ανακοινώθηκε µέχρι σήµερα οτιδήποτε.

Χρειάζεται πέρα από κόµµατα και παρατάξεις, πέρα από το
πολιτικό κόστος το οποίο πρέπει όλοι να αναλάβουµε, να δούµε
καθαρά ποιο είναι το πρόβληµα. Να δούµε ότι ένα κράτος, που
η σύλληψή του είναι στις αρχές του προηγούµενου αιώνα, που
αντέχει µόνο σε αντιλήψεις µέχρι τη δεκαετία του ’60, δεν είναι
δυνατόν ποτέ να ανταποκριθεί στις προκλήσεις του σήµερα.

Οφείλουµε να πάρουµε απ’ αυτό το κράτος όσα λίγα καλά
υπάρχουν, αλλά να διαµορφώσουµε επιτέλους µια καινούργια
πραγµατικότητα µέσα από αναγκαίες διαρθρωτικές αλλαγές που
πρέπει να προτείνουµε. Τώρα είναι ο χρόνος να τα πάρουµε αυτά
τα µέτρα. Τώρα είναι η στιγµή για µέτρα και όχι για περικοπές
µισθών.

Από εκεί και πέρα, τελειώνω µε την αναφορά στο νοµοθέτηµα.
Το νοµοθέτηµα αυτό είναι ένα χρήσιµο εργαλείο για τις επιχει-
ρήσεις. Θέλω να είµαι ειλικρινής, δεν περίµενα να το αποδεχτεί
η Κυβέρνηση, δεν περιµένω να αποδεχθεί τίποτα θετικό αυτή η
Κυβέρνηση. Μια Κυβέρνηση που σ’ αυτήν την οικονοµική συ-
γκυρία δεν αντιλαµβάνεται ότι µειώνοντας τη ζήτηση στην
αγορά, πνίγεις την οικονοµία, δεν πρόκειται, βέβαια, να καταλά-
βει τα µέτρα που απαιτούνται για τη διευκόλυνση της εξυγίαν-
σης των υπερχρεωµένων επιχειρήσεων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ειση-
γητή της Νέας ∆ηµοκρατίας τον κ. ∆ένδια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα έξι µα-
θητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους
από το 56ο Γενικό Λύκειο Αθήνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
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κού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος Παπουτσής για δεκαπέντε λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς να θέλω να µηδενίσω την

κατάθεση εργασίας υπό την µορφή της πρότασης σχεδίου νόµου
για το συζητούµενο θέµα, δεν µπορώ να αποφύγω την πρόκληση
να απαντήσω στα όσα µέχρι πριν από λίγο ακούστηκαν σ’ αυτήν
την Αίθουσα.

Κατ’ αρχάς σε σχέση µε το αν η Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ στηρίζει αυτές τις αναγκαίες, σκληρές, επώδυνες επιλο-
γές που παίρνει η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός και που προ-
φανώς έρχονται για να αντιµετωπίσουν την πληµµελέστατη
πολιτική που ασκήθηκε τα προηγούµενα χρόνια από τη σηµερινή
Μείζονα Αντιπολίτευση, ασφαλώς και δεν µπορώ να αποφύγω
τον πειρασµό να κάνω τον εξής απλό συνειρµό. Αυτοί που πολι-
τικά έχουν την απόλυτη ευθύνη για το γεγονός το οποίο οδήγησε
τη χώρα µας σήµερα σε κατάσταση πτώχευσης, βρισκόµενη πε-
ρίπου προ του ∆ιεθνούς «πτωχευτικού» Νοµισµατικού Ταµείου,
φιλοδοξούν σήµερα να σώσουν από την πτώχευση και τις επι-
χειρήσεις, αλλά και τους κινδύνους που επάγεται αυτό για τους
πιστωτές και δη τους εργαζοµένους.

Επί το ειδικότερο σε αναφορά µε το συγκεκριµένο θέµα, η ει-
σαγωγή του θεσµού της διαδικασίας συνδιαλλαγής είναι ένα από
τα πλέον κρίσιµα µέτρα για τη διάσωση µιας επιχείρησης σε προ-
πτωχευτικό επίπεδο, όπως λέγεται, αλλά και ως προστάδιο για τη
δυνατότητα αναδιοργάνωσης της επιχείρησης του οφειλέτη, σε
περίπτωση που θα κατέληγε τελικά στη διαδικασία πτώχευσης.

Η διαδικασία αυτή συνδυάζει τις συµβατικές ρυθµίσεις πιστω-
τών και οφειλέτη σε πλαίσιο συµβατικό και δικαστικό και δίνει τη
δυνατότητα στους οφειλέτες πριν φτάσουν στην κατάσταση παύ-
σης των πληρωµών, αναζήτησης νέων χρηµατικών µέτρων για
την ανόρθωση των επιχειρήσεών τους. Η διαδικασία συνδιαλλα-
γής µε παρέµβαση µεσολαβητή και τα εχέγγυα της δικαστικής
απόφασης, ως διαδικασία πρόληψης της πτώχευσης, προϋπο-
θέτει οικονοµική αδυναµία, παρούσα ή προβλέψιµη και µη είσοδο
στην κατάσταση παύσης των πληρωµών.

Για αυτό η διαδικασία αυτή δεν είναι δυνατή για τους οφειλέ-
τες που ήδη αδυνατούν να ανταποκριθούν στις οικονοµικές υπο-
χρεώσεις τους κατά τρόπο µόνιµο και γενικό. Ο οφειλέτης µε τη
διαδικασία της συνδιαλλαγής τίθεται υπό την προστασία της δι-
καιοσύνης. Πρόκειται για κατ’ εξοχήν συµβατική, συναινετική δια-
δικασία, συµφωνία µεταξύ οφειλέτη και πιστωτών πριν από την
παύση των πληρωµών που λειτουργεί στο πλαίσιο της συµβατι-
κής αυτονοµίας. Η παρέµβαση, όµως, του δικαστηρίου είναι ου-
σιαστική, αφού µπορεί να µην επικυρώσει τη συµφωνία αυτή για
τους λόγους που αναφέρονται περιοριστικά στο άρθρο 103 πα-
ράγραφος 2 του Πτωχευτικού Κώδικα.

Τώρα ως προς τις προϋποθέσεις. Στη διαδικασία συνδιαλλα-
γής µπορεί να υπαχθεί κάθε οφειλέτης που σε περίπτωση πτώ-
χευσης θα είχε πτωχευτική ικανότητα. Η απόφαση για πρόσβαση
στη διαδικασία είναι πράξη διαχείρισης για την οποία εξουσία
έχει το όργανο του νοµικού προσώπου ή και ο έµπορος ατοµικά.
Ο οφειλέτης ούτε υποχρέωση έχει για υπαγωγή στη διαδικασία,
αλλά ούτε είναι δικαίωµά του να κάνει χρήση της διαδικασίας αν
δεν συντρέχουν και οι αντικειµενικές προϋποθέσεις. ∆εν απαι-
τείται η οικονοµική αδυναµία να είναι παρούσα, αλλά αρκεί κατά
αντικειµενική εκτίµηση να προβλέπεται ότι στο άµεσο µέλλον η
επιχείρηση θα αντιµετωπίσει δυσκολίες.

Τώρα ως προς τη δυνατότητα δικαστικής παρέµβασης, ο νο-
µοθέτης επιτρέπει στον πρόεδρο του δικαστηρίου, µε ταχεία δια-
δικασία διάταξης, αµέσως µετά την υποβολή της αίτησης,
εφόσον το κρίνει αναγκαίο να ορίσει εµπειρογνώµονα για να δια-
πιστώσει την οικονοµική κατάσταση του οφειλέτη. Ο εµπειρο-
γνώµονας ενεργεί ελεύθερα και έχει δικαίωµα να ζητήσει κάθε
οικονοµικό στοιχείο που κρίνεται αναγκαίο για το έργο του. Το
πτωχευτικό δικαστήριο αρκεί να πιθανολογήσει το βάσιµο του αι-
τήµατος για άνοιγµα της διαδικασίας, γι’ αυτό στηρίζεται, κυ-
ρίως, στην έκθεση του εµπειρογνώµονα. Η λεγόµενη διαδικασία
συνδιαλλαγής προβλέπει τώρα µια τριπλή παρέµβαση του δικα-
στηρίου. Μια απόφαση για το άνοιγµα, µια δεύτερη για την επι-
κύρωση της συµφωνίας και µια τρίτη απόφαση για λύση της
συµφωνίας λόγω µη εκπλήρωσης των όρων της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειδικότερα τώρα επί της πρό-
τασης του υπό συζήτηση σχεδίου νόµου, η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ διαφωνεί, δεν στηρίζει την παρούσα νοµοθε-
τική πρόταση µε το υπ’ όψιν σχέδιο νόµου των συναδέλφων της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αυτό γιατί κατ’ αρχάς είναι οµοίου περιεχοµένου ως προς τις
προτεινόµενες διατάξεις, που έχουν περιληφθεί ήδη στο άρθρο
38 του σχετικού σχεδίου νόµου και που αυτό αφορά στη διασυ-
νοριακή πτώχευση και άλλες διατάξεις, όπως τιτλοφορείται, το
οποίο ήδη έτυχε επεξεργασίας από το πρώτο τµήµα της κεντρι-
κής νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση.

Αυτό το προαναφερθέν σχέδιο νόµου που αφορά στην διασυ-
νοριακή πτώχευση, όπως προείπα, βρίσκεται στο τελικό στάδιο
επεξεργασίας των επί µέρους διατάξεων και πρόκειται να προω-
θηθεί µερίµνη του Υπουργού ∆ικαιοσύνης στη Βουλή για συζή-
τηση και ψήφιση στο επόµενο διάστηµα.

Σε ό,τι αφορά τις επί µέρους προτάσεις, αναφέρω κάποιους
έτσι ενδεικτικά προβληµατισµούς. Κατ’ αρχάς ο προαναφερθείς
χρόνος επιµήκυνσης από δύο στα πέντε έτη θεωρείται µακρύς
και οδηγεί στον κίνδυνο αποδυνάµωσης της συνοµολογούµενης
συµφωνίας συνδιαλλαγής.

Επίσης, στην περίπτωση που προβλέπεται περαιτέρω η παρά-
λειψη της διαδικασίας επικύρωσης αυτής της συµφωνίας συν-
διαλλαγής από το πτωχευτικό δικαστήριο, σε περίπτωση που έχει
συµβληθεί σ’ αυτήν πλειοψηφία των πιστωτών που εκπροσωπεί
το 60% των απαιτήσεων, αυτό κατά τη γνώµη µας δηµιουργεί κίν-
δυνο καταστρατήγησης και αποκλεισµού των υπολοίπων πιστω-
τών που ανάγονται σε ένα ποσοστό 40% και θα µπορούσαν να
είναι ακόµη και οι εργαζόµενοι, µε σοβαρό κίνδυνο απώλειας εις
βάρος των ιδίων των εργαζοµένων ακόµη και αυτών των κεκτη-
µένων τους ή και των δεδουλευµένων τους. Θα αναφερθώ επί
παραδείγµατι λίγο παρακάτω σε κάτι που θέλω να πω πιο ειδικά.
Ο ισχύων σήµερα χρονικός περιορισµός των δύο ετών τείνει να
περιορίσει κατά τα προλεχθέντα την επέλευση των ανωτέρω κιν-
δύνων έτσι όπως ισχύει.

Με τις υφιστάµενες σήµερα ρυθµίσεις ισχύει µια διαδικασία
συνδιαλλαγής σε προπτωχευτικό στάδιο, η οποία αποβλέπει µεν
σε προσδοκία επιβίωσης του οφειλέτη, αλλά στηρίζεται ταυτό-
χρονα σε εξισορρόπηση και αντιστάθµιση των εκατέρωθεν συµ-
φερόντων µεταξύ οφειλέτη και δανειστών. Αν η υφισταµένη
ισορροπία διαταραχθεί µε ρυθµίσεις µονοµερώς ευνοϊκές ως
προς τον οφειλέτη, όπως εν προκειµένω τίθεται από την πλευρά
της πρότασης των αξιότιµων συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, η διαδικασία θα καταστεί αναποτελεσµατική.

Συνεπώς οι προτεινόµενες ρυθµίσεις πλην εκείνων που προ-
βλέπουν στην αύξηση του χρόνου για την περαίωση του έργου
του µεσολαβητή ίσως, την αύξηση του χρόνου αναστολής και
την απόδοση των απαιτήσεων, οι οποίες θα µπορούσαν να συ-
ζητηθούν κατ’ αρχάς, δεν δύναται, όµως, να υιοθετηθούν για
τους λόγους που προανέφερα, οι υπόλοιπες προτεινόµενες ρυθ-
µίσεις επί το ειδικότερο, µάλλον, επιφέρουν αντίθετα αποτελέ-
σµατα ή κινδύνους καταστρατήγησης ουσιαστικών δικαιωµάτων
και ιδίως εις βάρος των εργαζοµένων.

Στο σηµείο αυτό θεωρώ καθήκον µου να αναφέρω επί παρα-
δείγµατι κάτι που εµείς εκεί στην Καβάλα έχουµε βιώσει και είναι
ακόµη σε εξέλιξη και που κατά τη γνώµη µας αποτελεί νοµικό και
δικαστικό σκάνδαλο και γι’ αυτό οι δικαιούχοι έχουν προσφύγει
κατ’ ανάγκη στο ∆ικαστήριο Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Αναφέροµαι στην περίπτωση που αφορά στους πρώην εργα-
ζοµένους της «ΞΙΦΙΑΣ-ΙΧΘΥΡΑ Α.Ε.», σ’ έναν αριθµό πάνω από
διακόσιους εργαζόµενους, όπου δικαιώθηκαν µέσα από µακρο-
χρόνιους αγώνες δικαστικούς σε πρώτο και σε δεύτερο βαθµό.
Και ήρθε η ώρα να εισπράξουν τα χρήµατά τους µέσα από µια
απλή, τυπική διαδικασία εκκαθάρισης κατά τα προβλεπόµενα
στον προηγούµενο του ισχύοντος σήµερα πτωχευτικό νόµο. Ανα-
φέροµαι σ’ ένα συνολικό ποσό δεδουλευµένων, µε αµετάκλητες
δικαστικές αποφάσεις, άνω των 2,5 εκατοµµυρίων ευρώ.

Τέθηκε αυτή η επιχείρηση σε καθεστώς ειδικής εκκαθάρισης,
µε σκοπό την εκποίηση περιουσιακών στοιχείων. Εκκαθαρίστρια
ορίστηκε η ΕΤΒΑ Finance, η οποία ήταν θυγατρική του Οµίλου

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΟΖ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 4551



Πειραιώς. Η Τράπεζα Πειραιώς ήταν µεταξύ των πιστωτών αυτής
της επιχείρησης, όπως και άλλες τράπεζες, αλλά µε προεξάρ-
χουσα ως προς την προνοµιακή κατάταξη τη θέση – επαναλαµ-
βάνω – των εργαζοµένων.

Υπερθεµατιστής από αυτήν την εκκαθάριση αναδείχθηκε η ίδια
η Τράπεζα Πειραιώς µε ένα τίµηµα περίπου 5,5 εκατοµµυρίων
ευρώ. Κλήθηκαν κατά τα προβλεπόµενα στο νόµο να υποβάλ-
λουν τις αναγγελίες τους όλοι οι πιστωτές στην έχουσα δικαιο-
δοτικό έργο κατά τα άλλα ΕΤΒΑ Finance. ∆ηλαδή σε ποια; Στο
χρηµατοοικονοµικό σύµβουλο µιας εκ των πιστωτών, που συνέ-
τρεχαν, υποτίθεται, ισότιµα νοµικά και ουσιαστικά µε όλους τους
υπόλοιπους πιστωτές και δη µε τους εργαζοµένους.

Και προς έκπληξη όλων των πιστωτών και δη των εργαζοµέ-
νων συνέβη το εξής πρωτοφανές, επονείδιστο για το δικαιοπολι-
τικό πολιτισµό της χώρας µας, κύριε πρώην Υπουργέ της
∆ικαιοσύνης. Και επιτρέψτε µου την προσωπική αναφορά. Τέ-
θηκε υπ’ όψιν και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ετούτο το θέµα
και δεν έχει τελειώσει.

Αποκλείστηκαν όλοι οι εργαζόµενοι και σχεδόν στο σύνολό
τους όλοι οι πιστωτές, µε τον προσχηµατικό λόγο ότι είχαν αναγ-
γελθεί όλοι οι πιστωτές και οι εργαζόµενοι µε τους φυσικούς
τους δικηγόρους Καβάλας και Θεσσαλονίκης και όχι µε τους δι-
κηγόρους της έδρας της αξιότιµης ασκούσης δικαιοδοτικό έργο,
ως επικαλείτο δι’ αυτήν, ΕΤΒΑ Finance, που ήταν η Αθήνα και
απαιτούσε για την τυπική πράξη αναγγελίας υπογραφή της τυ-
πικής αυτής πράξης από δικηγόρους των Αθηνών.

Θεωρήσασα, λοιπόν, καθ’ υπέρβαση κάθε έννοια δικαίου και
κανόνων και νοµικών ρυθµίσεων, τον εαυτό της δικαστήριο, η
ΕΤΒΑ Finance, απέρριψε όλους αυτούς τους πιστωτές και δη
τους εργαζοµένους από αυτήν τη διαδικασία εκκαθαρίσεως.

Προσέφυγαν σχεδόν όλοι στο δικάσαν Εφετείο Αθηνών, το
οποίο προς λύπη µου και – σας το λέγω, γιατί εντρύφησα σε θέ-
σεις µάχιµης δικηγορίας πάνω από είκοσι πέντε χρόνια – ναι, το
δικαστήριο της πατρίδας µου διέγνωσε ότι η ΕΤΒΑ Finance κατ’
εφαρµογήν του άρθρου 47 του Κώδικα περί ∆ικηγόρων είναι δι-
καστήριο και σε τέτοιο δικαστήριο οι ατυχείς ιθαγενείς αυτής της
πατρίδας µου θα έπρεπε να αναφερθούν µε δικηγόρους της
έδρας αυτού του δικαστηρίου.

Θεώρησε αυτό το δικαστήριο ότι η ΕΤΒΑ Finance ως ασκούσα
δικαιοδοτικό έργο είναι δικαστήριο. Και πείτε µου εσείς σε ποιο
δικαστήριο σύγχρονης πολιτείας µπορεί στη λογική «Γιάννης
κερνάει και Γιάννης πίνει» να δικάζει ο δικαστής τη µάνα του ή τη
θυγατέρα του. Επιτρέψτε µου αυτήν την απλοϊκή µεταφορά
αυτού του πράγµατος, που, πιστέψτε µε, προκαλεί και σήµερα
και το νοµικό πολιτισµό, αλλά και όσους έχουν ασχοληθεί µε το
θέµα.

Την απάντηση θα τη δώσει το ∆ικαστήριο Ευρωπαϊκών Κοινο-
τήτων, αλλά πείτε µου εσείς, κύριε Υπουργέ, πώς αφήσατε όλη
αυτήν την ιστορία να εξελιχθεί όλο το προηγούµενο διάστηµα
επί της προηγούµενης διακυβέρνησής σας και να µην επιφέρετε
εκεί και τότε και µια νοµική ρύθµιση για την αντιµετώπιση αυτού
του φαινοµένου.

Ειλικρινά, η νοµική µου συνείδηση ακόµη δεν µπορεί να ησυ-
χάσει απέναντι σε αυτό το οποίο συνέβη. Και επιτρέψτε µου το
γεγονός ότι καταχρώµαι ίσως του χρόνου, µάλλον όχι, αλλά της
ιδιότητάς µου ως εισηγητού, που µεταφέρω ένα παράδειγµα…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είναι συναφές.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: … που αφορά σε απολύτως,

όµως, συναφή σχέση µε τα όσα πριν από λίγο υποστηρίξατε,
αλλά και καταπιαστήκατε µε την προηγούµενη υπαγωγή σε νόµο
όλης αυτής της περιπτωσιολογίας που ισχύει και σήµερα ακόµη
ως Πτωχευτικός Κώδικας.

Αυτά συνέβησαν στην Ελλάδα του 2008 και θα έλεγα πως είναι
πλήγµα στο δικαιοπολιτικό µας πολιτισµό και δεν έχει ιδρώσει το
αυτί κανενός εκ των όσων µέχρι τότε είχαµε θέσει το θέµα.

Τώρα, για να επανέλθω στο ζήτηµα που αφορά τη σηµερινή
συζήτηση, το µειονέκτηµα της πρότασης των συναδέλφων της
Νέας ∆ηµοκρατίας είναι ότι κατ’ αρχάς αυτές είναι αποσπασµα-
τικές ρυθµίσεις, έξω από ένα γενικό σώµα ρυθµίσεων για τη δια-
συνοριακή πτώχευση και όπου χρειάζεται για τον Πτωχευτικό
Κώδικα.

Αρκετές απ’ αυτές τις ρυθµίσεις τις βρίσκει η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ ως ακραίες και ως επικίνδυνες, στο µέτρο και
µε το παράδειγµα που ανέφερα προηγουµένως. Προφανώς
αυτοί οι κίνδυνοι δεν αντιµετωπίζονται, ιδίως για τα συµφέροντα
του συνόλου των πιστωτών και δη των εργαζοµένων.

Αυτοί είναι πολύ βασικοί λόγοι για να απορρίψουµε ως Κοινο-
βουλευτική Οµάδα την πρόταση νόµου από την πλευρά της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. ∆εν µπορεί να γίνει, λοιπόν, δεκτή για
τους λόγους που προανέφερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
πουτσή.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέκης.

Κύριε Βουλευτά, έχετε δέδεκα λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Πάντα.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε και κύριοι Βουλευτές, η

πρόταση νόµου της Νέας ∆ηµοκρατίας συζητείται µία µέρα µετά
την ανακοίνωση των µέτρων της Κυβέρνησης.

Και βέβαια, η συγκεκριµένη πρόταση νόµου επιβεβαιώνει την
ορθότητα των πολιτικών επιχειρηµάτων του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας ότι είτε ως Κυβέρνηση είτε ως Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση αυτά τα δύο κόµµατα έχουν ως κύριο στόχο να
υπηρετήσουν τα συµφέροντα των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων.

Έτσι, η Νέα ∆ηµοκρατία εχθές µπορεί να βγήκε και να µίλησε
κατά των µέτρων της Κυβέρνησης, σήµερα όµως µε την συγκε-
κριµένη πρόταση που διατυπώνει εκφράζει ποιανού τα συµφέ-
ροντα υπηρετεί. Έτσι, είναι συνεπέστατη και ενισχύει µε τις
προτάσεις της το ισχύον Πτωχευτικό ∆ίκαιο.

Παράλληλα, βέβαια, παρατηρούµε ότι δεν εξασφαλίζονται τα
συµφέροντα των εργαζοµένων, διαφόρων επαγγελµατιών, µι-
κροβιοτεχνών, αγροτών που έχουν δοσοληψίες µε µεγάλους επι-
χειρηµατικούς οµίλους και παρουσιάζονται ως πιστωτές. Γίνονται
πιο ευνοϊκοί οι όροι συνδιαλλαγής και αναδιοργάνωσης µε στόχο
δήθεν τη διάσωση της επιχείρησης.

Πάντα, βέβαια, αυτό γίνεται κάτω από την εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου, για να δούµε πόσο καλά υπηρετεί το δηµόσιο,
αυτό το δηµόσιο, που δοµείται διαχρονικά απ’ όλες τις κυβερνή-
σεις πάντοτε να υπηρετεί τραπεζικούς, εφοπλιστικούς, εµπορο-
βιοµηχανικούς οµίλους.

Έτσι, αυτοί οι όροι οι νέοι που προτείνει η Νέα ∆ηµοκρατία,
πραγµατικά υπηρετούν και τον επιχειρηµατία που µπορεί µέσα
από τον ανταγωνισµό, την κρίση, την οποία επικαλείται, να βρί-
σκεται σε δύσκολη θέση, αλλά παράλληλα να εξασφαλίζει κατά
πολύ τους τραπεζικούς οµίλους, που παρουσιάζονται ως επεν-
δυτές και πιστωτές, αλλά και άλλες µεγάλες επιχειρήσεις.

∆ηλαδή, αν συµφωνήσει το 60% των πιστωτών στη συνδιαλ-
λαγή, αυτή δεσµεύει και αυτούς που δεν συµφώνησαν. Και δεν
συµφωνούν, βέβαια, οι εργαζόµενοι, τα ασφαλιστικά ταµεία και
οι άλλοι µικροί πιστωτές.

Εξ άλλου, αναφερθήκαµε σε αρκετά παραδείγµατα στην επι-
τροπή, που συζητήσαµε την πρόταση νόµου. Αναφέραµε τον
επιχειρηµατικό όµιλο «Ενωµένη Κλωστοϋφαντουργία» του κ. Λα-
ναρά, που αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχει και διοικητικό συµβούλιο,
µετά την παραίτηση του προέδρου και όλων των µελών, έχει
βγει και έξω από τη διαπραγµάτευση του Χρηµατιστηρίου, αλλά
εδώ και δύο-τρία χρόνια οφείλει µισθούς, µεροκάµατα στους
εργαζόµενους και πραγµατικά µέσα από συνεχείς χρηµατοδο-
τήσεις που έκαναν όλες οι κυβερνήσεις πάνω από 100.000.000
έχει αντλήσει, µέσα από την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου µε
συγκεκριµένες τράπεζες, πάνω από 200.000.000.000 δραχµές
µέσα από το Χρηµατιστήριο.

Είναι µια, δηλαδή, κλασική περίπτωση, που αποδεικνύει του
λόγου το αληθές, ότι και η Νέα ∆ηµοκρατία υπηρετεί τα συµφέ-
ροντα των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων.

Και µάλιστα, δεν χρειάζεται να υπάρξει και απόφαση δικαστη-
ρίου, για να επιβάλλει το 60% την απόφαση στο 40%. Επίσης,
κατά την αναδιοργάνωση µειώνει το ποσοστό των απαιτήσεων
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από το 20% στο 10% και πηγαίνει από τον ένα χρόνο στα τρία
χρόνια, δηλαδή οι µισθοί, οι αποζηµιώσεις των εργαζοµένων, οι
εργοδοτικές εισφορές κόβονται τµηµατικά.

Να πώς αποδεικνύουµε ότι ευνοούνται οι µεγάλες επιχειρή-
σεις που οφείλουν στα ασφαλιστικά ταµεία, στους εργαζόµε-
νους, αλλά και στο δηµόσιο, που είναι 30.000.000.000 ευρώ οι
βεβαιωµένες ανείσπρακτες οφειλές µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων προς το ελληνικό ∆ηµόσιο.

Έτσι, λοιπόν, παρατηρούµε ότι όλες αυτές οι προτάσεις που
κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία κινούνται στην κατεύθυνση ενίσχυσης
των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων και των τραπεζών.

Γι’ αυτό ακριβώς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν βρίσκει
ανάλογα επιχειρήµατα για να πείσει, για ποιο λόγο απορρίπτει
τα µέτρα της Κυβέρνησης. Μα, αυτή ήταν ως κυβέρνηση επί πε-
ντέµισι χρόνια, που πήρε παρόµοια µέτρα, δηλαδή, µέτρα µείω-
σης των εισοδηµάτων. ∆υο χρόνια έχει να δώσει αυξήσεις στους
εργαζόµενους του δηµόσιου τοµέα. Πήρε µέτρα για τα εργα-
σιακά, για τα ασφαλιστικά που µειώνουν τις συντάξεις. Άρα, δη-
λαδή, προσπαθεί η Νέα ∆ηµοκρατία δηµαγωγώντας σήµερα να
πείσει ότι µε το νέο Πρόεδρο, τον οποίον έχει εκλέξει και είναι δι-
καίωµά της, ότι διαφέρει από την πολιτική που ακολουθεί η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και βέβαια να βάλει και µια διαχωριστική
γραµµή από το παρελθόν.

Με αυτόν τον τρόπο, συµµετείχε ενεργά µέσα στον πολύµηνο
σχεδιασµό της κυβέρνησης µε το γνωστό στηµένο κοινωνικό διά-
λογο, µε τις συµφωνίες στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
αλλά και µετά τη διαβούλευση που έγινε προχθές, η Κυβέρνηση
ανακοίνωσε τα µέτρα αντιµετώπισης χρέους και ελλείµµατος.
Σκληρά, επώδυνα αλλά αναγκαία µέτρα, όπως είπε ο κύριος
Πρωθυπουργός και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

Βέβαια, σ’ αυτήν την κατεύθυνση έχουν σιγοντάρει όλο το
προηγούµενο διάστηµα, εδώ και πέντε µήνες, οι ακριβοπληρω-
µένοι δηµοσιογράφοι των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης Εντύπων
και Ηλεκτρονικών Μέσων Ενηµέρωσης του ελληνικού λαού.

Και σ’ αυτήν την κατεύθυνση, παρατηρούµε ότι συµφωνούν
και κόµµατα, όπως η Νέα ∆ηµοκρατία αλλά και Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός, που χθες ο Πρόεδρός του είπε το εξής: «Θα
ιδρώσουµε, θα µατώσουµε αλλά στο τέλος θα βγεί κερδισµένη η
πατρίδα». ∆ηλαδή, θα µατώσουν όλοι; Ξέρετε εσείς κανέναν εφο-
πλιστή, βιοµήχανο, µεγαλέµπορο να µατώνει; Μα, η πολιτική που
είναι χαραγµένη εδώ και χρόνια, µατώνει πάντοτε τα συµφέροντα
του εργαζόµενου λαού είτε είναι αυτός εργάτης είτε είναι αγρό-
της, µικροµεσαίος, µικροεπαγγελµατίας, άνεργος, χαµηλοσυ-
νταξιούχος, ο νέος και η νέα, µε ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά
δικαιώµατα που συνεχώς αφαιρούνται.

Ρεσιτάλ, λοιπόν, υποκρισίας και πολιτικού θράσους απ’ όλους
αυτούς που χρησιµοποιούν µελοδραµατικούς τόνους, λόγια, τίτ-
λους περί χρεοκοπίας κ.λπ., µε κατεύθυνση να τροµοκρατήσουν
τον εργαζόµενο λαό, ώστε να δεχθεί αδιαµαρτύρητα αυτά τα
µέτρα που πραγµατικά πλήττουν καίρια δικαιώµατα του εργαζό-
µενου λαού, να καλλιεργήσουν δηλαδή, τη µοιρολατρία, ότι δεν
γίνεται τίποτα, άρα, αποδεχθείτε τα.

Έτσι, λοιπόν, λαµβάνονται µέτρα που περιορίζουν το εισόδηµα
του εργαζόµενου. Και δεν είναι αληθές αυτό το οποίο λέγεται,
ότι θα είναι µόνο για το δηµόσιο τοµέα. Ό,τι αρχίζει από τον έναν
τοµέα, ύστερα από λίγο ισχύει και για τους άλλους. Η περικοπή
των δώρων του Πάσχα, των Χριστουγέννων, του επιδόµατος
αδείας, η µείωση των επιδοµάτων του δηµοσίου τοµέα, η µείωση
κατά 7% των αποδοχών στους ΟΤΑ Α’ και Β’ Βαθµού, στους ορ-
γανισµούς, στις ∆ΕΚΟ, το πάγωµα των συντάξεων στο δηµόσιο
και ιδιωτικό τοµέα. Εµείς λέµε ότι αυτά δεν αφορούν µόνο τους
εργαζόµενους στο δηµόσιο τοµέα, αλλά εδώ, όπως απαιτεί και ο
πρόεδρος του Συνδέσµου Ελλήνων Βιοµηχανιών, αυτό πρέπει να
γίνει και στον ιδιωτικό τοµέα και θα γίνει και στον ιδιωτικό τοµέα.

Μεγάλες απώλειες εισοδήµατος που βέβαια γίνονται ακόµα
µεγαλύτερες εάν δούµε και τα υπόλοιπα µέτρα που εξήγγειλε η
Κυβέρνηση, ότι δηλαδή αυξάνονται οι συντελεστές του ΦΠΑ, αυ-
ξάνεται η βενζίνη και το πετρέλαιο για δεύτερη φορά και συνο-
λικά είναι πάνω από 50%, ότι αυξάνεται κατά 20% ο ειδικός
φόρος στα ποτά, στα τσιγάρα, ότι καταργεί και επιβάλλει πλέον,
τον ειδικό φόρο στο πετρέλαιο που έχει η ∆ΕΗ για την παραγωγή

ηλεκτρικής ενέργειας, που αυτό σηµαίνει αυτοµάτως µετακύλιση
στην τιµή ηλεκτρικής ενέργειας και µετακίνηση από τις βιοµηχα-
νίες στην κατανάλωση.

Σ’ αυτό το σηµείο πρέπει να τονίσουµε όµως, ότι δεν υπάρχει
ειδικός φόρος στα πετρέλαια, δηλαδή, στα καύσιµα που χρησι-
µοποιούν οι ναυτιλιακές και αεροπορικές εταιρείες, δηλαδή, εφο-
πλιστές και µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι δεν έχουν να δώσουν
ειδικό φόρο κατανάλωσης από τα καύσιµα που παίρνουν και τα
οποία είναι τελείως αφορολόγητα.

Όλα αυτά, λοιπόν, οδηγούν σε µεγάλες ανατιµήσεις που θα
πληρώσει σε αγαθά και υπηρεσίες, ο εργαζόµενος λαός. Πηγαί-
νοντας παρακάτω µπορούµε να δούµε ότι πιάνει και τα ασφαλι-
στικά ταµεία. Μείωση 10% των επιχορηγήσεων στα ταµεία
ΟΑΠ-∆ΕΗ και ΤΑΠ-ΟΤΕ. Αυτό σηµαίνει ότι δείχνει την κατεύ-
θυνση στα διοικητικά συµβούλια να αρχίσουν να µειώνουν τις συ-
ντάξεις σ’ αυτά τα ταµεία. Εδώ, θα πρέπει να πούµε ότι είχαν
µεγάλη ασφαλιστική περιουσία αυτά τα ταµεία, αλλά προκειµέ-
νου να προχωρήσει η ιδιωτικοποίηση, επιβάλανε αλλαγές, που
εµείς τότε το είχαµε τονίσει αυτό, ότι γρήγορα και αυτά τα ταµεία
θα έχουν την τύχη που είχαν τα υπόλοιπα.

∆εν φτάνουν, όµως, αυτά, γιατί στον προϋπολογισµό η Κυ-
βέρνηση µας έλεγε ότι «αυξάνουµε και τα κονδύλια για την παι-
δεία». Μα, ανακοινώσατε ότι γίνονται περικοπές 200.000.000
ευρώ από προγράµµατα της παιδείας. Ποιον κοροϊδεύατε τότε
και ποιον κοροϊδεύετε τώρα; Μας λέγατε, µάλιστα, µέσα σ’ αυτήν
την Αίθουσα ότι θα γίνουν προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα που
αφορούν τα νοσοκοµεία και τα σχολεία. Τώρα, βέβαια, λέτε ανα-
στολή σε όλες τις προσλήψεις. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, κύ-
ριοι της Κυβέρνησης, ότι αν λειτουργούν αυτήν τη στιγµή τα
δηµόσια νοσοκοµεία, λειτουργούν µε τη δουλειά του ιατρικού,
νοσηλευτικού, βοηθητικού προσωπικού γιατί η διαχρονική πολι-
τική των κυβερνήσεων τα έχει φέρει σ’ αυτήν τη δεινή θέση, προ-
κειµένου να ενισχυθεί ο ιδιωτικός τοµέας.

Όµως, εκεί που µας µιλάτε για ανάπτυξη και «πράσινη ανά-
πτυξη» και κανείς θα µπορούσε να πει για «πράσινα άλογα», τι
κάνετε; Μειώνετε κατά 5% το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, περίπου 500.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έτσι παρατηρούµε να λέγονται
πολλά ψέµατα. Ψέµα πρώτον, ότι πληρώνουν όλοι. Όχι, πληρώ-
νουν µόνο οι εργαζόµενοι, τα λαϊκά στρώµατα. Αυτοί είναι που
πλήρωσαν την καπιταλιστική ανάπτυξη για να µπούµε µέσα στην
Οικονοµική και Νοµισµατική Ένωση και είναι αυτοί, τώρα, που
καλούνται να πληρώσουν και την κρίση.

Ψέµα δεύτερον, θα είναι δήθεν προσωρινά αυτά τα µέτρα. Μα,
εδώ και δεκαπέντε, είκοσι χρόνια, συνεχώς, ακούµε να επικα-
λούνται οι κυβερνήσεις διάφορους πολιτικούς µύθους για να
παίρνουν αντιλαϊκά µέτρα. Θυσίες, παραδείγµατος χάριν, για να
πιάσουµε τους δείκτες της ΟΝΕ. Έγιναν θυσίες, πιάσαµε τους
δείκτες µε λογιστικές αλχηµείες µπήκαµε στην ΟΝΕ. Νέα µέτρα
διαχρονικά από τις κυβερνήσεις για να παραµείνουµε µέσα στην
ΟΝΕ.

Ψέµα τρίτο, ότι θα ωφεληθούµε όλοι, αφού θα βγούµε από την
κρίση. Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Ταξική κοινωνία,
ταξικές σκληρές πολιτικές, δυνάµεις του κεφαλαίου κερδίζουν
σε βάρος των δυνάµεων της εργασίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αρκεί να πούµε ότι η αγοραστική δύναµη σήµερα είναι όση

ήταν το 1984, ότι διεκδικούν τις απολύσεις και αυξάνει η ανεργία,
ότι εµπορευµατοποιείται παιδεία, υγεία, πρόνοια, ότι τα συντα-
ξιοδοτικά πηγαίνουν συνεχώς προς τα κάτω, ότι όλα αυτά τα
χρόνια είχαµε µεγάλη αύξηση της παραγωγικότητας.

Ψέµα τέταρτο, για να µη χρεοκοπήσει η χώρα «για την πα-
τρίδα», όπως µας λένε πολλοί. Μα, γιατί να χρεοκοπήσει η πα-
τρίδα; Πλούτος παράγεται σ’ αυτήν τη χώρα µέσα από το σκληρό
µόχθο και τον ιδρώτα του εργαζόµενου λαού. Στα δέκα χρόνια
διακυβέρνησης της χώρας και µε τους δυο, παρήχθη πλούτος
2,5 τρισεκατοµµύρια και πάνω ευρώ. Ποιος τα πήρε αυτά; Μα,
µέσα από διάφορους µηχανισµούς που νοµοθετήθηκαν µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα, κατέληξαν στα ταµεία των εφοπλιστών, των
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βιοµηχάνων, των τραπεζιτών, των µεγαλεµπόρων. Είναι, δηλαδή,
διανοµή υπέρ του ντόπιου και ξένου κεφαλαίου.

Εποµένως, κυρία Πρόεδρε, είναι κάλπικος αυτός ο δήθεν πα-
τριωτισµός που συνδέεται µε τα συµφέροντα των δυνάµεων του
κεφαλαίου. Είναι κάλπικος γιατί προσπαθούν µε αυτόν τον τρόπο
να αποκρύψουν ότι ο πατριωτισµός συνδέεται µε τα συµφέρο-
ντα της χώρας και του εργαζόµενου λαού. Όταν αναφέρονται
στον πατριωτισµό όλοι αυτοί που εκχώρησαν κυριαρχικά δικαι-
ώµατα της χώρας σε υπερεθνικά όργανα είτε της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είτε του ΝΑΤΟ, είναι πραγµατικά κάλπικο τώρα να επι-
καλούνται τον πατριωτισµό του εργαζόµενου λαού, που τον έχει
δείξει κατ’ επανάληψη στο παρελθόν, όταν χρειάστηκε, γιατί το
κεφάλαιο για εµάς δεν έχει πατρίδα και αυτό αποδεικνύεται.

Οι εφοπλιστές µέσα στην κρίση µε δισεκατοµµύρια ευρώ κτί-
ζουν καράβια µεγάλα όχι στα ναυπηγεία της χώρας, αλλά σε διά-
φορα άλλα ναυπηγεία γιατί το εργατικό κόστος είναι µικρότερο.

Ότι µε το Σύµφωνο Ανασυγκρότησης των Βαλκανίων, διαχρο-
νικά οι κυβερνήσεις και µε τη σύµφωνη γνώµη των άλλων κοµ-
µάτων, δώσανε χιλιάδες επιδοτήσεις σε µεγάλους επιχειρηµατι-
κούς οµίλους, για να επενδύσουν στα Βαλκάνια, γιατί εκεί υπήρχε
φθηνό εργατικό δυναµικό.

Έτσι, λοιπόν, έρχεται τώρα να µιλήσει και ο Πρωθυπουργός
για πόλεµο. Πραγµατικά είχαµε µιλήσει κι εµείς έγκαιρα για πό-
λεµο, αλλά όταν σε ευλογούν …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε υπερβεί το χρόνο
κατά δυόµισι λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κλείνω µε το εξής: Όταν η Ευρωπαϊκή
Ένωση, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, το Eurogroup, σου λένε
ότι τα µέτρα κινούνται σε καλή κατάσταση, σηµαίνει ότι ο πόλε-
µος δεν είναι εναντίον αυτών που εκπροσωπούν το κεφάλαιο. Ο
πόλεµος είναι εναντίον του λαού.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί σε ανασύνταξη το ερ-
γατικό, το λαϊκό κίνηµα, γενικότερα, έγκαιρα το είχε κάνει. Γιατί
σ’ αυτόν τον πόλεµο πρέπει και να αντισταθεί για να µην περά-
σουν τα µέτρα, πρέπει και να διεκδικήσει τα ώριµα αιτήµατά του
και πολύ περισσότερο να περάσει στην αντεπίθεση, να ανατρέ-
ψει καταστάσεις. Η εξουσία από τα χέρια των δυνάµεων του κε-
φαλαίου µπορεί να περάσει στα χέρια των δυνάµεων της
εργασίας. Έχουν τη δύναµη κι αυτοί που παράγουν τον πλούτο,
έχουν τη γνώση έτσι, ούτως ώστε µε κοινωνικοποίηση των βασι-
κών µέσων παραγωγής να έχουν ως κύριο στόχο την ικανοποί-
ηση των λαϊκών αναγκών. Γιατί τότε θα µπορούµε να µιλήσουµε
για µία διαφορετική πολιτική.

Εποµένως σήµερα υπάρχουν τα συλλαλητήρια του Πανεργα-
τικού Αγωνιστικού Μετώπου, αύριο υπάρχει νέα απεργία οµο-
σπονδιών, εργατικών κέντρων, σωµατείων, που ανταποκρίθηκαν
στο κάλεσµα του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου και µπο-
ρεί να υπάρχουν οι συµβιβασµένες, οι χρεοκοπηµένες ηγεσίες
της ΓΣΕΕ, της Α∆Ε∆Υ, η ΓΕΣΕΒΕ, η ΠΑΣΕΓΕΣ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Τζέκη, έχει ολο-
κληρωθεί ο χρόνος σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Άρα λοιπόν, όλοι στους δρόµους για να
µπορέσουµε να φέρουµε τα πάνω κάτω σε αυτόν τον τόπο.
Όπως, λέει και ο Βάρναλης, ο ποιητής, «εάν αλλάξουν τα πράγ-
µατα και έρθει ανάποδα ο ντουνιάς», πραγµατικά µπορούµε να
έχουµε το πάνω-κάτω για καλύτερες µέρες σ’ αυτόν τον τόπο.
Γιατί ο εργαζόµενος λαός τις αξίζει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Τζέκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και
δύο συνοδοί-δάσκαλοι του 26ου ∆ηµοτικού Σχολείου Ιλίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης.

Έχετε δώδεκα λεπτά, κ. Βορίδη. Πιστεύω να σεβαστείτε το
χρόνο.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα πρόταση νόµου από

πλευράς Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι η αλήθεια ότι έρχεται
σε µία εξαιρετικά δύσκολη στιγµή.

Επιτρέψτε µου να πω ότι µέσα στο επόµενο χρονικό διάστηµα,
θα κριθούµε όλοι µας για τη στάση την οποία θα κρατήσουµε.
Επίσης να διευκρινίσω ότι δεν υπάρχει µία ανεπιφύλακτη στή-
ριξη της Κυβέρνησης, τουλάχιστον απ’ αυτούς οι οποίοι θέλουν
να πολιτεύονται µε έναν τρόπο ορισµένο, συγκροτηµένο και συ-
ντεταγµένο. Ενδεχοµένως υπάρχει µία ανεπιφύλακτη απόρριψη
της κυβερνητικής πολιτικής από άλλους που οι αφετηριάσεις
τους στα ζητήµατα αυτά δεν –ας το πω- είναι πραγµατιστικές,
δεν είναι αφετηριάσεις διαχειρίσεως και αντιµετωπίσεως του
προβλήµατος, στο οποίο βρισκόµαστε σήµερα, αλλά είναι άλλου
τύπου. Έχουν µία συνολική και κάθετη διαφωνία. ∆ικαίωµά τους,
αλλά εµείς οφείλουµε να πούµε, ότι δεν µπορούµε να βγάλουµε
από το µυαλό µας αυτά που είναι εθνικές αναγκαιότητες και εθνι-
κές προτεραιότητες.

Είναι εθνική αναγκαιότητα και εθνική προτεραιότητα να εξυ-
πηρετηθεί ο δανεισµός της Ελλάδας. Γιατί διερωτώµαι, τι θα
απαντήσουν όλοι αυτοί, οι οποίοι έρχονται έτσι αβασάνιστα και
απορρίπτουν οποιαδήποτε θέση και πρόταση; Τι θα απαντήσουν
όλοι αυτοί στον ελληνικό λαό, αν αύριο δεν υπάρχουν χρήµατα
να πληρωθούν οι µισθοί και οι συντάξεις; Τι θα απαντήσουν στον
ελληνικό λαό, αν καταρρεύσουν τα ασφαλιστικά ταµεία; Τι θα
απαντήσουν στον ελληνικό λαό, όταν θα καταλήξουµε να δανει-
ζόµαστε µε τέτοια επιτόκια, που σε τελευταία ανάλυση ένα µε-
γάλο κοµµάτι της συνολικής προσπάθειας και όλων των φόρων,
ήδη εκεί πηγαίνει; Πόσο περισσότερο θα πηγαίνει στην εξυπη-
ρέτηση των επιτοκίων;

Αυτά πρέπει να µας τα πει κάποιος την ώρα που λέει: «Απορ-
ρίπτω τα πάντα». Ναι, πολύ ωραίο είναι να απορρίπτεις τα πάντα,
πάµε να δούµε, όµως, και πόσο υπεύθυνα στέκεσαι να κοιτάξεις
τον πολίτη και να του εξηγήσεις την οικονοµική συγκυρία. Είναι
εύκολη η πολιτική του «Όχι, σε όλα» και ειδικώς σε µέτρα τα
οποία είναι δυσάρεστα, είναι επαχθή και πράγµατι δηµιουργούν
µια µεγάλη κοινωνική αναταραχή και έχουν συνέπειες.

Η ευθύνη του πολιτικού είναι να εξηγεί και να πείθει, δεν είναι
να ακούει την αντίδραση και να τη διερµηνεύει. Αυτό ενδεχοµέ-
νως µπορεί να είναι η ευθύνη ενός συνδικαλιστή, και θα σας
έλεγα δευτέρας ποιότητος. ∆ιότι κι ο συνδικαλιστής οφείλει να
εντάσσει τη διεκδίκησή του µέσα σ’ ένα συνολικό πλαίσιο. Αυτό
είναι ένα που πρέπει να κρατηθεί.

∆εύτερο, το οποίο πρέπει να κρατηθεί: Φυσικά και υπάρχει ένα
ζήτηµα καταλογισµού ευθυνών. Φυσικά και κάποιοι µας οδήγη-
σαν εδώ. Φυσικά και υπάρχουν πολιτικές και πολιτικοί, που µας
οδήγησαν στη συγκεκριµένη δυσκολία και στο συγκεκριµένο ση-
µείο. Αλλά αυτούς πού θα τους αναζητήσουµε; Κάπου αλλού;
Έξω από τα δύο κυβερνητικά κόµµατα; Και για να το πω διαφο-
ρετικά, αυτοί οι οποίοι φωνάζουν είναι άνθρωποι, οι οποίοι δεν
κυβέρνησαν; ∆εν είναι αυτοί οι οποίοι κυβέρνησαν, αυτοί οι
οποίοι οδήγησαν τη χώρα εδώ;

Και δεν οδηγήθηκε η χώρα το τελευταίο πεντάµηνο. Από τους
τελευταίους πέντε µήνες έχει δηµιουργηθεί η δηµοσιονοµική κα-
τάσταση της χώρας; Όχι ότι δεν υπάρχουν ευθύνες το τελευταίο
πεντάµηνο, αλλά αυτό είναι που δηµιούργησε το πρόβληµα; Η
προηγούµενη πενταετία δεν το δηµιούργησε; Και για να είµαστε
και απολύτως ειλικρινείς, δεν το δηµιούργησε η προηγούµενη ει-
κοσαετία; Το κοµµατικό σύστηµα; Οι ατελείωτες ορδές των κοµ-
µατικών διορισµένων στο δηµόσιο; Οι «νονοί» της κοµµατικής
εξουσίας; Η διαφθορά σε όλα τα επίπεδα; Η οικοδόµηση ενός
γραφειοκρατικού κράτους, που εξυπηρετούσε πρωτίστως τις
ανάγκες ενός πελατοκεντρικού κοµµατικού συστήµατος; Αυτό
δεν δηµιούργησε τη σηµερινή κατάσταση;

Άρα, λοιπόν, θα το βγάλουµε αυτό από το πλαίσιο της κριτικής
µας; Εµείς το θυµόµαστε. Και βέβαια να πληρώσουν αυτοί που
φταίνε. Και βέβαια να βρεθούν οι ένοχοι. Θα µου επιτρέψετε να
πω ότι εδώ υπάρχει µια δυσκολία και µια ευθύνη την οποία πρέ-
πει να αναλάβει και ο ελληνικός λαός. Ο ελληνικός λαός την ώρα
που ζητά να πληρώσουν οι ένοχοι, δεν καταλογίζει την ευθύνη
πολιτικά. ∆εν την έχει καταλογίσει στα δύο κυβερνητικά κόµµατα
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εξουσίας.
Άρα, λοιπόν, να πληρώσουν οι ένοχοι, αλλά σ’ αυτούς τους

ενόχους –πολιτικά εννοώ- έχει αναθέσει ο ελληνικός λαός τη δια-
χείριση της κρίσης. Εδώ θα πάρουµε όλοι τις ευθύνες µας. Και
οι πολίτες έχουν κι αυτοί την ευθύνη των επιλογών τους. ∆εν
είναι κάποιος, ο οποίος είναι άµοιρος ευθυνών. Θα πούνε οι πο-
λίτες στην παρούσα φάση: «∆εν µας είπε όµως η Κυβέρνηση ότι
πρόκειται να τα κάνει αυτά, µας είπε ότι υπήρχαν λεφτά, µας είπε
ότι θα εισέπραττε τα 31.000.000.000 ευρώ, µας είπε όλα αυτά».

Είναι αλήθεια, αυτή η κριτική είναι βάσιµη. Κι ας µη λέµε τώρα
ότι δεν τα ξέρανε. Όλοι τα ξέρανε. Και αυτοί τα ήξεραν, γιατί
είχαν ειπωθεί, γιατί είχαν πρόσβαση στα στοιχεία. Τα ξέρανε,
γιατί σε τελευταία ανάλυση αυτό µπορούσε να το εικάσει εύκολα
ο καθένας. ∆ηλαδή, θα έβγαινε ο απερχόµενος πρωθυπουργός
να κάνει προεκλογικά τις τοποθετήσεις και τις δηλώσεις που
έκανε, εάν δεν υπήρχε πραγµατικό πρόβληµα στη χώρα; Φυσικά
και δεν θα το έκανε. Και κανένας δεν θέλει να αυτοκτονεί πολι-
τικά.

Η Κυβέρνηση γνωρίζοντας, επέλεξε να αναλάβει µε λόγους
επιεικείς τότε τη διεκπεραίωση ενός συγκεκριµένου κυβερνητι-
κού έργου. Ο ελληνικός λαός δεν ξέρω αν είναι εξαπατηθής ή
όχι, αλλά εν πάση περιπτώσει, αυτή την εντολή έδωσε. Και «µετά
από την αποµάκρυνση από το ταµείο ουδέν λάθος αναγνωρίζε-
ται». ∆ιότι, τώρα υπάρχει Κυβέρνηση και µ’ αυτή την Κυβέρνηση
θα πάµε, αυτή η Κυβέρνηση θα διαχειριστεί την κρίση, κατά την
εντολή του ελληνικού λαού. Εδώ, λοιπόν, σ’ αυτό το σηµείο ας
τοποθετηθούν οι πολιτικές δυνάµεις.

Ενδιαφέρει τις πολιτικές δυνάµεις η διασφάλιση των συντά-
ξεων και των µισθών, για να υπάρχουν κι αύριο; Ενδιαφέρει τις
πολιτικές δυνάµεις το να µπορεί ο Έλληνας να αναλάβει ελεύ-
θερα την κατάθεσή του από το ταµιευτήριο; Ενδιαφέρει η ενερ-
γός λειτουργία του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος; Ή είναι
αδιάφοροι οι πολιτικοί για όλα αυτά τα ζητήµατα;

∆ιότι, τότε εάν ενδιαφέρει θα πρέπει να έχουµε µια πρόταση.
Μία πρόταση για το πώς θα εξυπηρετηθεί ο δανεισµός, µία πρό-
ταση για το πώς θα αντιµετωπιστεί το δηµοσιονοµικό έλλειµµα,
µία πρόταση για το πώς θα µειωθεί το χρέος. Πρέπει να έρθουν
οι πολιτικές δυνάµεις να πουν συγκεκριµένα πράγµατα. Όχι τα
εύκολα: θα φτιάξουµε τον φοροεισπρακτικό µηχανισµό. Θα τον
φτιάξουµε πότε; Μετά από δύο χρόνια που δεν θα έχει εξυπηρε-
τηθεί η δανειακή ανάγκη; Να τον φτιάξουµε! Αλλά επειδή εγώ, σε
αυτήν την Αίθουσα, αλλά και εκτός Αιθούσης αυτά τα ακούω
πάρα πολλά χρόνια, σας ενηµερώνω ότι αυτός ο χρόνος εξη-
ντλήθη. Ήταν να το φτιάξουµε και δεν το φτιάξαµε! Ήταν να το
φτιάξετε, τα κυβερνητικά κόµµατα και δεν το φτιάξατε. ∆εν
υπάρχει πια αυτός ο χρόνος. Εδώ τα δεδοµένα είναι συγκεκρι-
µένα. Προτάσεις πώς αντιµετωπίζονται!

Εµείς λοιπόν δεν δίνουµε καµµία εν λευκώ στήριξη στην Κυ-
βέρνηση. ∆εν λέµε ότι, ό,τι και να κάνει η Κυβέρνηση εµείς θα
βγούµε να το στηρίξουµε. Αλλά δεν δεχόµαστε και να µπούµε
στη λογική µιας ανεύθυνης αντιπολίτευσης, µηδενιστικής η οποία
θέλει να βάλει δήθεν µεγάλα, κεντρικά, ιδεολογικά ζητήµατα την
ώρα που έχουµε να αντιµετωπίσουµε συγκεκριµένες ανάγκες
που αυτές θα µου επιτρέψετε να πω αφορούν όλους τους πολί-
τες, δεν αφορούν το µεγάλο κεφάλαιο. Αφορούν και τον µανάβη
και τον µπακάλη και τον ιδιωτικό υπάλληλο και τον εργαζόµενο
και τον δικηγόρο και τον γιατρό. Αφορούν όλους τους πολίτες!
∆εν είναι το µεγάλο κεφάλαιο που θα ευνοηθεί.

Εάν αύριο καταρρεύσει η ελληνική οικονοµία αυτές τις συνέ-
πειες –και για να το πούµε ξεκάθαρα, εγώ θα συµφωνήσω- το µε-
γάλο κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα, Και επειδή ακριβώς δεν έχει
πατρίδα, θα υποστεί τις λιγότερες συνέπειες από αυτή την κρίση.
Γιατί το κεφάλαιο θα µεταναστεύσει και θα την γλιτώσει. Ο ερ-
γαζόµενος, όµως, θα το πληρώσει. Ο πολίτης που είναι εγκατε-
στηµένος σ’ αυτήν την χώρα θα το πληρώσει και αυτόν πρέπει να
προστατεύσουµε και εκεί πρέπει να κατατείνουν οι πολιτικές. Ρε-
αλιστικές πολιτικές όµως! Πολιτικές για το τώρα, πολιτικές για
το σήµερα.

Εµείς λοιπόν, ξεκαθαρίζουµε και θα αναφερθούµε και επιµέ-
ρους, στα ζητήµατα των µέτρων. Και ξεκαθαρίζουµε, βεβαίως και
πρέπει να συµµαζευτεί ο δηµόσιος τοµέας. Και δεν καταλαβαίνω,

στο συγκεκριµένο σηµείο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει αντίρ-
ρηση; Γιατί το να συµµαζευτεί ο δηµόσιος τοµέας, σηµαίνει συ-
γκεκριµένα πράγµατα. Σηµαίνει ότι θα παγώσουν οι προσλήψεις,
σηµαίνει ότι θα κοπούν επιδόµατα, σηµαίνει ότι θα κοπούν υπε-
ρωρίες, σηµαίνει ότι θα εξορθολογιστεί η λειτουργία του. Αυτό
σηµαίνει να συµµαζευτεί ο δηµόσιος τοµέας. Σηµαίνει ότι αυτό
που γινόταν µέχρι χτες, δεν µπορεί να γίνεται και αύριο. Αλλά και
εκεί είναι και η αντίθεσή µας πια. Όχι βεβαίως στη φορολογία.
Όχι στην αύξηση του ΦΠΑ. Όχι στην αύξηση του 1% στο ΦΠΑ
και ειδικώς σε αυτά τα είδη. Όχι στην αύξηση των φόρων στα
καύσιµα. Βεβαίως, όχι σε αυτά. ∆ιότι, αυτά θα βαθύνουν την
ύφεση, δεν θα έχουν οικονοµικό αποτέλεσµα, θα εξοντώσουν
οποιεσδήποτε αναπτυξιακές δυνάµεις υπάρχουν. Όχι σε αυτά!

Ναι, όµως, σε ορισµένα άλλα. Ακόµα και το ζήτηµα της περι-
κοπής του 30% θα έπρεπε να µπορεί να αποφευχθεί. Να απο-
φευχθεί µε κινήσεις που θα φέρουν άµεσα χρήµατα και τις
έχουµε πει. Γιατί δεν φορολογήσατε, δεν νοµοθετήσατε, ώστε
να έχουµε επαναπατρισµό κεφαλαίων; Γιατί δεν φορολογείτε,
ώστε να έχουµε άµεσο αποτέλεσµα, το µεταναστευτικό συνάλ-
λαγµα που µας φεύγει; Γιατί δεν προχωράτε στη νέα αδειοδό-
τηση που θα φέρει χρήµατα για τα καζίνο; Γιατί δεν προχωράτε
στο σπάσιµο του µονοπώλιου του ΟΠΑΠ; Μιλάω για χρήµατα τα
οποία έρχονται αµέσως. Όχι κάποτε, έρχονται τώρα! Τις έχουµε
κάνει αυτές τις προτάσεις. ∆εν θα συµπράξουµε λοιπόν και στη
µείωση των δαπανών µέσα από την περικοπή του µισθού, τα
30%, γιατί υπήρχαν εναλλακτικές λύσεις.

Έρχοµαι στο σχέδιο νόµου. ∆εν θέλω να αδικήσω κανέναν και
ειδικώς τον εισηγητή, ο οποίος ενδεχοµένως να ήταν και ο
εµπνευστής των διατάξεων αυτών οι οποίες σε ένα κατ’ αρχήν
επίπεδο, δεν νοµίζω ότι µπορεί να έχει ιδιαίτερη διαφωνία κανείς.
Αλλά να πούµε τώρα πράγµατα πρακτικά και συγκεκριµένα. Εγώ
ρώτησα: «Πόσοι έχουν αξιοποιήσει αυτό το νοµοθετικό εργαλείο,
δηλαδή αυτό το εργαλείο της συνδιαλλαγής στο πλαίσιο του
πτωχευτικού κώδικα;». Απάντηση µηδέν. ∆ηλαδή αυτό, επιτρέψτε
µου να πω, περί όνου σκιάς! Συζητάµε για κάτι το οποίο δεν χρη-
σιµοποιείται από την αγορά. Συζητάµε για κάτι το οποίο έχει, µια
τελείως, θεωρητική σηµασία. Εντάξει, θα το κάνουµε αρτιότερο,
εγώ δεν έχω αντίρρηση αλλά, ας µην βαυκαλιζόµεθα τώρα ότι
εδώ κάνουµε και τίποτα τροµερά σηµαντικό, ως προς το ζήτηµα
αυτό.

∆εύτερον, η βασική µας αντίρρηση είναι αυτό το ζήτηµα του
60%. ∆ηλαδή δεν είναι δυνατόν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆ικαιούστε τρία λεπτά
από τον Κανονισµό, δεκαπέντε λεπτά είχατε.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Θα κρατήσω δεκαπέντε δευτερόλε-
πτα και δεν θα χρειαστώ καν τη δευτερολογία.

Λοιπόν, και το λέω γιατί. ∆ιότι δεν είναι δυνατόν, αυτή είναι η
αντίρρησή µας, το 60% να παρακάµπτει την βούληση των πι-
στωτών και µάλιστα καταργώντας τη διαµεσολάβηση του δικα-
στηρίου. Αυτή είναι η βασική µας αντίρρηση ότι για να επιτευχθεί
αυτή η συνδιαλλαγή και για να επικυρωθεί αυτή η συµφωνία
έπρεπε να υπάρξει η διαµεσολάβηση του δικαστηρίου.

Εδώ, µε την πρόταση που φέρνει η Νέα ∆ηµοκρατία καταρ-
γείται η διαµεσολάβηση του δικαστηρίου και το 60% µπορεί να
δεσµεύσει το σύνολο των υπολοίπων πιστωτών. Εδώ, λοιπόν, θε-
ωρούµε ότι δεν προστατεύονται επαρκώς τα δικαιώµατα των
υπολοίπων πιστωτών, αλλά και η ουσία της συµφωνίας η οποία
θα έπρεπε να διαπιστωθεί από το δικαστήριο.

Οµοίως, έχουµε αντίρρηση στην τελευταία παράγραφο στο 8.
Θεωρούµε ότι γίνεται εξαιρετικά επιεικής εδώ η ρύθµιση και δεν
έχουµε βασική αντίρρηση σε ορισµένες επιµηκύνσεις. Πάντως,
οφείλω να πω, ότι το θέµα είναι ότι σίγουρα η οικονοµική κρίση
δεν θα αντιµετωπιστεί µε την τροποποίηση κάποιων διατάξεων
του πτωχευτικού κώδικα για τη συνδιαλλαγή. Χρειαζόµαστε προ-
φανώς πολύ πιο θαρραλέες τοµές. Χρειαζόµαστε πολύ πιο γεν-
ναία πράγµατα. Χρειαζόµαστε πολύ πιο µεγάλα πράγµατα σε
επίπεδο και νοµοθετικής παρεµβάσεως και διοικητικής λειτουρ-
γίας. Και εκείνο που νοµίζω πια χρειάζεται και να κριθεί και από
εδώ και πέρα είναι και η στάση του καθενός µας στο επίπεδο της
πρακτικής αντιµετώπισης και της πρακτικής συµβολής απέναντι
σε αυτή την κρίση. Νοµίζω, ότι εκεί θα κριθούν οι πολιτικές δυ-
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νάµεις. Εκεί θα κριθούν οι προτάσεις τους. Εκεί θα κριθούµε, σε
βάθος χρόνου, οι πολιτικές τάσεις. Εκεί θα αξιολογηθούµε όλοι
µας.

Ευχαριστώ πολύ κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-

ρίδη.
Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συ-

νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φώτης Κουβέλης.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζη-

τούµε σήµερα µια πρόταση νόµου η οποία αφορά στην εξυ-
γίανση, όπως επιγράφεται, των υπερχρεωµένων επιχειρήσεων.

Θα έλεγα επί της πολιτικής ουσίας οµιλούµε ψευδεπίγραφα
και ψευδεπώνυµα, µε την έννοια ότι η στήριξη αυτών των επιχει-
ρήσεων απουσιάζει ως πολιτική πρακτική εδώ και αρκετά χρό-
νια. Και αρκεί κάποιος να προστρέξει στα επίσηµα στοιχεία -τα
τελευταία αν θέλετε- από το έτος 2007-2008 και µετά, για να δια-
πιστώσει κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις αθρόες πτωχεύσεις οι
οποίες εγγράφονται στα σχετικά βιβλία των αρµοδίων δικαστη-
ρίων.

Μπορεί ο οποιοσδήποτε να προστρέξει στα ίδια στοιχεία για
να διαπιστώσει τις επίσης αθρόες, ακάλυπτες επιταγές και άλλα
χρεόγραφα µε τα οποία κινούνται οι µικρές, οι µεσαίες και οι µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις.

Ακριβώς γι’ αυτό το λόγο υποστηρίζω ότι, δεν είναι θέµα ενός
νοµοσχεδίου -ακριβέστερα πρόταση νόµου- σαν το συζητούµενο
σήµερα, η στήριξη των µικρών και µικροµεσαίων επιχειρήσεων,
αλλά είναι υπόθεση που έχει σχέση µε την ανάληψη συγκεκρι-
µένων οικονοµικών πολιτικών για την στήριξη αυτών των επιχει-
ρήσεων. Απουσιάζει όµως η οποιαδήποτε τέτοια ρύθµιση.

Και είναι χαρακτηριστικό το γεγονός ότι µε τα νέα µέτρα τα
οποία εξαγγέλθηκαν, µέτρα δυσβάσταχτα, µέτρα σκληρά, θα
έχουµε ως αποτέλεσµα το πάγωµα της αγοράς, θα έχουµε ως
αποτέλεσµα µία βαθιά οικονοµική ύφεση η οποία θα τροφοδο-
τήσει περαιτέρω την υπονόµευση ή και την εξαφάνιση ακόµη πε-
ρισσοτέρων επιχειρήσεων σε αυτόν τον τόπο.

Η συζήτηση της πρότασης νόµου γίνεται την ηµέρα που τα οι-
κονοµικά µέτρα έχουν εξαγγελθεί και ο ελληνικός λαός παρακο-
λουθεί µε αγωνία το τι συµβαίνει. Βεβαίως υπάρχει οικονοµική
κρίση, αλλά δεν είναι µόνο το αποτέλεσµα της γενικότερης, της
παγκόσµιας, της ευρωπαϊκής οικονοµικής κρίσης αυτό που κα-
ταγράφεται στη χώρα µας. Η παγκόσµια οικονοµική κρίση συνά-
ντησε µία εύθραυστη ελληνική οικονοµία η οποία δεν προέκυψε
από πολιτική παρθενογένεση, αλλά ήταν το αποτέλεσµα µιας βα-
θιάς νεοφιλελεύθερης, συντηρητικής πολιτικής, η οποία, εδώ και
χρόνια, αποδόµησε βασικούς ιστούς της οικονοµίας που στο
βαθµό που θα υπήρχαν και µάλιστα εξυγιασµένοι, θα µπορού-
σαν να ελαχιστοποιούν τα αποτελέσµατα της οικονοµικής κρί-
σης.

Αποσαθρώθηκε ο δηµόσιος τοµέας. Και αυτό δεν έχει καµµία
σχέση µε το πολιτικό αίτηµα ότι έπρεπε να εξορθολογισθεί και
πρέπει σήµερα να εξορθολογιστεί ο δηµόσιος τοµέας. Έχει
σχέση µε εκείνη την αλόγιστη οικονοµική συµπεριφορά που, για
την κάλυψη των οποιωνδήποτε αναγκών, έβρισκε τον εύκολο
τρόπο, δηλαδή την ιδιωτικοποίηση. Και παρεδόθησαν κρίσιµοι
τοµείς της ελληνικής οικονοµίας και από το ΠΑΣΟΚ στα χέρια
της ιδιωτικής πρωτοβουλίας. Και βεβαίως, στο δρόµο αυτό κινή-
θηκε µε µεγάλη ταχύτητα και µε µεγαλύτερη ένταση η ανερµά-
τιστη οικονοµική πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Και σήµερα στο όνοµα αντιµετώπισης της κρίσης, καλείται ο
ελληνικός λαός να επωµιστεί βάρη τα οποία δεν αντέχει, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Έχει ευθύνη η πλειοψηφία του ελληνικού
λαού για τα όσα έχουν συµβεί; Οι άνθρωποι της µισθωτής εργα-
σίας χρόνια ολόκληρα δεν βλέπουν καθηλωµένοι την εισοδηµα-
τική πολιτική; Ταυτόχρονα δεν βλέπει η ελληνική κοινωνία, δεν
βλέπουµε όλοι εµείς, οπουδήποτε και αν ανήκουµε πολιτικά, ότι
είναι ελάχιστοι εκείνοι που καρπώθηκαν το οικονοµικό αποτέλε-
σµα της οικονοµικής ανάπτυξης; Μια οικονοµική ανάπτυξη που
σε δεδοµένες στιγµές συντελέστηκε σε αυτόν τον τόπο και µά-
λιστα µε δείκτες εξαιρετικά υψηλούς, τους υψηλότερους στην
Ευρωζώνη και επί των κυβερνήσεων Σηµίτη και στην πρώτη πε-
ρίοδο της διακυβέρνησης της χώρας από την κυβέρνηση Καρα-

µανλή.
Πού είναι αυτοί οι επικαρπωτές του παραχθέντος οικονοµικού

αποτελέσµατος; Γιατί αυτοί δεν αποτελούν το ενδιαφέρον µια
φορολογικής πολιτικής, προκειµένου εκεί να αναζητηθεί η φο-
ρολογητέα ύλη και από εκεί να εισπραχθεί;

Το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
οι τράπεζες κατά γενική οµολογία, πραγµατοποίησαν όλα τα
προηγούµενα χρόνια όχι µεγάλα κέρδη αλλά χυδαία κέρδη. Και
σήµερα αυτές οι τράπεζες µε δεδοµένη την απουσία µιας πολι-
τικής κλείνουν την στρόφιγγα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
σταµατάνε τη δανειοδότηση, αλλάζουν τους όρους. Και το απο-
τέλεσµα είναι αυτές οι επιχειρήσεις, µε κλειστή την τραπεζική
στρόφιγγα, να µη µπορέσουν να αντέξουν και να προσθέσουν
ένα ακόµη αρνητικό στοιχείο στην υπάρχουσα βεβαρηµένη οι-
κονοµική τους κατάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν παρακολουθεί ο ελληνικός
λαός, δεν ξέρει ότι υπήρξε λεηλασία του δηµόσιου αγαθού,
άλλες φορές άµεσα µε συγκεκριµένες πράξεις και µάλιστα πα-
ράνοµες και άλλες φορές µε παραλείψεις ή µε έµµεσες ενέρ-
γειες που τροφοδότησαν αυτήν τη λεηλασία του δηµοσίου
αγαθού; Όταν µιλάµε σήµερα για έναν υπερτροφικό δηµόσιο
τοµέα µε επιτροπές, παραεπιτροπές, συµβούλια, παρασυµβού-
λια τα οποία εισπράττουν χρήµατα, αφαιρούν χρήµατα από τον
δηµόσιο πλούτο, αδικούν τον ελληνικό λαό, δεν είναι τα αποτε-
λέσµατα µιας συγκεκριµένης πολιτικής; Βεβαίως.

Και το ζητούµενο είναι και θα συµφωνήσω µε την παρατήρηση,
ότι όταν ανακαθορίζονται οι κοινωνικοί συσχετισµοί -και βεβαίως
ανακαθορίζονται οι κοινωνικοί συσχετισµοί- µε το δεδοµένο ότι
περιθωριοποιούνται οικονοµικά ακόµη µεγαλύτερα στρώµατα,
τότε είναι αναγκαίος και ο πολιτικός ανακαθορισµός. Άρα ο πο-
λιτικός ανακαθορισµός είναι ζητούµενο και είναι στα χέρια του
ελληνικού λαού το πότε θα θελήσει αυτήν τη συντελούµενη ανα-
καθοριστική διαδικασία στη βάση της κοινωνίας, να την εκφρά-
σει και στο επίπεδο της κεντρικής πολιτικής σκηνής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σκληρά τα µέτρα, είναι δυ-
σβάσταχτα. Για εµάς είναι και µονοµερή. Τι θα γίνει κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι µε το 25% περίπου του ελληνικού λαού, που
ζει κάτω από τα όρια της φτώχειας; Και δεν είναι δικά µας στοι-
χεία αυτά. Αυτά είναι επίσηµα στοιχεία της EUROSTAT. Πάγωµα
–λέει- των µισθών και των συντάξεων, σε ποιους; Σε αυτούς που
παίρνουν σύνταξη 500, 600, 700 ευρώ ή στους µισθωτούς οι
οποίοι µε αποσαρθρωµένη την εργασιακή τους σχέση, παίρνουν
µηνιαίες αποδοχές επίσης των 700 και 800 ευρώ. Τα οικονοµικά
µέτρα τους έχουν και αυτούς στο κέντρο της επίθεσης, διότι πα-
γώνει η οποιαδήποτε αύξηση και για αυτά τα εισοδήµατα κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι.

Για ποια στήριξη των επιχειρήσεων και της αγοράς µπορούµε
να µιλάµε στο όνοµα της πρότασης νόµου που φέρνει η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν στο σύνολο των ει-
σπραχθέντων φόρων το 68% είναι έµµεσοι φόροι και έρχονται
τώρα να προστεθούν και άλλοι έµµεσοι φόροι µε την αύξηση του
ΦΠΑ και µάλιστα σε είδη λαϊκής κατανάλωσης. Αυτά δηλαδή τα
οποία καταναλώνουν οι άνθρωποι οι οποίοι δεν έχουν εισοδή-
µατα ή τα εισοδήµατά τους είναι εξαιρετικά µικρά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι άνθρωποι της µισθωτής ερ-
γασίας βλέπουν να καθηλώνονται οι αποδοχές τους και ταυτό-
χρονα βλέπουν να προωθείται ένα κοινωνικοασφαλιστικό
σύστηµα το οποίο µετατρέπεται σε προνοιακό κατά το ένα µέρος
και σε ανταποδοτικό κατά το άλλο και να χάνει το χαρακτήρα της
αλληλεγγύης και το δηµόσιο χαρακτήρα του.

Και πιστεύει η Κυβέρνηση ότι θα εξασφαλίσει επί της ουσίας
–εµένα δεν µε ενδιαφέρουν οι δηµοσκοπήσεις και δεν ξέρω πως
προκύπτουν- τη συναίνεση του ελληνικού λαού στη βάση µιας οι-
κονοµικής πολιτικής που τον βουλιάζει ακόµα πιο κάτω; Προφα-
νώς όχι.

Όλοι µας θέλουµε οπουδήποτε και αν ανήκουµε πολιτικά, ο
τόπος, η χώρα να αντιµετωπίσει την οικονοµική κρίση. ∆εν θα την
αντιµετωπίσει, όµως, µέσα από µία αγορά σε ύφεση, δεν θα την
αντιµετωπίσει µε καθηλωµένο τον άνθρωπο της µισθωτής εργα-
σίας, δεν θα την αντιµετωπίσει, όταν ο Έλληνας πολίτης διαπι-
στώνει ότι αυτοί που βρίσκονται χρόνια ολόκληρα στο
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φορολογικό απυρόβλητο, αυτοί οι οποίοι κέρδισαν, αυτοί που
καρπώθηκαν το αποτέλεσµα της οικονοµικής κρίσης και πάλι να
µένουν εκτός µιας φορολογικής πολιτικής που θα µπορούσε στο
βαθµό και που θα προέκυπτε ως πολιτική απόφαση να βελτιώσει
έσοδα, να δώσει έσοδα στο ελληνικό δηµόσιο ταµείο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά τα µέτρα προβάλλονται
από την Κυβέρνηση για την βελτίωση της εικόνας µας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Όµως, είναι κατάλληλος ο τόπος να µιλήσουµε
και για την Ευρωπαϊκή Ένωση και να πούµε ότι στο βαθµό που
δεν εξασφαλίζει επί της ουσίας την πολιτική της ενοποίηση µε
το πολιτικό στοιχείο της αλληλεγγύης, θα ασθµαίνει στην εξελι-
κτική της πορεία. Και φοβάµαι -το απεύχοµαι- ότι θα δηµιουργεί
και φυγόκεντρες τάσεις.

Επί της προτάσεως νόµου, εµείς διαφωνούµε. Και διαφω-
νούµε, διότι το 60% πράγµατι είναι ένα ποσοστό, το οποίο δεν
επιτρέπει να συµφωνήσουµε για τη λεγόµενη συνδιαλλαγή. Με
το πρόσθετο δεδοµένο - κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προ-
σέξτε- ότι συνηθέστατα το 60% είναι πιστώσεις που προέρχονται
από τράπεζες. Αυτές οι πιστώσεις, δηλαδή οι οφειλές των επι-
χειρήσεων σ’ αυτό το ποσοστό, προέρχονται από δάνεια, από
οφειλές που έχουν προς τις τράπεζες.

Κατά συνέπεια δεν είναι δυνατόν να συµφωνήσουµε µε την
πρόταση νόµου και για αυτό το λόγο την καταψηφίζουµε.

Άλλωστε, γνωρίζετε και την ατέλεια του Κανονισµού και της
πρακτικής που έχει εφαρµοστεί στη Βουλή, προτάσεις νόµου ου-
σιαστικά να µην τίθενται σε ψηφοφορία µε µια εσφαλµένη -κατά
τη γνώµη µου- ερµηνεία που έχει γίνει στη σχετική διάταξη του
Συντάγµατος.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όµως, αυτό δεν συνεπάγεται
δαπάνη.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Βεβαίως, το ξέρω, αλλά µιλάω γενικό-
τερα για το γνωστό θέµα και την κακή ερµηνεία, κύριε Παυλό-
πουλε, την οποία δεν έχετε υποστηρίξει εσείς βέβαια. Ή την
έχετε υποστηρίξει; ∆εν θυµάµαι. Την έχετε υποστηρίξει κατά πώς
σας βόλευε και εσάς, όταν ήσασταν στην Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Συναφώς, όλα αυτά, αναφορικά µε τις προτάσεις νόµου και το
δικαίωµα της Μειοψηφίας να φέρνει προτάσεις νόµου και να
διεκδικεί να γίνονται νόµοι του κράτους, δεν αντέχω στον πειρα-
σµό να σας πω ότι µετά το 1974 µέχρι και σήµερα, υπάρχουν δύο
νόµοι, οι οποίοι έγιναν νόµοι του κράτους µε νοµοθετική πρωτο-
βουλία της Αντιπολίτευσης. Και µάλιστα ο ένας εξ αυτών αφορά
στο συγκινητικό µεν ζήτηµα, αλλά –θα έλεγα- όχι τόσο ουσιώ-
δες, στην αναγνώριση της 3ης Οκτωβρίου, ως ηµέρας τιµής της
τρίτης γενεάς. Αλλά, πρόκειται και για µια παθολογία που αφορά
στη λειτουργία του Κοινοβουλίου.

Με όλες αυτές τις σκέψεις, αλλά κυρίως µε όλη αυτή την αγω-
νία και την αντίθεσή µας στα οικονοµικά µέτρα, σας ευχαριστώ
πάρα πολύ που µε ακούσατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Κουβέλη.
Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών µε πρώτο τον κ.

Μαργαρίτη Τζίµα, ο οποίος έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν µια χώρα βρίσκεται σε πό-

λεµο, το πρώτο πράγµα που γίνεται είναι γενική επιστράτευση
πολιτικών δυνάµεων και πολιτών. ∆υστυχώς, η Κυβέρνηση και σ’
αυτή την κατάσταση εκτάκτου ανάγκης και πολέµου –όπως λέει
ο Πρωθυπουργός- επέλεξε το δρόµο της µοναχικής πορείας.
Κλείνει τα αυτιά της σε κάθε πρόταση που προέρχεται από το
σύνολο της Αντιπολίτευσης στην ελληνική Βουλή. Και επειδή αδι-
κείται κάπου η Νέα ∆ηµοκρατία, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν είναι της
πολιτικής του «όχι» σε όλα που αντιµετωπίσαµε εµείς στα πεντέ-
µισι χρόνια που κυβερνήσαµε.

Η Νέα ∆ηµοκρατία και πρόσφατα, µε τον Πρόεδρό της, τον κ.
Σαµαρά, πρότεινε στην Κυβέρνηση την εφαρµογή είκοσι τριών
µέτρων, κύριε Υπουργέ, από τα οποία κανένα δεν είχε οικονο-
µικό κόστος στον κρατικό προϋπολογισµό.

Σας προτείναµε, για παράδειγµα, να αποκτήσει η χώρα µας

αναπτυξιακό νόµο. Εδώ και πέντε µήνες δεν υπάρχει αναπτυξια-
κός νόµος. Μέχρι πρότινος, δεν υπήρχε γενικός γραµµατέας
επενδύσεων, ανάπτυξης. Πεντέµισι χιλιάδες επιχειρήσεις έχουν
καταθέσει αναπτυξιακές προτάσεις και δεν έχουν πάρει έγκριση.
Σας προτείναµε ο Οργανισµός Εργατικής Κατοικίας να αγορά-
σει χιλιάδες διαµερίσµατα ηµιτελή ή τελειωµένα από ιδιώτες και
να τα δώσει σε άστεγους συµπολίτες µας. Κανένα από τα µέτρα
δεν έτυχε της αποδοχής σας.

Εµείς, όµως, ως υπεύθυνο κόµµα Αντιπολίτευσης, έχουµε υπο-
χρέωση να µεταφέρουµε την άποψη των πολιτών µέσα στο Κοι-
νοβούλιο. ∆εν απορρίπτει η Νέα ∆ηµοκρατία τα χθεσινά µέτρα,
τα απέρριψε ο λαός. Και δεν τα απέρριψε γιατί οι δρόµοι είναι
γεµάτοι από διαδηλωτές, τους οποίους µετράτε και λέτε «α, είναι
µικρή η διαδήλωση». Εκατό συνταξιούχοι ήταν χθες στο Μέγαρο
Μαξίµου, πενήντα είναι τώρα στο Υπουργείο Οικονοµίας. Παρα-
γνωρίζετε, όµως, ότι ο λαός ακόµη δεν ένοιωσε στο «πετσί» του
την εφαρµογή των οικονοµικών µέτρων. Θα τη νιώσει σε ένα
µήνα που θα πάει να πάρει το δώρο των 500 ευρώ που δικαιού-
ται και αυτοµάτως θα δει 350 ευρώ. Θα πάρει το µισθό του Απρι-
λίου και θα δει ότι τα επιδόµατα του είναι «κουτσουρεµένα» κατά
12%.

∆εν έχουµε υποχρέωση, λοιπόν εµείς, ως υπεύθυνο κόµµα
Αντιπολίτευσης, να µεταφέρουµε τη βούληση του λαού εδώ
µέσα; Εσείς µπορεί να είστε ξεκοµµένοι από την αγανάκτηση και
τα αιτήµατα του ελληνικού λαού, αλλά η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
είναι.

Και δεν τα απορρίπτουµε εµείς, σας τα απορρίπτουν και θε-
σµικά όργανα. Χθες δήλωσε ο Πρόεδρος της Εθνικής Συνοµο-
σπονδίας Ελληνικού Εµπορίου ότι τα µέτρα δεν είναι µόνο
σκληρά και επώδυνα, αλλά και αµφιβόλου αποτελεσµατικότητας.
Ο δε Πρόεδρος του Εµπορικού και Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου
της Αθήνας δήλωσε ότι τα µέτρα κινούνται δυστυχώς σε λάθος
κατεύθυνση και µάλιστα, δεν υπάρχουν αναπτυξιακά µέτρα.

Περίµενα εγώ χθες να υπάρχει και ένα µέτρο για τον άνεργο,
ένα µέτρο για τον επιχειρηµατία, για αυτόν ο οποίος αντιµετωπί-
ζει προβλήµατα για τον οποίο εδώ και πεντέµισι µήνες δεν ασχο-
ληθήκατε καθόλου. Αντί για αυτό, µαζεύετε 4,8 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Και εγώ κάνω την εξής απλή σκέψη. ∆εν είµαι οικονοµολόγος,
όπως και η πλειοψηφία του ελληνικού λαού δεν είναι οικονοµο-
λόγοι. Αν, λοιπόν, µε 4,8 δισεκατοµµύρια ευρώ περίπου που θα
µαζέψετε από τα χθεσινά µέτρα, ρίχνετε το έλλειµµα κατά 4 µο-
νάδες, αυτό σηµαίνει ότι το 12,7% για να µηδενιστεί το έλλειµµα,
χρειάζεστε µόνο 15.000.000.000 ευρώ; Αυτό µας λέτε. Αυτό είναι
στην ουσία. Με 4,8 δισεκατοµµύρια ευρώ, µειώνεται το έλλειµµα
από το 12,7% στο 8%. Άρα, το 2011 θα χρειαστείτε άλλα 4,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ περίπου για να πάτε το έλλειµµα από το 8%
αυτό στα 4%. Και το 2012, άλλα 5.000.000.000 ευρώ για να το
πάτε στο 3%. Άρα, τα µέτρα αυτά είναι µόνο για το 2010. Το 2011
θα ξαναέρθουν µέτρα της ιδίας τάξεως, άλλα 5.000.000.000
ευρώ. Πόσο είναι τελικά το έλλειµµα της χώρας; Είναι
30.000.000.000 ευρώ ή 15.000.000.000 ευρώ που βγαίνει µε τους
δικούς σας υπολογισµούς; Και πώς είναι δυνατόν από την πρώτη
µέρα που καθίσατε στην καρέκλα, να λέτε ότι υπολογίσατε το έλ-
λειµµα σε µια ηµέρα και είναι 12,7%, χωρίς να χρησιµοποιήσετε
στοιχεία της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας;

Και έρχεστε τώρα και µιλάτε εσείς για κοινωνική ευαισθησία,
όταν το µόνο έσοδο που έχει από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ο
ελληνικός λαός το 2010, είναι τα 150 ευρώ του επιδόµατος κοι-
νωνικής αλληλεγγύης. Ξέρετε ότι η βενζίνη αρχές του έτους είχε
1,020 ευρώ και σήµερα έχει 1,50 ευρώ; ∆ηλαδή, αυξήσατε τη
βενζίνη κατά 50%. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό στον οικογενειακό
προγραµµατισµό; Ένα αυτοκίνητο που κατά µέσο όρο κάνει δέκα
πέντε µε είκοσι χιλιάδες χιλιόµετρα, σηµαίνει ότι θα πληρώσει
επιπλέον την αύξηση της βενζίνης περίπου 1.000 ευρώ. ∆ηλαδή,
του πήρατε ένα µισθό µόνο µε την αύξηση της βενζίνης.

Θα υποχρεώσετε τον οικογενειάρχη να σταµατήσει να στέλνει
το παιδί του στη µουσική, να σταµατήσει να στέλνει το παιδί του
να µάθει µια ξένη γλώσσα. Θα υποχρεώσετε τον οικογενειάρχη
να µην έχει τη δυνατότητα µια Κυριακή να πάρει την οικογένειά
του να πάει σε µια ταβέρνα, θα υποχρεώσετε τον οικογενειάρχη
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να µην µπορέσει να πληρώσει µια δόση στεγαστικού δανείου των
300 ευρώ από τα µέτρα τα οποία εξαγγείλατε χθες, κύριε
Υπουργέ.

Άρα, λοιπόν, είστε υπεύθυνοι για την κατάσταση στην οποία
βρίσκεται η χώρα, γιατί στην ουσία τα µέτρα σας αφορούν µόνο
τους µη έχοντες και δεν κάνετε πράξη αυτό που λέτε εδώ και έξι
χρόνια, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µε την πολιτική της ευνοούσε το
µεγάλο κεφάλαιο, τις τράπεζες, τους επιχειρηµατίες. Γιατί δεν
τα παίρνετε λοιπόν, από τις τράπεζες;

Χθες διαβάσαµε στις εφηµερίδες, ότι µόνο τρεις τράπεζες
είχαν κέρδη για το 2009 περίπου 1.000.000.000 ευρώ. Πάρτε τα
λοιπόν, αυτά τα 10.000.000.000 ευρώ που εµείς τα χαρίσαµε και
δώστε τα στον λαό. Αυτή είναι κοινωνική πολιτική, αλλά ακολου-
θείτε την αύξηση των τσιγάρων, την αύξηση των ποτών βεβαίως.
Αλλά και σε είδη ευρείας κατανάλωσης, 21% ΦΠΑ; Ξέρετε τι θα
συµπαρασύρει αυτό;

Έχετε διανοηθεί σε τι πρόβληµα οικονοµικό βυθίζεται το 90%
του ελληνικού λαού και µιλάτε εσείς για κοινωνική ευαισθησία
και καταγγέλλετε τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι κατηγορεί και δεν δέ-
χεται τα οικονοµικά σας µέτρα; Ποια οικονοµικά µέτρα; Που βέ-
βαια βάζετε το χέρι στις τσέπες του ελληνικού λαού και του
παίρνετε τις οικονοµίες;

∆εχθείτε τα αναπτυξιακά µέτρα που πρότεινε η Νέα ∆ηµο-
κρατία, δώστε ανάσα στην ελληνική κοινωνία, δώστε δουλειά
στους ανέργους. Αντί γι’ αυτό έρχεστε τώρα και κατηγορείτε τη
Νέα ∆ηµοκρατία γι’ αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία που κα-
ταθέσατε.

Ναι, οι επιχειρήσεις, τουλάχιστον λεκτικά, είναι η ραχοκοκα-
λιά για όλα τα κόµµατα της ελληνικής οικονοµίας. Αυτή τη ρα-
χοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας και τη στηρίξαµε εµείς µε
τις εγγυήσεις των 28.000.000.000 και µε τη λειτουργία του ΤΕ-
ΜΠΜΕ, που χιλιάδες επιχειρήσεις είχαν ευνοηθεί και τις στηρί-
ζουµε και µε αυτή τη νοµοθετική µας πρωτοβουλία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µα-
θητές και µαθήτριες καθώς και ένας συνοδός - δάσκαλος του
2ου και 3ου ∆ηµοτικού Σχολείου Παπάγου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος. Έχετε επτά
λεπτά, κύριε Βελόπουλε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Το µεγαλύτερο πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας, κύριοι
συνάδελφοι, είναι ότι κοιτάµε το πρόβληµα µικροσκοπικά ή το
κοιτάµε µε βάση το δικό µας µικρόκοσµο, κύριε Υπουργέ.

Η εσωστρέφεια όλων των υπουργών Εθνικής Οικονοµίας οδή-
γησε σε συνεχείς προσλήψεις ένα σπάταλο κράτος, ένα δηµό-
σιο κράτος, χαρακτηριστικά θα έλεγα υδροκέφαλο. ∆εν
βγαίνουµε λίγο παραέξω. Θα σας πω τι έγραφε η «WALL STREET
JOURNAL», στις 18 Φεβρουαρίου. Έγινε µια συνάντηση, κύριε
Υπουργέ, µεταξύ του Σόρος, του Πόλσον, του Μαντέλ και του
Ρουµπίνι, φίλος του Πρωθυπουργού ο Ρουµπίνι.

Θα σας πω, λοιπόν, τι ελέχθη σε αυτήν την συνάντηση για το
πρόβληµά µας –επαναλαµβάνω- ότι δεν βγαίνουµε λίγο παρα-
έξω. O Τζον Πόλσον ο συγκεκριµένος ο οποίος είναι κερδοσκό-
πος -και έχουµε και κόσµο και δεν µπορώ να το πω διαφορετικά-
είναι ένας µεγάλος κερδοσκόπος, επένδυσε 4.000.000.000 δο-
λάρια στην χρεοκοπία της Ελλάδος. Με ακούτε, κύριοι συνά-
δελφοι; Ο Τζον Πόλσον επένδυσε 4.000.000.000 δολάρια στο να
χρεοκοπήσει η Ελλάδα για να βγάλει 30.000.000.000. Αυτό λέω
ότι εξετάζουµε µε βάση το δικό µας µικρόκοσµο, γενικά την οι-
κονοµία µας.

Ξέρετε τι είπε ο Τζον Πόλσον; Εκτιµά ότι η παρατεταµένη και
βαθιά ύφεση της ελληνικής οικονοµίας που θα ακολουθήσει, θα
προκαλέσει κοινωνικές αντιδράσεις ως την αποδοχή των σκλη-

ρών µέτρων που µπορεί να οδηγήσουν ακόµα και σε σοβαρές
κοινωνικές αναταραχές. Και επειδή κάποιοι πριν από εµάς για
µας ξέρουν –και αυτοί δεν είναι εντός της Ελλάδος είναι εκτός
της Ελλάδος- πρέπει να διαβάσουµε λίγο τι οριοθετείτε ως οικο-
νοµική πολιτική, ως Κυβέρνηση.

Και το λέω αυτό γιατί, το πρόβληµά σας δεν είναι η άσκηση οι-
κονοµικής πολιτικής, είναι η δική σας απρονοησία να πάρετε
µέτρα. Τεσσερισήµισι µήνες δεν παίρνετε µέτρα. Τεσσερισήµισι
µήνες καρκινοβατεί ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, τεσσερισήµισι
µήνες συζητάµε για µια κρίση η οποία ήρθε, θα έρθει, θα φύγει,
θα ξαναέρθει και θα ξαναφύγει. Τεσσερισήµισι µήνες χωρίς να
κάνουµε το παραµικρό.

Εγώ δεν λέω ότι θα µπορούσαµε να κάνουµε τα περισσότερα.
Ένα βήµα, ένα φορολογικό νοµοσχέδιο.

Πάµε τώρα στο άλλο πρόβληµα. Προτάσεις. κύριε Υπουργέ,
εµείς δεν µπήκαµε στην Βουλή για να είµαστε µε την πολυκατοι-
κία ή µε την µεζονέτα ή για να είµαστε εντός της πολυκατοικίας
ή µε το ΠΑΣΟΚ γιατί τώρα όλοι µας λένε ότι στηρίζουµε το
ΠΑΣΟΚ.

Εµείς στηρίζουµε την Ελλάδα, την πατρίδα, κύριε Υπουργέ και
στηρίζουµε την πατρίδα γιατί πάνω από όλους µας είναι τα παι-
διά που µας βλέπουνε από εκεί πάνω. Νέα παιδιά, τι θα τους πα-
ραδώσουµε αύριο-µεθαύριο; Στα νέα παιδιά τι θα πούµε ότι
κάναµε λάθη, κοιτούσαµε µόνο το µικροπολιτικό µας συµφέρον
και λέγαµε όχι σε όλα όπως κάνει η Αριστερά; Ο Θεός να την
κάνει Αριστερά εν πάση περιπτώσει, αλλά λέω Αριστερά. Μια
Αριστερά η οποία είναι αγκυλωµένη σε ιδεοληψίες στο όχι µια
ζωή. Προτάσεις.

Σας είπαµε για τα διόδια. Τα διόδια τελειώνουν το 2020-2025,
οι συµβάσεις, κύριε Υπουργέ ακούστε µε είναι σηµαντικό. ∆ώστε
στον ιδιοκτήτη διοδίων πέντε-έξι χρόνια παραπάνω να σου κάνει
λιµάνια στα νησιά, να σου κάνει προβλήτες για γιώτινγκ, για να
έχεις ανάπτυξη. Ανάπτυξη θα έρθει µόνο έτσι. ∆εν έχουν αερο-
δρόµια, δεν έχουµε ελικοδρόµια, δεν έχουµε φωτισµούς στα αε-
ροδρόµια των νησιών. Αφού εκεί είναι ο τουρισµός θα έρθει
συνάλλαγµα, κάντε υποδοµή. Άρα µέσω των ιδιοκτητών των διο-
δίων µπορείτε να φέρετε χρήµα.

Πάµε στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» αισχροκέρδειας. Όσο και αν ακούγεται
περίεργο, κύριε Υπουργέ, σας προτείναµε αλλά βέβαια δεν
ακούτε. Αυτό το πράγµα έχει η Κυβέρνηση δεν ακούει πολύ καλά
ακούει λίγο, ας ακούτε λίγο περισσότερο, κύριε Υπουργέ, δεν
κάνει κακό. «ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ». Είπαµε για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» της αι-
σχροκέρδειας. Γιατί το λέµε αυτό; ∆ιότι όταν εσύ πατάσσεις την
αισχροκέρδεια των καρτέλ, των πολυκαταστηµάτων, των γνω-
στών πολυκαταστηµάτων αυξάνεις το εισόδηµα του καταναλωτή.
Είναι απλά τα πράγµατα όταν υπάρχει αισχροκέρδεια δεν αγο-
ράζει ο άλλος. Αν µειώσεις τις τιµές αυξάνεις το εισόδηµά του,
είναι απλά µαθηµατικά δεν χρειάζεται να έχεις σπουδάσει στο
Χάρβαρντ, ούτε να έχεις σπουδάσει στο MIT ή στο LONDON
SCHOOL OF ECONOMICS, τυχαίες σχολές. Είναι απλά οικονο-
µικά κύριε Ευθυµίου στην αγορά, γιατί έχω µια επιχείρηση ξέρω
τι σηµαίνει επιχείρηση και αγορά.

Πάµε στο επόµενο. ∆εν µπορείς να ανεβάσεις το ΦΠΑ, δεν
µπορείς να φορολογείς τον πολίτη διότι δεν είναι αυτή αναπτυ-
ξιακή πολιτική, δεν είναι µέτρα αυτά. Αυτά τα κάνει ο πατέρας
µου που είναι αγρότης. Πώς θα βγάλω χρήµατα; Θα φορολο-
γήσω. Πώς θα κάνω χρήµατα; Θα βγάλω βίντεα παραπάνω. Αυτά
είναι λάθη.

Είπε ο κ. Βορίδης πολύ εύστοχα φορολογήστε το µαύρο χρήµα
των µεταναστών. 10.000.000.000 ευρώ. δεν είναι λίγα τα λεφτά.
Εσείς τρέχετε να βγάλετε 4.000.000.000 και 5.000.000.000 και
γιατί δεν λέτε εδώ µέσα, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ακούσω
πόσα χρήµατα θα πάρει η Ελλάδα στο τέλος από τα
25.000.000.000 που θέλετε να ζητήσετε.

Οι πληροφορίες των «NEW YORK TIMES» λένε ότι η Ελλάδα
θα πάρει 8.000.000.000 ευρώ µόνο. Τα υπόλοιπα θα τα πάρουν
οι κύριοι που θα µας βοηθήσουν για να πάρουµε το δάνειο και οι
τόκοι πρέπει να πληρωθούν. Θα έρθουν από τα 25 τα 8; Είναι
αλήθεια; Πείτε µας επιτέλους να ξέρουµε τι οικονοµική πολιτική
ασκείτε. Και θα πω κάτι το οποίο το είπα και άλλη φορά θα το ξα-
ναπώ ακόµη µια φορά. ο Πρωθυπουργός λέει ότι έχουµε πόλεµο.
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Με ποιους έχουµε πόλεµο, κύριε Υπουργέ; έχουµε κανένα πό-
λεµο και δεν το ξέρω; Με ποιους πολεµάµε; Ξέρουµε τον εχθρό;
Ξέρετε ποιος είναι ο εχθρός του τόπου; Θα σας πω εγώ ποιος
είναι ο εχθρός. Είναι οι λάθος πολιτικές σαράντα ετών είναι τα
δικά µας λάθη διότι αν λές ότι έχεις εχθρό ποιος είναι ο εχθρός
σου; Ονοµάτισέ τον για να πολεµήσουµε µαζί να συµπορευ-
τούµε.

Πάµε και σε συγκεκριµένες άλλες προτάσεις. Τι λάθη κάνατε.
Από τον ∆εκέµβρη µήνα, από τα µέσα ∆εκέµβρη άκουγα για αυ-
ξήσεις στα καύσιµα και έρχεται ο κερδοσκόπος ο οποίος είναι
λαµόγιο παίρνει το πετρελαιάκι το αποθηκεύει σε διάφορες απο-
θήκες, κύριε Ευθυµίου, και περιµένει πότε θα αυξηθεί η βενζίνη
ή το πετρέλαιο για να οικονοµήσει χρήµα. Εντάξει λογικό είναι
κερδοσκόπος είναι ο άνθρωπος, να οικονοµήσει θέλει. λέτε για
αύξηση στα τσιγάρα. Τι κάνει η καπνοβιοµηχανία; Αγοράζει τα
χαρτάκια του φόρου κατά εκατοµµύρια µέχρι τον Μάιο έχουν
αγοράσει χαρτάκια και χάνουµε πάλι χρήµατα δηλαδή χρήµατα
που θα έπρεπε να πάρει το κράτος, τα παίρνουν οι κύριοι που
κερδοσκοπούν.

Είναι απλά πράγµατα, λάθη που έχετε κάνει ως Κυβέρνηση και
τα λέω µε πολλή συµπάθεια σπέρνετε ανέµους θα θερίσετε θύελ-
λες αυτό είναι πραγµατικότητα, αυτή είναι µια αλήθεια. Βέβαια
θα πω και κάτι άλλο που έλεγαν οι «FINANCIAL TIMES» ξέρετε
πέρα από τα κακά κείµενα και τις κακές καταχωρήσεις αυτές οι
εφηµερίδες έχουν και προτάσεις. ακούστε τι πρότεινε η εφηµε-
ρίδα και θέλω να µε ακούσετε προσεκτικά. Το µόνο που χρειά-
ζεται να κάνει η Ελλάδα σύµφωνα µε το δηµοσίευµα είναι να
ορίσει ένα µικρό ποσό για πνευµατικά δικαιώµατα στα διάφορα
προϊόντα που κατά καιρούς χρησιµοποιούν είτε στα µουσεία
τους είτε ως εκθέµατα. Βάλτε λοιπόν, πνευµατικά δικαιώµατα σε
όλα αυτά τα αγάλµατα που έχουν στα µουσεία τους. Βάλτε πνευ-
µατικά δικαιώµατα το λένε οι «FINANCIAL TIMES» ολόκληρο
άρθρο. Υπάρχουν λύσεις όταν λοιπόν, λέω ότι υπάρχουν λύσεις
έχουµε να κάνουµε µε το εξής, κύριε Υπουργέ. παρακαλάτε για
βοήθεια, θέλετε να σας βοηθήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση, θέλετε
λέτε πολιτική οικονοµική βοήθεια.

Εγώ θα σας πω και κάτι άλλο. Μας δίνουν δανεικά για έναν και
µόνο λόγο, κύριε Υπουργέ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Και οι Γερµανοί και οι Γάλλοι και οι Αµερικανοί θέλουν να µας

πουλήσουν τα όπλα τους, κύριε Υπουργέ, θέλουν οι µεν να µας
πουλήσουν τα δικά τους αεροσκάφη Eurofighter, θέλουν οι άλλοι
να µας πουλήσουν τα F16, τα F15, τις φρεγάτες οι Γάλλοι. Καλά
κάνουν, εµπόρευµα έχουν.

Ξέρετε ποιο είναι το λάθος σας, και της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Ότι δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτε εµείς. ∆εν µιλάω για όπλα.
∆εν έχουµε βιοµηχανική παραγωγή, πού να έχουµε όπλα, κύριε
Υπουργέ; Εδώ δεν µπορούµε να κατασκευάσουµε ούτε µια καρ-
φίτσα. Και το λέω αυτό γιατί; Για να ανθίσει η οικονοµία πρέπει
να παράγεις προϊόντα, να κάνεις εξαγωγή, να µειωθεί το έλ-
λειµµα τρεχουσών συναλλαγών, απλά πράγµατα. Ούτε αυτά κά-
νετε. Το µόνο που κάνετε σήµερα είναι να διαχειρίζεστε
οικονοµοτεχνικά µε φορολογικά-φοροτεχνικά µέτρα.

Υπάρχουν προτάσεις και εµείς λέµε «ναι» στη συναίνεση. Ναι,
να συναινέσουµε, αλλά θέλουµε σύνεση, θέλουµε σχεδιασµό, θέ-
λουµε προγραµµατισµό, θέλουµε υλοποίηση συγκεκριµένων
προτάσεων που σας καταθέσαµε εδώ και πάρα πολύ καιρό.

Και βέβαια, κλείνοντας να πω το εξής: Για µας πάνω απ’ όλα,
κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν είναι η κοµµατική
µας τοποθέτηση ή το κόµµα µας εάν θα έρθει στην Κυβέρνηση.
Για µας πάνω απ’ όλα είναι το εθνικό χρέος. Όποια και αν ήταν η
Κυβέρνηση ακόµα και το ΚΚΕ, που δεν είναι εδώ σήµερα ή ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ πάλι θα στηρίζαµε, κύριε Υπουργέ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι απόντες!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι απόντες, όποιοι και αν είναι.

Αυτό όµως που προβληµατίζει –να το πω ευθέως µέσα στη
Βουλή, δεν ξέρω αν ακούτε έναν ήχο βουητού, έναν ήχο βογγη-
τών του ελληνικού λαού- είναι ότι αν συνεχίσουµε να πηγαίνουµε
µε τους ρυθµούς χελώνας, κύριε Υπουργέ, και να παίρνουµε

αντιλαϊκά µέτρα, φοβούµαι λέω, ότι αυτό το βουητό θα γίνει
κραυγή, θα γίνει κοινωνική αναταραχή, όπως είπε και ο Πόλσον.

Και για να µην τρίβουν τα χέρια τους αυτοί οι κύριοι, πρέπει να
συναινέσουµε όλοι εδώ στη Βουλή, είναι ώρες ευθύνης, είναι
ώρες περισυλλογής, είναι ώρες για το καλό του τόπου. ∆εν
υπάρχει διέξοδος εάν δεν συστρατευθούν όλες οι δυνάµεις. Αλ-
λιώς σε δέκα χρόνια από σήµερα, το ξαναλέω, οι νέοι και σε µε-
ρικούς µήνες από τώρα θα µας δέρνουν όλους µαζί και δεν
φταίµε σε τίποτα, είµαστε δυο χρόνια Βουλευτές, εσείς κυβερ-
νήσατε, κύριε Υπουργέ, όχι εµείς.

Εµείς προτείνουµε απλά: Βοηθήστε την Ελλάδα, βοηθήστε τον
τόπο για να ξεπεράσει το πρόβληµά του.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Βελόπουλο.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ευάγγελος Αντώναρος, για επτά λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο εισηγητής µας

κ. Νίκος ∆ένδιας αναφέρθηκε εµπεριστατωµένα, λεπτοµερειακά
και πολύ διεξοδικά στο θέµα το οποίο είναι προς συζήτηση, στη
νοµοθετική πρωτοβουλία του κόµµατός µας, της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Είναι µια νοµοθετική πρωτοβουλία που έρχεται στη συ-
γκεκριµένη κρίσιµη χρονική στιγµή για τον τόπο µας και γι’ αυτό,
νοµίζω, ότι αυτή η πρωτοβουλία έχει ιδιαίτερη σηµασία.

∆εν είναι τυχαίο το ότι συζητιέται αυτή την ώρα µια πρωτο-
βουλία που στοχεύει στη στήριξη, τη νοµική στήριξη των επιχει-
ρήσεων που είναι υπερχρεωµένες, που έχουν προβλήµατα και
πρέπει να βρουν εκείνα τα «µαξιλαράκια» τα οποία χρειάζονται,
ώστε να µπορέσουν να ξεπεράσουν τις δυσκολίες που προκαλεί
αυτή η µεγάλη κρίση.

∆εν θα αναφερθώ στα ειδικά θέµατα του νοµοσχεδίου. Θα
ήθελα να επικεντρωθώ στην ανάγκη που έχει ο τόπος µας να λη-
φθούν τέτοιες πρωτοβουλίες, τις οποίες η σηµερινή Κυβέρνηση
–και λυπάµαι που το διαπιστώνω αυτό- δείχνει να αγνοεί και δεί-
χνει να αγνοεί συνειδητά. Έχουν περάσει πέντε µήνες από την
ηµέρα που οι Έλληνες πολίτες έδωσαν µια ξεκάθαρη πλειοψηφία
στο ΠΑΣΟΚ για να κυβερνήσει τον τόπο. Και σε όλο αυτό το διά-
στηµα ακούσαµε πολλές προαναγγελίες προθέσεων σε διάφο-
ρους τοµείς -βλέπουµε αύριο συζητιέται στη Βουλή η νοµοθετική
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για την αντιµετώπιση της οικονο-
µικής κρίσης- αλλά µε µέτρα τα οποία είναι στην ουσία φοροει-
σπρακτικά. ∆εν περιλαµβάνει αυτή η πρωτοβουλία µέτρα τα
οποία θα έπρεπε να κατατείνουν στην προσπάθεια της ενίσχυ-
σης, της στήριξης των επιχειρήσεων.

Για µια ακόµη φορά η Κυβέρνηση αδρανεί, καθυστερεί και εκ-
θέτει σε ακόµα µεγαλύτερους κινδύνους εκείνες τις επιχειρήσεις,
τις µικρές και τις µεσαίες κυρίως, που είναι η ραχοκοκαλιά της
ελληνικής οικονοµίας. ∆εν χρειάζεται παρά να κάνει κανείς µια
βόλτα, όχι µόνο στην Αθήνα, στο κέντρο της Αθήνας αλλά και σε
άλλες ελληνικές πόλεις, για να διαπιστώσει πόσα µαγαζιά, πόσες
επιχειρήσεις έχουν κατεβάσει τα ρολά και έχουν βάλει λουκέτο.
Και αν το συγκρίνει µε άλλη βόλτα που θα είχε κάνει πριν από
δυο εβδοµάδες, θα δει ότι ο αριθµός αυτών των επιχειρήσεων
αυξάνει συνεχώς.

Πρέπει λοιπόν µια υπεύθυνη κυβέρνηση να πάρει µέτρα για να
εµποδίσει τη διολίσθηση της οικονοµίας σε ακόµη µεγαλύτερη
ύφεση. ∆εν χρειάζεται άλλη καθυστέρηση. Ο τόπος δεν αντέχει
άλλη καθυστέρηση. ∆εν χρειαζόµαστε ανακοινώσεις προθέσεων.
Χρειαζόµαστε δράσεις, συντονισµένες όµως δράσεις, όχι µονο-
µερείς δράσεις.

Θα ήθελα, στο σηµείο αυτό να κάνω τη διαπίστωση ότι η αδια-
νόητη για µένα καθυστέρηση στη λήψη, στην ανακοίνωση και κυ-
ρίως στην υλοποίηση συγκεκριµένων αποφάσεων είναι εκείνο το
στοιχείο που µας έφερε όπως άλλωστε είπε και χθες στη δηµό-
σια τοποθέτησή του ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώ-
νης Σαµαράς, στα πρόθυρα της χρεοκοπίας.

Και εκείνο που µε ανησυχεί ακόµα περισσότερο είναι ότι η κα-
θυστέρηση αυτή, όπως οµολογήθηκε άλλωστε χθες δηµόσια και
θα σας πω από ποιον, είναι ηθεληµένη. ∆εν είναι µόνο αποτέλε-
σµα µιας δυσκολίας στη λήψη αποφάσεων, µιας προσπάθειας
συγκερασµού διαφόρων απόψεων, αλλά αποτελεί –είµαι βέβαιος
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πια γι’ αυτό- µέρος µιας συγκεκριµένης στρατηγικής. Και ποιος
το είπε αυτό; Μα, ο ίδιος ο Υπουργός Οικονοµικών ο κ. Γιώργος
Παπακωνσταντίνου σε δηµόσια παρέµβασή του, σε συνέντευξή
του ερωτώµενος σε κανάλι πανεθνικής εµβέλειας χθες το βράδυ.

Αποκάλυψε, λοιπόν, ο κ. Παπακωνσταντίνου –γιατί πρόκειται
για µια συνταρακτική αποκάλυψη- ότι έπρεπε, όπως είπε, να προ-
ετοιµαστεί η ελληνική κοινή γνώµη για το τι έρχεται, για το τι
µέτρα παίρνει ή θα πάρει η Κυβέρνηση. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό
σε απλά ελληνικά;

Είπε ο κ. Παπακωνσταντίνου, απεκάλυψε: Τα ξέραµε όλα από
την αρχή, ξέραµε την πραγµατική κατάσταση της ελληνικής οι-
κονοµίας. Τίποτε δεν µας ήρθε ξαφνικά και απρόσµενα. Αλλά δεν
θέλαµε από την αρχή να πάρουµε το πολιτικό κόστος και γι’ αυτό
θυσιάσαµε σ’ αυτό το βωµό το δηµόσιο συµφέρον. Και ποιο είναι
το δηµόσιο συµφέρον; Να δανείζεται το ελληνικό δηµόσιο όσο το
δυνατόν ευνοϊκότερα.

Επειδή, όµως, υπήρχαν αυτές οι καθυστερήσεις µε την πολι-
τική σκέψη, δικαιολόγηση που σας ανέφερα µόλις, καθυστερή-
σαµε να δανειστούµε. Προκλήθηκαν έτσι ανησυχία και
ανασφάλεια στις διεθνείς αγορές και ήρθαµε να πληρώσουµε
µέσα στο Γενάρη το τεράστιο πανωτόκι. Γιατί αυτό είναι το
spread, θα πρέπει να το λέµε και στα ελληνικά. Είναι η διαφορά
του επιτοκίου µεταξύ του επιτοκίου µε το οποίο δανείζεται η Γερ-
µανία και του επιτοκίου µε το οποίο καλούµαστε να δανειστούµε
εµείς.

Γι’ αυτό και τώρα καλούνται οι Έλληνες πολίτες να βάλουν
ακόµα πιο βαθιά το χέρι στην τσέπη, γι’ αυτό και υπερχρεώνονται
οι µελλοντικές γενιές που θα έρθουν να ξεπληρώσουν …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
… τα δάνεια που συνάπτονται σήµερα µε επαχθέστερους

όρους απ’ ό,τι θα ήταν οι όροι αυτοί, εάν είχε συµβεί αυτό που
οµολόγησε στις 3 Φεβρουαρίου φέτος, πριν από ένα µήνα, ο αρ-
µοδιότερος απ’ όλους τους Υφυπουργούς, ο κ. Σαχινίδης. Τι είπε;
Ότι εάν τα µέτρα είχαν ληφθεί νωρίτερα η αντίδραση των αγο-
ρών θα ήταν καλύτερη. Η οµολογία του δικού σας Υφυπουργού,
του αρµόδιου Υφυπουργού, είναι αφοπλιστική. Και φυσικά δεν
θα µιλήσω για τον διασυρµό, τον οποίο υφίσταται η χώρα από
αναφορές τύπου «Τιτανικού» ή από τη λέξη «ατιµωρησία» που
χρησιµοποίησε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ο κ. Γεώργιος Παπαν-
δρέου, προχθές στο Υπουργικό Συµβούλιο. Έχετε την εντύπωση
ότι κανείς ξένος επενδυτής θα έρθει σ’ αυτόν τον τόπο όταν
ακούει τον Έλληνα Πρωθυπουργό να µιλάει για ατιµωρησία; ∆η-
λαδή, για τη µη ύπαρξη, για τη µη δυνατότητα εφαρµογής δι-
καίου στον τόπο µας;

Αυτά λοιπόν, τα λέω για να ξέρουµε ποια είναι η αλήθεια και
ποια είναι η πραγµατικότητα. Για να µην προσπαθούν κάποιοι να
ρίξουν τα βάρη στην προηγούµενη κυβέρνηση. Τα πανωτόκια
πληρώνονται γιατί δεν κάνατε τίποτα όλο αυτό το διάστηµα ή ό,τι
κάνατε ήταν λάθος. Τώρα έχετε την υποχρέωση να πάρετε τις
πρωτοβουλίες που χρειάζεται για να θωρακίσετε, να στηρίξετε,
να δώσετε ένα χέρι βοηθείας στις χειµαζόµενες επιχειρήσεις.

Όπως είπε και ο κ. ∆ένδιας δεν είχαµε καµµία ψευδαίσθηση
ότι θα στηρίξετε την πρωτοβουλία µας. ∆εν το κάνατε ποτέ όταν
ήσασταν αντιπολίτευση, αλλά δεν έχετε και τη µεγαλοψυχία να
το κάνετε τώρα που είστε στην Κυβέρνηση. Έχετε µάθει να λέτε
«όχι» σε όλα. Εκείνο όµως που θέλαµε να πετύχουµε, είναι να
σας ευαισθητοποιήσουµε λίγο και θέλω να ελπίζω ότι όχι σε άλ-
λους πέντε µήνες, αλλά σύντοµα θα αναλάβετε εκείνες τις πρω-
τοβουλίες που χρειάζονται για την στήριξη των επιχειρήσεων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Αντώναρο.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος για επτά
λεπτά.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου, την οποία κατέθεσε η

Νέα ∆ηµοκρατία, στο χρόνο που την κατέθεσε, είχε τη σηµασία
της. Κανένας δεν φανταζόταν, όµως, όταν θα έφτανε η ώρα να

συζητείται αυτή η πρόταση νόµου ότι θα είχε πολύ µεγαλύτερη
συµβολική πια σηµασία. Γιατί το αντικείµενο το οποίο αφορά η
πρόταση νόµου είναι µερικότερο ενός µεγαλύτερου προβλήµα-
τος, το οποίο φαίνεται τώρα. Αν θέλουµε να απογυµνώσουµε την
πραγµατικότητα από άλλα φτιασίδια και τη δούµε στις σωστές
διαστάσεις, αυτό το οποίο παρατηρούµε σήµερα µε τα µέτρα τα
οποία ελήφθησαν εχθές, δείχνει ότι αυτή η Κυβέρνηση πληρώνει
–και δυστυχώς το πληρώνει και ο ελληνικός λαός- τρία πράγ-
µατα. Την επιπολαιότητά της, την προχειρότητά της και την ανει-
λικρίνειά της απέναντι στον ελληνικό λαό.

Τα µέτρα τα οποία ελήφθησαν εχθές, µέτρα τα οποία είναι
πρωτοφανή, βρίσκονται σε πλήρη αναντιστοιχία µε αυτά που ο
Πρωθυπουργός είχε επαγγελθεί προεκλογικά, αλλά και σε πλήρη
αναντιστοιχία µε όσα έλεγε ο ίδιος µετά από αυτό εδώ το Βήµα
είτε στις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις της Κυβέρνησης είτε και
κατά τη διάρκεια του προϋπολογισµού ακόµα. Ποια είναι η αλή-
θεια, κύριοι συνάδελφοι, και την ξέρουν όλοι.

Ο Κώστας Καραµανλής, ως Πρωθυπουργός, ύστερα από την
επιδείνωση της κρίσης ευθαρσώς είπε στον ελληνικό λαό, ζητώ-
ντας νωπή εντολή για µέτρα που έπρεπε να ληφθούν, ποια είναι
η κατάσταση της χώρας και ότι έπρεπε να ληφθούν αµέσως
µέτρα µέσα στον Οκτώβριο για να µην επιδεινωθεί η κατάσταση,
για να µη φτάσει το έλλειµµα σε διψήφιο αριθµό.

Γιατί αυτή την ανακρίβεια δεν θα επιτρέψουµε στη νυν κυβερ-
νώσα παράταξη να την περιφέρει από δω και από ‘κει ότι το έλ-
λειµµα έφτασε από τις µέρες της Νέας ∆ηµοκρατίας και τα έργα
της Νέας ∆ηµοκρατίας σε διψήφιο αριθµό. Η αλήθεια είναι ότι
το έλλειµµα ήταν 8,5% και αν δεν λαµβάνονταν µέτρα, που
έπρεπε να ληφθούν, θα πήγαινε στο 12,5%, όπως το έλεγε και ο
∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος. Τότε ο Κώστας Καραµαν-
λής είπε την αλήθεια. Πρότεινε συγκεκριµένα µέτρα και απευ-
θύνθηκε στον ελληνικό λαό και ζήτησε νωπή λαϊκή εντολή.

Τότε ο κ. Παπανδρέου, αφού είχε διασύρει την Ελλάδα διε-
θνώς, από την αντιπολίτευση ακόµα -θυµηθείτε τι έλεγε περιφε-
ρόµενος από ‘δω κι από ‘κει για την Ελλάδα- αφού δηµιουργούσε
τέτοιο κλίµα και αφού ο ίδιος ζητούσε εκλογές και εκβίαζε εκλο-
γές για να δηµιουργήσει προεκλογικό κλίµα, είπε ότι τίποτα απ’
αυτά που λέει ο κ. Καραµανλής δεν ισχύει. ∆εν χρειάζονται
µέτρα, δεν χρειάζεται τίποτα απολύτως, δεν χρειάζεται ούτε καν
το θέµα των αυξήσεων στα όρια του πληθωρισµού να συζητή-
σουµε.

Όλες τις λύσεις τις είχε και εκράδαινε µάλιστα τη ροµφαία του
ότι: «Λεφτά υπάρχουν», µίλαγε για 30.000.000.000 ευρώ ανεί-
σπρακτες οφειλές, που µπορούσε να εισπράξει ανά πάσα στιγµή.
Του λέγαµε όλοι τότε: «Τι είναι αυτά που λες»; ∆εν άκουγε κα-
νείς. ∆εν άκουγε κανείς γιατί ήταν ωραίο να ακούγεται στ’ αφτιά
ότι ο κ. Παπανδρέου είχε τις µαγικές συνταγές. Κέρδισε τις εκλο-
γές λέγοντας ανακρίβειες. Ή ήταν ανέτοιµος από πλευράς προ-
γράµµατος ή συνειδητά έλεγε στον ελληνικό λαό ανακρίβειες.
Εκείνο που δεν µπορεί να πει είναι ότι δεν γνώριζε την κατά-
σταση. Ο ίδιος είπε ότι: «Γνωρίζω την κατάσταση», ο ίδιος τότε
είχε πει ότι έχει µιλήσει µε όλους τους παράγοντες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Τα περί παραποιηµένων στοιχείων ας τα αφή-
σουµε, γιατί και η διόρθωση ακόµα που η EUROSTAT δέχεται σε
ό,τι αφορά το έλλειµµα ήταν 0,6%, από τις δύο µονάδες που
διόρθωσε το ΠΑΣΟΚ.

Άρα ο κ. Παπανδρέου, κατά δική του οµολογία ήξερε την κα-
τάσταση, κατά δική του οµολογία απ’ αυτό εδώ το Βήµα, είπε ότι
δεν πρόκειται να χρησιµοποιήσω ως άλλοθι την κατάσταση για
να µην εκπληρώσω το πρόγραµµά µου. Συνειδητά, λοιπόν, πριν
είπε ανακρίβειες στον ελληνικό λαό και στη συνέχεια, βρισκόµε-
νος µπροστά στην πραγµατικότητα της ανακρίβειάς του, έχασε
τον απαραίτητο χρόνο για να λάβει µέτρα, που αν τα είχε λάβει
τον καιρό εκείνο που έπρεπε, αν είχε λάβει τα µέτρα που ο Κα-
ραµανλής είχε προτείνει προεκλογικά λέγοντας ότι: «Λάθος
έκανα, λέω την αλήθεια, τώρα πρέπει να τα πάρω τα µέτρα» θα
ήταν πολύ λιγότερα µε πολύ γρηγορότερα αποτελέσµατα.

Φτάνουµε τώρα σ’ αυτά τα µέτρα τα οποία είναι απόρροια, σας
το είπα, της επιπολαιότητας της προεκλογικής, της ανετοιµότη-
τας του ΠΑΣΟΚ και της αργοπορίας του, του φόβου του, όπως
οµολογεί ο ίδιος Υπουργός Οικονοµικών. Προετοιµασία της κοι-
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νής γνώµης. Ποια προετοιµασία κοινής γνώµης; Προετοιµασία
της κοινής γνώµης να δεχθεί τι; Ότι το ΠΑΣΟΚ του έλεγε ψέµατα
προεκλογικά; Αυτή είναι η κατάσταση την οποία αντιµετωπίζουµε
τώρα, γι’ αυτό φτάσαµε σ’ αυτά τα µέτρα που ο φιλικός προς την
Κυβέρνηση Τύπος αποκαλεί σοκ ή Αρµαγεδδών!

Αυτή είναι η αλήθεια είτε το θέλουν είτε δεν το θέλουν από την
πλευρά της Κυβέρνησης και η προπαγάνδα του «για όλα φταίνε
οι προηγούµενοι» δεν πρόκειται να περάσει. Ως εδώ! Και αυτό
το πράγµα θα το υπερασπιστεί αυτή η παράταξη και το γνωρί-
ζουν όλοι.

Σε ό,τι αφορά αυτό το νοµοσχέδιο σας λέω ήταν σχεδόν προ-
φητικό τον καιρό που ήρθε, διότι η κατάσταση και η κρίση ήταν
εδώ. Ο κ. Παπανδρέου ήταν ο µόνος που έλεγε: «∆εν υπάρχει
παγκόσµια κρίση» -αυτά έλεγε προεκλογικά- και «∆εν έχει καµµία
σχέση η παγκόσµια κρίση µε την κατάσταση στην Ελλάδα»!
Τώρα ανακάλυψε τους κερδοσκόπους. Τώρα ανακάλυψε τις επι-
θέσεις που δέχεται η Ελλάδα! Τώρα που είναι Πρωθυπουργός,
όχι όταν ήταν άλλοι Πρωθυπουργοί.

Λέω, λοιπόν, ότι το νοµοσχέδιο αυτό είχε και έχει τη σηµασία
του και αν ο κ. Υπουργός, όπως είπε στην επιτροπή, σκέφτεται να
φέρει µέτρα, πρέπει να τα φέρει πάρα πολύ γρήγορα. Ο Πτω-
χευτικός Κώδικας, το τονίζω για µία ακόµη φορά, έχει ένα πάρα
πολύ σηµαντικό καλό. Οι ρυθµίσεις του ήταν ρυθµίσεις οι οποίες
είχαν ως στόχο να βοηθήσουν ώστε να µην φτάσει στην κατά-
σταση της πτώχευσης η επιχείρηση, γιατί την επιχείρηση σ’ αυτή
την κακή οικονοµική συγκυρία πρέπει να τη σώσεις από πριν για
να λειτουργήσει και όχι µόνο να τη βλέπεις ως παρατηρητής και
να έρχεται η ώρα της πτώχευσης και να ρυθµίζεις την πτώχευση.

Αυτό ακριβώς το στόχο είχε και η όλη διαπραγµάτευση που
γίνεται και το σχέδιο της αναδιοργάνωσης, αλλά για να µπορέ-
σουν να λειτουργήσουν αυτοί οι δύο θεσµοί, που είναι ακριβώς
στο προστάδιο εκείνο της σωτηρίας της επιχείρησης για να µην
περιπέσει στην κατάσταση της πτώχευσης, θα πρέπει να γίνουν
αυτές ακριβώς οι ρυθµίσεις και ιδίως σε ό,τι αφορά το θέµα της
πλειοψηφίας, το είπα και στην επιτροπή το λέω και στον κ. Κου-
βέλη αν εκεί είναι η βασική αντίρρηση.

Κύριοι συνάδελφοι, εάν το ποσοστό του 60% σας φαίνεται ότι
είναι λίγο, γιατί το ποσοστό του 40% το οποίο δεσµεύεται από
την απόφαση του 60%, να το πάµε 80%, αλλά πάντως η οµοφω-
νία είναι πρόβληµα, γιατί µπορεί µία πραγµατικά µικρή µειοψηφία
να εκβιάσει την κατάσταση εκείνη. Και το ερώτηµα είναι: Μπορεί
ad butum µία µειοψηφία σε µία τέτοια προσπάθεια επιχείρησης
σωτήριας της επιχείρησης να έχει αυτού του είδους τη νοοτρο-
πία, όταν η συντριπτική πλειοψηφία το επιθυµεί;

Αυτό θέλω να πω, η οµοφωνία είναι λάθος. Αν το ποσοστό σας
φαίνεται µικρό, να το διορθώσουµε. Και σε ό,τι αφορά την ψη-
φοφορία µπορεί να γίνει, γιατί κατά την έκδοση του Γενικού Λο-
γιστηρίου πράγµατι δεν υπάρχει ταβάνι για το ζήτηµα αυτό.

Αν η Κυβέρνηση θεωρεί ότι πρέπει να φέρει µέτρα προς αυτή
την κατεύθυνση και είναι καλύτερα τα µέτρα που θα φέρει και
δεν την ψηφίζει γι’ αυτό το λόγο, όπως µας είπε ο κύριος Υπουρ-
γός, κύριε Υπουργέ, το συντοµότερο δυνατό, κάντε το! Ήταν
τότε που ήταν κακή η συγκυρία. Η συγκυρία αυτή που υπάρχει
σήµερα είναι πολύ χειρότερη, το ξέρετε.

Θα προσφέρετε µια υπηρεσία και να ένα µέτρο που αντί να
κοιτάµε και να είναι σαν και αυτά τα οποία φέρνετε και τα οποία
δεν είναι µέτρα τα οποία έχουν µακροπρόθεσµη προοπτική, να
λοιπόν ένα µέτρο το οποίο χωρίς να κοστίζει τίποτα, µπορείτε να
το κάνετε, προσφέροντας σηµαντική υπηρεσία σε επιχειρήσεις,
ιδίως σε επιχειρήσεις οι οποίες απασχολούν κόσµο, δεν είναι
τόσο πολύ µεγάλες επιχειρήσεις, είναι αυτές που έχουν ανάγκη
να ανασάνουν σε µια στιγµή, κατά την οποία και από τη συγκυ-
ρία, αλλά και από την πολιτική της Κυβέρνησης παθαίνουν σιγά
σιγά ασφυξία.

Ευχαριστώ πολύ.
Και ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Παυλόπουλε.

Ο κατάλογος κλείνει µε τον τελευταίο των οµιλητών, κ. Άγγελο
Κολοκοτρώνη, ο οποίος έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθούµε χωρίς καµ-

µιάν απολύτως έκπληξη τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ να αλ-
ληλοκατηγορούνται για όσα δεν έπραξαν τις τελευταίες
δεκαετίες. Γιατί έχει φτάσει να γίνει το συντοµότερο ανέκδοτο
αυτό που συνήθως λέγεται επί δεκαετίες τώρα, ότι δηλαδή οι µι-
κροµεσαίοι αποτελούν τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονο-
µίας, µια ραχοκοκαλιά όµως που ήδη είναι σπασµένη εξαιτίας
των πράξεων και παραλείψεων των κυβερνήσεων που αποφάσι-
ζαν τις τελευταίες δεκαετίες.

Έχω µπροστά µου τους αµείλικτους αριθµούς. Οι µικροµε-
σαίοι έχουν να κάνουν µ’ ένα ανάλγητο γραφειοκρατικό κράτος,
µ’ ένα εχθρικό, θα έλεγα, καθεστώς, το οποίο τους εξαναγκάζει
να επιβιώνουν κάθε φορά στο όριό τους.

Επειδή η δική µας θέση έχει ξεκαθαριστεί σε σχέση µε τη
στάση που κρατάµε απέναντι στα µέτρα που εξήγγειλε χθες η
Κυβέρνηση, θεωρώ ότι παρέλκει κάθε αναφορά σε αυτό. Εµείς
πιστεύουµε σε κάτι το οποίο διδάσκονται οι πρωτοετείς της Νο-
µικής Σχολής ότι δηλαδή περιλαµβάνεται στο Σύνταγµά µας ότι
υπέρτατος νόµος είναι η σωτηρία της πατρίδας.

Και το αναφέρω αυτό, γιατί έχουµε συνηθίσει επί πολλές δε-
καετίες τώρα να µιλάµε για ταµπέλες. Προηγουµένως θυµήθηκα
πως όταν είχα παραιτηθεί από το ∆ηµοτικό Ραδιόφωνο Θεσσα-
λονίκης, η µοναδική πολιτική παράταξη που µε είχε υποστηρίξει
ήταν το τότε ΚΚΕ Εσωτερικού. Και έλεγαν οι εφηµερίδες ότι
αυτός είναι, ανήκει σ’ αυτό το κόµµα. Αργότερα στη διαδροµή
µου ακολούθησα όλους τους κοµµατικούς σχηµατισµούς, κατά
τα σχόλια εκείνων που θέλουν να «κολλούν» ταµπέλες.

Λοιπόν, επειδή θα πρέπει οι ταµπέλες να µην καθοδηγούν τη
στάση µας, εµείς πιστεύουµε ότι εκείνο που συµφέρει στην πα-
τρίδα, πρέπει να το υποστηρίζουµε. Και αυτό το έχουµε ξεκαθα-
ρίσει εξ αρχής.

Πάντως η σηµερινή Κυβέρνηση, επειδή αυτή τώρα έχει την ευ-
θύνη της διακυβέρνησης της χώρας, έχω την αίσθηση ότι άρ-
γησε πολύ, ότι βρέθηκε ανέτοιµη απέναντι σε µια κατάσταση,
βέβαια, η οποία είχε δηµιουργηθεί επί δεκαετίες τώρα.

∆εν ελαµβάνοντο κάθε φορά τα µέτρα που έπρεπε, µε αποτέ-
λεσµα σήµερα να βρισκόµαστε σε µια τραγική πραγµατικότητα.
Ο κ. Βελόπουλος µίλησε για βογγητά που θα γίνουν κατακραυγή.
Και η κατακραυγή είναι µπροστά µας, µπορείτε να την ακούσετε
έξω από αυτή την Αίθουσα. Βρισκόµαστε µπροστά σε µια κατά-
σταση που λέει ότι έχουµε 3.000.000.000 ακάλυπτες επιταγές ή
διαµαρτυρηµένα γραµµάτια.

Κατά ορισµένες µετρήσεις που έχουν γίνει – γιατί στο διαδί-
κτυο κυκλοφορούν πολλές και είναι αλληλοσυγκρουόµενες αλλά
προς τα κάτω – κατά µία, λοιπόν, σφυγµοµέτρηση που έχει δει το
φως της δηµοσιότητας, το 58% των µικροµεσαίων δηλώνει ότι
το τελευταίο έτος έχει µείωση του τζίρου. Αυτό βέβαια δεν είναι
ανάγκη κανείς να το ψάξει σε µια έρευνα. Το καταλαβαίνει, είναι
η όσµωση της αγοράς που υπάρχει και την αντιλαµβανόµαστε
όλοι.

Το 28% αυτών των µικροµεσαίων επιχειρήσεων δηλώνει ότι
βρίσκεται σε στασιµότητα ο κύκλος των εργασιών τους. Το 89%
δηλώνει ότι ή θα προβεί, εξ αιτίας της καταστάσεως που επι-
κρατεί σήµερα, σε απολύσεις προσωπικού, ή δεν πρόκειται να
προσλάβει άλλους.

Κατά µια µέτρηση επίσης, 7.000.000.000 ευρώ είναι ο τζίρος
του παραεµπορίου, που η σηµερινή Κυβέρνηση έχει την υπο-
χρέωση, ανεξάρτητα από το πώς δηµιουργήθηκε – καιρός είναι
να δούµε το σήµερα και το αύριο αυτού του τόπου – να αντιµε-
τωπίσει, µε τις όποιες θυσίες θα πρέπει να κάνει και η ίδια για το
πολιτικό της προφίλ, αλλά και µε τις όποιες θυσίες θα πρέπει να
κάνουµε και όλοι εµείς, αφού το πολιτικό σύστηµα δεν θέλει να
τιµωρούνται οι πραγµατικοί ένοχοι, αυτοί δηλαδή που διασπάθι-
σαν το δηµόσιο χρήµα και κυκλοφορούν ανάµεσά µας.

Πάµε παρακάτω. Οι οκτώ στις δέκα µικρές και πολύ µικρές επι-
χειρήσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δηλώνουν ότι έχουν
επηρεαστεί από την οικονοµική κρίση – και αυτό φυσικά δεν είναι
ανάγκη να το δηλώνουν, το καταλαβαίνει ο καθένας µας – µε ση-
µαντικότερα προβλήµατα, διαβάζω, τη µείωση του τζίρου τους
και την καθυστέρηση των πληρωµών από τους πελάτες τους,
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σύµφωνα µε έρευνα που πραγµατοποιήθηκε άλλωστε από το
Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθηνών.

Και τι συµβαίνει; ∆εν υπάρχουν χρήµατα. Ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός µάς έλεγε πριν από µήνες ότι χρήµατα υπάρχουν. Ξαφ-
νικά λίγο αργότερα ανακάλυψε ότι χρήµατα δεν υπάρχουν.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός µε επιµονή κάθε φορά προ-
τείνει µέτρα, τα οποία κάνουν πως δεν ακούν οι εκάστοτε κυ-
βερνήσεις. Γιατί και επί Νέας ∆ηµοκρατίας, όταν κυβερνούσε τον
τόπο, κάναµε προτάσεις και έκανε πως δεν άκουγε. Κάτι ανά-
λογο επιχειρήθηκε και από τη σηµερινή Κυβέρνηση. Ευτυχώς
όµως η σηµερινή Κυβέρνηση δείχνει ότι ακούει καλύτερα.

Έτσι, λοιπόν, εκείνο που ο Γιώργος Καρατζαφέρης ανέφερε
κάποτε και αντιµετωπίστηκε µε κάποια απαξία, ήταν ότι θα πρέ-
πει να δούµε …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είκοσι δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
… πώς θα γίνει ο επαναπατρισµός κεφαλαίων που βρίσκονται

στο εξωτερικό. Οι Έλληνες καταθέτες είναι οι δεύτεροι ή οι τρί-
τοι, αν όχι οι πρώτοι, που έχουν χρήµατα στο εξωτερικό. Θα πρέ-
πει να βρεθεί ένας τρόπος να γυρίσουν πίσω. Μόνο που η
σηµερινή Κυβέρνηση βάζει τέτοιους όρους, ώστε να µην µπο-
ρούν ουσιαστικά να παίρνουν τα χρήµατά τους οι Έλληνες, λόγω
και του κλίµατος που έχει δηµιουργηθεί και της δυσπιστίας που
υπάρχει απέναντι στην ελληνική πολιτεία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Χάρης Καστανίδης για δεκαοκτώ
λεπτά.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα διεξέλθω σύντοµα την πρόταση νόµου, την οποία
συζητούµε, και την υποχρέωσή µου να τη σχολιάσω, διότι αφε-
νός ο συνάδελφός µου εισηγητής του ΠΑΣΟΚ εξήγησε αναλυ-
τικά τους λόγους για τους οποίους είµαστε αρνητικοί και
αφετέρου, όπως ήταν πολύ φυσιολογικό, η συζήτηση εστιάστηκε
κυρίως στην ανακοίνωση των µέτρων της Κυβέρνησης για την
αντιµετώπιση της κρίσης.

Η πιο βασική αντίρρησή µας για την πρόταση νόµου που ει-
σηγούνται αρκετοί Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι ότι
προτείνεται να παρακάµπτεται το πτωχευτικό δικαστήριο, όταν
πρόκειται να επικυρωθεί η συµφωνία συνδιαλλαγής, στην περί-
πτωση που το 60% των πιστωτών του οφειλέτη έχει συµφωνήσει
στη συγκεκριµένη συµφωνία συνδιαλλαγής.

Είτε είναι το 60% είτε είναι ευρύτερο το ποσοστό αυτών που
συµφωνούν στη συµφωνία συνδιαλλαγής και συµπράττουν ένα-
ντι του οφειλέτη, η παράκαµψη του δικαστηρίου σηµαίνει µείωση
των εγγυήσεων για την προστασία των συµφερόντων των υπό-
λοιπων πιστωτών.

Ως εκ τούτου, λοιπόν, η Κυβέρνηση αρνείται την πρόταση
νόµου. Ορισµένες πλευρές της πτωχευτικής διαδικασίας που
πρέπει να βελτιώσουµε, θα τις αντιµετωπίσουµε µε σχέδιο
νόµου, που αφορά τη διασυνοριακή πτώχευση και δεν θα αργή-
σει να κατατεθεί στη Βουλή των Ελλήνων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας δεν αντιµετωπίζει
απλώς µια βαθιά οικονοµική κρίση, βρίσκεται αντιµέτωπη µε κα-
τάσταση εκτάκτου ανάγκης. Το πώς πολιτευόµαστε, αν δηλαδή,
πολιτευόµαστε µε αίσθηση ευθύνης και καθήκοντος ή όχι, εξαρ-
τάται και από την συνειδητοποίηση αυτού του γεγονότος.

Θα ήθελα δι’ ολίγων να εξηγήσω -διότι µας παρακολουθεί ο
ελληνικό λαός- ποιο είναι το πρόβληµα της χώρας.

Τα τελευταία χρόνια, η χώρα δαπανά µέσω του κρατικού προ-
ϋπολογισµού περίπου 120.000.000.000 ευρώ ετησίως και ει-
σπράττει 60 µε 70.000.000.000 ευρώ. Υπάρχει δηλαδή, µια
απόκλιση ανάµεσα στις δαπάνες και τα έσοδα της τάξης τουλά-
χιστον των 50.000.000.000 ευρώ. Μέχρις ότου καταφέρουµε να
περιορίσουµε µε αποφασιστικό τρόπο τις δαπάνες και τις σπα-
τάλες και να αυξήσουµε τα έσοδα του ελληνικού δηµοσίου, η
ανάγκη της εκάστοτε κυβέρνησης τα τελευταία χρόνια ήταν -

είναι και τώρα δυστυχώς- να δανείζεται περίπου 50 µε
60.000.000.000 ευρώ το χρόνο.

Οι συνθήκες έκτακτης ανάγκης που αντιµετωπίζουµε συνί-
στανται στο ότι ο δανεισµός κατέστη ή µπορεί να καταστεί απα-
γορευτικός για τη χώρα, εξαιτίας των υψηλότατων επιτοκίων που
θα επιβαρύνουν τις επόµενες γενιές. Οι πιστωτές δεν δανείζουν,
διότι σε µια περίοδο αρκετών ετών, χάθηκε η αξιοπιστία της
χώρας, ενώ ταυτόχρονα κερδοσκοπικοί κύκλοι επιτίθενται σε
βάρος της χώρας, τους τελευταίους µήνες.

Το κρίσιµο στοίχηµα για την Ελλάδα είναι, εν όψει αυτών των
συνθηκών, να µπορέσει να δανειστεί µε όρους που δεν θα επι-
βαρύνουν οριστικά τις επόµενες γενιές, να µπορέσει να δανει-
στεί για να πληρωθούν µισθοί και συντάξεις. Αυτό είναι το
πρόβληµα. Εάν τις επόµενες εβδοµάδες η χώρα δεν µπορέσει
να δανειστεί, τότε µιλάµε για συνθήκες στάσεως πληρωµών. Η
Κυβέρνηση πασχίζει µε υψηλότατο αίσθηµα ευθύνης να επιτελέ-
σει το εθνικό της καθήκον, ώστε να µην βρεθεί σε πλήρες αδιέ-
ξοδο ο ελληνικός λαός και η χώρα. Αυτό, µε απλά λόγια, είναι το
πρόβληµά µας.

Ακούω συχνά την επιχειρηµατολογία, διάχυτη είτε µεταξύ των
πολιτικών κοµµάτων της Αντιπολίτευσης είτε στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης ότι καθυστέρησε η Κυβέρνηση να λάβει µέτρα. Θα
ήθελα να δώσω µια απάντηση επ’ αυτού.

Εάν η Κυβέρνηση, πολύ νωρίς και την ώρα που εκδηλώνονταν
κερδοσκοπικές επιθέσεις των αγορών ελάµβανε µέτρα, ήταν
απολύτως βέβαιο ότι οι αγορές θα είχαν προεξοφλήσει την απο-
τυχία των µέτρων και αυτή την ώρα δεν θα συζητούσαµε δεύ-
τερη δέσµη µέτρων, αλλά την τρίτη ή την τέταρτη. ∆ηλαδή, µέσα
σε συνθήκες ακραίας κερδοσκοπικής επιθετικότητας από κεφά-
λαια, από το ιερό «τέρας» των διεθνών αγορών και από κερδο-
σκοπικούς οργανισµούς, θα είχε συµβεί, εάν ελαµβάνοντο µέτρα
άµεσα, να προεξοφληθούν µε αρνητικό τρόπο και η χώρα θα βρι-
σκόταν στον κατήφορο ακόµη πιο δυσβάσταχτων µέτρων.

Ας συνειδητοποιήσουµε ότι ήταν ανάγκη να κάνει το καλύτερο
δυνατό, διαπραγµατευόµενη η Κυβέρνηση διεθνώς και κυρίως
εντός των ορίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θα ήθελα επίσης να δώσω µια απάντηση, για το τί γνωρίζαµε.
Το ακούω και αυτό συχνά: «Γνωρίζατε και τα αποκρύψατε από
τον ελληνικό λαό ή δεν γνωρίζατε, οπότε βεβαίως µπορούµε να
αντιληφθούµε ότι τώρα προσαρµόζετε την πολιτική σας»; Οι πε-
ρισσότεροι βέβαια αφήνουν να υπονοηθεί ότι ο Πρωθυπουργός
και η σηµερινή Κυβέρνηση εγνώριζαν. Η αλήθεια είναι εξαιρετικά
απλή. Είχαµε αίσθηση των δηµοσιονοµικών δυσκολιών, γνωρί-
ζαµε το τεράστιο δηµοσιονοµικό πρόβληµα, αλλά γνωρίσαµε
ακριβέστερα την εικόνα όταν αρχίσαµε να διαχειριζόµαστε υπευ-
θύνως από κυβερνητικές θέσεις τα οικονοµικά προβλήµατα.

Θα σας πω ένα παράδειγµα, κύριοι συνάδελφοι, ώστε να µην
σας καταλειφθεί οποιαδήποτε αµφιβολία. Ανακαλύψαµε µε τους
συνεργάτες µου, πριν από λίγες ηµέρες, ότι από το 2007 είναι
κατατεθειµένο ποσό των 320.000 ευρώ από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ως προκαταβολή για έργο που έπρεπε ήδη να έχει συ-
ντελεσθεί και το έργο αυτό ήταν η διασύνδεση των Κεντρικών
Υπηρεσιών Ποινικού Μητρώου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης µε
τις αντίστοιχες υπηρεσίες των υπολοίπων χωρών της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Από το 2007 µέχρι αυτή τη στιγµή, δεν έχει γίνει
απολύτως τίποτα και η χώρα κινδυνεύει τους επόµενους µήνες,
σε συνθήκες έκτακτης ανάγκης, αφόρητης δηµοσιονοµικής πίε-
σης να χάσει τα 320.000 ευρώ. Καλούµαστε να ασκηθούµε σ’
έναν αγώνα δρόµου ταχύτητας για να προλάβουµε την επιζήµια
πιθανή συνέπεια. Αισθάνεστε ότι αυτό θα µπορούσε κανείς να το
γνωρίζει, πριν αναλάβει υπευθύνως τη διαχείριση των δηµοσίων
υποθέσεων ή των δηµοσιονοµικών µηχανισµών της χώρας; Θα
µπορούσα να επεκταθώ σε µεγάλο αριθµό παραδειγµάτων, αλλά
δεν µου το επιτρέπει ο χρόνος.

Άρα, λοιπόν, είχαµε αίσθηση των δηµοσιονοµικών δυσκολιών,
αλλά αποκτήσαµε πλήρη εικόνα, όταν πια υπευθύνως αρχίσαµε
να διαχειριζόµαστε τις δηµόσιες υποθέσεις.

Θα ήθελα επίσης, να υπενθυµίσω σε όλους τους συναδέλφους
ότι προ των εκλογών της 4ης Οκτωβρίου δεν υπήρχε επίθεση
κερδοσκοπικών κύκλων. Οι κερδοσκοπικοί κύκλοι άρχισαν να επι-
τίθενται σε βάρος της χώρας, όταν οριστικοποιήθηκε το εκλο-
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γικό αποτέλεσµα και αποσαφηνίστηκε η δηµοσιονοµική κατά-
σταση της χώρας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Η Κυβέρνηση χθες έλαβε µια σειρά µέτρων. Το ερώτηµα είναι.
Τα µέτρα αυτά είναι σύµφωνα µε τις διακηρύξεις ενός κόµµατος
του σύγχρονου δηµοκρατικού σοσιαλισµού; Απαντώ ότι τα µέτρα
αυτά δεν θα τα ελάµβανε ένα σοσιαλδηµοκρατικό κόµµα, ούτε σε
συνθήκες βαθείας κρίσεως. Λαµβάνει αυτά τα µέτρα επειδή η
χώρα βρίσκεται σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης. Είναι µέτρα
που προφανώς δεν συνάδουν στη φυσιογνωµία και τη σοσιαλ-
δηµοκρατική ταυτότητα του ΠΑΣΟΚ, αλλά δεν µπορεί να γίνει
αλλιώς. ∆ιότι, επαναλαµβάνω, το στοίχηµα που καλούµαστε να
κερδίσουµε τις επόµενες µέρες, είναι εάν θα µπορέσει να δανει-
στεί µια χώρα χειµαζόµενη, για να πληρώσει τους µισθούς και
τις συντάξεις.

Η Ελλάδα βρέθηκε µόνη της στην προσπάθειά της να αντιµε-
τωπίσει τα προβλήµατά της, για τα οποία είµαστε υπεύθυνοι
εµείς και όχι τρίτοι. Βρέθηκε µόνη της, χωρίς ευρωπαϊκή αλλη-
λεγγύη στις επιθέσεις των κερδοσκόπων. Προσήλθε στις δύ-
σκολες διαπραγµατεύσεις ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός των
Οικονοµικών, την ώρα που η φήµη και η αξιοπιστία της χώρας
ήταν διεθνώς λαβωµένη.

Η Ελλάδα ξεκίνησε ένα σκληρό αγώνα διαπραγµατεύσεων
εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης όντας αποδυναµωµένη, δηλαδή,
σε αρνητική θέση διαπραγµατευτή. Αυτό είναι µια σκληρή αλή-
θεια. Η Ευρωπαϊκή Ένωση, µη επιδεικνύοντας την αλληλεγγύη
της µέχρι στιγµής, κατάφερε να υποδείξει λύσεις, τις οποίες
κάτω από διαφορετικές συνθήκες µε υψηλό το κύρος της χώρας,
θα µπορούσαµε να αρνηθούµε.

Θα δώσω ένα παράδειγµα. Μονοµερώς, πεισµόνως, µε τρόπο
που δεν επιδεχόταν καµµία συζήτηση, οι κοινοτικοί κύκλοι υπο-
δείκνυαν µέχρι χθες -και υποδεικνύουν- κάµψη του µισθοδοτικού
κόστους. Έχουν ένα δίκιο, αλλά µόνο κάποιο δίκιο, καθώς βλέ-
πουν ότι το µισθοδοτικό κόστος τα τελευταία χρόνια αυξήθηκε
περίπου 40%. Αλλά, έχουν προφανώς άδικο, όταν υποστηρίζουν
ότι η κάµψη του µισθοδοτικού κόστους θα δώσει δηµοσιονοµική
απάντηση στα προβλήµατα.

Είναι απολύτως βέβαιο ότι η κάµψη του µισθοδοτικού κόστους
δεν διευκολύνει την αγορά και την αναθέρµανσή της, είναι δε
απολύτως σαφές ότι η κάµψη των ∆ηµοσίων Επενδύσεων, θα
οδηγήσουν σε πιθανότητα υφεσιακού κύκλου. Έναντι αυτής της
πολιτικής θα πρέπει να είµαστε έτοιµοι, για να ενισχύσουµε µε
άλλους τρόπους το σκέλος της ανάπτυξης. Παρ’ όλα αυτά οι Ευ-
ρωπαίοι επέµειναν µε τρόπο που δεν είναι απολύτως κατανοη-
τός για όσους στοιχειωδώς µπορούν να προσεγγίσουν τα
δηµοσιονοµικά προβλήµατα της χώρας.

Επανέρχοµαι στον ισχυρισµό µου. Εάν προσήρχετο η Ελλάδα,
χωρίς προηγουµένως να έχει τρωθεί η φήµη και η αξιοπιστία της
µε καλύτερη θέση διαπραγµάτευσης, τότε το αποτέλεσµα της
διαπραγµάτευσης και στο εσωτερικό της Ευρωπαϊκής Ένωσης
θα ήταν διαφορετικό. Αυτές είναι οι συνθήκες που αντιµετωπί-
ζουµε και τις αντιµετωπίζουµε µε αίσθηµα ευθύνης, γνωρίζοντας
ότι τα µέτρα που ανακοινώσαµε είναι πραγµατικά δύσκολα για
τον ελληνικό λαό. Καλούµε όµως όλους τους Έλληνες να πλη-
ρώσουν ανάλογα µε τη θέση που κατέχουν. ∆ιότι, όταν υποβάλ-
λεις στην υποχρέωση όλους τους κρατικούς και πολιτικούς
αξιωµατούχους να δουν τους µισθούς τους να µειώνονται κατά
50%, δίνεις στη δύναµη του παραδείγµατος για ένα λαό, που κα-
λείται να σηκώσει τα βάρη, χωρίς να έχει ο ίδιος την ευθύνη για
όσα συνέβησαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύγχρονη τραγωδία της Ευ-
ρώπης είναι ότι ψηλάφησε την ανάγκη νοµισµατικά να ενωθεί,
αλλά πολιτικά και οικονοµικά να παραµείνει διαιρεµένη. Η ιστο-
ρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης µετά τη συµφωνία του Μάαστριχτ
αποδεικνύει τώρα πια, ότι σε συνθήκες βαθύτατης κρίσης, δεν
διαθέτει µηχανισµούς για να την αντιµετωπίσει και ιδιαίτερα να
δώσει την αλληλεγγύη της σε µέλη της που έχουν ανάγκη.

Θα χρειαστεί πολύ µεγάλη προσπάθεια, για να αναταχθούν τα
πράγµατα. ∆ιότι, πίσω από την περίπτωση της Ελλάδας µπορεί
να βρίσκονται και άλλες χώρες της Ευρωζώνης, όπως είναι η
Πορτογαλία ή η Ισπανία. Θα πρέπει να πούµε όλοι µας -και
πρώτα απ’ όλα οι Έλληνες- προς την Ευρώπη, την Ευρωπαϊκή

Επιτροπή, την Κεντρική Ευρωπαϊκή Τράπεζα, τους ηγέτες των
µεγάλων οικονοµικών χωρών της Ευρωζώνης, ότι είναι αξιοπε-
ρίεργο αυτοί που δηµιούργησαν την κρίση και δανείστηκαν από
τους λαούς της Ευρώπης, για να διασωθούν, τώρα να επιχειρούν
να χτυπήσουν τους λαούς της Ευρώπης επιδιώκοντας να κερ-
δοσκοπήσουν. Είναι τεράστια η ευθύνη της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής και όλων των ευρωπαϊκών κυβερνήσεων που δεν
προστρέχουν αµέσως στη λήψη µέτρων, ώστε αυτοί που είναι
υπεύθυνοι για την κρίση να πληρώνουν, ενώ σήµερα κερδοσκο-
πούν.

Η Ελλάδα, εξαιτίας των δικών µας αντινοµιών, των δικών µας
σφαλµάτων για αρκετά χρόνια, βρέθηκε σε δεινή θέση. ∆εν είναι
όµως µόνο αυτή σε δεινή θέση. Ανάλογο χρέος έχει και η Πορ-
τογαλία, όπως και έλλειµµα. Το ερώτηµα είναι, γιατί επιτίθενται
στην Ελλάδα και όχι σε άλλη χώρα; Και γιατί δεν έχουν αντιλη-
φθεί οι Ευρωπαίοι, ότι η έκφραση αλληλεγγύης πρέπει να είναι
ορατή; Η δηµιουργία κανόνων για να ελεγχθούν οι χρηµατοπι-
στωτικοί κύκλοι που εκβιάζουν είναι αναγκαία.

∆ίνει µάχη η Ελληνική Κυβέρνηση και δίνει τη µάχη µε αξιο-
πρέπεια. Περιγράψαµε το κόστος και τις θυσίες του ελληνικού
λαού µέχρι τώρα. Η ευθύνη µας είναι να περιγράψουµε πολύ σύ-
ντοµα την ελπίδα και την προσδοκία του. Ο Έλληνας έχει µάθει
στις δύσκολες στιγµές να συνεισφέρει, επιδεικνύει την πατριω-
τική του διάθεση, αλλά έχει ταυτόχρονα την αυτονόητη αξίωση
από την κυβέρνησή του. Πρώτον να δίνει το παράδειγµα, δεύτε-
ρον να καταλογίζει ευθύνες και τρίτον να δείχνει το δρόµο της
επιτυχίας.

∆εν θα ανεχθεί άλλη φορά ο ελληνικός λαός µέτρα στην πλάτη
του, που δεν οδηγούν στην επιτυχία και στην ανόρθωση της
χώρας. Αυτό το δύσκολο καθήκον της ανόρθωσης της χώρας
έχουµε αναλάβει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά σε µια
βαθιά κρίση, µπροστά σε µια επικίνδυνη στροφή για την πορεία
του τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας.

Προηγουµένως, όµως, έχω να κάνω µια ανακοίνωση προς το
Σώµα. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω
ότι η αυριανή συνεδρίαση της Ολοµέλειας µε αντικείµενο εργα-
σιών, κοινοβουλευτικό έλεγχο, δεν θα διεξαχθεί. Στην αυριανή
συνεδρίαση θα συζητηθεί το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Προστασία της εθνικής οικονοµίας, επείγοντα µέτρα
για την αντιµετώπιση της δηµοσιονοµικής κρίσης», µε τη διαδι-
κασία του κατεπείγοντος.

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από
τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
εννιά µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί-εκπαιδευτικοί
από το 3ο Επαγγελµατικό Λύκειο Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Τζαβάρα, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η Βουλή καλείται σήµερα να συζητήσει µια

πρόταση νόµου της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία κατά µια πολύ
πλούσια σε σηµασία σύµπτωση συνδέεται -ή τουλάχιστον συ-
νειρµικά έχει να κάνει- και µε την απειλή της πτώχευσης, η οποία
σε εθνικό επίπεδο µας έχει απασχολήσει πάρα πολύ έντονα, του-
λάχιστον ακούγοντας τον Πρωθυπουργό της χώρας να απευθύ-
νεται σε λόγους ιστορικής σηµασίας, όπως έχουν χαρακτηριστεί
από τις πλευρές της κυβερνητικής Πλειοψηφίας.

Το ερώτηµα που τίθεται ευθύς εξ αρχής, µετά τα όσα είπε ο
Υπουργός της ∆ικαιοσύνης, είναι ένα και µόνο. Αλήθεια σήµερα
ανακαλύψατε ότι ο τόπος έχει βρεθεί σε µια πρωτοφανή οικονο-
µική κρίση; Σήµερα για πρώτη φορά ανακαλύπτετε ότι η αξιοπι-
στία, την οποία εσείς προβάλλετε ως σηµαία απέναντι στους
κερδοσκόπους της Ευρώπης που επιβουλεύονται το ευρωπαϊκό
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νόµισµα και τη χώρα µας, αποτελεί πρώτιστο στόχο και σκοπό
της εθνικής µας ύπαρξης;

Αλλά πώς είναι δυνατόν να επικαλείστε ότι αυτήν τη σηµερινή
µέρα που πράγµατι έχει όλες τις προϋποθέσεις για να αποτελέ-
σει ορόσηµο και µάλιστα ορόσηµο αρνητικής φόρτισης, ενός αρ-
νητικού συµβολισµού, γιατί σήµερα αυτό το οποίο πέτυχε η
Κυβέρνηση ήταν να οδηγήσει τον τόπο σ’ ένα πρωτοφανή ζόφο
ψυχής, αυτοπεποίθησης και κυρίως µίας πρωτοφανούς εµπλο-
κής σε µία φτώχεια την οποία ποτέ ο τόπος δεν είχε περάσει.

Προσπαθείτε παρ’ όλα αυτά να συνδέσετε αυτήν τη σηµερινή
ηµέρα µε τον τρόπο µε τον οποίο η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας επί πεντέµισι χρόνια διαχειρίστηκε τις υποθέσεις αυτού
του τόπου.

Μα επιτέλους, νοµίζω ότι σ’ αυτήν την Αίθουσα πρέπει µε συ-
ντριβή και ειλικρίνεια να εµφανίζεστε και να προσπαθείτε, του-
λάχιστον, µε πειστικά επιχειρήµατα να µας εξηγήσετε πώς είναι
δυνατόν να αποκαθίσταται µε ένα τόσο πολύ αναξιόπιστο τρόπο,
η αξιοπιστία της χώρας.

Και πράγµατι είναι αναξιόπιστος ο τρόπος που επιλέξατε γιατί
πρώτον, από τα χείλη του ίδιου του Πρωθυπουργού χθες, µά-
θαµε ότι καλείστε να διαχειριστείτε µέτρα τα οποία ευρίσκονται
εκτός της αιτιολογικής σας φυσιογνωµίας. Αν πράγµατι ο Πρω-
θυπουργός της χώρας πιστεύει ότι από σήµερα και στο άµεσο
µέλλον η Κυβέρνηση θα διαχειριστεί έναν τρόπο διοίκησης των
κοινών πραγµάτων στον τοµέα της οικονοµίας µε µέσα τα οποία
ξεφεύγουν από τα όρια της ιδεολογικής της φυσιογνωµίας, φα-
ντάζεστε τι περιµένει τους πολίτες αυτής της χώρας.

Και το λέω πολύ περισσότερο, γιατί σ’ αυτήν την κρίση ειλι-
κρίνειας -που πράγµατι απετέλεσε η ρήση του Προέδρου- έχω να
αντιπαραθέσω, κύριε Υπουργέ τα εξής. Λησµονήσατε ότι πριν
από δύο χρόνια η χώρα έµπαινε στην οικονοµική κρίση και από
τα χείλη του τότε Πρωθυπουργού ο κόσµος, ο λαός αυτού του
τόπου αντιλαµβανόταν ότι έρχονται δύσκολες µέρες, εσείς -µε
τη φωτισµένη ηγεσία τότε του αρχηγού της αξιωµατικής αντιπο-
λίτευσης και του σηµερινού Προέδρου του Γιώργου Παπαν-
δρέου!- λέγατε ότι δεν έχει καµµία σχέση αυτή η καθοδήγηση,
αυτή η κακοκυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε την επερχό-
µενη οικονοµική κρίση. Λησµονήσατε τη στιγµή που τότε η κυ-
βέρνηση προσπαθούσε να πετύχει ό,τι καλύτερο µπορούσε να
εξασφαλίσει από τους ευρωπαϊκούς εταίρους µας, εσείς συκο-
φαντούσατε -και στο εσωτερικό και στο εξωτερικό- τις προσπά-
θειες που εγίνοντο. Μάλιστα σε συγκεκριµένους τοµείς, µε
συγκεκριµένα µέτρα τότε. Και σήµερα έρχεστε και λέτε ότι φταίει
η Νέα ∆ηµοκρατία γιατί το κράτος και η χώρα απώλεσε την αξιο-
πιστία της, απέναντι στους εταίρους της Ευρώπης, απέναντι
στους πολίτες αυτής της χώρας και απέναντι στον κόσµο ολό-
κληρο!

Μα, µήπως βρίσκεστε, πράγµατι, σ’ ένα χώρο που µόνο ψευ-
δαισθήσεις µπορείτε να έχετε γι’ αυτό που πράγµατι συµβαίνει σ’
αυτόν τον τόπο; Πώς είναι δυνατόν να δηµιουργείτε την εντύ-
πωση ότι ξαφνικά µε τα µέτρα που παίρνετε αντικαθίσταται η
αξιοπιστία του τόπου, όταν τουλάχιστον, αυτό που πράγµατι
απασχολεί τον τόπο -και είναι εκδηλώσεις παθογένειας δεκαε-
τιών- ούτε καν το αγγίζουν τα µέτρα σας. Ποιες είναι αυτές οι
παθογένειες;

Μήπως έχετε αντιληφθεί πόσο πολύ στοιχίζει στον τόπο, το γε-
γονός ότι η οικονοµία του δεν µπορεί να έχει ανταγωνιστικότητα,
αξιοπιστία και εν πάση περιπτώσει δεν µπορεί να στηρίξει έναν
άλλο τρόπο ζωής που να θεµελιώνει ένα άλλο παράδειγµα -
εκείνο που έχουµε όλοι ανάγκη και που είναι- το να µπορεί ένας
τόπος να παράγει ό,τι του χρειάζεται χωρίς να προσφεύγει σ’
αυτόν τον αχαλίνωτο δανεισµό;

Αυτό ο καθεστώς επεβλήθη στα πέντε χρόνια που κυβέρνησε
τον τόπο η Νέα ∆ηµοκρατία; Είναι αυτό, µία συνεπής και ειλικρι-
νής αντιµετώπιση του συγκεκριµένου προβλήµατος από εσάς
που βγαίνετε παντού, οπουδήποτε σας προσφέρετε βήµα και
κατηγορείτε τις κυβερνήσεις του Κώστα Καραµανλή, όταν ήταν
αυτός ο πρώτος που προεκλογικά είχε το θάρρος να αναγάγει
ως ύπατο διακύβευµα της πολιτικής µας ζωής το ζήτηµα της οι-
κονοµίας.

Και τότε, τον Οκτώβριο εσείς λέγατε στον ελληνικό λαό ότι δια-

θέτατε συγκεκριµένο σχέδιο εξόδου από την κρίση, ότι είχατε τα
µέσα και τα χρήµατα, ακόµα, ξέρατε πού θα τα βρείτε και τα ανεί-
σπρακτα χρέη των 300.000.000.000 που λίµναζαν στις τσέπες
των οφειλετών, θα είχατε τη δυνατότητα να τα εισπράξετε και
κατ’ αυτόν τον τρόπο να οδηγήσετε µε ασφάλεια τη χώρα εκτός
κρίσεως. Τι έγιναν απ’ όλες αυτές τις υποσχέσεις; Ποια µέτρα
πήρατε προς τις κατευθύνσεις αυτές;

Αντ’ αυτών τον Οκτώβριο ο δανεισµός θα εγίνετο µε πολύ πιο
πρόσφορους όρους. Τα spreads ήταν γύρω στις 130 µονάδες
και θα µπορούσατε τότε να έχετε απαλλάξει τον τόπο από χρέη
τόκων δισεκατοµµυρίων ευρώ εάν εγκαίρως θέτατε σε εφαρµογή
το υποτιθέµενο σχέδιό σας. Πέρασαν πέντε µήνες, αισίως, σή-
µερα µπαίνουµε στον έκτο και είχαµε δηλώσεις και µάλιστα και
του κυρίου Υπουργού της ∆ικαιοσύνης που διαβεβαίωναν το λαό
ότι µέτρα που έχουν σχέση µε τη µείωση ή την κατάργηση του
δέκατου τέταρτου µισθού δεν πρόκειται να λάβει η Κυβέρνηση.
Και πολύ περισσότερο ούτε αύξηση του ΦΠΑ είναι δυνατόν µία
σοσιαλδηµοκρατική Κυβέρνηση να εφαρµόσει, γιατί µία τέτοια
αύξηση εµµέσων φόρων πλήττει κατά τρόπο άδικο όλη την κοι-
νωνία. Ενώ αυτό που χρειάζεται ο τόπος είναι η φορολογία των
εχόντων και κατεχόντων. Πού είναι όλα αυτά;

Για να µπορέσουµε και εµείς να κρίνουµε εδώ στο Κοινοβού-
λιο µία Κυβέρνηση που την αξιοπρέπειά της οφείλει να τη στη-
ρίζει στην ιδεολογική της συνέπεια ή τουλάχιστον στη συνέπεια,
τη λογική που πρέπει να συνδέει τους λόγους και τα έργα ενός
σοβαρού κυβερνητικού φορέα. Τι έγιναν όλα αυτά;

Και επιτέλους δεν έχουν στεγνώσει ακόµα τα µελάνια αυτών οι
οποίοι έβγαιναν και αρθογραφούσαν, αλλά και οι ήχοι αυτοί που
κουδούνιζαν στα αφτιά µας µε τις βαρύγδουπες διαβεβαιώσεις,
πολύ µεγάλων Υπουργών, όταν στο πλευρό του λαού έλεγαν ότι
θα δώσουν µια µεγάλη µάχη για να τους αναγκάζουν τους κερ-
δοσκόπους που µας απειλούν να σεβαστούν την αξιοπρέπεια
αυτού του τόπου που ο Κώστας Καραµανλής την είχε τρώσει
ανεπανόρθωτα.

Μα, δεν είναι καταγέλαστοι σήµερα όσοι εµφανίζονται µπρο-
στά στο Κοινοβούλιο και εξακολουθούν να λένε ότι ξέρετε κάτι,
εµείς οι σοσιαλδηµοκράτες αναγκαζόµαστε και παίρνουµε αυτά
τα µέτρα παρ’ όλο που δεν µας εκφράζουν και τελικά τι γινόµα-
στε; Γινόµαστε συνέχεια και δείχνουµε συνέπεια σ’ αυτούς τους
οποίους πριν από µερικούς µήνες ή πριν από δύο, τρία, τέσσερα
χρόνια τους καταγγέλλαµε ως νεοφιλελεύθερους.

Άρα, λοιπόν, αυτό για το οποίο σήµερα πρέπει να απολογη-
θείτε µπροστά στον ελληνικό λαό είναι πρώτον, γιατί τον οδηγή-
σατε σ’ αυτή πράγµατι αποφράδα ηµέρα µε το να µην µπορείτε
επί έξι µήνες να συλλάβετε ένα σχέδιο εξόδου από την κρίση, µε
πολύ ολέθρια αποτελέσµατα για την οικονοµία και την κοινωνία.

Και το δεύτερο και σπουδαιότερο -που σας καθιστά θα έλεγα
και µοιραίους και τραγικούς παράγοντες στην ιστορία αυτού του
τόπου- είναι ότι, πράγµατι, το σηµερινό ορόσηµο έχει να κάνει
και µε το πέρασµα σε µία νέα ιστορική εποχή.

Στην ιστορική εποχή όπου πλέον θα πρέπει να εγκαταλείψουµε
τα στερεότυπα τα ιδεολογικά επάνω στα οποία οικοδοµήθηκε
πολιτικά, κοινωνικά και πολιτισµικά η Μεταπολίτευση.

Θα πρέπει να αντιληφθούµε ότι δεν µπορεί η Κυβέρνηση από
σήµερα και προς τα µπρος, να στηρίζεται στη βοήθεια που της
δίνουν κρατικοδίαιτοι συνδικαλιστές, εκείνοι οι οποίοι κάποτε συ-
γκυβερνούσαν τον τόπο και τον οδήγησαν σ’ αυτό το χάλι. Γιατί
το σηµερινό χάλι είναι πράγµατι παιδί πολλών πατέρων, οι οποίοι
δεν έχουν να κάνουν µε το 2004 έως το 2009, έχουν να κάνουν
και µε το 1981 και µε το 1985.

Κυρίως έχουν να κάνουν µ’ αυτήν την εκσυγχρονιστική λαί-
λαπα της Πρωθυπουργίας του κ. Σηµίτη, που δεν πρέπει να ξε-
χνάµε ότι µας απειλούσε στις αρχές του 2007 ή 2008 ότι η χώρα
θα πρέπει να καταφύγει ή απειλείται µε καταφυγή στις υπηρε-
σίες του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Εκεί που σήµερα ο
Πρωθυπουργός -που τότε κατήγγειλε τη Νέα ∆ηµοκρατία- µας
καλεί να πάµε ως έσχατο καταφύγιο σωτηρίας.

Αυτά, όµως, δείχνουν µια Κυβέρνηση επικίνδυνη. ∆είχνουν µια
Κυβέρνηση η οποία δεν σέβεται ούτε την ιδεολογία της, όταν
πρόκειται να κρατηθεί στην εξουσία. Αυτό και µόνο θέλει το πώς,
δηλαδή και µε ποια µέσα -ακόµα και τέτοια που να παραβιάζουν
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βασικές της ιδεολογικές αρχές- θα βρίσκεται στην εξουσία αυτού
του τόπου.

Φοβούµαι, όµως, ότι από σήµερα και µπρος αρχίζει µια αντί-
στροφη πορεία, αρχίζει να τρέχει ο ιστορικός χρόνος µε µία αντί-
στροφη φορά. Και είναι βέβαιο ότι δεν θα µακρύνει ποτέ ο καιρός
που θα πάτε εκεί όπου ήσαστε τα τελευταία χρόνια και όπου σας
αξίζει, µέχρι να ανακαλύψετε ένα καινούριο ιδεολόγηµα που θα
µπορεί να εκφράζει τις εγγενείς στάσεις για προκοπή και δηµι-
ουργία αυτής της κοινωνίας και αυτού του τόπου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζαβάρα.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ ο κ. Πέτρος Ευθυµίου.

Ορίστε, κύριε Ευθυµίου έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι κάθε

στιγµή του Κοινοβουλίου πρέπει να απαιτεί από κάθε πολιτική
παράταξη και κάθε συγκεκριµένο µέλος του Κοινοβουλίου, να
είναι όσο πιο κοντά γίνεται, όταν µιλάει, στην αλήθεια των πραγ-
µάτων και πάνω στην αλήθεια των πραγµάτων να χτίζει τις από-
ψεις σύµφωνα µε τις πεποιθήσεις του. Ειδικότερα όταν είµαστε
σε τέτοιες στιγµές κρίσης, η αλήθεια των πραγµάτων γίνεται κα-
τηγορική επιταγή.

Είναι βαθιά δυσάρεστο και θα έλεγα προοπτικά επικίνδυνο, ο
τόπος να βρίσκεται σ’ αυτήν την κρίση, ο λαός να βρίσκεται σ’
αυτήν τη δοκιµασία, και υπάρχουν πολιτικές δυνάµεις όπως η
Νέα ∆ηµοκρατία, δηλαδή, µε βάρος µακρό κυβερνητικής ευθύ-
νης, γιατί πράγµατι στα τριάντα έξι χρόνια της Μεταπολίτευσης
κυβέρνησε δέκα οκτώ το ΠΑΣΟΚ και δέκα επτά χρόνια η Νέα ∆η-
µοκρατία. Άρα, κάθε παράταξη µιλάει µε το βάρος των πράξεών
της και µιλάει, επίσης, µε το βάρος των παραλείψεών της.

Θα έλεγα ότι σήµερα εδώ υπήρξε ένα ρεσιτάλ µιας αρχής που
είναι καταδικαστέα από κάθε πολίτη, είναι η αρχή του Γκέµπελς.
Η αρχή της προπαγάνδας που λέει ότι «Το µέγεθος ενός ψέµα-
τος, οδηγεί στο να εµπεριέχει µια µορφή αλήθειας». Ο Γκέµπελς
είχε αυτήν την µεγάλη αρχή. Έλεγε απόλυτα, µα απόλυτα ψέ-
µατα, αλλά θεωρούσε ότι όσο πιο µεγάλο είναι το ψέµα, τελικά
ο λαός θα πει: «∆εν µπορεί κάποια αλήθεια θα υπάρχει»! ∆εν
µπορεί να δεχθεί ένας άνθρωπος, ότι µπορεί τόσο ανοικτά να χτί-
ζονται επιχειρήµατα στο ψέµα.

Ας πάµε, λοιπόν, στην αποκατάσταση της αλήθειας για ένα και
µόνο λόγο, γιατί ο ελληνικός λαός πρέπει να ξέρει τη φύση των
προβληµάτων που αντιµετωπίζουµε. Και η φύση των προβληµά-
των συνδέεται µε την αιτιολογία τους. Γιατί πρέπει να ξέρουµε το
λόγο που µας συµβαίνουν αυτά µέσα στην ευρωπαϊκή οικογένεια
και στους διεθνείς κερδοσκοπικούς κύκλους, ώστε να µην τα
επαναλάβει καµµία κυβέρνηση ποτέ.

Ποια είναι, λοιπόν, η αλήθεια σε σχέση µε όλα αυτά που συ-
στηµατικά και σήµερα η πλειονότητα των αγορητών της Νέας
∆ηµοκρατίας επιχείρησε µε την µέθοδο του Γκέµπελς, να αλλοι-
ώσει πλήρως; Ότι αυτός ο τόπος το 2004 παρεδόθη σε µια ορι-
σµένη κατάσταση. Η κατάσταση αυτή δηµοσιονοµικά,
αναπτυξιακά, λειτουργικά µπορεί να αξιολογηθεί στη µνήµη του
κάθε Έλληνα. Τι ήταν η Ελλάδα το 2004, η Ελλάδα των Ολυ-
µπιακών Αγώνων, η Ελλάδα όπως τη θυµάται να τη ζει τότε ο κα-
θένας.

Έκτοτε µεσολάβησαν πεντέµισι χρόνια διακυβέρνησης τα
οποία κατέληξαν στο αποτέλεσµα αυτή η χώρα να έχει το µεγα-
λύτερο έλλειµµα σε σχέση µε τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης
και να έχει µια γιγάντωση του δηµόσιου χρέους καθώς προσε-
τέθησαν τουλάχιστον 100.000.000.000 ευρώ αυτά τα πεντέµισι
χρόνια στο χρέος. Το ακόµα χειρότερο είναι ότι όχι µόνο αυξή-
θηκε το έλλειµµα µε πρωτοφανή τρόπο, όχι µόνο αυξήθηκε το
χρέος µε πρωτοφανείς ρυθµούς, αλλά την ίδια περίοδο -των πε-
ντέµισι χρόνων- η Ελλάδα κατρακύλησε τριάντα πέντε ολόκλη-
ρες θέσεις στην ανταγωνιστικότητα διεθνώς.

Ο καθένας, δηλαδή, που θέλει να αξιολογήσει αυτή τη χώρα,
είτε συνεταίρος µας είναι –στις άλλες δεκαπέντε χώρες του
ευρώ- είτε διεθνής κερδοσκόπος, βλέπει µετά από πεντέµισι
χρόνια και την εκτίναξη του ελλείµµατος και την εκτίναξη του

χρέους και τη καταβαράθρωση κατά τριάντα πέντε θέσεις της
ανταγωνιστικότητας της χώρας. Γατί έτσι είναι, δεν ίσχυε καµµία
από αυτές τις παραµέτρους πριν. Οι τρεις παράµετροι διαµορ-
φώθηκαν από την πρωτοφανή διαχείριση, την οποία ακολούθησε
η Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εύτερο ψέµα, το οποίο ακούστηκε µέσα εδώ, είναι πως ό,τι
µας συνέβη, είναι αποτέλεσµα της διεθνούς κρίσης. Η διεθνής
κρίση ξέσπασε επισήµως, κατηγορηµατικά, ανοικτά –το ξέρει και
ο τελευταίος φοιτητής οποιασδήποτε όχι απλώς οικονοµικής
σχολής- στις 16 Σεπτεµβρίου του 2008, όταν άρχισε το σηµειακό
στοιχείο της κατάρρευσης της «LEHMAN BROTHERS».

Πότε ειπώθηκε στην Ελλάδα ότι «τελειώσαµε»; Ειπώθηκε τρεις
µήνες πριν, από τον κ. Αλογοσκούφη Υπουργό Οικονοµίας και
Οικονοµικών του κ. Καραµανλή. Τον Ιούλιο του 2008 είπε ο κ.
Αλογοσκούφης το περίφηµο: «Πιάσαµε πάτο» και εξαπέλυσε το
φοροεισπρακτικό πακέτο των σχεδόν δυόµισι δισεκατοµµυρίων
ευρώ. Ποια σχέση, λοιπόν, έχει η ελληνική κρίση µε τη διεθνή,
όταν πριν από τη διεθνή κρίση είχε «γονατίσει» δηµοσιονοµικά η
χώρα από την –τουλάχιστον- άφρονα διαχείριση της Νέας ∆η-
µοκρατίας;

Και δεύτερον, τι σχέση έχουν όσα ακούσαµε εδώ µε τον τρόπο
διαχείρισης όλων αυτών των θεµάτων ως προς τους εταίρους
µας; Ήξερε κανείς Υπουργός της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι υπήρχε
επιστολή της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στις 2 Ιουλίου 2009 στην
Ελληνική Κυβέρνηση η οποία έλεγε: «Σας έχουν ξεφύγει όλα και
όπως πάτε το έλλειµµα θα πάει στο 10%»; Το ήξερε κανείς αυτό
εκτός από τον κ. Παπαθανασίου και τον κ. Καραµανλή; Ουδείς
Υπουργός καν το γνώριζε ή αν το γνώριζε, η ευθύνη είναι πολύ
µεγαλύτερη, είναι συλλογική πια, είναι όλης της Κυβέρνησης.

Η Ελλάδα πάντως, ο ελληνικός λαός, όλοι οι υπόλοιποι το ανα-
καλύψαµε στις 5 Οκτωβρίου. Ποιος διαβεβαίωνε εγγράφως τον
ελληνικό λαό και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι το έλλειµµα –
όντως- µας ξέφυγε από το 3% που έπρεπε να είναι, στο 6% τον
Σεπτέµβριο του 2009, δηλαδή, πριν έξι µήνες; ∆εν είναι ο Υπουρ-
γός Οικονοµίας και Οικονοµικών ο κ. Παπαθανασίου, που γρα-
πτώς λέει στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι είµαστε στο 6%; Και δεν
είναι ο τότε Πρωθυπουργός της χώρας που το επικυρώνει στα
κανάλια ενώπιον του ελληνικού λαού παραµονές των εκλογών,
ότι: «Ό,τι λέµε αυτό είναι»;

Και εσείς που «κτίσατε» προς τον ελληνικό λαό και προς την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή αυτό το ψευδές οικοδόµηµα, έρχεστε τώρα
και µέµφεστε ποιόν; Αυτόν που εισέπραξε -τον ελληνικό λαό δη-
λαδή- τα επίχειρα και της αποτυχίας και του ψεύδους σας; Και
θέλετε να αντιστρέψετε το ψεύδος εις βάρος του λαού και εις
βάρος του ΠΑΣΟΚ;

Αυτή είναι η συνθήκη που παρήγαγε, αυτό το πρωτοφανές τρι-
πλό βάρος, το οποίο κανείς δεν ήξερε, εκτός από αυτούς που το
προκάλεσαν και γι’ αυτό δραπέτευσαν µε αυτόν τον τρόπο. Κα-
νείς δεν το ήξερε, εκτός από όσους το διέπραξαν. Και αυτός που
το διέπραξε, αν θέλει να είναι τιµητής του ελληνικού λαού που το
υφίσταται και των πολιτικών δυνάµεων που τους διαδέχτηκαν,
τουλάχιστον είναι στη γραµµή Γκέµπελς, όσον αφορά την προ-
παγάνδα.

Όµως, όταν ένας λαός υποφέρει, δεν ανέχεται την προπα-
γάνδα και δεν ανέχεται την αντιστροφή της δικιάς του πραγµα-
τικότητας. Γι’ αυτό, φαντάζοµαι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον
έναν ή µε τον άλλο τρόπο, θα αναγκαστεί να αναπροσαρµόσει
και την επιχειρηµατολογία της και τη ρητορική της, γιατί είναι
προκλητική, όχι προς το ΠΑΣΟΚ, είναι προκλητική προς τον ελ-
ληνικό λαό, που καλείται να καταβάλει το τίµηµα αυτών των επι-
λογών που οδήγησαν σ’ αυτήν την κατάσταση.

Το ότι συνεχίζει η Νέα ∆ηµοκρατία αυτήν την πολιτική, είναι
φανερό και από το νόµο που εισηγείται. Ο νόµος που εισηγείται
έχει δύο πλευρές που νοµίζω ο ίδιος ο κύριος Υπουργός είπε ότι
θα συµπεριληφθεί στη νοµοθετική ρύθµιση για τη διασυνοριακή
νοµοθεσία περί Πτωχευτικού ∆ικαίου.

Το κλειδί, όµως, η κρίσιµη διατύπωση, ενώ επενδύθηκε µε µια
ρητορική για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, αφορά σε κάτι που
ο κ. Τζέκης επεσήµανε και στην επιτροπή και εδώ. Αφορά στα
χρέη των µεγάλων επιχειρήσεων και καλείται η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ να διαχειριστεί αυτά τα χρέη των µεγάλων επιχειρήσεων,
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µε τον ίδιο τρόπο που βούλιαξε τη χώρα τα προηγούµενα έξι
χρόνια. ∆ηλαδή, να επεκταθεί από τα δύο στα πέντε χρόνια και
σ’ αυτά τα χρόνια µε κρατική εγγύηση και οι τράπεζες να απο-
λαµβάνουν όλο το µερίδιο που τους αναλογεί και οι επιχειρήσεις
να µη δεσµεύονται να καταβάλουν όσα υποχρεούνται να κατα-
βάλουν, εξ ου και το 60%. Γιατί, είναι δυνατόν; Όποιος έχει κά-
ποια µικροµεσαία επιχείρηση ξέρει. Ήµουν ιδιοκτήτης
µικροµεσαίας επιχείρησης, κύριε Τζαβάρα, επί έξι χρόνια και
µπορείτε να µου πείτε εσείς, ποια µικροµεσαία επιχείρηση έχει
πρόβληµα µε τους δανειστές του 60% ή του 40%; Μόνο µια µε-
γάλη επιχείρηση έχει αυτές τις αναλογίες που ακριβώς το 60%
είναι κυρίως οι τράπεζες και το 40% είναι το µερίδιο των µικρών
προµηθευτών της και των εργαζοµένων.

Και για να είµαστε ξεκάθαροι, όπως δήλωσε ο Πρωθυπουργός
της χώρας, ο Γιώργος Παπανδρέου, εδώ σε αυτήν την Αίθουσα,
το ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι πριν από όλα το σχέδιο που έχουµε κατα-
θέσει είναι για να βγούµε από την κρίση, να σταθούµε τώρα απέ-
ναντι σ’ όλες τις πιέσεις για να βγούµε από την κρίση. Και για να
βγούµε από την κρίση σεβόµαστε και ενισχύουµε την υγιή επι-
χειρηµατικότητα, την επιχειρηµατικότητα, δηλαδή που πάει
µπροστά τη χώρα και πάει µπροστά µε ρίσκο, στο οποίο ρίσκο το
κράτος είναι υποχρεωµένο να συµπαρασταθεί. Όµως, δεν µπο-
ρεί κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας να συνεχιστεί αυτό το µοντέλο
που υψώσατε σε τέχνη, οι κρατικοδίαιτοι επιχειρηµατίες µέσω
του συστήµατος της αποµύζησης του πλούτου στο κοινό δίκτυο
µε τις τράπεζες να συνεχίσουν να παρατείνουν αυτήν την ιστο-
ρία, όπου ο λαός καλείται να πληρώνει την ασφάλεια των τρα-
πεζικών κερδών, την ασφάλεια του επιχειρηµατία και τη µη
επέκταση της παραγωγικής βάσης αυτής της χώρας.

Το επιχειρηµατικό πλάνο είναι µπροστά µας ως σηµαντικό,
αλλά στην πραγµατική έννοια του «επιχειρείν» που είναι «πα-
ράγω, διευρύνω την παραγωγική βάση, διαµορφώνω ανταγωνι-
στικά προϊόντα και εκεί προχωρώ για το συµφέρον της χώρας
όσο και της επιχείρησης».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Θα ήθελα να πω και κάτι τελευταίο. Μας κατηγορείτε ότι αρ-
γήσαµε. Αλλά, σας θυµίζω ότι για µας, επειδή ακριβώς οτιδήποτε
κάνουµε, έχει µία µόνη προµετωπίδα που είναι το εθνικό συµφέ-
ρον και εθνικό συµφέρον χωρίς τον ελληνικό λαό δεν είναι νοητό,
αυτή η χώρα δεν µπορεί να υπάρξει σε καµµιά πολιτική, αν δεν
είναι ο λαός στο κέντρο αυτής της πολιτικής. Για µας, κάθε µέτρο
έχει πίσω την εικόνα του Έλληνα, κάθε αριθµός έχει πίσω έναν
άνθρωπο. Θέλαµε να εξαντλήσουµε όλες τις δυνατότητες, να
ανταποκριθούµε σε όλες τις αναγκαιότητες, ώστε να είµαστε όσο
είναι δυνατόν πιο κοντά στη διαµόρφωση των προϋποθέσεων, µε
αυτά τα µέτρα να περάσουµε τον «κάβο» και να ανατρέψουµε
όλη αυτή τη συνθήκη σε µια προοπτική ανάπτυξης και κοινωνικής
δικαιοσύνης. Γι’ αυτό, όλο το σχέδιό µας είναι σχέδιο εξόδου
που, όµως, δεν θα µπορεί να υπάρξει, αν αυτήν τη στιγµή δεν
αποκαταστήσουµε ό,τι εσείς, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δια-
λύσατε, τον παραγωγικό ιστό της χώρας, τη δηµοσιονοµική της
αξιοπιστία, τη σχέση µας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, έτσι ώστε
να καταστούν όλα αυτά που συµβαίνουν δυνατά.

Όµως, πιστεύω ακράδαντα ότι µε τον Γιώργο Παπανδρέου,
µε το ΠΑΣΟΚ, µε όλους τους Έλληνες, που ξέρουν ότι η Ελλάδα
µπορεί, θα βγούµε τελικά από την κρίση παρά τις «Κασσάνδρες»
και παρά όσα ακούστηκαν ως τώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πέτρο Ευθυµίου.

Καλείται τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης να λάβει το
λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Βλέπω ότι ο κ. Ευθυµίου εξελίσσεται σε εµβριθή µελετητή των

προπαγανδιστικών µηχανισµών του Γ’ Ράιχ.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Γιατί τους απεχθάνοµαι βαθιά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και βεβαίως, αν κρίνω, αν δω τα µε-

γάλα προεκλογικά ψέµατα του ΠΑΣΟΚ, αυτό το πράγµα δεν µε

εκπλήσσει καθόλου. Πράγµατι, κύριε Ευθυµίου, έχετε εντρυφή-
σει τόσο πολύ στην προπαγανδιστική λογική του Γκέµπελς, που
έχετε γίνει εξπέρ, κατά κυριολεξία. Άλλωστε, φάνηκε ότι µε βάση
αυτά τα ψέµατα τα µεγάλα, τα προεκλογικά, του ΠΑΣΟΚ, κερδί-
σατε την εµπιστοσύνη, δυστυχώς, του ελληνικού λαού.

Έρχοµαι όµως, σε ένα ερώτηµα που υπεβλήθη και από τον κ.
Τζαβάρα, τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας. Ο κ. Τζαβάρας διερωτήθη τίνος παιδί είναι η ση-
µερινή κατάσταση των πραγµάτων.

Μα, αγαπητέ κύριε Τζαβάρα, υπάρχει ένα ανδρόγυνο που γέν-
νησε το σηµερινό παιδί και αυτό το ανδρόγυνο, αυτό το ζευγάρι
είναι το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία που µεταπολιτευτικά κυ-
βέρνησαν τη χώρα αυτή. Τώρα, αν θέλετε να πάρετε διαζύγιο ή
όχι, αυτό είναι δικό σας θέµα. Θα τα βρείτε µεταξύ σας, όπως τα
βρίσκατε τόσα χρόνια και κάνατε τα ίδια. Απλώς «ο Μανωλιός γύ-
ρισε την κάπα αλλιώς», έτσι λέµε στο χωριό µου.

Θέλω να κάνω και ένα σχόλιο σε σχέση µε τα λεχθέντα από
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. Κοιτάξτε, κύριε Τζέκη, εµείς ακολουθούµε ένα δόγµα.
Ακολουθούµε µία βασική κατευθυντήρια γραµµή και αυτή η βα-
σική κατευθυντήρια γραµµή ακούει στο όνοµα «πατριωτικός πα-
ρεµβατισµός». Θα µου επιτρέψετε να κάνω µία πολύ σηµαντική
και περιεκτική ανάλυση αυτού του όρου, του «πατριωτικού πα-
ρεµβατισµού».

Ο όρος αυτός παραπέµπει στην εξής σκέψη: Όταν το έθνος,
η πατρίδα –όροι, βέβαια, που όταν κάποιοι τους ακούν, µπορεί να
βγάζουν και σπυράκια, άλλο αυτό όµως –περνάει δύσκολες στιγ-
µές, η ελληνική κοινωνία, το ελληνικό έθνος πρέπει να γίνεται µία
«γροθιά», πρέπει να βρίσκει στοιχεία που ενώνουν, όχι στοιχεία
που διαιρούν και να δώσει τον αγώνα για να ξεπεράσει µία δύ-
σκολη κατάσταση πραγµάτων. Κατά τη διάρκεια του αγώνα
αυτού, βεβαίως και θα «µατώσουµε», βεβαίως και θα «ιδρώ-
σουµε», βεβαίως και θα αντιµετωπίσουµε ανυπέρβλητες δυσκο-
λίες και εµπόδια, αλλά ο στόχος πρέπει να είναι ένας, η σωτηρία
της πατρίδος. Τι σας ενόχλησε, λοιπόν, από αυτό που µόλις είπα
και που κατά καιρούς διατυπώνεται από τον Πρόεδρο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού;

Εσείς, βέβαια, καταλαβαίνω έχετε µία εκ διαµέτρου αντίθετη
άποψη. Λέτε ότι «όχι» σε στιγµές κρίσης πρέπει να δούµε αυτά
που διαιρούν και εισάγεται τη λογική της πάλης των τάξεων.
Έχουµε χρόνο για την πάλη των τάξεων, αφήστε να βγούµε από
το τούνελ τώρα, έχουµε χρόνο να παλεύουµε στη συνέχεια.

Λέτε και κάτι άλλο. Όλοι στο δρόµο, στο πεζοδρόµιο. Ωραία να
βγούµε όλοι στο δρόµο, στο πεζοδρόµιο. Ερώτηµα: Το αποτέ-
λεσµα ποιο θα είναι; Το να βγούµε να κάψουµε τα πάντα, να λε-
ηλατήσουµε τα πάντα, να αντιδράσουµε κατά τρόπο ακόµα πιο
µεγάλο απ’ αυτό που εσείς λέτε. Αυτό τι θα σηµαίνει όµως; Ποιο
το αποτέλεσµα µιας τέτοιας αντίδρασης, υπερβολικής, υπέρµε-
τρης όπως θέλετε πείτε την εσείς, ποιο θα είναι το αποτέλεσµα;
Χειρότερο για την πατρίδα ή καλύτερο για την πατρίδα;

Και επειδή σας άκουσα πολλές φορές και εσάς και άλλους του
κόµµατός σας να λένε ότι, το κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα, µα και
το προλεταριάτο δεν έχει πατρίδα. Άρα και η µια λογική και η
άλλη λογική οδηγούν σε αναίρεση της πατρίδας.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς λέµε ότι ούτε η µία άποψη είναι σωστή
ούτε η άλλη άποψη είναι σωστή, πατριωτικός παρεµβατισµός.
∆ιότι είναι µια στάση ευθύνης, είναι µια στάση που οδηγεί σε µια
συνεκτική αντιµετώπιση της κρίσης από το σύνολο της ελληνι-
κής κοινωνίας µε υπευθυνότητα και ρεαλισµό, πάνω απ’ όλα.

Έρχοµαι στην πρόταση νόµου της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αγα-
πητοί συνάδελφοι, δεν έχω κανένα πρόβληµα να πω ότι κινείται
προς τη σωστή κατεύθυνση. Επί της αρχής εµείς δεν έχουµε κα-
νένα πρόβληµα να υπερψηφίσουµε µια τέτοια πρόταση νόµου,
είναι όµως παρωνυχίδα. Είναι παρωνυχίδα, διότι δεν θα σωθούν
οι επιχειρήσεις από τέτοιου είδους προτάσεις.

Οι ελληνικές επιχειρήσεις θα διασωθούν, εάν υπάρξουν ευρύ-
τερες θεσµικές µεταρρυθµίσεις, πρώτον, και, δεύτερον, εάν
υπάρξουν έκτακτα µέτρα αντιµετώπισης της πίεσης της µεγάλης
που υφίστανται.

Θα µπορούσε κάποιος να ρωτήσει υπάρχει ένα τέτοιο µέτρο
έκτακτης απόδοσης; Έκτακτης λήψης, αλλά και έκτακτης από-
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δοσης; Βεβαίως θα πω, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει ένα τέτοιο
µέτρο και αυτό το µέτρο –το λέµε κατά καιρούς, πιστεύουµε ότι
το ακούει η Κυβέρνηση και θα το υιοθετήσει στην πορεία- είναι
η λήψη δανείων από το ΤΕΜΠΜΕ, προκειµένου οι επιχειρήσεις να
αποκτήσουν φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

∆ηλαδή εµείς θεωρούµε ότι θα είναι ένα µέτρο σωτηρίας για
τις ελληνικές µικροµεσαίες επιχειρήσεις σήµερα, εάν µέσω ΤΕ-
ΜΠΜΕ πάρουν δάνεια τα οποία κατευθείαν θα πάνε, είτε στα
ασφαλιστικά ταµεία, στις εισφορές που χρωστάνε στα ασφαλι-
στικά ταµεία για να πάρουν ασφαλιστική ενηµερότητα, είτε στα
ληξιπρόθεσµα χρέη που έχουν προς τις εφορίες για να πάρουν
φορολογική ενηµερότητα. Από ένα τέτοιο µέτρο, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, έχουµε να αναµένουµε πάρα πολλές ωφέλειες.

Πρώτον, θα διασωθούν εκατόν εξήντα χιλιάδες µικροµεσαίες
επιχειρήσεις και δεν θα χάσουν τη δουλειά τους διακόσιες χι-
λιάδες άνθρωποι. Πρόκειται για σηµαντικά µεγέθη τα οποία θα
πρέπει να ληφθούν πολύ σοβαρά υπ’ όψιν, σ’ αυτήν τη δύσκολη
οικονοµική συγκυρία που βιώνουµε.

∆εύτερον, τα ασφαλιστικά ταµεία θα γεµίσουν, όσο αυτό είναι
εφικτό, τα ταµεία τους.

Τρίτον, τα µεγέθη του προϋπολογισµού µας, θα δουν και καµ-
µία άσπρη µέρα. Αυτή την περιβόητη άσπρη τρύπα που όλοι
ακούµε και δεν βλέπουµε. Και βεβαίως καταλαβαίνετε ότι ένα τέ-
τοιο µέτρο θα λειτουργήσει ανακουφιστικά για τον επιχειρηµα-
τικό κόσµο της χώρας.

Άρα υπάρχουν µέτρα τα οποία µπορούµε να πάρουµε. Ακούω
όµως και τον αντίλογο σ’ αυτό το µέτρο που τώρα µόλις σας ανέ-
πτυξα. Λένε κάποιοι: Μα σε δύο-τρία χρόνια, λόγω της µεγάλης
δηµοσιονοµικής πίεσης που υφίστανται οι επιχειρήσεις και λόγω
της χαµηλής τους ανταγωνιστικότητας δεν θα είναι σε θέση να
αποδώσουν, να εξυπηρετήσουν τα χρέη τους.

Αυτό σηµαίνει ότι ο µηχανισµός εγγυήσεως του ΤΕΜΠΜΕ
υπάρχει κίνδυνος να καταρρεύσει, µε ό, τι αυτό σηµαίνει για το
δηµόσιο χρέος της χώρας. Ωραία, κατανοητός ο αντίλογος
αυτός, αλλά εδώ τώρα ερχόµαστε στο κυρίαρχο θέµα.

Το κυρίαρχο ζήτηµα, που πρέπει να απασχολεί, λοιπόν, το δη-
µόσιο διάλογο, για να µη φτάσουµε σ’ αυτή την κατάσταση πραγ-
µάτων που προείπα, είναι να αποφύγουµε την υφεσιακή
διαδικασία στην οποία δυστυχώς έχει εισέλθει η χώρα. Με βάσει
τα δεδοµένα της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας και της EURO-
STAT ήδη υπάρχει µία ένταση της ύφεσης στην Ελλάδα κατά το
τελευταίο τρίµηνο του 2009. Η υφεσιακή δε αυτή διαδικασία θα
κλιµακωθεί, έτη περαιτέρω κατά το πρώτο εξάµηνο του 2010
όπου οι προβλέψεις κάνουν λόγο για µια τεράστια εκτίναξη της
ανεργίας. Πώς µπορούµε να αποφύγουµε αυτή την υφεσιακή
προοπτική; Μπορούµε να την αποφύγουµε µε κάποια εργαλεία
συγκεκριµένα.

Πρώτον, πρέπει να αποκτήσει η χώρα οµαλή ροή χρηµατοδό-
τησης. Όσο οι τράπεζες έχουν τις στρόφιγγες κλειστές, οι ελλη-
νικές επιχειρήσεις δεν πρόκειται να δουν άσπρη µέρα.

∆εύτερον, πρέπει να κινηθεί ο µηχανισµός του ΕΣΠΑ. Από εκεί
περιµένουν οι επιχειρήσεις, αλλά και η ελληνική περιφέρεια να
αρχίσει µία αναπτυξιακή διαδικασία και προοπτική.

Τρίτον, θα πάρει µπροστά και το πρόγραµµα δηµοσίων έργων.
Τέταρτον, να γίνουν συµβάσεις, να παραχωρηθούν σε συµβα-

σιούχους µεγάλα έργα, να προχωρήσει επιτέλους ένα ευρύ πρό-
γραµµα αποκρατικοποιήσεων. Αυτά είναι σοβαρά µέτρα, αυτή
είναι σοβαρή προοπτική που µπορεί να οδηγήσει τις ελληνικές
επιχειρήσεις να γίνουν βιώσιµες.

Ακούστε όµως πως έχει η πραγµατικότητα. Το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Έργων -ανακοινώθηκε χθες- περιστέλλεται κατά
500.000.000 ευρώ. Ακούστε δε τι οµολογήθηκε, από την αξιότιµη
Υπουργό Οικονοµίας, κ. Κατσέλη. Είπε η κ. Κατσέλη ότι από την
1 Νοεµβρίου του 2009 µέχρι 10 Φεβρουαρίου του 2010 ενεκρί-
θησαν από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Έργων χρηµατοδοτήσεις
ύψους 2,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Ξέρετε πόσα απ’ αυτά τα χρή-
µατα έχουν εκταµιευτεί, πόσα απ’ αυτά τα χρήµατα, τα δισεκα-
τοµµύρια που εγκρίθηκαν, έχουν φτάσει στην αγορά; Έχουν
φτάσει στην αγορά µόνο 130.000.000 ευρώ από τα δισεκατοµ-
µύρια που πράγµατι ενεκρίθησαν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Άρα, λοιπόν –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- όσο το χρήµα δεν

φτάνει στην αγορά, όσο η ρευστότητα δεν ανεβαίνει στην αγορά
δεν θα σώσουν τις ελληνικές επιχειρήσεις ηµίµετρα, ασπιρίνες
του τύπου της προτάσεως νόµου που κατετέθη από τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Ξαναλέµε κινείτε προς τη σωστή κατεύθυνση αλλά
είναι απειροελάχιστη η συµβολή που µπορεί να έχει ένα τέτοιο
µέτρο στη διάρθρωση και την εξυγίανση των ελληνικών επιχει-
ρήσεων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Τζέκη, σας ανακοινώνω ότι ο

Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των κατέθεσε σχέδιο νόµου: «Επιλογή δικαστικών λειτουργών
στις κορυφαίες θέσεις της ∆ικαιοσύνης και επαναφορά του αυ-
τοδιοίκητου των ∆ικαστηρίων».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Τζέκης έχει το λόγο για µια σύντοµη δευτερολογία, υπο-

θέτω.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και µέσα από τη σηµερινή συζήτηση, που εξελίχθηκε βέβαια

επάνω στα µέτρα που εξήγγειλε χθες η Κυβέρνηση, αναδει-
κνύονται σοβαρές πολιτικές ευθύνες που ανήκουν διαχρονικά
στις κυβερνήσεις, αυτό ειπώθηκε άλλωστε από πολλούς οµιλη-
τές. Εκείνο όµως που δεν λέγεται είναι τελικά µέσα από την ευ-
θύνη αυτών των κυβερνητικών επιλογών ποιος χρεώνεται και
ποιος κερδίζει. Γιατί το δηµόσιο χρέος και το δηµόσιο έλλειµµα,
κύριε Πρόεδρε, δεν προέκυψε από το πουθενά. Συγκεκριµένες
αιτίες υπήρξαν και υπάρχουν.

∆εν µπορούµε να δεχθούµε ότι δεν παράγεται εθνικό προϊόν
σε αυτή τη χώρα. Παράγεται και το έχουµε αποδείξει ότι, δη-
λαδή, στα δέκα χρόνια διακυβέρνησης των δύο κοµµάτων,
ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας, πάνω από δυόµισι τρισεκατοµ-
µύρια ευρώ είναι ο πλούτος που παρήχθη και βέβαια οι εργαζό-
µενοι και τα άλλα λαϊκά στρώµατα τον έχουν παράξει.

Εποµένως πρέπει να δεις σε όλα αυτά τα χρόνια η διανοµή
πώς έγινε και προς ποιον έγινε. Έτσι, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε,
όταν µειώνεις τον ανώτατο φορολογικό συντελεστή από το 45,
στο 35, στο 25 και τώρα στο 20 έχεις απώλεια δεκάδων δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ το χρόνο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σαράντα πέντε ξαναγίνεται τώρα.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μιλάω για τα νοµικά πρόσωπα, γιατί ξέ-

ρετε από το 2000 µέχρι το 2008 τα νοµικά πρόσωπα από 48%
έπεσαν στο 30,96%, ενώ η φορολογία των φυσικών προσώπων,
την ίδια περίοδο, από 51% ανέβηκε στο 69%. ∆ηλαδή, πληρώ-
νουν οι εργαζόµενοι και τα άλλα λαϊκά στρώµατα.

Εποµένως υπάρχει περιθώριο είσπραξης οφειλών προς το δη-
µόσιο, να µειωθούν ακριβώς και τα εξοπλιστικά προγράµµατα.
Είχαµε τον προϋπολογισµό του 2010, κύριε Πρόεδρε,
15.000.000.000 θα δώσουµε για εξοπλιστικά προγράµµατα και
για το τοκοχρεολύσια για δανεισµό στρατιωτικό. Εποµένως δεν
υπάρχουν από κει περιθώρια να καλύψεις και πρέπει να επιβάλεις
νέους φόρους, έµµεσους φόρους, άµεσους φόρους στα λαϊκά
στρώµατα, στους εργαζόµενους;

Και εµείς προτείναµε συγκεκριµένες προτάσεις πάνω σε αυτά
τα θέµατα, τα οποία απέρριψαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις και
για το συνταξιοδοτικό, να επιστρέψουν πίσω όλα τα κλεµµένα.
Και, βέβαια, ακούστηκε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας για
τον πατριωτισµό, τη θέση που ανέπτυξε. Ναι, εξακολουθούµε και
λέµε ότι αυτοί που κατέχουν το κεφάλαιο δεν επιλέγουν πατρίδα,
πατρίδα είναι όπου γης, εκεί που θα βγάλουν το µεγαλύτερο κέρ-
δος και αυτό γίνεται και µε την ανοχή όλων των κυβερνήσεων.
Αλλά, το προλεταριάτο έχει πατρίδα και βέβαια τον πατριωτισµό
του, το γνήσιο, τον συνδέει µε τον διεθνισµό. ∆ηλαδή και δίνει
τη µάχη µέσα στο εθνικό επίπεδο, αλλά και στο διεθνικό επίπεδο,
γιατί οι εργάτες δεν έχουν να διαχωρίσουν τίποτα µεταξύ τους.
Έχουν τον ίδιο ταξικό αντίπαλο, είναι αυτός που, µέσα από την
υπερεκµετάλλευση των κυβερνητικών επιλογών, καλείτε το λαό
να πληρώσει και σήµερα τα σπασµένα.

Εποµένως και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, το Κοµµουνι-
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στικό Κόµµα Ελλάδας, ναι, καλεί τον κόσµο να βγει έξω, να αγω-
νιστεί να µην περάσουν τα µέτρα, να διεκδικήσει τα δικαιώµατά
του που τα δικαιούται και πολύ περισσότερο να ανατρέψει συ-
σχετισµούς πολιτικούς και κοινωνικούς.

Και βέβαια, εµείς δεν λέµε, κύριε Πρόεδρε, να λεηλατήσουν,
να σπάσουν, να κάψουν. Άλλοι είναι αυτοί που λεηλατούν µέσα
από τις κυβερνητικές επιλογές και την υποστήριξη των κοµµά-
των, όπως κάνει και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, για να ενι-
σχυθούν τα κέρδη του µεγάλου κεφαλαίου, των µεγάλων
επιχειρηµατικών οµίλων.

∆εν µιλώ χωρίς επιχειρήµατα. Θα καταθέσω στα Πρακτικά της
Βουλής τι είχε πει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού όταν συζητήσαµε για το περίφηµο επίδοµα κοινωνικής
αλληλεγγύης και για το δέκατο τέταρτο µισθό και πολύ περισ-
σότερο βέβαια, απευθυνόµενος στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας, ότι εάν χρειαστεί για το καλό της πατρίδας, ναι, θα
µειωθούν και οι µισθοί.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Άγγελο Τζέκη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δευ-

τερολογήσω.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, και εµείς θα

δευτερολογήσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, όπως θέλετε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα τρεις µα-
θητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους από
το Γενικό Λύκειο Ύδρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε ∆ένδια, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε, µε την
παράκληση να είµαστε όσο γίνεται πιο ευσύνοπτοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ: Θα µου επιτρέψετε να πω ότι ορθώς -
και όπως ήταν αναµενόµενο- η συζήτηση σήµερα δεν περιορί-
στηκε στο συγκεκριµένο νοµοθέτηµα, το οποίο πράγµατι είναι
ένα χρήσιµο εργαλείο, δεν διεκδικεί τις δάφνες της λυδίας λίθου,
όµως είναι ένα χρήσιµο εργαλείο, που εφόσον η Κυβέρνηση το
είχε υιοθετήσει και µπορούσαµε να το ψηφίσουµε, θα βοηθούσε
τις επιχειρήσεις. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, αυτό το οποίο έγινε
σήµερα είναι να υπάρξει µια συζήτηση συνολικά για τα οικονο-
µικά προβλήµατα και τα µέτρα, που χθες ανακοινώθηκαν από την
πλευρά της Κυβέρνησης.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι αυτό το οποίο τελικά διεφάνη και
στη συζήτηση σήµερα στην Εθνική Αντιπροσωπεία είναι αυτό
που νοµίζω ότι η ελληνική κοινωνία σε µεγάλο βαθµό ξέρει, έστω
και αν ακόµα δηµοσκοπικά δεν αποτυπώνεται. Και ποιο είναι
αυτό; Αυτό είναι ότι η Κυβέρνηση προσπάθησε να κάνει κάτι, το
οποίο θα µου επιτρέψετε να χαρακτηρίσω «κουτοπονηριά». Και
τι ήταν αυτό; Να αυξήσει, κατ’ αρχάς, τεχνηέντως το έλλειµµα,
ώστε να φανεί µετά στους Ευρωπαίους ηµετέρους µας ότι το µεί-
ωσε, χωρίς να χρειαστεί να πάρει µέτρα.

Έτσι, µε δηµιουργική λογιστική, µετά τον Οκτώβριο του 2009,
εξ ου και η αναφορά στην πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής, φούσκωσε το έλλειµµα και το
φούσκωσε δραµατικά. Έχει κατατεθεί κατά τη συζήτηση του
προϋπολογισµού και δεκάδες φορές σε αυτήν την Αίθουσα µε
ποιους συγκεκριµένους αριθµούς φούσκωσε αυτό το έλλειµµα.
Τα έχουµε πει επανειληµµένως, αξίζει απλώς να τα θυµίσω, για
να µη νοµίζει η ελληνική κοινωνία ότι χρησιµοποιούµε ένα αστή-
ριχτο επιχείρηµα.

Πρώτον, δεν κατέγραψαν τα έσοδα από την Ευρωπαϊκή
Ένωση ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αύξηση της επιστρο-
φής φόρων κατά 1.300 δισεκατοµµύρια ευρώ, πάγωµα τακτο-
ποίησης ηµιυπαίθριων 1.100 δισεκατοµµύρια ευρώ, µεθοδευµένη

µείωση στις εθνικολογιστικές διαφορές 885, µη εφαρµογή
φόρου στα λαχεία και την ενεργοποίηση του «ΞΥΣΤΟ» 700, µε-
τακύλιση εσόδων ΕΤΑΚ στον επόµενο χρόνο άλλα 300, µη εφαρ-
µογή του φόρου στα σκάφη άλλα 80. Και αύξησε συγκεκριµένες
δαπάνες, την επιχορήγηση των ασφαλιστικών ταµείων εποµένων
ετών 1.960, τις οφειλές νοσοκοµείων προηγουµένων ετών 1.400,
µη επαναλαµβανόµενες δαπάνες 757, δαπάνη εξοπλιστικών που
αφορά το 2010.

Εµείς στην άθλια αυτή οικονοµική κατάσταση φανήκαµε τόσο
καλοπληρωτές, που περάσαµε 667.000.000 να τα πληρώσουµε
ένα χρόνο πριν, µπράβο µας. Και από κει και πέρα το έκτακτο
επίδοµα αλληλεγγύης ενώ θα µπορούσε να περάσει στο 2010,
τα 500.000.000 πέρασαν στο 2009. Αυτά µετέτρεψαν το έλλειµµα
από 8,2 έως 8,5 σε 12,7. Το ξέρουµε όλοι. Και βεβαίως, είµαστε
όλοι –όλοι εννοώ όχι µόνο εµάς σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά η ελ-
ληνική κοινωνία στο σύνολό της, ο ελληνικός λαός- θύµα αυτής
της κυβερνητικής τακτικής.

∆ιότι, θυµίζω τα spreads δεν άρχισαν να ανοίγουν ούτε στις 5
Οκτωβρίου του 2010, ούτε µετά την ανακοίνωση του κυβερνητι-
κού ισχυρισµού περί 12,7, αλλά µόνο όταν φάνηκε ότι ο κυβερ-
νητικός ισχυρισµός περί 12,7 δεν συνδυαζόταν µε τη λήψη
οιουδήποτε µέτρου. ∆ηλαδή, στο τέλος του Οκτώβρη, αρχές του
Νοέµβρη του 2009 εκεί άρχισε και το δράµα της ελληνικής οικο-
νοµίας. Το δράµα το οποίο εξελίσσεται, υπήρξε πρώτο πακέτο
µέτρων, ζούµε από χθες το δεύτερο πακέτο µέτρων και βεβαίως
δεν υπάρχει τέλος. Γιατί, όπως είπα και στην πρωτολογία αυτά τα
µέτρα οδηγούν στο απόλυτο πουθενά, είναι µέτρα που δεν επι-
λύουν την κρίση, είναι µέτρα που βαθαίνουν την κρίση, είναι
µέτρα που λαµβάνονται αγνοώντας την ουσία του προβλήµατος.
Και όταν αγνοείται η ουσία ενός προβλήµατος, όταν αγνοείται
µια ασθένεια, δεν είναι δυνατόν ποτέ να προσφερθεί το φάρ-
µακο.

Αυτό που κάνει η Κυβέρνηση είναι ότι προβαίνει σε τακτοποί-
ηση βιβλίων εις βάρος των αδυνάτων. Το ίδιο πρόβληµα που
έχουµε φέτος θα το βρούµε και του χρόνου, νέα µέτρα θα πρέ-
πει να λάβει του χρόνου, νέα µέτρα θα πρέπει να λάβει και τον
επόµενο χρόνο.

Εµείς ως αντιπολίτευση, διά του Προέδρου µας, προτείναµε
συγκεκριµένα µέτρα, µε συγκεκριµένη κοστολόγηση, µε την
οποία θα µπορούσαµε να επιλύσουµε το πρόβληµα.

Καταλήγω ως προς τα αναφερόµενα στην πολιτεία της προη-
γούµενης δικής µας κυβέρνησης. Κοιτάξτε, γίνεται µια µεγάλη
προσπάθεια να απαξιωθεί ο Κώστας Καραµανλής, το αντιλαµ-
βανόµαστε όλοι. Εµένα θα µου επιτρέψετε να πω ότι κατ’ αρχάς,
η θέση µου ως προς τον άνθρωπο και την πολιτεία είναι δεδο-
µένη, αλλά πέρα αυτού τού οφείλουµε δικαιοσύνη. Από τον Ιού-
νιο του 2009 κάλεσε τον κ. Γεώργιο Παπανδρέου και του ζήτησε
να διευκρινίσει τη στάση του, ώστε να µπορέσουµε εµείς ως Κυ-
βέρνηση τότε, να πάρουµε µέτρα. Από τον Ιούνιο του 2009!

Όταν ο κ. Γιώργος Παπανδρέου έκλεισε τα αυτιά του στην
προφανή κρίση και ήρθε εδώ να µας πει ότι κρίση δεν υπάρχει
και είναι δηµιούργηµα και ισχυρισµός της Νέας ∆ηµοκρατίας,
πήγαµε στις εκλογές τον Οκτώβριο του 2009 µε ένα σαφές πρό-
γραµµα, το οποίο έλεγε ειλικρινά στον ελληνικό λαό τι πρέπει να
συµβεί. Θα µου επιτρέψετε να πω ότι η παρουσία αυτής της κυ-
βέρνησης και η πορεία της θα δικαιωθεί στο µέλλον στη συνεί-
δηση της ελληνικής κοινωνίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
∆ένδια.

Ο κ. Παυλόπουλος έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, επειδή ακούστηκε προηγουµένως και περί

προπαγάνδας και περί Γκέµπελς, οφείλω να οµολογήσω ότι δεν
µπορώ να µιλήσω µε τους ίδιους όρους γιατί και η παιδεία µου
και η νοοτροπία µου είναι εντελώς ξένη προς τις µεθόδους του
Γκέµπελς, δεν ξέρω λοιπόν ποια είναι αυτή η νοοτροπία του και
δεν µετέρχοµαι τα επιχειρήµατά του. ‘

Μπορώ, όµως, να πω ότι τα πέντε λεπτά που έχω µπροστά
µου, τα πέντε λεπτά αλήθειας µπορούν -και ας µη φανεί υπερ-
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βολικό- να διαλύσουν δεκαετίες οργανωµένης και συνειδητής
παραπληροφόρησης. Με αυτόν τον όρο και µε αυτήν την έννοια
θα προσπαθήσω σε αυτόν το λίγο χρόνο να ανασκευάσω όσα
ελέχθησαν προηγουµένως και τα οποία συνεχίζουν την παρα-
πληροφόρηση.

Βεβαίως και οι παρατάξεις που κυβέρνησαν τον τόπο έχουν
µοιραστεί το χρόνο και είναι γνωστή η προσφορά τους. Θέλησε,
λοιπόν, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ να πάµε
νωρίτερα και βεβαίως θα του θυµίσω την αποκατάσταση της ∆η-
µοκρατίας, το Σύνταγµα κυρίως, όµως, την πορεία µας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση πού την οφείλουµε; Σε ποια παράταξη; Και έχει
σηµασία αυτό, όταν σήµερα δίνουµε τον αγώνα να µείνουµε
µέσα στην Ευρωζώνη και στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ας σκεφτεί, όµως, κανείς ποια ήταν η νοοτροπία άλλων. Και το
λέω γιατί φτάνουµε στο σηµείο περίπου σήµερα το ΠΑΣΟΚ να
διεκδικεί ακόµα και την πορεία στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Γιατί
αυτό είναι η οργανωµένη προπαγάνδα και η οργανωµένη παρα-
πληροφόρηση. Να ξεχνάµε το παρελθόν. Ας µην πάµε, όµως,
τόσο µακριά. Ας γυρίσουµε να δούµε το υπόλοιπο κοµµάτι.

Τα µεγέθη που σήµερα βαρύνουν τον τόπο και το λαό µας, το
χρέος, το έλλειµµα, τίνος παιδί είναι το χρέος; Του Γενικού Λο-
γιστηρίου τα στοιχεία είναι εδώ και αύριο που θα συζητάµε γε-
νικά τα µέτρα, θα φανεί και πάλι η αλήθεια. Το δηµόσιο χρέος
που το άφησε 26,5% η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το
1981, πήγε πάνω από 100% το 2004 από τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ στη συντριπτική πλειοψηφία.

Ξέρουµε τι µας παρέδωσε η κυβέρνηση Σηµίτη. Η κυβέρνηση
Σηµίτη που δεν είχε αντιµετωπίσει καµµία οικονοµική κρίση -και
Ολυµπιακή µάλιστα περίοδο πέρασε- µας άφησε το έλλειµµα
7,5%, µας άφησε το δηµόσιο χρέος πάνω από 100% και την ανερ-
γία 11,5%.

Η κυβέρνηση Καραµανλή -και πρέπει να αποδώσουµε αλήθεια
και δικαιοσύνη όπως ελέχθη προηγουµένως από τον κ. ∆ένδια-
όσο δεν υπήρχε η κρίση, µέσα σε δυόµισι-τρία χρόνια, το 2007
κατέβασε το έλλειµµα κάτω από εκεί που απαιτούσε το όριο στα-
θερότητας, κάτω από 3%, κατέβασε το δηµόσιο χρέος στο 95%
και την ανεργία στο 7%.

Άρχισε η παγκόσµια κρίση, πήραµε αµέσως τα µέτρα που
έπρεπε να πάρουµε, όταν ο κ. Παπανδρέου έλεγε ότι δεν υπάρ-
χει παγκόσµια κρίση. Όταν έλεγε «δεν θα πω ούτε ένα ναι» στα
µέτρα που έπρεπε να πάρουµε. Όταν συκοφαντούσε την Ελλάδα
ακόµα και στα διεθνή fora.

Πήραµε τα µέτρα εκείνα άµεσα, τα οποία τουλάχιστον µας
επέτρεψαν όταν παραδώσαµε την κυβέρνηση στο ΠΑΣΟΚ µετά
από την ετυµηγορία του ελληνικού λαού, η Ελλάδα να είναι σε
καλύτερη κατάσταση από άλλες χώρες, οι οποίες πραγµατικά
προηγουµένως είχαν καλύτερα µεγέθη από εµάς. ∆εν το ξέραµε
λοιπόν τι συνέβαινε µε χώρες, όπως είναι, παραδείγµατος χάριν,
η Ιρλανδία, η Ιταλία, η Αγγλία, η Ισπανία; ∆εν θυµόµαστε ότι όταν
παραδώσαµε την εποχή εκείνη την κυβέρνηση βεβαίως το έλ-
λειµµα ήταν 8,5%, αλλά του κ. Σηµίτη το έλλειµµα ήταν 7,5% όταν
µας το παρέδωσε, χωρίς να υπάρχει καµµία κρίση. Η ανεργία δεν
ξεπέρναγε το 8,5% και την είχαµε πάρει 11,5% παρά την κρίση.

Βεβαίως, αυξήθηκε το δηµόσιο χρέος γιατί δανειστήκαµε και
αυτό µην το ξεχνάµε, γιατί ανέφερε ο κ. Ευθυµίου ορισµένα µε-
γέθη. Ξεχνάµε ότι από τα 100.000.000.000 ευρώ, τουλάχιστον τα
64.000.000.000 ευρώ ήταν τα τοκοχρεολύσια του ΠΑΣΟΚ και τα
10.000.000.000 ευρώ ήταν χρέη από νοσοκοµεία από προηγού-
µενες περιόδους; ∆εν το ξέρουµε αυτό;

Το πρωτογενές χρέος που δηµιουργήθηκε από την κυβέρνηση
Καραµανλή έχει καµµία σχέση µε αυτά τα οποία λέγονται σή-
µερα; Η Ελλάδα την εποχή εκείνη, όταν παραδώσαµε την κυ-
βέρνηση, δεν είχε τα spreads, τα οποία έχει σήµερα. Γιατί
προέκυψαν όλα αυτά;

Γιατί ο κ. Παπανδρέου συκοφάντησε την Ελλάδα πριν, γιατί
δεν είπε την αλήθεια στον ελληνικό λαό. Και όταν ο κ. Καραµαν-
λής είπε στον ελληνικό λαό την αλήθεια, γιατί λέγεται ότι απέ-
κρυψε ποια ήταν η συζήτηση µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µα ο κ.
Καραµανλής -κάτω µάλιστα από τον εκβιασµό του ΠΑΣΟΚ για να
πάµε άµεσα σε εκλογές, όπως και να έχει το πράγµα µπροστά
στη µακρά προεκλογική περίοδο- είπε ότι από τις Βρυξέλλες,

από την Ευρωπαϊκή Ένωση για να µπορέσουµε σε δύο χρόνια
να κατέβουµε πάλι κάτω από 3%, πρέπει να πάρουµε συγκεκρι-
µένα µέτρα, µέσα στον Οκτώβρη, που έχουν κόστος.

Ο κ. Παπανδρέου έλεγε ότι δεν έχουν κανένα κόστος και δεν
χρειάζεται να πάρουµε αυτά τα µέτρα. Έγινε Κυβέρνηση. Βολό-
δερνε πέντε µήνες, του κράδαιναν από τις Βρυξέλλες κάθε φορά
ότι δεν παίρνει µέτρα και δεν αποφασίζει. Έχασε την περίοδο,
έχασε το χρόνο, φτάσαµε σήµερα να πάρουµε αυτά τα µέτρα.
Τα µέτρα αυτά είναι αποτέλεσµα της ολιγωρίας, της ανευθυνό-
τητας και της ανετοιµότητας του ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η αλήθεια.
Αυτή η παράταξη απέναντι σε ένα ΠΑΣΟΚ που δεν είπε ούτε ένα
«ναι» πριν, λέει «ναι» να βάλω πλάτη όπου πρέπει, αλλά όχι να
βάλει και πλάτη στην παραπληροφόρηση ούτε βεβαίως σε µέτρα
τα οποία είναι βέβαιο ότι θα επιτείνουν την ύφεση και την κοινω-
νική αδικία.

Αυτή είναι η αλήθεια, είχα πέντε λεπτά, έγιναν πεντέµισι τα
λεπτά για να µπορέσω να την αποκαταστήσω. Λυπάµαι, κύριε
Πρόεδρε, αλλά σας είπα δεκαετίες πραγµατικά παραπληροφό-
ρησης, οργανωµένης και συνειδητής, µπορούν, το πιστεύω, µέσα
από µία προσπάθεια όλων µας, να αναδείξουν την αλήθεια µέσα
σε λίγα λεπτά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σε κάθε περίπτωση η
αλήθεια σώζει.

Ευχαριστούµε τον κ. Παυλόπουλο.
Έχω ένα θέµα µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και

θέλω να το προταξινοµήσω. Θα λάβετε το λόγο, κύριε Ευθυµίου;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Θα λάβει το λόγο ο Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε.
Μισό λεπτό. Έχουµε µία παρένθετη παρέµβαση του κ. Ρο-

ντούλη νοµίζω εν σχέσει προς τη δευτερολογία του κ. Τζέκη. Θα
απαντήσει ο κ. Ροντούλης, δεν θα δοθεί συνέχεια και θα λήξει το
θέµα

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Ροντούλης έχει το

λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Προς αποκατάσταση της αληθείας, διότι ο κ. Τζέκης, ο αγα-

πητός συνάδελφος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, προς επίρ-
ρωση του λόγου του κατέθεσε και πρακτικά στη Βουλή.

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, κάποια πράγµατα. Αναφέρθηκε
στην τοποθέτηση που έκανε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδό-
ξου Συναγερµού για τον δέκατο τέταρτο µισθό. Το αληθές είναι
ότι ουδέποτε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού
έκανε λόγο για περικοπή του δεκάτου τετάρτου µισθού. Αντιθέ-
τως, έκανε µία ιστορική αναφορά και είναι καταγεγραµµένο στα
Πρακτικά πώς µπήκε ο δέκατος τέταρτος µισθός επί Πιπινέλη και
µάλιστα προείπε τα µελλούµενα, δηλαδή αυτά που συµβαίνουν
σήµερα.

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού έχει µία µε-
γάλη εµπειρία από την Ευρωπαϊκή Ένωση λόγω και της θητείας
του και στην Ευρωβουλή. Εκεί, λοιπόν, έγινε δέκτης της εξής
αντίδρασης από την πλευρά των Ευρωπαίων. Του έλεγαν λοιπόν
συνάδελφοί του: «Πού βρήκατε εσείς στην Ελλάδα τον δέκατο
τέταρτο µισθό;».

Εδώ µέσα στη Βουλή, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συ-
ναγερµού είπε, προειδοποίησε ότι θα έρθει η ώρα που θα χτυ-
πηθεί ο δέκατος τέταρτος µισθός. Άρα, λοιπόν, να µην
παραποιούµε τα πράγµατα. Η προειδοποίηση Καρατζαφέρη δεν
είναι εχθρική στάση έναντι του δεκάτου τετάρτου µισθού. Και
προς επίρρωση των όσων λέγω, κύριε Πρόεδρε, δεν θα βραδύ-
νει να διαψευστεί ο κ. Τζέκης, διότι αύριο ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός θα καταψηφίσει, κύριε Τζέκη, τον περιορισµό κατά
30% του επιδόµατος αδείας, του δώρου των Χριστουγέννων και
του δώρου του Πάσχα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα τα δούµε αύριο
αυτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, όχι σας παρακαλώ, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σαφής και επαρκής η
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εξήγησή σας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να µην αιωρείται, διότι γίνεται µία

προσπάθεια φαιάς προπαγάνδας κατά του Λαϊκού Ορθοδόξου
Συναγερµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σαφής και επαρκής η
εξήγησή σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εύτερον, ο κ. Τζέκης, επίσης, ανα-
φέρθηκε στο τι είπε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

∆ιαβάζω: «Εν αρχή η πατρίδα -ακούµε το ΚΚΕ να λέει- νόµος
το δίκιο του εργάτη. Όχι, υπέρτατος νόµος είναι η πατρίδα. Στην
πατρίδα εντάσσεται ο εργάτης, ο υπάλληλος, ο αγρότης, ο φοι-
τητής και ο άνεργος. Υπέρτατος νόµος είναι να σωθεί η πα-
τρίδα». Άρα, λοιπόν, τι είπε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού; Τίποτε άλλο παρά ανέλυσε την ουσία του πατριω-
τικού παρεµβατισµού.

Εδώ βλέπω τους Βουλευτάς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, κύριε Πρόεδρε, να καλούν τον κόσµο εν είδει επανα-
στατικής γυµναστικής να βγει στους δρόµους και στα πεζοδρό-
µια. Το µόνο εύκολο. Το µόνο εύκολο.

Εµείς λέµε κάτι άλλο, ότι την επανάστασή του ο πολίτης δεν
πρέπει να την κάνει στο πεζοδρόµιο, δεν πρέπει να την κάνει στο
δρόµο. Την επανάστασή του ο πολίτης θα πρέπει να την κάνει µε
σοβαρότητα, µε περισυλλογή και µε αίσθηµα ευθύνης ενώπιον
της κάλπης.

∆ιότι βλέπετε τι γίνεται, κύριε Τζέκη. Ο ελληνικός λαός συνε-
χώς καταδικάζει τις πρακτικές αυτές, αλλά όταν έρχεται η ώρα
της κάλπης, είτε υπερψηφίζει τη Νέα ∆ηµοκρατία είτε υπερψη-
φίζει το ΠΑΣΟΚ.

Άρα να αφήσουµε την επαναστατική γυµναστική του πεζο-
δροµίου και να κοιτάξουµε µε σύνεση και σωφροσύνη τη δική
µας ευθύνη, όταν έρθει η ώρα της κάλπης.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, ευχα-

ριστούµε.
Κύριε Τζέκη, έχετε δύο λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ναι, ναι, δύο λεπτά και µου αρκεί.
Άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή τον εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού. Και µου έκανε εντύπωση ότι στο δεύτερο
σηµείο δεν τα διάβασε όλα. ∆ιότι λέει στο δεύτερο σηµείο ότι αν
χρειαστεί για το καλό της πατρίδας, ναι, µείωση µισθών στο δη-
µόσιο. Γιατί δεν το διάβασε αυτό;

Άρα, ποιος ασκεί φαιά προπαγάνδα; Το Κοµµουνιστικό Κόµµα;
Τουλάχιστον στα ενενήντα ένα χρόνια δεν έκανε ποτέ φαιά προ-
παγάνδα. Στηρίχτηκε στην πολιτική του µε επιχειρήµατα απένα-
ντι στις άλλες πολιτικές δυνάµεις. Σκληρά, ναι. Το ίδιο µπορούν
να κάνουν και οι άλλες πολιτικές δυνάµεις, αλλά πάντοτε µε επι-
χειρήµατα.

Και εξ άλλου, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν κάνει και
δεν ασκεί επαναστατική γυµναστική. Όχι. Ο λαός δεν είναι να τον
άγεις και να τον φέρεις όπου θέλεις. Είναι εκείνος που αποφα-
σίζει και παίρνει τα πάντα στα χέρια του και διεκδικεί.

Καµµιά διεκδίκηση µέχρι τώρα δεν παραχωρήθηκε. Η ιστορία
του εργατικού και λαϊκού κινήµατος γενικότερα στη χώρα και
όχι µόνο αποδεικνύει ότι µέσα από την ανάπτυξη έντονων ταξι-
κών αγώνων, αιµατηρών πολλές φορές, κατακτήθηκε ό,τι κατα-
κτήθηκε. Και µάλιστα δεν αναγνωρίζονται και δικαιώµατα
απέναντι στον εργαζόµενο από πολλές πολιτικές δυνάµεις.

Και κλείνω µε το εξής, κύριε Πρόεδρε. Εµείς θα δώσουµε τη
µάχη, όπως τη µάχη αυτή την ώρα την δίνουν και άλλοι εργαζό-
µενοι σε άλλες χώρες. Στην Ισπανία, και εκεί ο κόσµος έχει ξε-
χυθεί στους δρόµους, µε σοσιαλιστή Πρωθυπουργό, τον κ.
Θαπατέρο. Το ίδιο και στην Πορτογαλία.

Άρα καλούµε πραγµατικά τους εργαζόµενους, τους αυτοαπα-
σχολούµενους, τους µικροµεσαίους αγρότες, τους άνεργους,
τους χαµηλοσυνταξιούχους, τους νέους και τις νέες πραγµατικά
να δηµιουργήσουν το δικό τους πολιτικό µέτωπο απέναντι σε ένα
µέτωπο πολιτικό, οικονοµικό, που πραγµατικά διεκδικεί για όφε-
λός του, σε βάρος όµως του εργαζόµενου λαού. Και εκεί ο κα-
θένας θα µετρήσει και το πολιτικό του µπόι.

Ευχαριστώ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό θέλω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, όχι, όχι. Σας πα-

ρακαλώ, κύριε Ροντούλη. Σας παρακαλώ να κρατηθεί το επίπεδο
σε µια οργάνωση και µια λογική. Φτάνει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συµφωνώ απολύτως, ένα λεπτό
όµως…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, όχι, δεν χρειάζε-
ται.

Παρακαλώ τον κ. ∆ηµήτριο Παπουτσή, δι’ ολίγων, µολονότι
είναι εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, να έχει το λόγο. Και λέω το «δι’ ολί-
γων» διότι θα µιλήσει ο κύριος Υπουργός και έτσι οργανώνεται η
συζήτηση στο πέρας της.

Μιλάτε δι’ ολίγων, δηλαδή θα σας δώσω τρία λεπτά. Στη συ-
νέχεια θα µιλήσει ο Υπουργός και παρακαλώ να κλείσουµε µε τον
Υπουργό, εκτός αν έχει το δίλεπτό του ο κ. Τζαβάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Θα µιλήσω κι εγώ, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Περιµένετε, τότε, µετά
τον κ. Παπουτσή και πριν τον Υπουργό, για να κλείσουµε.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρά το γεγονός πως είθισται σε αυτή την Αίθουσα περί άλλα

να αφορούν πολλές φορές τα συζητούµενα θέµατα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σωστή η παρατήρησή

σας, την υιοθετώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είθισται πολλές φορές και µάλι-

στα, θα έλεγα, απροκάλυπτα να αφιερώνεται σχεδόν το σύνολο
της συζήτησης και πολλές φορές µε πρωτοβουλία των ίδιων των
εχόντων την ευθύνη, των εισηγητών, σε άλλα ζητήµατα.

∆εν µπορώ, λοιπόν, να αφήσω ασχολίαστο το γεγονός πως οι
αξιότιµοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας τόσο πολύ σέβο-
νται την ίδια τη δική τους νοµοθετική πρωτοβουλία, που ελάχιστο
χρόνο αφιέρωσαν για την υποστήριξή της…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην τους µιµηθείτε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ:… εκφράζοντας βεβαίως την αγω-

νία περισσότερο στο να ωραιοποιήσουν την προηγούµενη κατά-
σταση στην οποία περιήλθε η χώρα µε ευθύνη της Νέας
∆ηµοκρατίας. Και ανάλωσαν σχεδόν το σύνολο του χρόνου σε
αυτήν την προσπάθεια.

Εγώ µόνο έναν απλό συνειρµό τους καλώ να κάνουν και αυ-
τούς και τους λογικά σκεπτόµενους πολίτες: µα, αυτή τη χώρα
παρέλαβαν το 2004 από την τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Παρέ-
λαβαν αυτήν τη χώρα την οποία παρέδωσαν σήµερα, στην επό-
µενη διακυβέρνηση, στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που ανέλαβε
την ιστορική ευθύνη να αντιµετωπίσει τις πρωτόγνωρες συνθή-
κες τις οποίες ζει η χώρα;

Παρέλαβαν µια χώρα που και τα οικονοµικά µεγέθη δεν είχαν
καµµία σχέση µε την κατάσταση, αλλά ήταν και εµπεδωµένο, θα
έλεγα, στην κοινωνική συνείδηση πως όλοι οι Έλληνες ήµασταν
περήφανοι για τη χώρα µας το 2004. Ναι, υπήρχε ένα τεράστιο
εθελοντικό κίνηµα και στήριζε µια πανεθνική προσπάθεια για την
πρόοδο και την ανάπτυξη της χώρας τότε.

Παραδώσαµε µια χώρα που σε λίγες ηµέρες οργάνωνε Ολυ-
µπιακούς Αγώνες και ήταν όλος ο κόσµος έξω να στηρίζει αυτή
την προσπάθεια, το εθελοντικό κίνηµα να είναι στους δρόµους
και στα γήπεδα για να στηρίζει αυτή την πρωτόγνωρη τότε, θε-
τική ιστορικά προσπάθεια για τη χώρα.

Και σήµερα παρέδωσαν µια χώρα µε τον κόσµο ολάκερο
στους δρόµους, να διαµαρτύρεται γιατί είναι αναγκασµένος κάθε
φορά να αντιµετωπίζει τόσο υψηλά διακυβεύµατα σε σχέση µε
αυτονόητα και µέχρι χθες κεκτηµένα.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι εδώ για να αγωνιστεί λοιπόν
απέναντι σε αυτές τις αντιξοότητες που µας κληροδότησαν οι
της προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και είναι
βέβαιο ότι η συµπαγής Κοινοβουλευτική Οµάδα στηρίζει αυτό το
κυβερνητικό έργο. Είµαστε περήφανοι για τον αγώνα που κά-
νουµε σήµερα για την πατρίδα µας και πιστεύουµε ότι θα στε-
φθεί µε επιτυχία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπουτσή.
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∆ι’ ελάχιστο ο κ. Τζαβάρας, µια δευτερολογία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν η ιστορία

γεννιέται, όταν διαµορφώνονται καινούργιες πραγµατικότητες
στην κοινωνία, τότε η πολιτική είναι υποχρεωµένη, όταν τουλά-
χιστον προβαίνει σε δηµόσια διατύπωση ισχυρισµών από το
Βήµα της Βουλής, να διακρίνεται από παρρησία και κυρίως να
αποδίδει την αλήθεια των πραγµάτων.

∆εν ξέρω, αλλά πιστεύω ότι πρέπει να είναι χειρότερο από όσα
έχει πει ο Γκέµπελς το να υποκρίνεται κάποιος και να προσπαθεί
δηµόσια οµιλών στη θέση µιας αλήθειας να βάλει ένα ψέµα.

Και, πράγµατι, µε την εκτίµηση την πολύ µεγάλη που έχω για
το πρόσωπο του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ,
έχω να αντιτείνω τούτο: δεν είναι δυνατόν να θεωρούµε ότι το
χρέος αυξήθηκε µετά το 2004. Γιατί είναι δεδοµένο και οι πηγές
της γνώσης είναι προσιτές σε όλους, του γεγονότος ότι τα δά-
νεια πληρώναµε. Και είναι κοινός τόπος σε όλους γνωστός ότι το
δάνειο εξοφλείται όχι τη στιγµή που συνοµολογείται αλλά κάποια
χρόνια µετά.

Εποµένως αυτά τα χρέη που κλήθηκε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας να εξοφλήσει από δανειακές συµβάσεις που έγι-
ναν, προκειµένου να εξασφαλιστούν φαραωνικά έργα ολυµπια-
κών διαστάσεων και προκειµένου να καλυφθούν άφρονες και
ασύδοτες παροχές, διπλο-τριπλοπληρωµές έργων για όλα αυτά,
δαπάνες νοσοκοµείων, αυτό που µένει ως αλήθεια είναι, αν θέ-
λουµε να είµαστε ειλικρινείς, να δούµε εάν αυξήθηκε το πρωτο-
γενές χρέος µετά το 2004.

Και οι πηγές της γνώσης είναι προσιτές σε όλους τους καλό-
πιστες αγορητές. Θεωρώ, λοιπόν, ότι µάλλον πρέπει να ατύχησε
εκείνη την ώρα, που απευθυνόµενος στη Νέα ∆ηµοκρατία ο εκλε-
κτός Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ καταλόγισε
άµετρη αύξηση του χρέους µετά το 2004.

Ενδεχοµένως µετά το 2007, να υπάρχει –και είναι γνωστό και
αυτό- διαπιστωµένη µια αύξηση σε χρήση κοινωνικών δαπανών,
αυτών που πράγµατι χρησιµοποιήθηκαν για να καλυφθούν εκεί-
νες οι µορφές της απασχόλησης που αποτέλεσαν παρέµβαση
της κυβέρνησης Καραµανλή κατά της διογκούµενης ανεργίας.

Είναι γνωστό σε όλους και µπορεί ο καθένας να το πληροφο-
ρηθεί, ότι σε στιγµές κρίσης αυτό που πρέπει πάνω απ’ όλα να
έχουµε στο µυαλό µας είναι η κοινωνική στήριξη του λαού, αυτή
που σήµερα δεν βλέπουµε δυστυχώς. Απουσιάζουν τα µέσα και
τα µέτρα της στήριξης της κοινωνίας αυτού του τόπου, των πλα-
τιών µαζών, των συνταξιούχων και των χαµηλά αµειβόµενων ερ-
γαζοµένων και γι’ αυτό ακριβώς, αυτό που σήµερα γίνεται είναι
µια ιστορία η οποία µας εισάγει σε δυσάρεστες πραγµατικότη-
τες. Απέναντι σ’ αυτές τις πραγµατικότητες, όλες οι πολιτικές δυ-
νάµεις, όλοι οι πολιτικοί και όλοι οι πολίτες πρέπει να είναι
εγρήγοροι και ετοιµοπόλεµοι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Τζαβάρα.
Συνεχίζουµε µε την παρέµβαση του κυρίου Υπουργού.
Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Υπουργέ, δεδοµένου ότι βρισκόµα-

στε στο πέρας της συνεδριάσεως;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ελάχιστο, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, λοιπόν, δεν θα
βάλω χρόνο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Απευθυνόµενος στους συναδέλφους αγορητές της Αντιπολί-
τευσης αισθάνοµαι την ανάγκη να πω ότι χρειάζεται λίγη περισ-
σότερη φαντασία για να καταστήσουµε µια κοινοβουλευτική
συζήτηση περισσότερο ευχάριστη και δηµιουργική για τον ελλη-
νικό λαό.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε δίκιο ότι η αλήθεια σώζει και θεωρώ ότι
ο κ. Ευθυµίου ήταν µε το µέρος της αλήθειας. Επειδή δεν θέλω
να κατηγορήσω κανέναν για παραποίηση της αλήθειας, θα σας
θυµίσω µερικά απλά, πραγµατικά περιστατικά της πρόσφατης

δηµόσιας ζωής µας.
Πρώτον, προ των εκλογών ήταν ο διορισθείς από την κυβέρ-

νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, κεντρικός τραπεζίτης, ο διοικητής
της Τραπέζης Ελλάδος κ. Προβόπουλος, που δηµόσια είχε πει
ότι πολύ πέραν του 10% θα διαµορφωθεί το έλλειµµα. ∆εν το
είπε ούτε το ΠΑΣΟΚ...

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αν δεν πάρουµε µέτρα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εν το είπε ούτε το
ΠΑΣΟΚ ούτε κάποιος άλλος που είχε λόγο να αντιταχθεί στη Νέα
∆ηµοκρατία.

Μάλιστα εξαιτίας αυτής της δηλώσεως είχε γίνει η σχετική συ-
ζήτηση στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης λίγο πριν από τις εκλο-
γές και ο τότε Αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης
επικαλούµενος τα στοιχεία Προβόπουλου εζήτησε από τον Πρω-
θυπουργό να διαβεβαιώσει αν είναι έτσι τα πράγµατα ή όχι. Ο
Πρωθυπουργός είπε «όχι, το έλλειµµα θα κινηθεί περίπου στο
ύψος του 6%, ίσως λίγο παραπάνω», αυτό δηλαδή που περιέ-
γραφε µε τις δηλώσεις του και ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Πα-
παθανασίου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αν παίρναµε τα µέτρα, επανα-
λαµβάνω.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εύτερον, σε ό,τι
αφορά το χρέος -γιατί λέτε, κύριοι συνάδελφοι, ότι το χρέος είναι
γέννηµα των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ- πράγµατι το 1981 ήταν
χαµηλό. Προς το τέλος της δεκαετίας του 1980 εκτινάχθηκε πε-
ρίπου σαράντα µονάδες, έφτασε στο 60% και πλέον. Το µεγάλο
άλµα γίνεται ανάµεσα στο 1989 και 1992, στο 120% περίπου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Γιατί πληρώνονταν τα δάνεια
της προηγούµενης περιόδου.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Και αρχίζει µια προ-
σπάθεια τιθάσσευσης του υψηλού χρέους της χώρας από τις
κυβερνήσεις Σηµίτη. ∆εν θεωρώ ότι η αυστηρή δηµοσιονοµική
διαχείριση, εν όψει της ένταξης της χώρας στην Ευρωζώνη, ήταν
σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση του δηµοσίου χρέους τόσο απο-
τελεσµατική όσο θα θέλαµε.

Είναι απολύτως επίσης βέβαιο, είναι πραγµατικό περιστατικό,
ότι σε αυτά τα πεντέµισι χρόνια της τελευταίας διακυβέρνησης
προστέθηκαν περίπου 100.000.000.000 ευρώ ονοµαστικά στο δη-
µόσιο χρέος. Με ενδιαφέρει, αυτή την ώρα που ο κόσµος µάχε-
ται, µε ενδιαφέρει αυτή την ώρα που ο Έλληνας πολίτης
αντιµετωπίζει µε δέος τις δυσκολίες της χώρας και τις δικές του
δυσκολίες, να ανοίξουµε µια συζήτηση αντιπαραθέσεων µε
όρους φανατισµού;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πολύ σωστά, κύριε
Υπουργέ, κλείστε τη συζήτηση.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Η απάντηση λοιπόν
είναι «όχι». Και γι’ αυτό ακριβώς, κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ:... (∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Τζαβάρα, µη µι-

λάτε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Για το λόγο αυτόν
ακριβώς, κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας διαπιστώνω µε µεγάλη µου
θλίψη ότι όσοι δεν έχουν συνείδηση των δυσκολιών ενώπιον των
οποίων οδήγησαν τη χώρα, θα συνεχίσουν δυστυχώς να πολι-
τεύονται µε απολύτως ανεύθυνο τρόπο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον
κύριο Υπουργό.

Ευχαριστώ και όλους τους συναδέλφους, τους λαβόντες το
λόγο, για την κατανόηση που έδειξαν κατά το κλείσιµο της συ-
ζητήσεως.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής της πρό-
τασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Μέτρα διευκόλυνσης της
εξυγίανσης των υπερχρεωµένων λόγω της οικονοµικής κρίσης
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επιχειρήσεων».
Παρακαλώ οι δεχόµενοι την αρχή της πρότασης να εγερθούν.
(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου)
Είναι προφανές ότι δεν ηγέρθη ο προβλεπόµενος από το Σύ-

νταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής αριθµός των Βουλευτών
για να γίνει δεκτή η αρχή της πρότασης νόµου και συνεπώς η
πρόταση νόµου «Μέτρα διευκόλυνσης της εξυγίανσης των υπερ-
χρεωµένων λόγω της οικονοµικής κρίσης επιχειρήσεων» απορ-
ρίπτεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
των συνεδριάσεων της Πέµπτης 11 Φεβρουαρίου 2010 και Πα-
ρασκευής 12 Φεβρουαρίου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα επι-
κυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Πέµπτης 11 Φεβρουαρίου 2010 και Πα-
ρασκευής 12 Φεβρουαρίου 2010 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.07’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 5 Μαρτίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που θα
διανεµηθεί.
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